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SPREJEM PRI MITJI RIBIČIČU — Predsednik zveznega izvršnega sveta Mitja Ribičič je sprejel včeraj člane 
sindikalne delegacije FNO Južnega Vietnama, ki je že nekaj dni na obisku pri nas. Telefoto: Tanjug

Vietnamci 
pri Mitji 
Ribičiču

Gostje so se prepričali
o podpori našega ljud
stva njihovemu boju

BEOGRAD, 25. decembra 
(T6njug) — Predsednik ZIS 
Mitja Ribičič je danes sprejel 
delegacijo zveze sindikatov za 
osvoboditev Južnega Vietna- 
rna. Med pogovorom, ki je 
potekal v prijateljskem ozrač
ju, je šef delegacije Tram 
Kirn Li poudaril, da so pov
sod v Jugoslaviji bili zelo to
plo sprejeti in so se prepri
čali, da je jugoslovansko ljud
stvo naklonjeno gibanju, ki si 
prizadeva osvoboditi Vietnam. 
Opozoril je na pomembno 
dejstvo, da je Jugoslavija med 
prvimi v svetu priznala za
časno revolucionarno vlado 
Južnega Vietnama. »V podpo
ri, ki jo Jugoslavija izkazuje 
osvobodilnemu boju vietnam
skega ljudstva, vidimo veliko 
spodbudo,« je rekel Tram 
Kim Li.

Predsednik ZIS Mitja Ribi
čič je dejal, da se je naša 
država že na začetku zavest
no odločila podpreti boj viet
namskega ljudstva za svobodo 
in neodvisnost. Dodal je, da 
pri tem ne gre samo za pod
poro jugoslovanske vlade in 
drugih najvišjih organov, tem
več za enotno stališče vsega 
jugoslovanskega ljudstva. Na 
koncu je predsednik ZIS čla
nom vietnamske delegacije o- 
risal razvoj naše države.

Delegacijo je sprejel tudi 
Stane Dolanc, član izvršnega 
biroja predsedstva Zveze ko
munistov Jugoslavije in se z 
njo prijateljsko pogovarjal o 
vprašanjih, ki so v našem 
in vietnamskem interesu.

Kritiziran osnutek 
resolucije

BEOGRAD, 25. dec. (Tan
jug). Na seji zveznega sveta 
za izobraževanje in kulturo 
so danes ostro kritizirali os
nutek resolucije o razvoju 
kulture samoupravne druž
be, ki ga pripravljajo za pro- 
svetnokultumi zbor zvezne 
skupščine. Po večurni raz
pravi so sklenili, da bodo za
misli in pripombe, navedene 
danes, upoštevali, ko bo de
lovna skupina, sestavljena 
iz predstavnikov vseh repub
lik in pokrajin, pripravljala 
končno verzijo osnutka.

Dobrodošel oddih
Tridnevno praznovanje na Poljskem bo najlepša prilož
nost, da se bodo po zadnjih dogodkih stvari na novo utekle
VARŠAVA, 25. dec. Na Poljskem delajo danes samo tam, kjer zares ne gre dru
gače — v elektrarnah, prometu, bolnišnicah, a še tu samo za najnujnejše potrebe. 
Tridnevno božično praznovanje bo zelo dobrodošlo. Zadnjih deset dni je bilo v 
državi namreč vse preveč razburljivo — najprej so se podražila živila, potem so 
izbruhnili usodni dogodki v Gdansku, Sopotu, Gdynji in drugih mestih na Bal
tiku, nazadnje pa so prišle na vrsto še spremembe v najvišjem partijskem in dr
žavnem vodstvu.

Spremembe v partijskem 
in državnem vodstvu pome
nijo po pisanju lista Zycie 
Warszawy »lep obet in pri
ložnost« ne samo za novo 
vodstvo v državi kot celoti, 
temveč tudi za vsakega posa
meznika. Zlasti pa si bodo 
prizadevali navezati tesnejše 
stike z delavskim razredom 
in delovnimi ljudmi sploh.

Božična
poslanica

Nixonu
Kvekerji zahtevajo urnik 
za hiter umik ameriških 

čet iz Vietnama
W ASHINGTON, 25. dec.

(APP) — Neka ameriška 
kvekerska organizacija, ki ji 
pripada tudi Richard Nikon, 
je poslala ameriškemu pred
sedniku božično poslanico, v 
kateri mu piše, da je »poli
tika vietnamizacije vojne 
sramota in velika nesreča«.

Poslanica ima naslov »In- 
dokina 1971«. Kvekerji zdaj 
zahtevajo, naj predsednik Ni
kon sestavi umik za »jasno 
določen in hiter umik vseh 
ameriških čet iz Vietnama, 
ker ni nobenega razloga, da 
bi se vojna zavlačevala«.

Avtorji poslanice podpirajo 
»mlade ljudi, ki nočejo slu
žiti vojske v Vietnamu, od
rasle, ki so proti plačevanju 
prispevkov za vojno, znan
stvenike, ki se ne želijo uk
varjati z raziskovanji, od ka
terih ima koristi oboroževal
na industrija, in nazadnje tu
di mlade ljudi vseh ras in 
narodov, ki se v teh straš
nih letih prizadevajo za ob
novitev in oživitev načel hu
manizma«.

Iz Hanoia poročajo, da je 
predsednik južnovietnamske- 
ga združenja domoljubnih ka
toličanov in podpr~dsednik 
južnovietnamskega odbora za 
solidarnost z ameriškim ljud
stvom J. M. Ho Hue Ba po
slal oh letošnjih božičnih 
praznikih organizaciji verni
kov v ZDA odprto pismo. V 
njem je izrazil »iskreno so
žalje ameriškim družinam, 
katerih svojci so bodisi pad
li ali bili ranjeni v Nixonovi 
vietnamski vojni, ki so se je 
morali udeležiti proti svoji 
volji«.

Zato naj bi ameriška vla
da končala to zločinsko voj
no, hitro umaknila vse svoje 
čete iz Južnega Vietnama, 
obrnila hrbet gnili, diktator
ski kliki ter prepustila juž- 
novietnamskemu ljudstvu, 
naj samo ureja svoje notra
nje zadeve.

Kajpak bo treba spreme
nili oblike vodstva in odloča
nja na vseh področjih druž
benega življenja, zlasti v za
devah, ki se tičejo bistvenih 
življenjskih vprašanj. Najprej 
bo treba urediti nekatera’ 
vprašanja v zvezi s poveča
njem cen, ki je prizadelo 
delavce z najnižjimi dohodki. 
Hkrati s tem pa se bodo mo
rali odločiti tudi za temeljne 
spremembe v naslednjem le
tnem in v novem petletnem 
načrtu.

To nalogo so že začeli reše
vati. Poročali smo, da je 
poljski sejem sklenil izpla
čati delavcem, družinam z 
več otroki in upokojencem 
7 milijard zlotov. Obenem so 
cene živil zamrznili kar za 
naslednji dve leti (to ne velja 
za nekatere sezonske pridel
ke). Novi premier Piotr Ja- 
roszevvicz pa je obljubil, da 
bo trg odslej bolje založen.

V vsej naglici pripravljajo 
revizijo načrta za leto 1971. 
Prizadevali si bodo okrepiti 
in modernizirati proizvodnjo 
ter uvesti nekatere izboljšave 
v tehnoloških postopkih, tako 
da bi tudi poljsko gospodar

Jarring bo spet 
prevzel misijo

NEW YORK, 25. dec. 
(AFP). Na sedežu Združenih 
narodov se je zvedelo, da bo 
sredi januarja posebni odpo
slanec OZN za rešitev krize 
na Bližnjem vzhodu Jarring 
skoraj zanesljivo ponovno 
prevzel svojo misijo. ...

Pogovori 
v Moskvi 
še danes

Egiptovska delegacija je 
podaljšala obisk 

v Sovjetski zvezi
MOSKVA, 25. dec. (MENA). 

Dopoldne so se na plenarni 
seji nadaljevali sovjetsko- 
egiptovski pogovori. Sovjet
sko delegacijo so vodili Leo
nid Brežnjev, Nikolaj Pod- 
gomi in Aleksej Kosigin, 
egiptovsko pa Ali Sabri, v 
njej pa jo še bili Aziz Sidki, 
Mahmud Riad, general Fav- 
zi in veleposlanik Galeb. Go
vorili so o Bližnjem vzhodu 
glede na mednarodne razme
re in razvoj dogodkov ter o 
bilateralnih odnosih.

Egiptovska časopisna agen
cija poroča, da bo delegaci
ja Z AR ostala v Moskvi do 
sobote, ker nameravajo raz
pravljati še o več pomembnih 
vprašanjih.

stvo lahko enakopravno na
stopalo na svetovnem tržišču, 
saj se bodo trudili povečati 
izvoz.

Na vsakem koraku poudar
jajo, da bo delo postojaho in 
da ne bodo obstali pri prvih, 
začetnih ukrepih. Javnost je 
po vseh teh zagotovilih vidno 
pomirjena.

PAVLE POPOVIČ

Zakaj Kastelčev predlog 
,formalno‘ ni bil ustrezen
Zasedanje zveznega socialnozdravstvenega zbora - Zvezni poslanec Kastelic 
je opozoril na »proceduralna« slepomišenja v zvezi z njegovim predlogom

BEOGRAD, 25. dec. Poslanci socialnozdravstvenega zbora zvezne skupščine so na 
včerajšnji seji najprej poslušali odgovor člana ZIS Frana Nagyja na vprašanje 
poslanca Aleksandra Nardina iz Kopra, ki se je glasilo: »Kako namerava. ZIS 
urediti sedanjo krizo v preskrbi z mlekom v Jugoslaviji?«

Nagy je med drugim rekel, začel veljati s 1. januarjem
da je ZIS 10. decembra spre
jel sklep, po katerem se za
jamčena cena mleka lahko 
zviša za 30 par, odobril je 
skoraj 12 milijonov dinarjev 
za uvoz mleka v prahu in 
določil kontingent za uvoz
10.000 ton mleka. Poslanec 
Nardin ni bil zadovoljen z 
odgovorom in je pripomnil: 
»Sramota je, da danes v 
Jugoslaviji, ki ima 50 odstot
kov kmetijskega prebivalstva, 
primanjkuje mleka, v Slove
niji pa je 30 odstotkov slabo 
hranjenih šolskih otrok.«

V nadaljevanju seje je zbor 
najprej soglasno, brez poseb
ne razprave, sprejel predlog 
predsednika republike, naj bi 
se lotili sprememb ustave 
SFRJ.

Potem je zbor prešel na 
drugo, maratonsko točko 
dnevnega reda: izvajanje
splošnega zakona o zdravstve
nem varstvu in obveznih obli
kah zavarovanja. Nanj je bfl 
navezan tudi predlog poslan
ca Kastelica, naj bi spreme
nili ta zakon, ki naj bi sicer

1971. Poslanci, povečini zdrav
niki, so v splošni razpravi 
odklanjali Kastelčev predlog. 
Malo pozneje se je na vpra
šanje poslanca Kastelica raz
jasnil nesporazum v zvezi z 
izjavo nekega poslanca, da se 
IS Slovenije menda nd stri
njal s Kastelčevim predlogam. 
Kastelic je opozoril, da je 
bilo okrog njegove pobude 
precej »proceduralnega slepo
mišenja« — kar so predsedu
joči dr. Ljubiša Popovič in 
drugi poslanci zanikali — in 
šele proti koncu seje, okrog 
15. ure, se je pokazalo, da 
gre res za »vročo procedu
ro«.

Sekretar zbora Siniša Pu-

dar ni vzel'pobude poslanca 
Kastelica /»kot predlog za 
spremembo zakona,« temveč 
je poudaril, »da bi bilo treba 
tak predlog najprej dostaviti 
predsedniku zvezne skupšči
ne ter hkrati priložiti ustav
no utemeljitev, pojasnila in 
dokumentacijo«. Poslanec Ka
stelic je nato vprašal pred
sednika zbora, ali ima posla
nec pravico do strokovne po
moči skupščinske administra
cije. Ko je dobil pritrdilen 
odgovor, je rekel, da je pred
log poslal 6. novembra iz 
Ljubljane, šele danes pa mu 
govorijo, da ima ta predlog 
formalne, proceduralne po
manjkljivosti! Tako se je iz
kazalo, da se skupščinska ad-

e-,*«; končuje
oHick

BEOGRAD, 25. dec. (Tan
jug). Podpredsednik ZAR Hu
sein el šafei, ki je pri nas na 
uradnem obisku, je današnji 
dan preživel v Beogradu. 
Zvečer je z ženo priredil v 
hotelu »Metropol« večerjo v 
čast predsednika zvezne skup 
ščine Milentija Popoviča in 
njegove žene. Jutri popoldne 
se bo visoki gost iz ZAR se
stal s članom izvršnega biro
ja predsedstva ZKJ, Niazom 
Dizdarevičem, zatem pa bo 
imel v vili na Dedinju ti
skovno konferenco za domače 
in tuje novinarje.

Ogleden delež
Kaj je Jugoslavija dobila in kaj pri
spevala k razvojnemu programu ZN

BEOGRAD, 25. dec. (Tanjug). Po podatkih zavoda za 
mednarodno tehnično sodelovanje je dobila Jugoslavi
ja v okviru programa OZN za razvoj doslej 11,3 mi
lijona dolarjev. S tem denarjem smo plačali 597 tujih 
izvedencev, ki sta jih potrebovala naša industrija in 
kmetijstvo ter izšolali nekaj domačih kadrov, večji 
del pa je šel za specializacijo in izpopolnjevanje 5150 
jugoslovanskih strokovnjakov v industrijskih državah. 
Obenem so jugoslovanske znanstvene ustanove dobile 
iz programa OZN za razvoj razno opremo v vrednosti 
1,3 milijona dolarjev.

Socialni sklad OZN je od 
leta 1950 do danes dodelil 
Jugoslaviji 11,4 milijone do
larjev za uresničitev deset 
industrijskih in tehničnih pro
jektov. Zaprosili smo, da bi 
OZN vložila denar še v nekaj 
podobnih projektov v naši dr
žavi Jugoslavija je imela zad
njih nekaj let zelo plodne 
stike tudi z organizacijo za 
sodelovanje in gospodarski 
razvoj. Od leta 1961 do danes 
je ta organizacija dala Jugo
slavija sredstva za nakup 
razne opreme v vrednosti
435.000 francoskih frankov. 
Hkrati je OECD plačala bi
vanje v naši državi 285 tujim 
strokovnjakom in omogočila 
izpopolnjevanje v tujini več 
kot 600 Jugoslovanom.

Po drugi strani pa Jugosla
vija sodeluje tudj v velikem 
številu programov OZN za 
države v razvoju. Zadnjih 
petnajst let se je na primer 
mudilo 639 jugoslovanskih iz
vedencev v 58 državah v raz
voju. V tem času je nadalje 
sodelovalo 224 jugoslovanskih 
strokovnjakov v raznih stro
kovnih misijah OZN v drža
vah v razvoju. Sorazmerno

Obvezno atest 
za uvožen tekstil

BEOGRAD, 25. dec. (Tan
jug). V prihodnje bodo pri 
nas lahka prodajali uvožene 
tekstilne izdelke le, če bodo 
imeli atest, da kakovost in 
embalaža ustrezata našim 
predpisom o standardih. Ta
ko predpisuje zadnji odlok 
zveznega sekretariata za go
spodarstvo, ki bo začel ve
ljati v kratkem.

najbolje se je Jugoslavija iz
kazala v svetovni zdravstveni 
organizaciji pn boju proti 
malariji, jetiki, trahomu in 
raznim drugim nalezljivim 
boleznim. Po številu zdrav
stvenih izvedencev, ki jih je 
OZN najela za take akcije, 
je Jugoslavija na četrtem me
stu (za Veliko Britanijo, 
Francijo in ZDA).

Načrt Bele hiše
Nixon psihološko pripravlja Ameri
čane na obnovitev bombardiranja

WASHINGTON, 25. dec. Vse kaže, da se ZDA lotevajo 
»psiholoških priprav« na obnovitev bombardiranja DR 
Vietnama. Nixon je dal v znani izjavi na tiskovni kon
ferenci vedeti, da bodo bombardirali Severni Vietnam 
ne samo, če bodo Vietnamci streljali na ameriška iz- 
vidniška letala, ampak tudi, če bo zvedel, da na severu 
zbirajo čete in vojaški material zaradi okrepitve voja
ških akcij na jugu.

-- '■ ‘ '■ ■ - ’ v >v . ■
svobodno letajo nad ozem
ljem DR Vietnama in nanje 
ne bodo streljali. Toda sekre
tar za obrambo Johnsonove 
vlade Clark Clifford v jav
nih ižjavah po tisku in tele
viziji to izpodbija in očita 
predsedniku Nixonu, da se 
»močno odmika« od »dejan
skega sporazuma«, ki so ga 
bili dosegli.

»Washington Post« je k vse
mu temu napisal v komentar
ju, da sedanja administraci
ja oživlja »formulo korejske 
vojne«. Gre za tisto fazo voj
ne v Koreji, ko je Einsen- 
hovverjeva vlada dala na zna
nje nasprotnikom, da je poli
tika prejšnje vlade ne veže in 
da se ne bo pomišljala bom
bardirati tudi kitajska opori
šča v Mandžuriji, če bo s tem 
lahko zaščitila ameriške ko
risti in hitro končala vojno. 
»Washington Post« tudi opo
zarja, da nekaterim visokim 
funkcionarjem Nixonove vlade 
še zdaj ne gre v račun, da 
so ZDA opustile bombardira
nje Severnega Vietnama in ho
čejo, da se bombardiranje ob
novi. Rogers je sicer dejal na 
tiskovni konferenci, da ZDA 
ne nameravajo obnoviti »red
nega bombardiranja«, pač pa 
si pridržuje pravico odloči
tve o bombardiranju, če bo 
ugotovil, da so »program vi- 
etnamizaoije in življenja ame
riških vojakov v Vietnamu 
ogrožena«. Vprašanje pa je, 
če je v tem kaj več utehe 
kakor v svarilih komentator
jev.

MELWYN LAIRD

Sekretar za obrambo Laird 
je v zunanjepolitičnih odbo
rih senata predstavniškega 
doma ter na tiskovni konfe
renci zagovarjal »ameriško 
pravice« do bombardiranja 
Severnega Vietnama tudi v 
primeru, da Severni Vietnam 
»ne bi pokazal dobre volje« 
za pogajanja v Parizu. »Was- 
hington Post« je potem v ko
mentarju napisal, da sekretar 
za obrambo dejansko »pri
pravlja ameriško ljudstvo na 
obnovitev bombardiranja Se
vernega Vietnama«.

Na zadnji tiskovni konfe
renci je o tem govoril tudi 
zunanji sekretar Rogers, tr
deč, da je že bivši predsed
nik Johnson sklenil s Se
vernim Vietnamom »spora
zum«, po katerem lahko ame
riška izvidniška letala bojda

ministracija ali sekretar soci
alnozdravstvenega zbora ne 
zmenita za pobudo poslancev 
ter jih zavračata zaradi pro
ceduralnih vprašanj, namesto 
da bi jih pravočasno opozo
rila, kaj vse je treba pripra
viti ...

Debata je bila zelo dolga, 
Poslanci so izgubljali živce, 
samovoljno prihajali na oder, 
vstajali na svojih mestih ter 
govorili kar iz dvorane, in 
tudi poslanec Kastelic si je 
večkrat prizadeval, da bi po
novno razložil bistvo svojega 
predloga. Nazadnje so se po 
slanci že začeli razhajati. Za
to je Vinko Kastelic spreme
nil svoj prvotni predlog. Pre
dlagal je, naj zbor ne odloča 
o njegovem predlogu že da
nes, temveč naj bi se posve
tovali še z ZIS in z republi
kami, zlasti še zato, ker je 
tudi slovenski IS zahteval od 
ZIS, naj bi po hitrem postop
ku spremenili člen zakona, ki 
se nanaša na udeležbo držav
ljanov pri poravnavanju iz
datkov socialnega zavarova
nja. Vendar so poslanci tudi 
ta Kasteličev predlog zavrnili 
(s 43 proti 26 glasovom).

Socialnozdravstveni zbor je 
v celi vrsti sklepov med dru
gim priporočil »samouprav
nim organom zdravstvenega 
zavarovanja v republikah, naj 
se prizadevno posvetijo izva
janju splošnega zakona 
zdravstvenem zavarovanju in 
obveznih oblikah zdravstvene
ga varstva.«

ZDRAVKO ILIČ

Ljubičič odpotova 
v Romunijo

BEOGRAD, 25. dec. (Tan
jug) — Na povabilo ministra 
za vojsko SR Romunije gene
ralpolkovnik Iona Ionice je 
danes odpotovala na prija
teljski obisk v Bukarešto ju
goslovanska vojaška delegaci
ja, ki jo vodi državni sekre 
tar za narodno obrambo ge 
neral armade Nikola Ljubi
čič.

Konzul
Beihl

izpuščen
Predstavnik Baskov izja

vil, da je Beihl zdaj 
»nekje v Evropi«

Zima se je udomačila
Včeraj je rahlo snežilo skoraj po vsej Sloveniji - Na važ
nejših ceštah ni zastojev - Priporočajo zimsko opremo

LJUBLJANA, 25. dec. Na območju vse Slovenije danes zima ni prinesla večjih pre
senečenj. Promet na vseh večjih cestah poteka brez zastojev, vendar voznikom 
priporočajo uporabo zimske opreme, ker so nekateri cestni odseki poledeneli.

Na mariborskem območju 
je danes ves dan snežilo,,ven
dar so ceste sproti čistili tor 
jih posipavali s soljo. Zlasti 
veliko dela so imeli delavci 
mariborskega cestnega pod
jetja na klancih med Šentiljem 
in Slovenskimi Konjicami. Na 
območju Maribora je doslej 
zapadlo približno 15 cm sne
ga. Očistili so tudi cesto na 
mariborsko Pohorje, kjer je 
že zapadlo od 20 do 35 cm 
snega. Najmanj snega je v 
vzhodni Sloveniji doslej za
padlo v Prekmurju (od 10 do 
15 cm), medtem ko ga je na 
ptujskem območju že od 20 
do 30 centimetrov. Kljub te
mu pa promet nemoteno po
teka. Snežna odeja na ob
močju Dravograda in Cme je 
debela približno 20 centime
trov. Ker je v Mariboru tem

peratura precej padla, so eki
pe cestnega podjetja Maribor 
v stalni pripravljenosti.

V Celju in okolici je doslej 
zapadlo približno 10 cm sne
ga, čeprav tudi danes ves čas 
rahlo sneži. Vse gJavne ceste 
so odprte za ves promet.

Na Gorenjskem je dopoldne 
rahlo snežilo, vendar je do
slej zapadlo le približno cen
timeter snega. Vse ceste so 
prevozne za vsa vozila.

Na Dolenjskem že ves dan 
pomalem sneži, doslej pa je 
zapadlo le 15 centimetrov sne
ga. Ponekod imajo vozniki 
manjše težave zaradi poledi
ce, sicer pa promet tudi čez 
gorjanske klance poteka brez 
zastojev. Huje Je bilo včeraj, 
ko se je na cesti od Otočca 
do Brežic zaradi poledice in

goste megle pripetilo več 
prometnih nesreč.

Na Koprskem piha burja, 
ozračje pa se je precej ohla
dilo. V Postojni so nam po
vedali, da imajo samo toliko 
snega kolikor ga precej moč
na burja namete s streh. Ce
sta od Postojne do Ljubljane 
je bila dopoldne nekaj časa 
zaprta za težja vozila zaradi 
čiščenja snega na planinskih 
ridah. Ob 9. url dopoldne pa 
so jo ponovno odprla za vsa 
vozila. Vsem voznikom mo
tornih vozil priporočajo, naj 
ne hodijo na pot brez zim
ske opreme.

Na Goriškem burja že poje
ma. Povedali so nam, da na 
Primorskem danes ni snežilo, 
tako da je tudi Soška dolina 
do Tolminskega brez snega.

EUGEN BEIHL

PARIZ, 25. dec. (Tanjug, 
Reuter) — Zahodnonemške- 
mu konzulu v San Sebastianu 
Eugenu Beihlu, ki so ga bili 
pred tremi tedni ugrabili, so 
danes vrnili prostost, je po
vedal na tiskovni konferenci 
predsednik baskovskega zdru
ženja »Brat bratu« v Franciji 
De Monzon.

Ugrabitelji so grozili, da 
bodo Beihla ubili, če bo kdo 
od 16 obtožencev na procesu 
v Burgosu obsojen na smrt. 
Vendar se večina v organiza
ciji ETA (svobodna baskov
ska domovina) ni strinjala s 
to namero ugrabiteljev, češ 
da konzul Beihl nima nič zra
ven pri sojenju v Burgosu in 
da zato ni treba, da se sve
tovno javno mnenje obme 
zoper baskovske patriote, ki 
se borijo za avtonomijo svo
je dežele in proti Francovemu 
režimu.

De Monzon je povedal samo, 
da je Beihl zdaj »nekje v Ev
ropi«.

Zahodmonemško veleposlani
štvo v Madridu pa še vedno 
ni dobilo potrditve, da je 
Beihl res Izpuščen. Tudi kon
zulova družina nima o njem 
nobenih novic.

Temelji
uskladene

prihodnosti
Centralni komite ZK 

Slovenije je na 17. 
seji sprejel stališča 
do družbenopolitičnih 
sprememb v federaciji. 
Hkrati je potrdil nuj
nost, ki so jo mnogo- 
kje zaznavali že dokaj 
časa, da nobena dru
žbenopolitična spre
memba sama zase še 
ni zadostna, temveč je 
potreba hkrati začrtati 
tudi družbenoekonom
ske premike.

Skladno s tem spo
znanjem je ravnal tudi 
CK ZKS, ki je predvi
del, da bo prvo nasled
njo sejo posvetil raz
pravi o uresničevanju 
reforme, stabilizaciji in 
o ekonomskem siste
mu. Delovna skupina 
pri CK ZKS, ki je izo
blikovala izhodišča za 
razpravo, je pred dne
vi objavila teze, o ka
terih bodo v teh 
dneh spregovorili de
lovni ljudje v Sloveniji.

Razprava pred sloven
skim plenumom Zveze 
komunistov o položaju 
in prihodnosti sloven
ske ekonomike v spre
menjenih razmerah pa 
nikakor ne sme ostati 
samo v okviru Zveze 
komunistov, dasi bodo 
vodstva osnovnih orga
nizacij, občinskih ko
mitejev, konferenc in 
medobčinskih svetov 
ter sama komisija pri 
CK ZKS pobudnik in 
nosilec vseh prfhoc^ngih 
razprav. V razpravo 
naj bi posegli slovenski 
družbeni dejavniki, to 
pa pomeni, da bi mo
rali sodelovati zlasti 
proizvajalci v samou
pravne organiziranem 
gospodarstvu, ki so 
prepričani, da laliko v 
tej razpravi prispevajo 
k čistejšim sklepom.

Zavoljo težnje, da bi 
v razpravo poseglo čim- 
več glasov, pa je po
trebna velika strpnost, 
saj lahko vsako dobro 
mnenje samo koristi in 
bi sleherno odklanja
nje posameznih stališč, 
ki jih v trenutku ne vi
dimo med izoblikova
nimi stališči, moglo le 
škoditi razčiščenju ne
katerih problemov, ki 
pa v prihodnje ne bi 
smela ostati nejasna. 
Dejstvo je, da so med 
predlogi za stabilizaci
jo sprotnih gospodar
skih gibanj in usmeri
tev ekonomike v pri
hodnje še nekatera di
vergentna stališča, ki 
jih bomo mogli uskla
diti le v dosledni izme
njavi vseh javnih sta
lišč.

Nedvomno imamo na 
Slovenskem v tem tre
nutku določeno pred
nost. Na prejšnji seji 
je centralni komite do
ločil svoja stališča do 
sprememb v družbeno
političnem sistemu, na 
naslednji seji pa bo to 
storil glede sprememb 
na ekonomskem pod
ročju. S tem vplivamo 
na oblikovanje stališč 
v vsej federaciji, in to 
že na začetku.

Zato je delovna sku
pina pohitela z objavo 
tez, ki seveda ne pome
nijo dokončno obliko
vanih stališč. To je pre
puščeno javni razpravi 
in seji CK ZKS. Izho- " 
dišče pa ni toliko v 
razmejitvi ekonomskih 
funkcij med federacijo 
in republikam^ marveč 
predvsem sprememba 
joložaja delovnega člo
veka v združenem delu, 
da bo sam razpolagal 
š sadovi svojega dela.

BERT SAVODNIK
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Več predlogov delegatov občin Kakšen delegatski sistem
Na zasedanju v republiški skupščini so obravnavali vrsto zakonskih predlogov o stopnjah raz

ličnih prispevkov, davkov in taks ter predlog proračuna SR Slovenije za prihodnje leto
LJUBLJANA, 25. dec. Danes je bilo v republiški skupščini Slovenije zasedanje 
delegatov občin, ki mu je predsedoval podpredsednik skupščine SR Slovenije 
Marjan Orožen. Obravnavali so vrsto zakonskih predlogov o stopnjah različnih 
prispevkov, davščin in taks ter predlog zakona o proračunu Slovenije za prihod
nje leto. Med razpravo so delegati občin povedali svoja mnenja in stališča ter 
predloge o spremembah. To bo predloženo matičnima zboroma, ki bosta obrav
navala in sprejemala omenjene zakonske predloge na svojih zasedanjih v začetku 
prihodnjega leta.

Predstavnik izvršnega sve
ta Riko Jerman je zbranim 
delegatom na kratko orisal 
vsebino predpisov, ki naj bi 
urejali odnose na področju 
zbiranja in porabe sredstev 
za splošne družbene potrebe 
v okviru pristojnosti in ob
veznosti, ki jih že ima re
publika. V zakonskih predlo
gih pa še ni upoštevana nova 
vloga republike, o kateri prav 
sedaj intenzivno razpravlja
jo. Riko Jerman je navedel 
najpomembnejše družbeno
ekonomske cilje predlaganih 
predpisov ter si pridržal pra
vico, da posreduje podrobna 
pojasnila ob posameznih toč
kah dnevnega reda.

Najprej so delegati obrav
navali predlog zakona o re
publiškem davku od prometa 
na drobno. V razpravi je 
sodeloval delegat mesta Ljub
ljane Zvonimir Bohte, ki je 
predlagal spremembo 5. in 7.

tiki pa je nato dal pojasnila zakona o uvedbi in stopnji
dr. Vladimir Bračič.

Precej živahna razprava se 
je razvila o predlogu zakona 
o sprememban in dopolnitvah 
zakona o prispevkih in dav
kih občanov. Slavko Zalokar 
je konkretno dopolnil pred
log za spremembo člena glede 
olajšav, ki naj bi bile pri
znane kmetom borcem NOV. 
V razpravi so nato sodelovali 
še delegat občine Trebnje Ja
nez Mihevc, delegat Gornje 
Radgone Tone Brus in Celja 
Dušan Burnik. Predloge de
legatov so nato med odmo
rom oblikovali v tri predloge 
amandmajev, od katerih je 
zbor delegatov občin dva iz
glasoval z večino glasov, ene
ga pa zavrnil, tako da bosta 
obe dopolnitvi predlagani ma
tičnima zboroma.

Zaradi vsebinske povezano
sti zakonskega predloga o

člena, k nakazani problema- spremembah in dopolnitvah

republiških prispevkov, dav
kov in taks s predlogom sve
ta gorenjskih občin o tem, 
da naj bi skupščina SRS po 
hitrem postopku obravnavala 
in sprejela njihov predlog 
zakona o spremembi zakona 
o prometnem davku od ne
premičnin in pravic, je zbor 
delegatov obravnaval najprej 
ta predlog gorenjskih občin. 
Te so namreč ugotovile, da 
novi zakon o obdavčitvi ne
premičnin predpisuje pre
majhne davke predvsem ob 
prodaji zemljišč za počitniške 
hiše ter so s svojo spremem
bo predlagali višjo obdavči
tev. Po daljši razpravi, v ka
teri je predstavnik izvršnega 
sveta predlog zavračal, je 
zbor delegatov občin z večino 
glasov odobril predlog gorenj
skih občin ter tako podal za
konodajno iniciativo, da bo 
predlog tega zakona po hi
trem postopku predložen v

obravnavo in sklepanje pri
stojnim skupščinskim orga
nom. V tej razpravi so med 
drugimi sodelovali Ciril Jur
čič, Savin Jorgan, Danilo 
Sbrizaj, Slavko Zalokar, Stan
ko Kajdiž, Tone Brus, Jer
nej Humar, Dušan Burnik, 
Slavko Korbar, Marjan Oro
žen in Riko Jerman.

Skladno s to odločitvijo 
so delegati nato predlagali 
dopolnila k zakonskemu 
predlogu o spremembah re
publiških prispevkov, davkov 
in taks, s predlogom pristoj
nima zboroma, da naj bi us
kladila besedilo.

K predlogu zakona o spre
membah in dopolnitvah za
kona o stopnji republiškega 
prispevka iz osebnega dohod
ka in delovnega razmerja za 
izobraževanje in o delu re
publiškega davka od prome
ta blaga na drobno, ki se 
steka med sredstva za izo
braževanje, delegati niso ime- 
li pripomb. Pač pa je dele
gat mesta Ljubljane pri ob
ravnavanju predloga zakona 
o stopnjah prispevkov za 
otroško varstvo poudarjal 
potrebo, da se okrepi mate
rialna osnova za to pomemb
no dejavnost, predstavnica 
skupnosti otroškega varstva

L ' s.. po hitrem postopku
Sindikat se ne zavzema le za čimprejšnji sprejem zakona o družbenem usmer
janju delitve dohodka, ampak tudi za nekatere akcije pred sprejemom zakona
LJUBLJANA, 25. dec. Pospešen postopek pri sprejemanju zakona o samouprav
nem sporazumevanju in družbenem dogovarjanju glede delitve dohodka in oseb
nih dohodkov tudi sindikate zavezuje, da pospešijo delo, da bi kar najhitreje pri
šli do sklenitve splošnih družbenih dogovorov. Tako so se sporazumeli, da bi 
bilo zaradi aktualnosti zakona koristno preskočiti eno izmed proceduralnih faz 
in sedanje zakonsko besedilo dostaviti skupščinskim zborom kot zakonski 
predlog.

da bi bilo koristno, da bi 
že zdaj začeli uresničevati 
bodoči zakon. Zato so pred-

Razširitev
računskega

centra

V predsedstvu so menili, | lagali republiškemu IS in go
spodarski zbornici — torej 
obema partnerjema, ki bosta 
po zakonu skupaj s sindikati 
dolžna pripraviti splošni druž
beni dogovor — da že zdaj 
imenujejo SKupno komisijo, 
■se preden bo zakon sprejet, 
iahko ta začasna komisija po 

: mnenju sindikatov pripravi 
: sklenitev družbenega dogovo
ra. Potem, ko bo zakon tudi 
formalno potrdil obstoj komi- 

i sije, pa bo najbolje, da jo 
bodo preimenovali v stalno 
komisijo.

Zaradi pomembne vloge, kJ 
_ _ _ jo bo po novem zakonu o
Pogodbo O tem je VČe- samoupravnem sporazumeva
la) podpisalo šest inte- nJu hi družbenem dogovarja-
resentov iz Sloveniie nju dobiI sindikat- so na seji 

' menili, da bo prav, če bo 
LJUBLJANA. 25. dec. — V republiški sindikat organiziral 

klubskih prostorih mestne j posebno organizacijsko eno- 
skupščine so danes predstav- to, ki bo analitično spremlja- 
niki republiškega IS. ljublian- 1 la dogajanja na področju de
ske univerze, združenega po- | litve.Med splošnimipripomba- 
djetja Iskra. Ljubljanskih mi k osnutku zakona, ki bo ure- 
mlekam. poslovnega združe- dil družbeno usmerjanje de- 
nja gozdnogospodarskih or- j litve dohodka, so v predsed- 
gamzacij in gradbenega pod- ! stvu vnovič poudarili, da 
Jetja Obnova podpisali pcgod- sindikat v Sloveniji nikdar ni 
bo o razširitvi republiškega imel pomislekov glede organi- 
računskega centra. j zirane družbene akcije na

Kot je znano je bil sedanji ! Področju delitve. S podatki 
računski center ustanovljen i 50 demonstrirali razlage neka- 
leta 1969, vendar pa je postai terih, da so bili letošnji v 
že premajhen. Partnerji, ki i oktobru izplačani osebni do- 
so danes podpisali pogodbo, hodki zaradi tega za 12 od-
so se sporazumeli, da bodo ------------------------------------ -----------■
združili sredstva v skupnem 
znesku 25,7 milijona dinar
jev. Pričakovati je, da se jim 
bodo kasneje pridružili še 
novi interesenti. Dogovorili 
so se. da bodo z združenimi

stotkov večji od tastih, ki so 
jih izplačali v septembru, ker 
je šlo pač za dodatna izpla
čila po periodičnem obraču
nu. Ze res, da so bili oktobr
ski osebni dohodki vsa leta 
večji od septembrskih, števil
ke pa vendarle kažejo, da je 
povečanje bilo dosti skrom
nejše kot letos. 1966. leta so 
bili oktobrski osebni dohodki 
v Sloveniji le za 3.4 odstotka 
večji od septembrskih, 1967. 
leta le za 4 j odstotkov večji. 
Tudi pred dvema letoma, ko 
Je bilo v oktobru zabeleženo 
največje povečanje, če upo
števamo zadnjih sedem let, 
zvišanje ni bilo večje od 7.3 
odstotkov.

Člani predsedstva so opozo
rili tudi na nekatere zmotne 
razlage, češ da bo novj za
kon s tako imenovanimi kal- 
kulativnimi osebnimi dohod
ki posegel tudi v urejanje 
individualnih izplačil članom 
kolektivov. To ne drži, saj so 
kalkulativni osebni dohodki 
zamišljeni samo kot merilo 
za določanje skupne mase o- 
sebnih dohodkov za razdeli
tev. Ob tem pa so v pred
sedstvu izrazili mnenje, da 
bo moral zaradi številnih na
pak pri individualnem izola- 
čevanju osebnih dohodkov

sindikat posvečati večjo skrb 
uidi temu vprašanju. Doseči 
bo treba, da bo postala deli- 

-tev javna in torej zaslužki 
posameznikov ne bodo več 
skrivnost, člani predsedstva 
so še predlagali, da bi bilo 
koristno, če bi avtorji zakon
skega osnutka vnovič preučili 
zakonske roke. Vprašanje je 
namreč, če je realno računa
ti, da bi delovne organizacije 
že v drugi polovici prihodnje
ga leta pričele plačevati da
vek na presežne osebne do
hodke. Vprašanje je, če bo 
splošni družbeni dogovor pra
vi čas sklenjen. Zato bi bilo 
realneje, če bi v zakonu re
kli, da morajo v delovsih 
organizacijah uskladiti svojo 
delitev z določili družbenega 
dogovora v treh mesecih po 
njegovi sklenitvi.

Pomembna je bila tudi pri
pomba, naj bi pri samouprav
nem sporazumevanju težili k 
temu, da bi obveljal proiz
vodni princip. Z drugimi be
sedami: samoupravne spora
zume naj bi sklepale organi
zacije istovrstnih dejavnosti 
in samo izjemoma organiza
cije določenega območja. O- 
menimo naj še stališče pred
sedstva. naj bi bila sankcija 
za kršilce samoupravnih spo
razumov oziroma družbenega 
dogovora primemo ostra. Za 
tiste, ki imajo zaradi mono
pola ali drugih razlogov izra
zito ugodne možnosti za ust-

pa je obrazložila njihova sta
lišča do tega problema.

Največ pripomb in mnenj 
je bilo slišati ob predlogu 
zakona o skladih skupnih re
zerv in o uporabi njihovih 
sredstev V razpravi so so
delovali: Ivan Zivič, Jože Ra
dej, Dušan Burnik, Jože Flor
jančič (predstavnik odbora 
za družbeno-ekonomske odno
se), Riko Jerman (republiški 
sekretar za finance). — Ivan 
Zivič je predlagal, da v sklad 
ne bi odvajale denarja 
samostojne organizacije zdru
ženega dela, ki opravljajo 
dejavnosti na področju zdrav
stva, izobraževanja, vzgoje, 
kulture in socialnega varstva. 
Menil je tudi, naj se prispev
ki v ustrezni sklad ne odtu
jujejo delovnim organizaci
jam, saj so le obvezni polog 
v solidarnostni sklad, ki se 
po določeni dobi vrne gospo
darski organizaciji.

Dušan Burnik je imel ne
kaj pripomb k besedilu za
konskega predloga, v glavnem 
pa se je osredotočil k raz
pravi o kriterijih za določi
tev predstavnikov skupščin 
sklada. Pri tem je podprl 
sodbo odbora za družbeno
ekonomske odnose, po kate
ri bi za določevanje predstav
nikov sklada obveljal terito
rialni princip, ki bi določal, 
da bi predstavnike volili iz 
posameznih občinskih skla
dov, delno tudi preko go
spodarske zbornice.

Jože Florjančič, ki Je za
stopal mnenje odbora za 
družbeno-ekonomske odnose, 
se je med drugirii ustavil 
tudi ob načelnih vprašanjih, 
namreč v kakšnem smislu 
naj v prihodnje vodimo po
litiko rezervnih skladov: ali 
naj predstavljajo sanacijska 
sredstva ali pa naj bi bili 
eden izmed bistvenih dejav
nikov v nadaljnjem prestruk
turiranju proizvodnje in pove
zovanja gospodarskih organi
zacij v Sloveniji. Sicer pa 
bi po njegovem morali obve
ljati tu predvsem interesi ti
stih, ki bodo morali obvezno 
odvajati svoja sredstva v te 
sklade, vendar je po drugi 
strani nujno treba zagotoviti 
vpliv celotnega slovenskega 
gospodarstva pri posredova
nju republiškega sklada. V 
tem bi se kazal tudi terito
rialni princip pri upravljanju 
v njem.

V razpravi je tudi dejal, da 
ima sedanji zakonski pred
log verjetno začasni značaj, 
saj bo ob predvidenih spre
membah v federaciji potreb
no dokončneje in dosledneje 
urejati tudi to področje. Se-

Povzetki iz popoldanske razprave na osmi seji republiške konference SZDL 
Slovenije o razvoju političnega sistema in zlasti delegatskega sistema

LJUBLJANA, 25. dec. Na osmi seji republiške konference SZDL Slovenije so vče
raj popoldne nadaljevali razpravo o razvoju političnega sistema in odnosov v 
federaciji, republikah in pokrajinah ter posebej o načelih delegatskega razmerja 
in sistema. V popoldanski razpravi je sodelovalo osem udeležencev. Objavljamo 
povzetke iz njihovih razprav.

Inž. JANEZ ČEMA2AR je I čanov in da bi zagotovili, da
v svoji razpravi menil, da še 
nismo tako idealna samoup
ravna družba, da bi lahko 
opustili nekatere čisto poli
tične metode za doseganje 
oziroma uresničevanje po
stavljenih ciljev; čuti se ve
liko pomanjkanje subjektiv
nih sil ali natančneje, delo
vanje posameznih političnih 
organizaoij. Za današnji čas 
je izredno pomembno, da bi 
znali aktivirati politične or
ganizacije, torej ne le SZDL, 
temveč predvsem tudi ZK in 
sindikat v podjetjih, saj vi
dimo v skupščinskem siste
mu, torej v tem samouprav
nem sistemu, da so aktivni 
tisti odborniki, tisti poslan
ci, ki izhajajo s terena, od 
tam. kjer je živo, kjer je ak
tivna SZDL ali katera drugih 
organizacij. Nagibam se k te
mu, da ne bi toliko poudar
jali formalnih sprememb, da 
tudi ne bi hiteli v eksperi
mentiranju s takimi vpraša
nji, pač pa da bi vso skrb 
posvetili temu, kar je danes 
možno rešiti, torei da razvi
jamo našo samoupravno de
mokratično družbo.

BOŠTJAN MARKIČ se *e 
dotaknil vprašanja delegat
skega razmerja in vprašanja 
samoupravnega oziroma dru
žbenega dogovarjanja in so
dil, da je bilo v preteklosti 
čestokrat stališče teoretičnih 
in tudi praktičnih razprav in 
aketi v glavnem usmerjeno 
na izgrajevanje političnega si
stema prek različnih insti
tucij. Institucij nikakor ne 
podcenjujem, je nadaljeval, 
vendar pa je včasih preveli
ko poudarjanje pomena in
stitucij vodilo do -'lužil, kot 
da se da z organizacijskimi 
spremembami, z reorganiza
cijami in izpopolnjevanjem 
oblik spremeniti stanje, ne 
pa da je to problem ekonom
skih odnosov. Ta problem je 
aktualen tudi danes, ko smo 
pred oblikovanjem delegat
skega odnosa: sodim namreč, 
da je naslonitev samo na in
stitucionalne ohuvg premalo, 
čeprav lahko odbira prostor 
za politično delovanje demo- 
krat-'čnih sil. Vsaka politična 
institueiia je v svojem bist
vu sredstvo za dosego nekega 
cilja, ne more pa sama sebe 
spremeniti v dokončni cilj.

Za oblikovanje delegatskega 
odnosa je nujno, da obstoje

danji amandmaji k temu določene predpostavke, ki bi
predlogu pomenijo safno dru
gačen pristop k zadevi, kot 
smo jo reševali doslej.

Delegati so nato še obrav
navali dva zakonska predloga: 
o uporabi sredstev posebne 
proračunske rezerve v letu 
1970 ter o proračunu SR Slo
venije za prihodnje leto. Ne
kaj pripomb in mnenj je bilo 
le ob tem zadnjem predlogu 
zakona, sicer pa so zasedanje 
sklenili s tem. da so izbrali 
štiričlansko komisijo delega
tov, ki bo zbrala in uredila 
današnja mnenja in spremi-

bile v tem, da dograjujemo 
demokratično in politično 
kulturo. Tu gre za proces 
samoosveščanja človeka tn 
s tim tudi za njegovo moral 
no in intelektualno priprav 
ljenost za angažirano delova 
nje za demokratino odloča 
nje. Druga taka predpostav
ka je politična participacija, 
povezano delovanje ljudi, us
merjeno k stalnemu dopol
njevanju vsebine ekonom
skega in socialnega življena. 
Ce je taka politična partici
pacija dosežena, lahko dobi-

»redstvi nabavili nov računal
nik visoke zmogljivosti tn 
skupno financirali delovanje 
razširjenega republiškega ra
čunskega centra. V centru 
bodo predvsem obdelovali po
datke za podpisnike pogodbe 
in druge naročnike, razen te
ga pa bodo spremljali razvoj 
računalništva v svetu in se 
povezovali z drugimi razvoj
nimi centri.

Vsi soinvestitorji bodo na 
nov računalnik priključeni z 
daljinskimi priključki. Iz svo
jin prostorov bodo lahko po
sredovali centralnemu raču
nalniku podatke in dobivali 
s pc-močjo kabelske zveze 
rezultate.

Republiški računski center 
bo samostojna organizacijska 
enota, ki bo do nadaljnjega 
pridružena inštitutu Jožef 
Stefan. Partnerji bodo usmer
jali njegovo delo s pomočjo 
poslovnega odbora.

N. I.

rrraifri

UREJA
UREDNIŠKI ODBOR:
Drago Seliger (glavni 
urednik), Dušan Ben
ko (odgovorni ured
nik) , Jak Koprivc (no
tranja politika in go
spodarstvo), Miran 
Šuštar (zunanja poli
tika), Sergej Vošnjak 
(kultura), Miro Za
krajšek, Matija Der
mastja (dopisništvo, 
lokalna kronika), Ev
gen Bergant (šport), 
Dušan Trebše (cen
tralna redakcija).

Podražitev
zlatega
nakita

Napovedujejo podražitev 
za 14 odst. zaradi upo

rabe uvoženega zlata
BEOGRAD, 25. decembra 

(Tanjug). — V januarju se 
bo zlati nakit v naši državi 
po vsej verjetnosti podražil 
za 14 odstotkov, ker bodo 
zlatarji vezani na uvoženo 
zlato. V naši državi, ki je 
v pridobivanju zlata na dru
gem mestu v Evropi (za Šved
sko), je zlato doslej kupo
vala Narodna banka, ki ga 
je potem del odstopala do
mačim izdelovalcem zlatega 
nakita. Potem ko se Je dose
danji režim spremenil _ so se 
proizvajalci te žlahtne kovine 
oprijeli tudi izvoza, saj imajo 
od tega veliko večjo korist. 
Bor je na primer letos izvo
zil okrog pol tone zlata, pri 

| tem pa je imel še ugodnosti, 
kot sta retencijska kvota in 
premija.

Na tržišču zlatega nakita 
v naši državi prevladuje kon
junktura. Vse, kar izdelajo, 
tudi prodajo. Nakit izdeluje 
14 podjetij. To so dejansko 
majhni obrati, med katerimi 
je najpomembnejša zlatarna 
v Celju, ki ima že stoletno 
tradicijo. Letos so te zlatar
ne predelale v nakit 1350 kilo
gramov zlata. Ker poraba na
rašča, pričakujejo, da bodo 
prihodnje leto predelali v na
kit že nad 3000 kilogramov 
14-karatnega zlata.

Od 1. avgusta letos lahko 
prodajajo zlati nakit tudi za
sebniki. Računajo, da je pri 
nas kakih 1700 zasebnih zla
tarjev. ki predelajo najmanj 
po pet kilogramov zlata na 
leto.

Popravek
V včerajšnjem referatu 

Staneta Markiča, ki smo ga 
objavili na 3. strani pod na
slovom »Dogovor o novih 
funkcijah federacije in re
publik, je v poglavju »Vloga 
predsedstva ZKJ« na koncu 
prvega odstavka, ki se kon
ča z besedami: • «... pred
stavnikov republik in pokra
jin.«, pomotoma izpuščeno 
naslednje besedilo.

» . . . predstavnikov repub
lik in pokrajin, ki bodo lah
ko zastopali avtentične inte
rese republik in pokrajin, ki 
bodo sposobni s polno odgo
vornostjo iskati skupne re-

varjanje dohodka naj bi bila ! njevalne predloge ter jih nato 1 va delegatsko razmerje svoj
smisei.

JOŽE KODRE se je zavzel, 
da v bodoči politični in go
spodarski strukturi ne bi bil 
zapostavljen noben sloj ob-

lestvica za plačevanje davka 
na previsoke osebne dohodke 
mnogo ostrejša, kot io pred
laga sedanji osnutek.

FRANCE JERAS

posredovala matičnim zbo
rom skupščine v nadaljnjo 
obravnavo.

MARIJA NAMORS 
JOŽE HORVAT

V istem poglavju v tretjem 
odstavku pa bi se stavek: 
»Bolj bi se morali poglobi
ti .. •« moral glasiti:

»Bolj bi se morali poglo
biti / razmišljanje, kako do
seči večjo učinkovitost vseh 
oblik samoupravljanja, utr
diti individualno in kolektiv
no odgovornost.«

Za neljubo pomoto se opra
vičujemo.

Tiskovna konferenca ob 
izidu osmega zvezka 

»Sodobne enciklopedije«
LJUBLJANA, 25. dec. — Po 

petih letih dela je pri Mla
dinski knjigi izšel osmi in s 
tem zadnji zvezek Sodobne 
ilustrirane enciklopedije. Za- 
iožba se je prevajanja tega 
zahodnega teamskega dela 
lotila skupaj z beograjsko 
založbo »Vuk Karadžič«. Os
mi zvezek obravnava pod na
slovom »Komunikacije in je
zik« ter pod naslovom »Pre
plet misli in dejanja« odnose 
ir- instrumente, ki so člove
ku kot naravnemu in druž
benemu bitju omogočili za
vestno kontakt: ranj e s so- 
bitji in s svetom.

Knjiga sledi možnostim za 
sporazumevanje od bioloških 
lastnosti, ki jih je človek 
prinesel iz živalskega sveta, 
pa do tako izpopolnjenih teh
ničnih naprav za prenašanje 
obvestil, kot so umetni sate
liti. Odpira tudi razglede na 
pomen komunikacij v sodob
ni družbi in opominja pov
sod, kjer je mogoče, tudi na 
možnosti nadaljnjega razvo- 

j ja- Pravzaprav je ta enciklo
pedija, ki je v poprejšnjih 
zvezkih zajela in obdelala 
naravo, znanost, umetnost, 
zgodovino, geografijo, f°h- 
niko ter zdravje in bogastvo, 
predvsem poljuden uvod v 
vsa ta našteta področja. 

Kakšne težave je imela za-

sistemu. Predsednik komisije Zvone Dragan je v uvodni besedi ponovil zahtevo | ^slovenske^^ltdTšča
javnosti, ki je postala najbolj jasna na 17. seji CK ZKS, da politično vodstvo , aktualizirati in i^popolnjeva- 
izoblikuje tovrstno oceno, opravičil zgodnjo javno objavo tez ter opisal zače- •' ti vse to obsežno gradivo, so

Posameznik odgovoren 
za predloge in ukrepe
Komisija CK ZKS za družbeno ekonomska vprašanja in 
ekonomsko politiko o tezah za 18. sejo CK ZK Slovenije

bi prišli do izraza tudi pred
logi preprostega kmečkega 
prebivalstva s terena. V ko
likor bo v prihodnje v več
jem številu zastopan naš 
pravd kmet, tem prej bo od
pravljena storjena krivica, ko 
so bili kmetje daleč od druž
bene samouprave-

JAKA AVŠIC je govoril o 
enakopravnosti narodov v 
JLA, o instituciji veta pri gla 
sovanju, o tumusni ureditvi 
vrha federacije, o enakoprav
nosti v organih federacije m 
o enakopravnih načelih v go
spodarstvu. Svoje poglede Je 
tudi podrobneje obrazložil.

SERGEJ KRAIGHER je me
nil, da so vprašanje predsed
stva SFRJ in nove opredelit
ve funkcije federacije in re
publike samo zunanji izraz 
globljih sprememb, do kate
rih je prišlo v celotnem druž
benem razvoju Jugoslavije ter 
v vsaki republiki in pokraji
ni. Vse to zahteva tudi ustre
znejše oblike in vsebino reše
vanja teh vprašanj ter prila
goditev družbeno političnega 
sistema novim spremembam. 
Dejstvo je, da smo v petih 
letih reforme kljub težavam 
spremenili gospodarsko struk
turo v vsaki republiki. V zad
njih letih smo priča povsem 
novim pojavom, država je po
stajala tako, kot je zahtevala 
družbena in gospodarska re
forma, vedno manj namem
ben činitelj gospodarskih 
vprašanj.

Kraigher je nato omenil 
škodljive elemente etatizma, 
te stare funkcije države kot 
sile nad samoupravno bazo; 
od devetega kongresa 2Kj 
in zlasti po četvernem plenu
mu pa smo napravili velik 
korak nanrej s * “n-. da «e de
lovnim ljudem v združenem 
delu, v občinah in republi
kah, kjer so združeni v na
cionalnih interesih, daje do-

Izšel
zadnji
zvezek .

LJUBLJANA, 25. dec. Na današnji seji so člani komisije za družbenoekonomska 
vprašanja in ekonomsko politiko razpravljali o tezah za 18. sejo CK ZKS, na 

šitve^irT kr^bodo ^tudT Sr>o" kateri bodo spregovorili o uresničevanju reforme, stabilizaciji in ekonomskem 
sobni prevzeti v svojih re
publikah polno odgovornost 
za delo in uresničevanje spre
jetih stališč v .predsedstvu 
SFRJ. Zato bo moralo biti 
predsedstvo kot samostojni 
ustavni organ 'kolektivno od
govorno zvezni skupščini, 
vsak od članov pa svoji re
publiki. V skladu s takšno 
vlogo predsedstva naj bi čla
ne predsedstva volile repub
like, predsedniki republiških 
skupščin pa naj bi bili člani 
predsedstva SFRJ po svojem 
položaju. Z uvedbo predsed
stva SFRJ, ki bo opravljalo 
z ustavo določene naloge, 
naj se ne bi spremenila vlo
ga ZIS, kot kolegijskega iz
vršnega organa zvezne skup
ščine, niti ne zmanjšala nje
gova samostojnost in odgo
vornost, zmanjšati pa se ne 
bi smela tudi odgovornost 
samostojne zvezne uprave.«

tek javne razprave.

V prvem poglavju obravna
vajo teze dosežke v reform
nem obdobju ter odmike in 
osnovne vzroke za odstopanje 
od začrtane smeri, v drugem 
poglavju je ocenjen zdajšnji 
položaj, umestnost začetnih 
stabilizacijskih ukrepov ter 
prehod v stalnejše oblike sta 
bilizaeije, tretje poglavje Da 
opisuje nadaljnjo graditev 
vsega gospodarskega sistema, 
oblikuje skratka trajnejše os
nove za prihodnji gospodar
ski razvoj Jugoslavije.

Razpravljavci so z veliko 
skrbnostjo razčlenjevali teze 
ter opozarjali na elemente, ki 
bi jih morali iz tez povzeti v 
stališčih za sejo centralnega 
komiteja oziroma, kaj, kako 
in kolikor mogoče jasno tn 
morali zapisati v stališčih.

Ni naključno, da so se po
sebej zadrževali pri definiciji 
odgovornosti, ko so obravna
vali odmike od reformnih sta
lišč v preteklosti in opozar
jali na nujno doslednost pri 
uresničevanju prihodnjih "a 
čel. Jasno so izpovedali skep
so ljudi, ki pričakujejo na
daljnje uresničevanje reform
nih načel v zdajšnjem polo
žaju povsem drugače, kakor 
so sprejeli reformna določila

leta 1965. Nemogoče je nam
reč uspešno nadaljevati refor
mo z ljudmi, ki so se doslej 
motili, zato naj nosilci novih 
ukrepov nastopajo imensko 
ter potlej tudi odgovarjajo za 
uspešnost svojih predlogov.

Večji red in disciplina, ki 
jo terjamo od vseh političnih 
in proizvodnih dejavnikov, ni
kakor nista uresničljiva le s 
poostrenim nadzorom in huj
šimi denarnimi kaznimi, mar
več je potrebno urediti tudi 
številne in marsikdaj proti
slovne predpise z enotnejšo 
zakonodajo. Odločno so na
stopili proti podjetjem z iz
gubo, ki bi jo krili iz prora
čuna, saj je v slovenskem go- 
spodarsstvu že zdaj kar 10 
odstotkov takih podjetij, mea 
tem ko bi lahko v prihodnje 
število in vsota še naraščala. 
To bi ne bila stabilizacija, ki 
tudi sicer ne more temeljiti le 
na začasnih ukrepih, temveč 
moramo v stabilizacijski si
stem vgraditi faktorje, da nas 
bodo v prihodnje pravočasno 
opozarjali, ne šele tik pred 
prepadom.

V razpravi so opozorili še 
na nujnost, da bi natančneje 
Izoblikovali stališča do davč
nega sistema in devizne poli

pripovedovali založniki in so- 
! delavci na tiskovni konferen

ci v Klubu poslancev.
Rezultat dejavnosti založ

be na področju izdajanja en
ciklopedij je nedvomno že 
sedaj ta. da raste ob sprot
nem razščiščevanju in utrje
vanju terminologije z založ-

tike, ki bosta v prihodnje 
vplivala na enotnost jugoslo
vanskega trga m razvojne 
možnosti območij. Zelo koč
ljivo so ocenili kompenzaci
jo, ki bi znala odigrati vlogo 
nekdanjih političnih investi- 
cij če Je ne bomo določili bo tudi’‘krog"sicct malošto
bolj natanko.

Ob vprašanju enotnega tr
ga in vloge federacije so raz
pravljavci opozorili, da govo
rijo teze le o gibljivosti kapi
tala in nasprotujejo monupo- 
lizmu, pri tem pa so povsem 
zanemarile pojem enotnega 
planiranja. 2e v doslej dekla
riranem tržnem samouprav
nem gospodarjenju smo z 
dnevnimi ukrepi diskrimini
rali trg na posameznih pod
ročjih ali v nekaterih pano
gah, ob »šestinskem« sistemu 
pa bi bilo to le še bolj izra
zito, če ne bi hkrati določili

vilnih in preobremenjenih, pa 
vendar tudi za te vrste pu
blicističnega dela vedno bolj 
usposobljenih domačih stro
kovnjakov. Prav gotovo ’ ih- 
ko ob kompletirami sodobni 
ilustrirani enciklopediji go
vorimo o določenem oranju 
ledine, skozi katero je že ure
zana pl-va pomembna brazda.

J. Sn.

ZIS naj prevzame 
več odgovornosti

BEOGRAD, 25. dec. (Tan
jug). Odbor družbenopolitič-

sledno pravico do odločanja 
o temeljnih vprašanjih druž
benega razvoja. Očitno pa je, 
da reševanje osnovnih vpra
šanj družbeno ekonomskega 
tn političnega razvoja ne trpi 
odlašanja in'da zahteva bi
stvene dopolnitve in spre
membe v našem družbenopo
litičnem in posebej v skup
ščinskem sistemu. Pri posta v- 
Ijanju novih odnosov med re
publiko in federacijo se po
javlja tudi določena zaskr
bljenost, češ da to pomeni ta
ko osamosvajanje republik, ki 
vodi že k slabljenju federa
cije.

Dejstvo je, je dejal Krai
gher, da spremembe, ki jih 
uvajamo v odnosih med fede
racijami in republikami in s 
tem, ko republike prevzema
jo za vsa področja, razen 
za tista, o katerih je bilo že 
govora v teh dokumentih, že 
neposredno odgovornost za 
njihovo uspešno delovanje, v 
bistvu utrjujejo federacijo in 
medsebojno delovanje in po
vezanost republik.

Vsi se strinjamo s tem, 
da morajo biti poslanci de
legati baze, Ki jih voli. Sedaj 
je vprašanje, kaj je ta baza? 
Ali je ta baza tisti volivec, 
ki vsaka štiri leta, prej vsaki 
dve leti, izvoli poslance in 
potem izvaja tako ali drugač
no obliko pritiska in vpliva 
na te poslance. S tem je tudi 
usmerjenost poslanca vezana 
predvsem na to volilno telo 
prek zbora volivcev, prek raz
nih volilnih sestankov, ki jih 
organizira SZDL itd. V tem 
se pretežno izčrpava odgovor
nost in vloga poslancev. Ime
li smo priložnost sedem in 
več let gledati, kako nezado
voljiva in preveč formalna je 
lahko taka odgovornost prav 
v najobčutljivejših vpraša 
njih našega družbenega raz
voja in tudi pri najbolj ak
tivnem poslancu je ta vloga 
vse preveč posredna, splošna 
in predstavniška, da bi v sa
moupravni družbi lahko ve
ljala kot trajna samoupravna 
osnova s samoupravnimi od
nosi notranje urejenega skup
ščinskega sistema.

Zato morajo vsa naša pri
zadevanja težiti, da zagotovi
mo tak razvoj delegatskega 
sistema, kjer bodo prišli čim
bolj do izraza avtentični inte
resi tistih delavcev, združe
nih v delu, in tistih samo
upravnih struktur, o katerih 
problemih življenja in razvoja 
se razpravlja.

FRANC KOSMAČ se je pri
družil mnenju, da kmet ra
zen socialistične zveze nima 
nobene druge organizacije, za
to bi bilo prav, če bi se pri 
bodočem delegatskem siste
mu zlasti socialistična zveza 
na -podeželju bolj opirala tu
di na krajevne skupnosti. 
Poudaril je, da zanj ni toliko 
pomembno, kakšen bo dele
gatski sistem, bolj pomembno 
se mu zdi to, da tudi kmetje 
— proizvajalci dobe svoje za
stopnike, ki bodo zastopali 
njihove interese.

MILO VIŽINTIN se je med 
drugim ustavil ob vprašanju, 
kako bo financirana federa
cija. Nastopil je proti doseda
njemu načinu, kajti če prite

kajo federaciji sredstva za 
njene potrebe po odstotkih, 
po davku na osnovna sred
stva, po prometnem davku, po 
davku na bencin ipd., tedaj 
človek nikoli ne ve> kdaj je 
tega denarja zadosti. Po tem 
načelu daje največ tisti, ki 
je najbolj priden. Bolj priza
deven si, več ustvarjaš — več 
ti v odstotkih poberejo.

Dr. SVETOZAR POLIC je 
opozoril, da je socialistična 
zveza — in sicer ne kot ena 
izmed družbenopolitičnih or
ganizacij, za kakršno jo še 
vse prepogosto imamo, mar
več kot politično organizacij
ski mehanizem vseh delovnih 
ljudi in njihovih organizacij 
— pomemben in nepogreš
ljiv sestavni del našega po
litičnega sistema, ki temelji 
'na samoupravljanju v ne
posredni socialistični demo
kraciji. Ta resnica je še pre
malo upoštevana v sedanjih 
razpravah o nadaljnjem raz
voju našega političnega siste- 

i ma. V nasprotju z vlogo, ki 
naj bi jo imela, je doslej 
socialistična zveza stala vse 
preveč ob strani teh razprav 
in se vanjo — organizirano 
in v vsej širini — vključuje 
nekoliko pozno. V zvezi s tem 
je še posebej značilna popol
na pasivnost zvezne konfe
rence SZDL, ki prav v tem 
razgibanem in tudi kritičnem 
letu ni imela, razen v za
četku januarja, prav nobene 
seje. Razpravo v socialistič
ni zvezi o našem političnem 
sistemu zato zdaj o mnogih 
vprašanjih šele začenjamo.

Dr Polič je nadalje pove
dal, da prav gotovo izraža
mo enodušno mnenje in vo
ljo vseh Slovencev in pripad
nikov obeh narodnostnih 
skupnosti v naši republiki, 
madžarske in italijanske, če 
rečemo, da smo vsi za to, da 
bi se zadeve, ki jih bomo 
orepustili v opravljanje fe
deracije. urejale pravočasno 
in učinkovito ob zagotovitvi 
enakopravnosti republik in 
pokrajin.

Po razpravi je republiška 
konferenca sprejela splošne 
zaključke, k- lih bomo ob- 
'avili v torkovi številki Dela.

federaciji večjo pristojnost, s I nega zbora zvezne skupščine 
katero bo lahko preprečevala . za proračun je danes sprejel 
diskriminacijo in nastajanje | predlog, naj bi ZIS dali iz- 
monopolov na posameznih l redna pooblastila pri uresni- 
področjih. Za takšno gospo- j čevanju stabilizacijskega pro- 
darjenje pa je nujno potre- 1 grama v gospodarstvu. Člani 
ben element planiranja, o če- J odbora za proračun so pri
mer je potrebno jasno spre- pravljeni dati še več pravic 
govoriti v stališčih za sejo sedanji vladi, a pod pogojem, 
centralnega komiteja. da prevzame tudi več odgo-

bfrt ZAVODNIK vomosti.

letos več 
domačih
gostov

V Dalmaciji je bil letos 
za 7 odstotkov manjši

tujski promet
SPLIT, 25- dec. (Tanjug) —

V Dalmaciji so letos regi
strirali 2,5 odstotka manj tu
rističnih prenočitev kot lani. 
Po prvih podatkih za zadnje 
tri mesece bo teh prenoči
tev skupno 12,631.000.

Čeprav so pred sezono pri
čakovali povečanje za 20 od
stotkov, je bil tujski promet 
glede na število registriranih 
prenočitev za okrog 7 odstot
kov manjši kot leta 1969 
(6,221.000 v prvih devetih me
secih oziroma po prvih po
datkih 6.494.000 za vse leto).

Domači turizem pa se je 
hkrati povečal za okrog 3,5 
odstotka. Na domače turiste 
je prišlo v Dalmaciji v prvih 
devetih mesecih 5,925.000 pre
nočitev, za vse leto pa bo to 
število znašalo 6,136.000-

Zelo se je zmanjšal obisk 
češkoslovaških turistov, (ok
rog 875.000 prenočitev manj), 
kar pa ni edini razlog, da je 
tujski promet nazadoval. Te
mu Je kriva tudi manjša po
nudba na tujem tržišču, in 
sicer zaradi neorganizirano
sti turističnega gospodarstva, 
ki je še vedno razdrobljeno. 
Poleg tega se je poslabšala 
kvaliteta storitev, podražile 
so nepenzionske storitve, pa 
tudi propaganda je slaba.

Veleposlanik 
Vošnjak
nri Kra;nhar»u

LJUBLJANA, 25. dec. — 
Predsednik skupščine SR 
Slovenije Sergej Kraigher je 
danes sprejel jugoslovanskega 
veleposlanika v Avstriji Mitjo 
Vošnjaka, ki se mudi v Slo
veniji na povabilo skupščin
ske komisije za vprašanja 
mednarodnih odnosov. Po 
pogovoru je predsednik 
Kraigher zadržal veleposlani
ka na kosilu.

Dopoldne je veleposlanik 
Vošnjak obiskal gospodar
sko zbornico SR Slovenije in 
se pogovarjal s podpredsed
nikom inž. Jožetom Valentin
čičem in predstavniki gospo
darskih organizacij, ki so 
zainteresirane za gospodarsko 
sodelovanje s sosednjo Av
strijo.

Pol milijona ton 
Jekla več

BEOGRAD, 25. dec. (Tan
jug) — ža prihodnje leto je 
v načrtu povečanje proizvod
nje surovega jekla za okrog

»madžarske poti«. Ricerche socio- t0n' Tako naJ bi leta
logiche — Giordano Sivini: Trza- j 1HT1 pridobili skupno okrog

Izšla je nova. 24. (455.) številka 
Naših razgledov.

Ob dogodkih v Italiji in Avstri
ji pišejo: dr. Vlado Benko, Lavo 
Čermelj, Mojca Drčar—Murko, Pe
ter Kuhar, dr. Janez Rotar, 'jože 
Smole. dr. Karel šiškovič, Fran 
Zwitter. — Aleksandra Korahau- 
ser: Šolstvo in znanost med pre
tirano potrošnjo in rentabilno in
vesticijo Maks Miklavčič: prof.
dr. Stanko Cajnkar. Dr. France 
Černe: Ekonomistova novoletna
voščilnica. Gorazd Kuse j: Refor
ma ustavnega sistema. Mirko Ga- 
lesa, Branko Gartner, Rado Pa!ir: 
Vzroki osipa v osnovni šoli (na
daljevanje in konec). Pogovor Na
ših razgledov: Slavko Rupel o na
črtih za kodifikacijo rodbinskega 
prava.

Stanetu Severju v slovo: Mirko 
Zupančič, Smiljan Samec. Marjan 
Javornik, Ivan Potrč, Lojze Fili
pič. Dimitrij Rupel: Socializem
in delitev kulture na »množično« 
in »elitno«. Janez Hdfler, Andrej 
Rijavec: Polemika o knjigi »To
kovi glasbene kulture na Sloven
skem«. Igor Gedrih: Vztrajno pre
segati doseženo (polemika o kn’iž- 
ni zbirki Kondor). Borut Trek
man: Dve premieri v mariborski 
Drami. Janez Povše: »Naša bese
da 70« (I. srečanje mladinskih
gledaliških skupin v Celju). Niko 
Goršič: Slavnostni baletni koncert 
ob 50-letnici slovenskega baleta. 
Pavel šivic: Glasbeni mikrokoz-
mos. Miša Grčar: Zdrav duh v 
zdravem filmu (mednarodni festi
val športnih filmov v Oberhaus- 
nu). Branko Rudolf: V spomin A. 
Trstenjaku. Marijan Tršar. Alek
sander Bassin: Likovni zapiski.
Prva številki Naših razgledov v 
letu 1971 bo izšla 15. januarja.

Razgledi po sveu: Le Monde — 
Jacques Decomoy: Neus+avljivo
gibanje. Le Monde — Michel Ta
tu: Predvsem Berlin. Pravda: V
interesu vseh narodov. L’Human:- 
tč — Et.ienne Gilbert: Kako vreči 
frankizem. Raniscita: Potrditev

čani, Slovenci! in begunci. Der 
Spiegel: Ubogi Beethoven. Kul
tura — Antoni Marianowicz: Kaj 
je musical? Villiam Manchester: 
Krupp — nadaljevanje feljtona.

2,7 milijona ton. Letošnjo 
proizvodnjo pa cenijo na ok
rog 2,2 milijona ton surovega 
jekla.
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Z uspehi med kupce
Razmeroma hiter in učinkovit prodor lesnoindustrijskega podjetja Alples iz 
Železnikov - Prva nagrada za program pohištva »art us« na sejmu v Beogradu

Cl R I C:

Dobesedno
V K ruševcu je sprožila 

precej komentarjev vest, 
da je komunalni zavod za 
socialno zavarovanje pro
dal trinajstim svojim us
lužbencem sodobna in 
udobna stanovanja po tr
žni ceni izpred petih, let, 
povrh pa še na odplačilo 
v tridesetih letih z 1-od- 
stotno obrestno mero. 
Morda pa so tovariši iz 
komunalnega zavoda pri 
določanju cene stanovanj 
preveč dobesedno vzeli 
zahtevo, da se moramo 
vrniti na reformni dinar
ski kurz iz leta 1965?

Sreča
Iz številnih poročil iz 

različnih krajev naše dr
žave lahko razberemo, da 
je že nekaj centimetrov 
snega povzročilo precej
šnje težave v cestnem pro
metu, zlasti še v nekaterih 
naših mestih. Kakšna sre
ča, da se naši predniki — 
Južni Slovani ob svoji se
litvi niso napotili v nor
dijske dežele!

Kje ste 
znanstveniki?

' Vrsta naših premogov
nikov napoveduje prihod
nje leto manj nakopanega 
premoga. Rafinerije napo
vedujejo, da bodo zaradi 
podražitve nafte zmanj
šale prozvodnjo kurilnega 
olja v korist donosnejših 
naftnih derivatov Per
spektive za elektriko so 
dokaj črne. Oskrba z ze
meljskim plinom bo po 
zatrjevanju strokovnjakov 
problematična, dokler se 
ne bomo s plinovodi pri
ključili na tuje plinske 
vire. Mar znanstveniki ne 
bi mogli izdelati minia
turne jedrske peči za 
ogrevanje stanovanj v 
stavbah, ki nimajo cen
tralne kurjave in tudi ne 
možnosti za priključitev 
na toplovodno omrežje?

Učinkovitejši
Pretekli teden so v Za

grebu zabeležili nenava
den dogodek: pešec, ki je 
pol ure zaman čakal na 
prehodu za pešce da bi 
mu njegovi motorizirani 
someščani dovolili varen 
prehod prek ceste, Je bil 
končno prisiljen, da si 
je s sekiro vroki priboril 
prost prehod prek ceste. 
Da bi se maščeval nauvi- 
devnim motoriziranim so
meščanom je možakar s 
sekiro v rokah dobre pol 
ure »uspešno urejal« pro
met na omenjenem pre
hodu za pešce — in pre
senečen ugotovil, da je 
sekira uspešnejši pripo
moček za urejanje pro
meta kot so semafori. 
Upajmo, da za to ugoto
vitev niso izvedeli tudi 
strokovnjaki, ki progra
mirajo razvoj semaforiza
cije v mestu!

Lesnoindustrijsko podjetje Alples iz Železnikov se je na tržišču široke potrošnje 
začelo uveljavljati šele v zadnjem času, medtem ko je bilo prej bolj znano kot 
kooperant za proizvodnjo ohišij za radijske in televizijske sprejemnike. S prizna
nji na razstavah pohištva v Ljubljani in Beogradu za predsobno pohištvo alfa 
in beta je doseglo razmeroma hiter in učinkovit prodor med kupce. Tem uspe
hom se je pred kratkim pridružila še prva nagrada za program pohištva »artus« 
na mednarodnem beograjskem sejmu.

V Alplesu so novi program 
pohištva pripravljali poldru
go leto, pol leta pa bo še 
minilo, preden bo iz novih 
proizvodnih obratov prišel na 
tržišče. Tako je sedaj le po
jasnjena skrivnost, kaj bodo 
izdelovali v novih, več kot 
10.000 kvadratnih metrov ve
likih prostorih, ki jih prav 
sedaj dokončujejo. Doslej so 
namreč v podjetju vztrajno 
molčali o teh načrtih.

»Dokler smo bili v glavnem 
le kooperant, je bil naš zaslu
žek skromen,« je povedal di
rektor podjetja Janez Ster. 
»Zato smo se pred tremi leti 
odločili, da se vključimo na 
tržišče široke potrošnje, kjer 
smo pričakovali večji doho
dek. Ko smo si tedaj ogle
dali nekaj večjih sejmov po
hištva v tujini, smo kmalu 
ugotovili, da je izbor jugoslo
vanskih proizvajalcev še zelo 
skromen in da zato med nji
mi ne bi bilo težko najti me
sta za nas. Pri načrtovanju 
nove proizvodnje pa smo ra
zen praznine pri izbiri sodob

nega pohištva upoštevali tudi 
predvidevanja o povečani gra
ditvi stanovanj.«

To so bili torej razlogi, da 
so se v Železnikih lotili pro
izvodnje pohištva za široko 
potrošnjo. Hkrati s tem so 
se takoj odločili, da ustano
vijo razvojni oddelek, v ka
terem bi uresničevali svoje 
zamisli o novem sodobnem 
pohištvu. Pod vodstvom inž. 
arh. Bibe Bertok, ki je prišla 
v podjetje pred dvema leto
ma in pol, so iz oddelka kma
lu prišli načrti za omenjeno 
predsobo alfa, ki sta ji sledili 
beta in gama. O artusu pa je 
inž. Bertokova dejala:

»Ko smo načrtovali novo 
pohištvo, smo mislili pred
vsem na to, da so nova sta
novanja, tako pri nas kot dru
gje v Evropi, vse manjša. 
Razen tega se spreminja na
membnost prostorov in pove
čuje njihova uporabnost. Vse 
to pa narekuje potrebo po 
pohištvu, ki bo ustrezalo raz
ličnim velikostim prostorov

in različnim namenom, torej 
ne klasično uniformirano po
hištvo. Tako smo zasnovali 
sistem pohištva, ki ga je mo
goče poljubno sestaviti iz 58 
različnih elementov. Uporabi
mo ga lahko za dnevne sobe, 
kabinete, otroške sobe in dru
ge prostore.«

V Alplesu so prepričani, da 
bodo kupol ugodno sprejeli 
novi izdelek. Izkušnje s pred- 
sobnim pohištvom so jim 
namreč pokazale, da potrošni
ki zelo upoštevajo funkcio
nalnost, ki je prav pri artusu 
še posebno izrazita. Druga 
prednost novega pohištva pa 
je cenenost, ki jo bodo dose
gli predvsem na račun velike 
serije izdelkov in razmeroma 
enostavne proizvodnje. Kot 
pravijo, bi pri sedanjih stro
ških dnevno sobo lahko opre
mili (omara, mizica, kavč, 
fotelja) že za 5000 dinarjev. 
Povedali p>a so še, da ne bo
do ostali le pri sedanjih ele
mentih artusa, marveč jih bo
do dopolnjevali in naprej raz
vijali. LADO STRUŽNIK

Če sl želite urediti preskrbo z mlekom, bi vam lahko pomagal: imam 
dobre zveze s kravo z visoko mlečnostjo...

Prenos pristojnosti-novi odnosi
Izvajanje sklepov o ukinitvi nekaterih funkcij in pristojnosti federacije ter 
njihovem prenosu na druge organe ter gospodarstvo, je zbudilo razumljiv 
interes v naši javnosti. O nekaterih aktualnih vprašanjih s tega področja 
je na vprašanja našega urednika Aleksandra Javornika odgovarjal član re
publiškega izvršnega sveta Marijan Dolenc.

V zvezi s predlogi, naj bi 
iz zveznega proračuna odslej 
financirali samo zvezno ad
ministracijo, JLA in razvoj 
manj razvitih območij, nas 
zanima, kakšna so stališča 
Slovenije glede načina fi
nanciranja tega proračuna, 
pri čemer mislimo nredvsem 
na predloge o kotizaciji ozi
roma načine zbiranja sred
stev za te namene v republi
ki, in koliko se to stališče 
ujema s predlogi drugih re
publik.

Že od začetka razprav o 
novem davčnem m proračun
skem sistemu je bilo sloven. 
sko stališče, naj bi v zvez
nem proračunu ohranili sa
mo izdatke za narodno ob
rambo in za zvezno admini
stracijo v prehodnem ob
dobju naj bi ostale tudi do
tacije proračunom v manj 
razvitih republikah in po- 
krajini.

Te potrebe bi pokrivali s 
sredstvi, zbranimi s carina
mi, ki bi tudi v prihodnje 
ostale izvirni dohodek fede
racije in pa s prispevki re
publik. Te* smo v javnih raz
pravah imenovali kotizacijo. 
Moram povedati, da je ome
njeno stališče že od začetka 
podpirala republika Hrvat- 
ska, kasneje se je pridružila 
tud} republika Srbija. Ostale 
republike so imele različne

poglede zlasti glede na vlogo 
prometnega davka, vendar 
menim, da bomo tudi na 
tem področju prišli do enot
nih in usklajenih stališč. Vsaj 
zadnji koordinacijski sestan
ki v zveznem izvršnem svetu 
nam dajejo podlago za take 
sklepe.

Podrobni sistem zbiranja 
prispevkov po republikah pa 
še ni povsem do kraja raz
jasnjen, vendar mislim, da 
nas čaka tu poleg strokovne
ga analitičnega dela tudi raz
jasnjevanje stališč v tem smi
slu, da bi prišli do analitične
ga dela tudi razjasnjevanje 
stališč v tem smislu, da bi 
prišli do dogovora med re
publikami. Med najbolj pogo
sto omenjanimi predlogi je 
ta, da bi osnovo za izračun 
prispevka vsake republike 
predstavljal družbeni proiz
vod vsega gosp>odarst.va v re
publiki.

To je naš slovenski pred
log. Nekatere druge repub
like so se zavzemale, naj bi 
bil osnova družbeni proizvod 
ali pa narodni dohodek sa
mo družbenega sektorja. Po
javil se je tudi predlog, naj 
bi bila osnova za izračun pri
spevka družbeni proizvod na 
prebivalca.

Naše mnenje je, da gre za 
celotno gosp>odarsvto in za 
celotno družbeno skupnost

določenega področja, ki naj 
bi v tem smislu tudi prispe
valo za skupne p>otrebe na 
ravni federacije.

Čeprav tu še ni bilo do
seženo soglasje, vendar me
nim, da je v vseh dosedanjih 
razpravah vendarle večinsko 
mnenje naklonjeno predlogu, 
naj bi prispevek obračunavali 
pa podlagi družbenega proiz
voda. S tem je seveda jasno, 
da bi bolj razvite republike 
prispevale večji delež, glede 
na to, da imajo pač mnogo 
večji družbeni proizvod na 
prebivalca kot manj razvite. 
Vemo, da ima SR Slovenija 
v družbenem proizvodu Ju
goslavije delež okrog 15 od
stotkov, delež prebivalstva pa 
okrog 8 odstotkov. Potemta
kem bi bil naš prispevek na 
prebivalca skoraj dvakrat 
večji kot v povprečju prispe
vek v Jugoslaviji. Pri tem 
moram poudariti, da so več 
kot štiri petine zveznega pro
računa namenjene narodni 
obrambi, tako da sistem, ki 
ga bomo določili za zbira
nje prispevkov republik v 
veliki meri, pravzaprav v 
bistvu pomeni sistem za zbi
ranje sredstev za narodno 
obrambo.

Ali bi bil način kotizacije 
za našo republiko finančno 
kaj bolj ugoden od doseda
njega načina financiranja?

Ponavadi si ljudje proti koncu leta Nekaj takega je obsedlo tovarišico 
izprašujejo vest in naredijo prerez Zofijo, prizadevno socialno delavko, ki 
minulega obdobja. In potem začno stanuje v zasebni enodružinski hišici 
opravljati dobra dela. za katera skozi v naši soseski. Mislim, da spada med 
leto niso imeli dovolj časa. Tako se občane z večjimi dohodki, čeprav to 
spomnijo tudi na tiste, ki gmotno pri njenem delovanju ni pomembno, 
ne stojijo najbolje, ali so socialno Tovarišici Zofiji namreč krvavi srce

Občan Kurent
v spomin in so oblikovali njihovo 
domišljijo.«

_ . — -----------  ---------- --- »Kaj hočemo,« je rekel predsedu-
celo ogroženi, so manj premožni — zaradi nekaterih neurejenih socialnih 1°&> »vsi vemo, da za sprevode dedka

razmer. Zadnjič je na sestanku pri- Mraza v Ljubljani ni več denarja.« 
jateljev mladine spet izbruhnila:Praznična

dobrot
ljivost

»Saj to je tisto, kar me boli,« je 
izruhnila tovarišica Zofija. »Najprej 
smo začeli varčevati pri stvareh, ki 
so prizadele naše malčke. Prepričana

skratka veliko izrazov smo si

»Vsaj na naše malčke ne bi smela 
vplivati socialna neenakost. Poglejte, 
kako slabo in nepravično je orga
niziran dedek Mraz. Otroci, katerih sem■ da 1e Pravljični svet za naše 
starši so zaposleni v bolje stoječih vialčke nekaj dragocenega in da ga 
podjetjih, so bolje obdarovani, razen b* smeli zanemarjati. Zato pred- 
tega pa tudi doma več dobijo. To so la9am, da ustrezne organizacije po- 
razlike, ki jih malčki občutijo in novno pretresejo možnost za prire- 

iz- jih prizadenejo.« vzdihnila je in za- 1anje velikih sprevodov dedka Mra- 
mislili, da ne rečemo, revni. Revšči- čela odmaknjeno vzbujati spomine' v Ljubljani. Za to nam ne bi sme- 
na je namreč neprijeten madež za »Spomnim se. kako smo imeli včasih lo bm žal tudi denarja širše skupno- 
skupnost in tudi za posameznike, ki organiziran prihod: dedka Mraza v sti' Tako bi sPet izravnali neenakost 
so gmotno bolje situirani, oziroma za Ljubljani. Bilo je pravljično doživetje naših malčkov pri doživljanju novo- 
občane z večjimi dohodki, kakor reče- letne pravljičnosti: veliki sprevod bi
mo tistim, ki so bogati. Hočem pove- za vse otroke, brez razlik. Celo odra- bil dostopen vsem. ne glede na to. če 
dati, da vsaj nekatere ob koncu leta sli smo bili očarani s prihodom in so njihovi starši zaposleni ali ne. V 
zapeče vest in hočejo narediti kakšno veličastnim sprevodom. Mnogim otro- Ljubljano bi v teh dneh spet romali 
dobro delo. kom so se ti sprevodi vtisnili globoko otroci iz vse Slovenije in uživali kot

so nekoč, ko je po ljubljanskih ulicah 
korakal čarobni sprevod dedka Mra
za s snežinkami, medvedi, komedi
janti, z vsem pisanim spremstvom. 
Sprevod, ki je bil paša za otroške 
oči in dostopen vsem, brez socialnih 
razlik . .«

»Ampak tovarišica Zofija,« je pre
trgal njeno pravljično navdušenje 
predsedujoči, »razlike bi ostale.«

»Kako? Saj bi bila prireditev jav
na.«

»že, že. Ampak že malčki na Škof
ljici bi bili prikrajšani, ker bi težko 
prišli v Ljubljano. Da ne omenim 
otrok s Kozjanskega.«

»Kaj pa ima spet pri tem Kozjan-
__ s ko,« je ogorčeno dejala tovarišica

Zofija. »Karkoli predlagam, mi takoj 
začnete mahati s Kozjanskim. In tako 
nikoli ničesar ne organiziramo. . .«

Zdi se mi, da je res smola, da 
imamo nekatera nerazvita območja, 
da ne rečem: revne kraje. /

MIHA KURENT

Način kotizacije finančno 
ne predstavlja velike koristi 
za našo republiko in ne več
jih ugodnosti od dosedanjega 
načina financiranja, pač pa 
pričakujemo, da bo ta način 
dal posredne učinke, ki so 
pa ravno tako pomembni. 
Predvsem mislim, da bo to 
omogočilo večjo jasnost v 
odnosih med republikami in 
federacijo. Zlasti pa bo to 
podprlo težnjo, ki je bila ze
lo močna ob začetku družbe- 
no-ekonomske reforme, nam
reč, da se naj odnosi v go
spodarstvu uravnavajo pred
vsem med samimi gospodar
skimi organizacijami na pod
ročju trga in ne prek zvez
nega proračuna in prek zvez
ne proračunske bilance.

Mislim, da bo to največja 
prednost novega načina finan
ciranja, k0 federacija ne bo 
neposredno udeležena na pri
spevkih m davkih in tako 
tudi ne bo možnosti za 
dodatno obremenjevanje go
spodarstva in tudi ne mož
nosti 7,:i ekonomsko neuteme
ljena prelivanja med gospo
darskimi panogami in med 
območji. S tem se bomo og
nili vzrokov za mnoge spore 
in nerazumevanja, ki so do
slej slabili učinkovitost zvez
ne uprave in kalili naše med
sebojne odnose.

Kakšna naj bi bila prihod
nja vloga zveznega promet
nega davka kot regulatorja 
enotnega gospodarskega pro
stora in carine glede na nje
no zaščitno funkcijo domače 
proizvodnje?

Poudariti moram, da smo 
v Sloveniji glede prometnega 
davka v vseh razpravah izha
jali iz stališča, da je jugo
slovanski gospodarski prostor 
enoten in da je tu nepo
grešljiva vloga enotnega zvez
nega prometnega davka. Se
veda v enaki ali pa še večji 
meri velja to za carine. 
Skratka, tako za prometni 
davek kot za carine mislimo, 
da go element enotnega trga. 
V skladu s postopki, o kate
rih se bomo še podrobno do
govorili, naj bi oba instru
menta bila v pristojnosti fe
deracije in bi jih določali 
v skladu s skupno dogovor
jeno ekonomsko politiko. 
Pač pa menimo, da naj zvez
ni prometni davek — čeprav 
instrument enotne ekonom
ske politike — ne bo do
hodek federacije, temveč do
hodek republike. To je zla
sti možno zaradi tega, ker 
smo že ob zadnji davčni re
formi prenesli pretežni del 
prometnih davkov s področ
ja proizvodnje na področje 
potrošnje in je s tem še 
treba nadalibvati.

O carinah mislimo, naj bi 
bile instrument zvezne politi
ke in tudi dohodek federaci
je, vendar moramo zlasti pa
zljivo spremljati njihovo de
lovanje, ki mora ščititi sploš
ne jugoslovanske gospodarske 
koristi in .se elastično prila
gajati spremembam in politi
ki drugih držav, s katerimi 
imamo ekonomske odnose. 
Stremeti moramo tudi, da ca
rine ne bi dobile davčnega 
karakterja in da se ne bi 
spreminjale glede na finančne 
potrebe federacije.

Ce pa bi kakšna .republika 
ali pa področje želela uvesti 
glede na svoje posebne raz
mere drugačne stopnje pro
metnega davka, npr., če bi 
republika Slovenija hotela 
posebej določiti davčno stop
njo za gorivo, bi se to 
lahko zgodilo le, če bi v po

sebnem usklajevalnem postop
ku dosegli za tako spremem
bo soglasje vseh ostalih re
publik. Seveda pa bi v repu
bliki imeli samostojnost na 
drugih področjih davčnega si
stema.

Vprašanje financiranja ra
zvoja manj razvitih območij 
je povezano tudi z zahtevami 
po njihovem dodatnem pro
računskem financiranju. Kakš
no je stališče naše republike 
glede financiranja teh potreb?

Področje dodatnih prora
čunskih dotacij proračunom 
manj razvitih republik in po
krajini Kosovo predstavlja v 
zveznem proračunu dokaj po
membno postavko, saj obsega 
že sedaj okrog 1300 milijonov 
dinarjev. Zahtevki so seveda 
še mnogo večji. Naše stali
šče je bilo, da predstavljajo 
tudi ta sredstva pomembno 
pomoč pri podpiranju razvoja 
manj razvitih območij. Ven
dar bi teh dotacij ne smeli 
še naprej povečevati, ampak 
naj bi s krepitvijo gospo
darske moči manj razvite re
publike financirale splošno 
potrošnjo v čedalje večji me
ri s svojimi sredstvi. Z rast
jo družbenega proizvoda v 
manj razvitih republikah naj 
bi torej tovrstne dotacije po
stopoma ugasnile.

Kot je bilo objavljeno, tudi 
še ni rešeno vprašanje, v či
gavi pristojnosti naj bi bilo 
v prihodnje finaciranje zašči
te borcev in invalidov. Ali je 
dede tega Slovenija kaj pred
lagala?

To je vprašanje, ki je še 
odprto. Moram reči, da je 
zbudilo živahen odmev v vsej 
Jugoslaviji. Predlogi za reši
tev so bili različni. Nekateri 
so menili, naj bi prenesli re- 
gulativo in obveznosti na re
publike, drugi spet, naj bi 
ohranili regulativo na zvezni 
ravna, obveznosti pa prenesli 
na republike, no, in tretji so 
se zavzemali, naj bi ostalo eno 
in drugo na zvezni ravni. Mi 
menimo, da je to zelo občut
ljivo politično vprašanje, ven
dar smo prepričani, da bi mo
rali iskati rešitev tudi na tem 
področju v prenosu na repu
blike, ob tem pa bi morali 
zagotoviti, da se zaščita bor
cev in invalidov ne bi zmanj
šala, sredstva naj bi narašča
la v skladu s sredstvi na dru
gih področjih in naj bi bila 
na podlagi dogovorov med re
publikami noenotena za celotno 
Jugoslavijo.

TaJco imenovano neprora- 
čunsko bilanco federacije naj 
bi postopno likvidirali. Zani
ma nas prvič, kolikšen je de
lež naše republike v tej bi
lanci in kakšno je stališče 
naše republike glede samega 
načina, kako naj bi jo odpra
vili. In končno, kakšen bo 
finančni učinek prenosa sred
stev in obveznosti neproračun. 
ske bilance za našo republi-

hke rezultate. Zgrajena je bila 
osnovna infrastruktura, ener
getika, železniško' omrežje, o- 
:urezje avtomobilskiii cest in 
nekatera druga področja, ki 
so dosegia laKO stopnjo, da 
se lahko federacija odtod u- 
makne in prepusti to dejav
nost gospodarstvu, gospodar
skim združenjem in deloma 
tudi republikam.

Naše stališče je bilo tudi, 
da je ob ukinitvi neprora- 
čunske bilance treba prenesti 
na raven republike tako ob
veznosti kot tudi dohodke. 
Povedati moram, da je fede
racija prevzemala v prete
klem obdobju mnogo obve
znosti, mnogo več, kot je bilo 
na razpolago sredstev, zato 
izkazuje ta bilanca izredno 
velik primanjkljaj, saj je ob
vez za 8.825 milijonov novih 
dinarjev, sredstev pa samo za 
5.656 milijonov novih dinar
jev. Negativna razlika obsega 
torej 3.169 milijonov, kar 
predstavlja preko 36 odstot
kov vseh obvez. Razumljivo 
je, da ob takšnih pogojih iz
vršitev političnega sporazu
ma in sklepa o odpravi inve
sticijske bilance in prenosu 
funkoije razširjene reproduk
cije na republike in gospo
darstvo predstavlja zelo težav
no nalogo.

Zaradi tako velikega glo
balnega primanjkljaja se je 
namreč težko ogniti, da ne bi 
prišlo do prenašanja pri
manjkljajev na vsa področja. 
In to velja tudi za Sloveni
jo. Zato tudi na tem pod
ročju ne pričakujemo posebno 
ugodnih finančnih rezultatov', 
poudariti pa moram, da je 
bolj kot ta bilančni vidik, 
bolj kot aritmetika pomemb
no to, da se s tem prenosom 
oblikujejo novi odnosi, ki ne
dvomno dajejo osnove za dru
gačno gospodarjenje v nasled
njih letih. Seveda je prenos 
teh funkcij od federacije na 
republike samo en korak, na
slednji korak pa predstavlja 
prenos teh dejavnosti na go
spodarstvo in na gospodarska 
združenja. Pri tem pa ven
darle .mislim, da nam bodo 
potrebe v naslednjih letih po
kazale, da se določena odgo
vornost in sredstva morajo 
ohraniti na ravni republik. 
Skratka, kljub morebitnim o- 
čitkom o republiškem etatiz
mu mislim, da je določena 
vloga države ali na nek dru
gačen način organiziranega 
nosilca širšega družbenega in
teresa nepogrešljiva in da se 
temu ne bomo mogli ogniti.. 
Nadaljnji razvoj našega sa
moupravnega sistema naj bi 
zato omogočil poiskati naj
boljše, najbolj ustrezne obli
ke.

Kako prenesti obveznosti in
vesticijske bilance na repu
blike. to je vprašanje, o 
katerem še ni doseženo po
polno soglasje. Naše stališče 
je bilo, da naj prevzamem 
obveznosti uporabniki teh

Republike in cene bencina
V zadnjem času so spričo zahtev po velikih dodat

nih virih za gradnjo novih cest spet oživele govorice o 
podražitvah bencina.

Med različnimi predlogi, koliko lahko podražimo 
bencin Cin tudi naito), smo nekajkrat slišali mnenja, 
naj bi republikam pustili svobodne roke, tako da bi 
lahko samostojno odločale o tem vprašanju. Predlogi 
te vrste so pri nekaterih sprožili nekoliko živčne re
akcije, zlasti pri tistih, ki kar ne morejo iz starih oj- 
nic in so še vedno prepričam, da je pn nas dovolj 
vrst blaga, ki jim lahko le zveza določi ceno.

Naj bo tako ali drugače, vsekakor moramo prizna
ti, da je bencin pri nas v zadnjih letih postal zares 
»širokopotrošno blago«, saj ga vsako leto več pokupijo 
zasebni vozniki. Hkrati pa postaja bencin pomemben 
vir za nadaljnjo gradnjo cest, saj se iz prometnega 
davka na prodano pogonsko gorivo stekajo v zvezo 
vsako leto stomilijonski zneski. To torej pomeni, da 
postaja bencin vse bolj »potrošna dobrina«, hkrati pa 
se krepi njegova gospodarska funkcija.

če gledamo na bencin (in tudi na nafto) s tega 
zornega kota, potem najbrž pobude, da bi republike 
samostojno določale ceno pogonskim gorivom niso 
povsem brez osnove. Ob naši opredelitvi, da federaci
jo popolnoma razbremenimo vseh gospodarskih funk
cij in jih prenesemo na republike, je težko zagovarjati 
stališče, da bi tudi v prihodnje obdržali »zvezne ce
ne« za bencin in nafto, ker je to nekakšna domena 
federacije. Republike so po ustavi avtonomne in če 
jim zdaj dajemo tiste funkcije, ki jih je dolgo imela 
v zakupu zveza, ni razloga, da bi se prav pri bencinu 
trdo oklepali preživelih norm. Nedvomno poznamo 
precej pomembnejših vrst blaga, kot je bencin, pa 
vendar pri teh ne vztrajamo na enotni ceni za’ vso 
našo državo.

Morda bi lahko imeli tudi v prihodnje enake cene 
bencina za vso Jugoslavijo, če se bodo tako med se
boj dogovorile republike. Vsekakor pa bo morala vsa
ka republika zase tehtno preudariti, kakšno politiko 
bo vodila, pri nadaljnji graditvi cestnega omrežja In 
pri razvoju motorizacije. Ko si bodo v vseh republikah 
začrtali to politiko, se bodo nedvomno laže odločili 
tudi o tem, koliko bi lahko podražili bencin in na
fto, saj bo prav ta postavka v perspektivni politiki 
do cestnega omrežja in razvoja motorizacije zelo po
membna. j p

Prva „elektronska“ cesta
V Investicijskih birojih Trbovlje so oddali cestnemu 

podjetju iz Titograda idejni načrt za graditev 40 km 
dolge ceste Mioska—Savnik. To je prvi primer v Ju
goslaviji in prvi načrt za cesto, ki ga je skupina stro
kovnjakov IBT izdelala z uporabo elektronskega raču
nalnika.

Zamisel, da bi vključili elektroniko v projektiranje 
cest, je ogrela skupino mladih slovenskih inženirjev že 
pred kakimi osmimi leti, ko so delali v ZR Nemčiji 
je povedal inž. Janez Doberlet. Po njihovi vrnitvi v 
Trbovlje pa še ni bilo možnosti za to. V IBT so kupili 
prvi računalnik Olliveti 101, ki pa ni imel velikega spo
mina. Po mnenju inž. Doberleta pa je pomembno, da 
je prav ta računalnik vplival na miselnost ljudi. Lani 
so se v IBT že odločili za nakup večjega računalnika 
IBM 1130 in začeli pod vodstvom’inž. Iva Pušnika stro
kovno usposabljati programerje.

Ko so v IBT podpisali pogodbo o izdelavi načrta za 
črnogorsko cesto Mioska—Savnik, so bili še v dvomih, 
kako bodo uspeli opraviti nalogo z uporabo elektron
skega računalnika. Z rezultatom pa so zdaj nadvse za
dovoljni. Priprave za obdelavo z računalnikom so tra
jale približno 2 meseca, računalnik pa je opravil svoje 
delo v pičlih 60 urah. »Isto delo bi delalo 8 do 10 stro
kovnjakov nekako mesec dni,« je dodal inž. Janez Do
berlet. »Prednost popolne računalniške obdelave načr
tov pa ni samo v krajših rokih, pač pa predvsem v 
boljši kakovosti. To bo omogočilo cenejšo gradnjo 
cest,« je še povedal inž. Doberlet. S pomočjo računal
nika pridejo projektanti do več variant in se odločijo, 
spet s pomočjo elektronike, za najprimernejšo rešitev’. 
Popolna računalniška obdelava načrtov pa je lahko delo 
le skupine strokovnjakov in ne posameznikov.

Hkrati pa je to samo del v sodelovanju pri izdelavi 
načrtov za graditev cest. V prvi fazi sodobnejšega pro
jektiranja cest sodeluje z meritvami Geodetski zavod 
iz Ljubljane. Takšno sodelovanje med IBT in Geodet
skim zavodom pri sodobni obdelavi načrtov cest pa 
je že podprl tudi republiški cestni sklad. p. B.

V februarju kovanci 
po 2 in 5 din

Po informacijah iz Narodne banke bodo v februarju 
prihodnjega leta prišli v promet že napovedani kovanci 
po 2 in 5 din, katerih izdajo je odobrila zvezna slup- 
ščina, medtem ko se bo odobrena izdaja bankovcev po 
500 din zakasnila iz tehničnih razlogov, tako da bodo 
ti veliki bankovci prišli v promet šele junija prihodnje
ga leta.

Novi kovanci po 2 in 5 din bodo izdelani iz svetle 
kovinske zlitine, imenovane »novo srebro«, ki vsebuje 
70 odstotkov bakra, 12 odstotkov niklja in 18 odstotkov 
cinka. Po barvi kovine bodo podobni sedanjim kovan
cem po 1 din, ki imajo nikljast sijaj, čeprav vsebujejo 
le 25 odstoktov niklja, ostalo pa je baker. Zlitina za 
nove kovance ima srebru podoben sijaj in je že ia 
prejšnjega stoletja znana pod imenom novo srebro. 
Kakor kovanci po 1 din se bodo tudi novi kovanci po 
2 in 5 din razlikovali od bakrenih novcev po 5, 10, 20 
in 50 par predvsem po barvi kovine. .Sedanji kovanci po 
1 din se po velikosti skoraj ne razlikujejo od kovancev 
po 10 par (v premeru znaša razlika komaj nekaj dese
tin milimetra), zato jih je v mraku težko ločiti. Tudi 
novi kovanci po 2 din bodo s premerom 24,5 nim po 
velikosti skoraj enaki bakrenim kovancem po 50 par. 
Le kovanec za 5 din bo s premerom 27,5 mm nekoliko 
večji. p. s.
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Mislimo, da je z vidika ra
zvojne politike Jugoslavije in 
formiranja enotnega gospodar
skega prostora skupno priza
devanje federacije in repub
lik na tem področju dalo ve
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sredstva po raznih področjih 
naložena. -Skratka, kriterij za 
-azdelitev obveznosti naj bo 
način in namen plasmana. no 
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NOVA ZGRADBA CGP MARIBORSKI TISK — Pred kratkim je Čas opisno grafično podjetje Mariborski tisk praznovalo 25-letnico in 
skoraj istočasno je bil ob Tržaški cesti postavljen temeljni kamen za novo zgradbo CGP Mariborski tisk. Foto: B. Čerin

vprašanja mariborskih odbornikov
Strokovne službe mariborske občinske skupščine so odgovorile odbornikom na vprašanja, za

nimiva za občane — Odgovori pojasnjujejo probleme

Prejeli smo

Težave zastirajo koristnost
Dosedanji direktor tovarne Vega v Ljubljani o vzrokih za svoj odstop

Optična industrija je dejavnost, ki jo Slovenija nujno potrebuje. Preden je Vega 
osvojila novi program proizvodnje, smo bili za tovrstne izdelke navezani izključno 
na uvoz z zahoda. Tehnično visoko razvite dežele v svetu dajejo tovrstni industriji 
pozornost in pomoč. Žal, pri nas v primeru Vege ni bilo tako.

RIHARD KOTNIK: Iz ča
sopisov, radia in televizije 
smo obveščeni o pomanjka
nju bučnega olja v naših tr
govinah. To je posledica ne
mogočih odkupnih cen buč
nic, ki jih plačujejo razna 
izvozna podjetja v državi in 
katerim ne morejo slediti na
ša podjetja, ki proizvajajo 
bučno olje. Če vemo, da pre
bivalci našega Primorja uspe
jo ob pomanjkanju domačega 
olivnega olja doseči uvoz 
manjkajočih količin (za pri
hodnje leto 2500 ton), potem 
z vso upravičenostjo zahteva
mo, da bomo oskrbovani z 
oljem, ki je naša nacionalna 
hrana že več kot sto let in 
za katerega proizvajamo suro
vine doma. Vprašujem, kako 
lahko SO Maribor prispeva

perečega problema. Kako bo 
SO Maribor reševala problem 
zaposlitve delavcev, ki so za
posleni v proizvodnji bučne
ga olja, katerim zaposlitev v 
bodočem letu ni zagotovlje
na. Ali naši občani nimajo 
enakih pravic kot občani pri 
morskih krajev, za katere o- 
lje uvažamo.

Bučnega olja bo dovolj?
ODGOVOR: Skupščina obči

ne Maribor žal ne more učin
kovito prispevati k rešitvi 
kritičnega stanja in težav pri 
proizvodnji bučnega olja. Vse 
pristojnosti glede ukrepanja 
v zunanjetrgovinskem poslo
vanju sp v rokah republiških 
in zveznih organov. Iz infor
macij, ki so nam jih posre-

k rešitvi za potrošnike tako | dovali pristojni republiški or-

V nekaj vrstah

Strokovne službe mariborske občinske skupščine so dostavile odbornikom od
govore na vprašanja, ki so jih postavili*na zadnji seji občinske skupščine.

gani, smo ugotovili, da so prvi 
koraki k reševanju pomanj
kanja osnovnih surovin za 
proizvodnjo bučnega olja že 
storjeni s posredovanjem 
združenja proizvajalcev.

Sedaj je v teku interven
cijski uvoz bučnih in ostalih 
vrst semen za jedilna olja. 
Drugo vprašanje je v nepo
sredni odvisnosti od rešitve 
prvega. To pomeni, da se bo 
tudi kritično stanje zaposli
tve delavcev v oljarni Fram 
zboljšalo, čim se bo po repu
bliških in zveznih ukrepih 
normalizirala preskrba z os
novnimi surovinami. SO Ma
ribor je informirana o teža
vah delavcev oljarne in jim 
je tudi pripravljena pomagati 
reševati ter posredovati pri 
vseh višjih pristonjih organih, 
kadarkoli bo to potrebno. Tu
di tretje vprašanje je z odgo
vori na prejšnja dva vpra
šanja že pojasnjeno. Pre 
pričani smo, da bo tako kma
lu konec negodovanja potroš
nikov ob pomanjkanju buč
nega olja.

IGNAC KOLBI: Oktobra je 
bila prisilna poravnava med 
upnika Tehnogradenj. Občin
ska skuščina je tudi najemala 
neka posojila. Koliko je obči
na zaradi prisilne poravnave 
prizadeta. Zanima me, če bo 
morala kaj plačati iz svojih 
sredstev?

ODGOVOR: Dne 5. oktobra 
letos je bil pri okrožnem go
spodarskem sodišču Maribor 
narok za prisilno poravnavo 
podjetja Tehnogradenj Mari
bor. To podjetje je ponudilo 
upnikom 55 odstotkov porav
nave v roku enega leta. Upni
ki so na naroku predlog spre
jeli. Po pritožbenem postop
ku, ki je temu sledil, je višje 
gospodarsko sodišče sklep o 
prisilni poravnavi potrdilo ta
ko, da je danes prisilna po
ravnava pravomočna.

Podjetju Tehnogradnje so 
odobrili sanacijska posojila iz 
občinskih skupnih rezerv za 
kritje zgube po zaključnem 
računu za leto 1964 in 1965 
v skupnem znesku 15,598.283 
dinarjev. Posojila so bila odo
brena 8,598.283 dinarjev v letu 
1966 z začetkom odplačevanja 
v letu 1968 in 7 milijonov di
narjev posojila v letu 1967 z 
začetkom odplačevanja v letu 
1969.

Podjetje v letu 1969 poso
jil sploh ni bilo sposobno od-

MARIBOR
Posvet — Minuli četrtek je bil v klubu mladih posvet spe
cializiranih organizacij občinske konference ZMS Maribor, 
na katerem so se pogovorili o delu novega centra mladin
skih organizacij, društev in klubov, ki bo v prostorih kluba 
mladih v Orožnovi ulici.
Raziskava tal — Na glavnem trgu delavci geodetskega za
voda že nekaj dni opravljajo vrtanja za raziskavo tal. Na 
tem mestu bodo pričeli prihodnje leto graditi trgovsko 
hišo ljubljanske Name.
SLOVENJ GRADEC
O novi srednji ekonomski šoli — Pred dnevi so se v slove
njegraški srednji ekonomski šoli sestali učitelji tega zavo
da, predstavniki občine in predsednik izvršnega odbora 
republiške izobraževalne skupnosti Ludvik Zajc. Pogovorili 
so se o perečih problemih osnovnega šolstva in o predvi
deni graditvi novega poslopja srednje ekonomske ^ole na 
Stibuhu pri Slovenj Gradcu.
Več luči za novo leto — V vseh večjih krajih Koroške so 
začeli krasiti trgovine in druge javne lokale za novoletne 
praznike. V Slovenj Gradcu bo letos zasvetilo 2300 razno
barvnih žarnic.
SLOVENSKA BISTRICA
Redno pluženje ceste — Letos bodo prvič po več letih 
redno plužili cesto od Slovenske Bistrice do planinskega 
doma pri Treh kraljih na Pohorju. S tem bodo odprte 
nove možnosti za zimski turizem na območju bistriške
ga Pohorja.
LENART V SLOVENSKIH GORICAH
Ugodna jesen za kmete — Lepo vreme v jesenskih mese- 
Eecih je slovenjegoriškim kmetom omogočilo pravočasno 
spravilo pridelkov, pa tudi pogoji za jesensko setev so 
bili zelo ugodni. Kmetje so si. lahko pravočasno oskrbeli 
steljo, obenem pa so imeli tudi precej možnosti, da so 
spravili v promet precej sortnih jabolk.
ŠMARTNO NA POHORJU
Mladi odgovarjajo — Z območja vasi Šmartno na Po
horju odhaja v zadnjih letih vse več prebivalcev v raz
na industrijska središča in v tujino. Letno zapusti te 
kraje približno 50 prebivalcev, od tega največ mladine. 
Ker krajevnim organizacijam v teh krajih ni uspelo 
uresničiti želja mladih, ki si želijo družabnega in kultur
nega življenja, so prosili za sodelovanje občinsko in re
publiško konferenco SZDL. Prepričani so, da jim bo s 
poživitvijo kulturne dejavnosti v kraju uspelo zmanjšati 
odseljevanje prebivalstva v druge krare.
RAVNE NA KOROŠKEM
Prenovljeni kulturni dom — Pod pokroviteljstvom kul- 
tumo-prosvetnega društva Prežihov Voranc so minulo 
soboto zvečer odprli prenovljeni dom kulture. Za to 
priložnost so pripravili svečan spored. V prepolni pre
novljeni dvorani ie koroški oktet, ki bo januarja obhajal 
lG-letnico delovanja, zapel štiri koroške pesmi. Člani 
dramske sekcije so brali odlomke iz Prežihovih Samo
rastnikov, pihalni orkester ravenskih železarjev pa je 
pod taktirko Jožka Hermana izvajala Gotovčev veliki fi
nale iz opere »Ero z oneea sveta«.
Koncert ob otvoritvi razstave — V tukajšnji študijski 
knjižnici so minuli petek odprli razstavo celovških tiskov. 
Za to priložnost so orioravili koncert domačinov, violi- 
nista M. Petrača ter flavtista Janeza Petrača. Pri klavirju 
Ju je spremljal dr. Roman Klasinc. Predvajali so dela 
Bacha, Beethovna, Tartinija in drugih skladateljev.
PTUJ
Nova trgovina — Trgovsko podjetje Merkator je pred 
kratkim odprlo na Zagrebški cesti novo sodobno trgo
vino. Pripravljajo oa se tudi za graditev trgovske hiše. 
ki bo stala sredi mesta.
Novo kegljišče — Gostinsko nodietje Haloški biser bo v 
kratkem odprlo v hotelu Petovia štiri števno kegl jišče. 
Gradi ga podietie Drava ter bo veljalo 1.500.000 di-nartev. 
MURSKA SOBOTA
Dedek Mraz bo prinesel darove — Večina delovnih orga
nizacij v občini je prispevalo od 100 do 3000 dinarjev. 
Akcijo za novoletno obdarovanje otrok bosta znatno 
podprli še občina in TIS. Tako bo dedek Mraz obiskal 
številne otroke, ki jih še doslej ni nikoli obdaroval. 
LENDAVA
»NOB v slikah« — V klubu mladih je odprta razstava 
»NOB v slikah«, ki sta jo pripravila klub mladih in učen
ci osnovne šole Drago Lugarič. Razstava je zanimiva 
predvsem zategadelj, ker so risbe prispevali učenci; odpr
ta bo do 1. januarja.
Mladinci so bili dejavni — V sredo. 23. t. m je bila 
letna konferenca v aktivu ZM INA Nafta Lendava. Delo 
tega mladinskega aktiva je bilo v tem letu .zelo uspešno. 
Predvsem so uspešno sodelovali z vrstniki naftne indu 
strije v Jugoslaviji, dobre stike pa so imeli z mladino 
naftne industrije iz sosedne Madžarske. Aktiv je sodelo
val tudi v republiški akciji 75.
MARIBOR
Pogrebi danes — Ludvik Murgelj, 76 let. upokojenec; 
Stane Rebenjak. 46 let. uslužbenec.

Pogovor s poslan
ci v Mariboru

MARIBOR, 25. dec. — Po
slanska pisarna pri občinski 
konferenci SZDL Maribor je 
pripravila danes v prostorih 
ga in gospodarskega zbora 
doma družbenih organizacij 
pogovor o predlogu zakona 
o vodnem prispevku za leto 
1971. Namen pogovora je bil 
seznaniti poslance republiške- 
skupščine SR Slovenije s pro
blematiko vodnega sklada SR 
Slovenije in z razlogi, ki so 
narekovali zvišanje višine vo
dnega prispevka za 15 od
stotkov. Predsednik skupšči
ne Vodne skupnosti Drava— 
Mura, ki je poudaril, da je 
prišlo do 15-odstotnega po
višanja višine vodnega pri
spevka zato, ker že pet let 
niso bila povečana sredstva 
vodnega prispevka in zaradi 
dosedanje višine sredstev pla
ni vodnih skupnosti niso bili 
zadovoljivo realizirani B. C.

Nesreča na zasne
ženi cesti
LOVRENC NA POHORJU, 25. 

dec. — Na gozdno-kamionski 
cesti na Kumnu pri Lovrencu 
na Pohorju je voznik neregi
striranega traktorja s prikoli
co Petrun Damjan peljal 
traktor. Zapeljal je na levo 
stran ceste v obcestni jarek. 
Ko je hotel traktor zapeljati 
nazaj na cesto, je zapeljal 
čez cesto po strmem po
bočju in obstal v gozdu. 
Voznika Petruna so odpelja
li v mariborsko bolnišnico. 
Škodo na traktorju in pri
kolici -cenijo na približno 
25.000 dinarjev. N. S.

plačevati. Zaradi tega je na 
dan 5. oktobra letos znašal 
znesek glavnice in zamudnih 
obresti 16,744,417,92 dinarjev. 
Ta znesek pa je bil prijav
ljen na prisilni poravnavi. 
Občinske skupne rezerve go
spodarskih organizacij bodo 
na podlagi pravomočnega skle
pa o prisilni poravnavi odpi
sale 45 odstotkov, kar znaša 
7,534.988,05 dinarjev. Za toli
ko se bodo zmanjšala lastna 
sredstva skupnih rezerv.

Od skupno 15,598.283 dinar
jev- danih posojil so občinske 
skupne rezerve najele za sa
nacijo Tehnogradenj posojilo 
pri republiških skupnih rezer
vah 6,400.000 dinarjev in pri 
KBH Ljubljana 7 milijonov 
dinarjev. Republiške skupne 
rezerve gospodarskih organi
zacij smo zaprosili, da zne
sek neodplačanega posojila 
prav tako odpišejo za 45 od
stotkov. Rešitve za to pa 
doslej še nismo prejeli.

Doklej brez občinskega 
praznika?

DANICA MILKOVIČ: Zakaj 
nima. občina Maribor občin
skega praznika, ki ga druge 
občine že dolgo imajo?

ODGOVOR: Vprašanje uved
be občinskega praznika ni no
vo. O tem je ponovno raz
pravljal svet za kulturo in 
znanost pri občinski skupšči
ni, ki je zaprosil za primer
ne sugestije Zgodovinsko dru
štvo v Mariboru. Predlogov za 
občinski praznik je več: tako 
bi naj bil kot primeren da
tum določen 10. november. 
Tega dne leta 1836 je namreč 
Stanko Vraz v pismu Ljude
vitu Gaju prvič uporabil za 
naše mesto slovensko ime Ma
ribor, ki je potem v 60-letih 
19. stoletja postalo program
sko geslo mariborskih Slo
vencev v njihovem narodnem 
boju. Drug predlog je 1. no
vember (1918), ko je general 
Rudolf Maister odvzel Nem
cem vojaško poveljstvo v Ma
riboru, kar je bilo zelo po
membno za nadaljnji razvoj 
boja za Maribor in za sever
no mejo.

Nerodnost tega datuma pa 
je v tem, da sovpada z dru
gim praznikom — dnevom 
mrtvih. Zato predlaga Zgodo
vinsko društvo še kot tretjo 
možnost 29. april (1941). Te
ga dne so mariborski komu
nisti in skojevci izvedli v Ma
riboru prvo organizirano sa
botažno akcijo proti okupa
torjem v Sloveniji, kar je

MARIBOR

Priznanje
Dušanu Zavadlavu

MARIBOR, 25. dec. — Da
nes se je v prostorih Višje 
ag*onomske šole sestal svet 
združenja mariborskih viso
košolskih zavodov in uvodo
ma potrdil sklep korespon
denčne seje sveta o pristopu 
združenja MVZ k samouprav
nemu dogovoru o združeva
nju sredstev za 5 graditev ko- 
pališač v Mariboru. V ta na
men Je združenje MVZ odsto
pilo Obresti od žiro računa v 
sklad za zgraditev kopališč.

Nadalje je svet podprl pri
zadevanje kolektiva Višje teh
niške šole za ustanovitev dru
ge stopnje na oddelku za 
strojništvo. Posebno prizna
nje so člani sveta izrekli di
rektorju te šole Dušanu Za
vadlavu za vse storjene na- 
nore v tej smeri. B. C.

Huje se je 
poškodovala

MARIBOR, 25. dec. — V 
Miklavžu pri Mariboru se je 
včeraj huje poškodovala Ma
rija Miližič iz Miklavža. Zbil 
jo je voznik osebnega avto
mobila Radimir Aršič iz Sme
dereva, začasno na delu v 
Nemčiji, ki je peljal iz Ma
ribora proti Ptuju. Prehite
val je pred njim vozečo kolo
no vozil in zadel žensko, ki 
je hodila pravilno po levi 
strani proti Ptuju in ob sebi 
potiskala kolo. S hujšimi 
poškodbami so jo prepelja
li v mariborsko bolnišnico.

N. S.

hkrati ena prvih akcij v Ju
goslaviji. Akcija je bila izve
dena v naj ožjem središču Ma
ribora, tri dni po Hitlerjevem 
obisku v Mariboru in je za
četek organiziranega odpora 
proci okupatorju v mestu. 
Končna odločitev glede datu
ma še ni padla. O tem se 
morajo še izjasniti tudi druž
benopolitični dejavniki, nakar 
bo dan predlog občinski skup
ščini istočasno s predlogom 
spremembe statuta občine.

DRAGO KOSER: Starši šo
loobveznih otrok so že na več 
sestankih zahtevali, da bi v 
nase podeželske šole uvedli 
tudi nemščino. Kdo in kako 
lahko da predlog, da se to 
izvede?

ODGOVOR: Po zakonu o 
osnovni šoli ni nobene ovire 
za uvedbo pouka nemškega 
jezika na osnovnih šolah. Po
trebno je le, da starši otrok 
to želijo in da ima šola za 
pouk tega predmeta kvalifi
cirano učno moč, t. J. pred
metno učiteljico ali profeso
rico s končano Pedagoško a- 
kadem.ilo skupina nemščina 
ali nemš*'na—angleščina. Pre
dlog za uvedbo oouka nem
škega jezika predlaga šola 
svetu za vzgojo in izobraže
vanje pri SO Maribor.

Kdaj bo gradila VEMA?
IN2. BORIS MAJARON: 

Kakšna je nadaljnja usoda 
gradbene jame VEME v bliži
ni hotela Slavlja? Ali je bila 
v odločbi o dodelitvi zemlji
šča tudi običajna klavzula z 
določenim rokom za začetek 
in dograditev objekta?

ODGOVOR: Po odločbi o 
oc.uaji urejenega stavbnega 
zemljišča v skupni izmen 
okoli 3000 kvadratnih metrov, 
mora investitor trgovinsko 
podjetje VEMA izposlovati 
graaoeno dovoljenje najpoz
neje do konca leta 1970 in 
aosončatl gradnjo najpozneje 
do konca leta 1973. Lokacijska 
odločba je bila izdana 23. ju
lija 1969 ter je investitor dol
žan zaprositi za gradbeno do
voljenje na podlagi ustrezne 
invesoioijsko tehnične doku
mentacije v roku enega leta 
po sprejemu lokacijske od
ločbe. Trgovsko podjetje Ve- 
letkanina (sedaj VEMA) je 
zaprosilo za gradbeno dovo
ljenje 21. julija letos. Tukajš
nji oddelek za gospodarstvo je 
9. decembra zahteval dopol
nitev vloge za izdajo gradbe
nega dovoljenja tako, da do
stavi TP VEMA v roku pet 
dni od sprejema poziva doka
zilo, da je izločilo 10 odstot
ni garantni znesek za zagoto
vitev izplačil preseg program
skega zneska v skladu s 1. 
členom zakona o deponiranju 
garantnih zneskov za investi
cijo v osnovna sredstva. Koli
kor VEMA vloge z navedenim 
dokazilom v roku pet dni ne 
bo dopolnila, se bo smatralo, 
da vloga ni bila vložena ter 
bo tukajšnji upravnd organ 
ukrepal po zakonu.

MARJAN KOS

Ko sem aprila leta 1966 
prevzel dolžnost generalnega 
direktorja v tem podjetju, 
sem našel sledeče stanje: 
kolektiv Vega je leta 1966 
prevzel v upravljanje samo 
eno devetino planiranih in
vesticijskih kapacitet. Po in
vesticijskem programu, ki ga 
je potrdila občinska skupšči
na, naj hi Vega postala ena 
največjili tovarn optičnih iz
delkov v Jugoslaviji. Takrat
na proizvodnja — obrtniška 
— pa se je razvila v zgradbi, 
ki je bila zgrajena za potre
be inštituta. Podjetje je bilo 
brez vsakršnega tekočega in 
razvojnega plana. Do leta 
1966 je Vega proizvajala prib
ližno 3.600 izdelkov, ki so 
bili z izjemo 210 steklopiha- 
ških izdelkov, vsi nerentabilni 
m nekurantni. Takšnih pro
izvodov je bilo na zalogi za 
približno 15 milijonov dinar
jev, razen tega pa je bilo 
Se za približno 6 milijonov 
dinarjev ugotovljenih nepo
kritih obveznosti. Žiro račun 
je imelo podjetje stalno blo
kiran za 5 milijonov 160 ti
soč dinarjev, kar je onemogo
čalo vso redno poslovanje.

Prvi problem, ki ga je mo
ral rešiti kolektiv, je bila 
kalkulacija prodaje in proiz
vodnje. Razen tega je bilo 
treba narediti programe po
slovanja podjetja, po kate
rih naj bi se vključili v jugo
slovanski in mednarodni pro
stor.

Novi program razvoja pro
izvodnje in prodaje je moral 
biti usmerjen na tehnično 
zeio zahtevne izdelke optičnih 
aparatov, aparatov precizne 
mehanike In steklopihaštva, 
ker je tako zahteval trg. Ra
zen tega je podjetje moralo

Z avtom v strugo 
Idrije

NOVA GORICA, 25. dec. — 
Italijanski državljan Luoiano 
Roman iz Vidma je sinoči ob 
19,15. uri blizu Mosta na So
či zdrsnil s svojim avtomo
bilom 80 metrov globoko v 
strugo Idrije. Zaradi poškodb 
so mu nudili prvo pomoč v 
Zdravstvenem domu v Tol
minu. Zatem so ga prepeljali 
v bolnišnico Čedad v Italiji. 
Materialna škoda znaša 20.000 
dinarjev. Omenjeni je vozil iz 
Idrije proti Mostu na Soči. 
V desnem nepreglednem ovin
ku je zavozil na levo stran 
ceste, izruval dva smernika, 
ter se čez železno cestno ogra
jo skotalil po strmem pobočju 
in obstal na strehi.

P.

Rešila ga je
prisebnost
stroievocHe

MURSKA SOBOTA, 25. dec. 
— Včeraj se je Ivan Stale- 
ker iz Kanade, ki je na obi
sku pri sorodnikih v Otovcih, 
peljal z osebnim avtomobi
lom jz Dokležovja proti Mur
ski Soboti. Na železniškem 
prelazu v Lipovcih je zaradi 
močnega sneženja in vinjeno
sti spregledal znak stop in 
trčil v tovorni vlak. Stroje
vodja, Janez Šijanec jz Mur
ske Sobote je avtomobil že 
prej opazil in je močno zavi
ral, tako da je precej ubla
žil trčenje. Voznik osebnega 
avtomobila k sreči ni bil ra
njen, na vozilu, ki Sj ga je 
Staleker sposodil pri agenci
ji Union iz Beograda, pa je 
za deset tisoč dinarjev škode.

E. B.

Zbil je pešca
LENDAVA, 25. dec. — Na 

Kranjčevi cesti v Lendavi je 
sinoči voznik osebnega avto
mobila, Stefan Nagy iz Cen- 
tibe, trenutno zaposlen v 
Nemčiji, pri prehitevanju tr
čil v pešca, Ivana Bakana iz 
Lendave Pri nesreči, ki sta 
ji botrovali poledenela cesta 
In neprimerna hitrost, se Je 
pešec huje ranil in se zdra
vi v soboški bolnišnici.

E. B.

kriti negativne razlike od 
prej s storitvami in kratko
ročnimi, dokaj neugodnimi 
kredita. To je bila za kolektiv 
v tem času dvojna obremeni
tev.

V serijsko proizvodnjo smo 
novi program vključili delno 
v drugi polovici leta 1969, 
delno pa v letu 1970. Stroške 
razvoja ih uvajanja proizvod
nje — približno 10.000.000 
milijonov din smo financira
li s kratkoročnimi krediti. V 
slabih treh letih smo osvojili 
zahteven program, sklenili 
dolgoročne kooperacijske po
godbe o poslovmo-tehničnem 
sodelovanju s sedmimi sve
tovno znanimi firmami. Us
tanovljena je bila jugoslo- 
vansko-japonska mešana dru
žba s sedežem v Ljubljani z 
nazivom VEMA. To je prvi 
primer vlaganja japonskega 
kapitala v Jugoslavijo. Prav 
tako smo sklenili predpogod
bo s tvrdko Investitions Ge- 
sellschaft za Berlin za gra
ditev optične tovarne, kamor 
bomo prodali tehnologijo in 
kompletni inženiring. Na os
novi ekskluzivne pogodbe za 
dobo petih let z angleško fir
mo bomo prodali optične 
aparate v letni vrednosti
800.000 USA dolarjev.

Vega bi lahko v letu 1970 
izvozila na zahodni trg za 
približno milijon 800 tisoč 
dolarjev svojih izdelkov, v 
naslednjem letu pa skoraj 
za še milijon več, če bi ime
li dovolj proizvodnih zmog
ljivosti. Manjka nam samo 
za 4 milijone dinarjev optič
ne opreme, za kar pa, žal, 
nismo našli razumevanja.

Usmeritev na izvoz je bila 
za podjetje nujna, če smo 
hoteli na eni strani kriti 
svoje obveznosti do deviznih 
kreditov za opremo, na dru
gi strani pa pristopiti k or
ganizaciji serijske proizvod
nje.

Po gospodarskem načrtu bi 
morali v letošnjem letu pro
izvesti in prodati za 53 mi
lijonov dinarjev svojih izdel
kov. Od tega bi morali izvo
ziti na konvertibilni trg za 
milijon 435 tisoč dolarjev, 
ter na ostala področja za
421.000 dolarjev. Gospodar
ski načrt ne bo uresničen 
zaradi:

— zahteve tujega eksklu
zivnega kupca optičnih apa
ratov za zahodni trg po spre
membi osvetlitvenega in hla
dilnega sistema pri pisalnem 
projektorju Triumf in EPI

650. Zavoljo tega smo v tem 
letu izgubili približno 120 
proizvodnih dni za finaliza- 
cijo in snio lahko delali sa
mo ostale polizdelke;

— zaradi tehnoloških težav 
pri proizvodnji oljnih regu
latorjev (namesto planira
nih 140.000 smo jih izdelali 
samo 40.000);

— zaradi izpada proizvod
nje plinskih vžigalnikov (te
žave so nastale zaradi pre
visoke obdavčitve dobička tu
jega partnerja, vendar ob
stajajo realni izgledi, da bo 
proizvodnja lahko stekla v 
letu 1971).

Vsi ti izpadi so rzaumljivo 
povzročili tudi pomanjkanje 
likvidnih finančnih sredstev, 
težave pri nabavi repromate- 
riala, povzročili so neredno 
izplačevanje osebnih dohod
kov ter s tem nenormalno 
fluktuacijo zaposlenih.

Nevzdržna pa je postala si
tuacija od 10. 6. 1970 dalje 
(do takrat smo gospodarski 
načrt izpolnjevali), ko zu
nanji kreditor podjetju ni ho
tel odobriti 4.600.000 din kre
dita za pripravo izvoza kljub 
priloženim carinskim prija
vam.

Sanacijski načrt, ki ga 1e 
v takšni situaciji sprejel de
lavski svet podjetja, je pred
videval v letošnjem četrtem 
tromesečju še 15 milijonov 
din realizacije, kar bi izpol
nili, če bi imeli optične tla-

čence. Tako bi planirano in 
prekoračeno izgubo 6,700.000 
din znižali za približno 2 mi
lijona din.

Ko je podjetje ugotovilo, 
da s tem predlogom ne more 
zainteresirati zunanjega kre- 
ditorja, smo zaprosili za pre
kvalifikacijo kratkoročnih kre
ditov v dolgoročne, za 
4,300.000 din kratkoročnega 
sanacijskega ter za milijon 
petstotisoč din uvoznega kre
dita, s katerim bi lahko dvi
gnili repromaterial, ki je bil 
že od junija 1970 na carin
skem skladišču- Tudi v tem 
primeru smo naleteli na ne
razumevanje. Prav tako kre
ditor še do danes ni podalj
šal dolgoročnih kreditov za 
osnovna sredstva, čeprav je 
občinska skupščina Ljublja- 
na-Center to storila. S takš
nim načinom urejanja zadev 
je kreditor brez dvoma hote 
ali nehote vplival na že tako 
slabe ekonomske rezultate 
poslovanja.

Vsi opisani razlogi so me 
navedli na to, da s svojim 
odstopom izrazim javni pro
test, ker nikakor ne morem 
prepričati zunanjih faktorjev 
o koristnosti zahtevkov ko
lektiva Vege.

Ce se upreki, ki jih je po
djetje predlagalo glede kre
ditov ugodno rešijo, lahko 
po mojem prepričanju pod
jetje uspešno posluje, bodisi 
kot samostojno, bodisi kot 
intep ilni del kakšnega več- 

I jega združenega podjetja.
| Petletni sanacijski program 
bo moje trditve lahko opra- 

| vičil.
FRANC LAMUT

Žejna Bela krajina
Polovica prebivalstva brez vode - Zasedal 
je štab za pomoč o elementarnih nesrečah
ČRNOMELJ, 25. dec. Od začetka oktobra dalje v ve
čini belokranjskih vasi ni bilo kaplje dežja. Zato so 
vodnjaki prazni. Tudi sneg, ki je zadnje dni pobelil 
pokrajino, ne pomaga. Premalo ga je, razen tega je 
suh.

Posledice suše so tako hu
de, da je v Črnomlju v torek 
zasedal štab za pomoč ob 
elementarnih nesrečah. Od
ločili so se za naslednje ukre
pe: vsi gasilski avtomobili 
v občini bodo v cisternah 
dovažali vodo vasem, zapro
sili so za pomoč ljubljansko 
podjetje Snaga, prav tako ra
čunajo na sodelovanje pri
padnikov JLA.

Najrevnjši predeli občine 
so v suši najbolj prizadeti. 
Tako je ostalo brez vode ce-

v

Študent v stisi
Izguba znaša 11.600 dinarjev - Nastala je 
zaradi velikih stroškov ob gostovanju

MARIBOR, 25. dec. Sinoči se je na zadnjem letošnjem 
sestanku sestal izvršni odbor študentovske skupnosti 
mariborskih študentov. Po razpravi o pripravah na 
letno skupščino, ki bo predvidoma 15. januarja pri
hodnje leto, so člani izvršnega odbora dali soglasje za 
odstop obresti z žiro računa v sklad za zgraditev ko
pališč v Mariboru.

Med razgvorom o rebalan
su proračuna je predsednik 
kultumoumetniškega društva 
Študent obvestil izvršni od
bor o izgubi KVD študent. 
Izguba, ki znaša 11.600 di
narjev je nastala izključno 
zaradi velikih stroškov gosto
vanja KVD študent v Mar- 
burgu v Zvezni republiki 
Nemčiji. Čeprav je na tem 
gostovanju KUD študent 
predstavljal Maribor in ce
lotno jugoslovansko javnost, 
tli preje! od pristojnih ob
činskih organov nobene mate
rialne podpore.

Nato so po sklepu izvršnega 
odbora odobrili kultumo- 
umetniškemu društvu iz pro
računa za 2000 dinarjev več 
sredstev kot študentskemu 
listu »Katedri«, ki jih bo 
uporabil za delno kritje iz
gub.

Izvršni odbor je pb zaključ
ku sprejel še en pomemben 
sklep. V sklad za zgraditev

lotno območje med Adlešičl 
in Vinico, Tanča gora in 
druge vasi na obronku Ko
čevskega Roga, kakor tudi 
ves semiški predel. Kljub te
mu, da stane liter pripeljane 
vode 3 stare dinarje, so lju
dje pripravljeni plačati pre
voz. V vaseh blizu Kolpe lah
ko vsaj napajajo živino, med
tem ko so v hribovskih pre
delih presušene tudi vaške 
luže.

Pri razvažanju vode s ci
sternami so velike težave za
radi izredno slabih cest. Se
danja suša je resen opomin, 
da z gradnjo vodovodov ne 
bo mogoče odlašati. V vsej 
Črnomelj ski občini se namreč 
komaj 40 odstotkov prebi
valstva oskrbuje s pitno vo
do iz vodovodov. Sedanja su
ša je prizadela okoli 10.000 
prebivalcev črnomaljske obči
ne, nekaj sto pa je žejnih tudi 
v hribovskih predeleh občine 
Metlika.

R. BACER

Povozil jo je
MARIBOR, 25. dec. — V Mi

klavžu pri Mariboru se j e vče
raj popoldne pripetila nesreča, 
pri kateri je voznik osebne
ga avtomobila nemške regi
stracijo Tomo Lučič iz Ro 
maljevca peljal iz Maribora 
proti Ptuju. V Miklavžu je 
prehiteval neznanega tovor
njaka s prikolico in zapeljal na 
levo stran ceste, kjer je tr
čil v Marijo Podhostnik iz 
Maribora, ki je hodila po

spomenika generalu Maistru ; levi strani ceste proti Ptuju, 
so kljub skromnim sred- i S hujšimi poškodbami so jo 
stvom, s katerimi razpola- ! prepeljali v mariborsko bol- 
gajo .namenili 1000 dmarjev. ; nišnico.

B. ČERIN N. S.

DEDEK MRAZ tl/DI EETOS *$£

Končno kopališče
Akcija mariborske občine dobro napreduje
Na mariborski občini so se resno lotili priprav za 
graditev kopališč. Na zborih volivcev so občani že več
krat opozarjali, da Maribor na tem področju zaostaja 
za drugimi manjšimi kraji v severovzhodni Sloveniji. 
Zato so pozdravili pobudo mariborske občinske skup
ščine, ki je dala dober zgled in prva odstopila pasivne 
obresti od svojih računov za graditev kopališč.

Njeno priporočilo, da naj bi 
to storile tudi ostale delovne 
organizacije in društva v ob
čini, je naletelo na razume
vanje vodstev podjetij in sa
moupravnih organov. Med pr
vimi so podprli akcijo tudi 
občinski forumi sindikata,

že približno 370 pogodb, s 
katerimi so pasivne obresti 
za letos in prihodnja štiri 
leta odstopila za graditev ko
pališč. Do konca decembra 
bo o pasivnih obrestih in o 
njihovem odstopu v ta namen 
razpravljalo še več delovnih

ZK, SZDL in drugih organi- I organizacij mariborske obči-
zacij.

Zato je danes že dokaj ja
sno, da bo Maribor končno 
le dobil kopališče, ld ga vsi 
močno pogrešajo. Do danes so 
podjetja, ustanove in društva 
mariborske občine podpisale

ne. Predstavniki mariborske 
občine so povedali, da so 
podjetja in njihovi samo
upravni organi pokazali izred
no razumevanje za čimprej
šnjo uresničitev te akcije.

M. K.

DRAGI OTROCI!

VESELILO ME BO,
ČE ME BOSTE TUDI LETOS 
OBISKALI TAKO 
POLNOŠTEVILNO 
KOT VSA PRETEKLA LETA.
ŽE KOMAJ ČAKAM,
DA VAS SPET VIDIM,
SE POGOVORIM Z VAMI 
IN VAM TUDI KAJ 
MALEGA PODARIM.
PRIDITE!

VAŠ DEDEK MRAZ

JUTRI, V NEDELJO, 
ODPRT OD 8.-13. URE

• DANES, V SOBOTO, 
OB 16.30

• JUTRI, V NEDELJO, 
OB 11. URI
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Prvak - Korpa ali Vecko?
Danes in jutri člansko namiznoteniško prvenstvo SRS v dvorani NTK Ilirija

LJUBLJANA, 25. dec. Prvenstvo Slovenije je vedno 
najbolj pomembna domača prireditev, turnir z veliko 
množico igralcev, pa tudi z vsemi najboljšimi predstav
niki namiznoteniške igre pri nas. Tudi 24. povojna po
novitev republiškega prvenstva, ki bo v soboto in 
nedeljo v Ljubljani, ne bo spremenila zunanjega obe
ležja slovenskih prvenstev. Nastopilo bo 96 igralcev pri 
članih A, 86 igralcev pri članih B in 32 članic z vsemi 
zvenečimi imeni na čelu in vsemi lanskimi prvaki.

Med elito 17 slovenskih klubov 
bodo manjkali od boljših klubov 
le Mariborčani, ki so zamudili s 
prijavo ter zaradi nevestnosti svo
jega vodstva ne bodo mogli so
delovati na tekmovanju. Vsekakor 
velika škoda za mlado gardo re
publiškega ligaša ter hkrati tudi 
resen opomin za delo v prihodn je 
(tudi na zadnjem zveznem turnirju 
v Vinkovcih Mariborčani edino od 
vseh povabi jenih niso prijavili svo- 
j ega udeleženca).

Vnovič finale 
Korpa - Vecko

Pri članih A brani naslov repu
bliškega prvaka Edvard Vecko. Na 
zadnjem prvenstvu pred letom dni 
v Ljubljani je še v vojaški suk
nji premagal klubskega in voja
škega tovariša Korpo ter izenačil 
rekord nekdanjega prvaka Janeza i 
Terana, svojega predhodnika. Vec- l

ko in Teran sta po šestkrat osvo
jila naslov republiškega prvaka, od 
tega Vecko petkrat zaporedoma. 
Teran pa s tremi presledki. Ali se 
bo Vecku posrečila sedma osvoji
tev naslova? Težko, ker je prav 
te dni nekoliko obolel, poleg tega 
pa ga skoraj zanesljivo čaka v 
finalu prekaljeni reprezentant Kor
pa. Rezultat njunega dvoboja je 
sicer največkrat negotov, tudi ka
dar je bil Korpa v boljši formi, je
imel težko delo z Veckom in več 
rezultatov je bilo presenetljivih. 
Sedaj je Korpa spet v boljši for
mi in verjetno bo na njem vrsta, 
da se vpiše v spisek prvakov.

Za reprezentantoma bi si moral 
Jože Žekš iz Murske Sobote pri
boriti tretji položaj, kakor ga je 
zavzel že na zadnjem prvenstvu. 
Žreb mu ni namenil težkih na
sprotnikov, za vstop v finale pa 
bi moral premagati zmagovalca 
srečanja Mikeln-Kren. Seznam no

silcev skupin je v tej disciplini 
pomemben element za uspeh na 
prvenstvu: 1. Korpa (Ol), 2. Vecko 
(Ol), 3. Žekš (So), 4. Nišavič (II). 
5. Grintal <Lj), 6. Mikeln (Lj), 
7. Rak U. (OD in 8. Kastelic (Lj). 
Favoriti verjetno ne bodo imeli 
težkega dela, in če bo šlo vse po 
računih, se bodo za »'stop v polfi
nale pomerili Korpa Kastelic 
(Simonka), Vecko : Rak U. (Ben
ko), Žekš : Mikeln fKren), Grin
tal : Nišavič (Sazonov T.).

Oslabljena 
ženska konkurenca

Z odhodom Jeseničank iz tek
movalne arene so igralke Olimpije 
izgubile edine resne tekmice, ki 
bi jih lahko ogrozile pri njihovem 
pohodu proti prvemu mestu. Kon
kurenca deklet je vedno manjša, 
nazaduje pa od leta do leta. Lan
ska prvakinja Eva Jeler je tudi 
tokrat glavna kandidatka za osvo
jitev prvega mesta. Imela pa bo 
dve resni tekmici in sicer v klub
skih tovarišicah Zini Martinec ter 
Sonji Verstovšek. Obe sta zelo 
nevarni in trenutno v dobri formi. 
2reb ni bil muhast in je v polfi
nalu oz. četrtfinalu, ker na prven
stvu igrajo od 1.—4. in od 5.-8. 
mesta po sistemu vsak z vsakim, 
pred tem pa na izpadanje, pred
videl naslednje najbolj resne pa
re: Jeler Zakojič, Martinec 
Kaisesberger, Verstovšek : žerov- 
nik, Duren : Jakopin.

ovo vzdušje v Jazinah
Danes na sporedu IX. kolo v zvezni moški košarkarski ligi

LJUBLJANA — V drevišnjem kolu bodo vsekakor za
nimivi dvoboji tekmecev iz spodnje polovice lestvice, 
čeprav tudi tisti z vrha ne bodo brez truda prišli do 
novih točk. Ljubljanska Olimpija gostuje v zadrskih 
Jazinah, kjer je spomladi osvojila naslov državnega 
prvaka, drevi pa se bosta bivša šampiona borila za 
točke, ko so jima (po dolgih letih potegovanja za vrh) 
tokrat potrebne v boju za obstanek. Drugi pari 9. 
kola so: C. zvezda — Beograd (TV prenos ob 17.45), 
Radnički — Jugoplastika, Lokomotiva — Rabotnički, 
Oriolik — Borac in Željezničar — Partizan.

Košarkarji Olimpije so se ves 
teden za nastop *v Zadru posebej 
prizadevno pripravljali. Zavedajo 
se. kako težko je gostovati v Ja
zinah. kjer so Ljubljančani le ma
lokrat doživljali zmagoslavje. Zdaj 
Je položaj še toliko bolj zapleten, 
ker se oba bivša šampiona borita 
na dnu lestvice.

Nedvomno, Olimpija ima vsaj 
nekaj možnost#, da v Jazinah tek
mo dobi, ker je Zadar v letošnjem 
prvenstvu prav tako .'»razglašen« 
kot ljubljanska ekipa. Pričakovati 
je izenačen boj, ki ga bo skušal 
dobiti vsak po svoje. Igra doma
če peterke bo vsekakor slonela na 
kapetanu Gjergji, ki je vedno znal 
Ljubljančanom zagreniti razpolo
ženje. Olimpija ima na drugi stra
ni prednost v centrih. Vinko Jelo- 
vac realno v zadrski ekipi nima 
pravega nasprotnika, vsaj ne zdaj, 
ko so razlike v njegovi formi in 
formi Stipčeviča, Jeraka ali Oluiča 
zelo velike.

UTRINKI
PLAVAJOČA TRIBUNA — Prvič 

▼ zgodovini olimpijskih jadralnin 
regat bodo leta 1972 v Kieiu pri
redili večje uradno spremljanje te
kem. Na 14 ladjah bo lahjco vsak 
dan 385G interesentov z neposred
ne bližine doživelo regato, ki si 
jo bodo izbrali sami. Za vstopni
co Do treba odšteti 20 mark.

PRVIČ ROMUNI — Na letošnji 
nemško-avstrijski skakalni turne
ji bodo nastopili najboljši skakal
ci sveta. Na startu jih bo okrog 
90 iz 16 držav. Manjkali bodo le 
Japonci, ki je zanje pot v Evropo 
prevelik strošek, prvič pa bodo 
skakali Romuni.

BELAMARIC PRVI ZASEBNI 
ŠTIPENDIST — Siniša Belamarič. 
23-letru vaterpolist Partizana je 
postal te dni prvi »zasebni« šti
pendist v Jugoslaviji. Do olimpij
skih iger v Miinchnu ga bo nam
reč štipendiral beograjski lastnik 
novoustanovljene kemičine čistil
nice Dragan Gazdič.

»V Jazinah ne bo nič laže, kot 
v vseh dosedanjih srečanjih,« je 
že med tednom pri treningu opo
zarjal trener Daneu. »Oboji smo 
v težkem položaju. Nam bi zma
ga ogromno pomenila, Zadru Še 
več. Vseeno pa imamo nekaj upa
nja. da osvojimo dve dragoceni 
točki. Ce se bodo naši fantje po
trudili in zaigrali kot v - resnici 
znajo, potem lahko Zadru vsaj 
povzročimo mnogo preglavic. Sicer 
pa se bodo igralci borili tudi za 
posebno nagrado. Ce namreč v 
Zadru zmagajo, potem jim bo pu
stil prost dan tudi še v soboto 
2. januarja, v nasprotnem prime
ru pa bodo tudi v soboto že spet 
morali priti na trening. Morda 
bom celo zaprosil tovariša Wink- 
lerja z UJV, da mi podari 12 al
ko s kopov. s katerimi bom lahko 
ugotovil, kdaj so igralci nehali sil
vestrovati,« je na koncu napol v 
Šali dejal Ivo Daneu. S. TRBOVC

Dve zmagi pionirjev 
iz Šoštanja

VELENJE — Na občinskem pr
venstvu osnovnih šol velenjske ob
čine so pri pionirjih in pionirkah 
zmagali zastopniki osnovne šole 
Bibe Rock iz Šoštanja. V dvajse
tih tekmah je bil zelo opazen na
predek te športne igre v osnov
nih šolah. Največ ji napredek so 
pokazali pionirji iz Šmartnega ob 
Paki, ki so presenetljivo osvojili 
tretje mesto.

Vrstni red — pionirji: 1. B.
Rock (Šoštanj), 2. M. Pintar-To- 
ledo (Velenje), 3. Jože Letonja— 
Kmet (Šmartno ob Paki), 4. K. 
Destovnik Kajuh (Šoštanj) in 5. 
G. Šilih (Velenje); pionirke: 1.
Osn. š. B. Rock, 2. Osn. š. K. 
D. Kajuh, 3. Osn. š. G. Šilih, 4. 
Osn. š. M. Pintar-Toledo in 5. 
Osn. š. J. Letonja — Kmet.

J. K.

Pionirke Hudinje prve
STORE — V času. ko je bila 

jubilejna skupščina KZS v Ljub
ljani, se je v dveh telovadnicah 
v Štorah v okviru pionirskega ko

šarkarskega festivala spoprijelo 
nad 120 pionirk iz celjske občine 
na občinskem košarkarskem pr
venstvu. Nastopilo je 10 šol, ki 
so med seboj odigrale kar 27 te
kem. Vsekakor je bilo enodnevno 
tekmovanje prenaporno za vse 
udeleženke, saj so ekipe morale 
odigrati kar po pet tekem.

Vrstni red: 1. Hudinja, 2. Što
re, 3. IV. osn. šola (Celje), 4. 
Polule, 5. Osn. šola I. celjske če
te, 6. Frankolovo, 7. I. osn. šola 
(Celje), 8. Dobrna, 9. II. osnovna 
šola (Celje) in 10. Vojnik.

K. J.

Rogaška Slatina 
najboljša

ROGAŠKA SLATINA — Na ob
činskem prvenstvu osnovnih šol 
šmarske občine so v moški in 
ženski konkurenci zmagali zastop
niki iz Rogaške Slatine. Tekmo
vanja se je udeležilo 6 ekip. Tek
movanje je bilo v Rogaški Sla
tini.

Rezultati — pionirke: Rog. Sla
tina : Podčetrtek 23:9, Rog. Sla
tina : Bistrica ob Sotli 23:5 in 
Podčetrtek : Bistrica ob Sotli — 
18:14; vrstni red: 1. Rog. Slatina,
2. Podčetrtek, 3. Bistrica ob Sotli;
pionirji: Rog. Slatina : Podčetrtek 
61:13, Rog. Slatina : Bistrica ob 
Sotli 84:9 in Bistrica ob Sotli : 
Podčetrtek 16:14; vrstni red: 1.
Rog. Slatina, 2. Bistrica ob Sotli,
3. Podčetrtek. K. J.

V konkurencah parov je velika 
možnost, da bodo vsi lanski prva
ki ubranili naslove. Pri članih 
Korpa-Vecko nimata prave konku
rence, enako pri članicah Martin
čeva ir? Jelerjeva. Zelo udarno pa 
igra tudi mešana dvojica Martinec - 
2ekš, ki bi* v primeru zmage' že 
tretjič zaporedoma postala prvak 
Slovenije.

Še dva zanimiva dvoboja
Da bi poživili program, so si 

prireditelji NTK Ilirija in Olimpija 
omislili še dve zanimivi tekmi, in 
sicer s prvenstvom nimata nič 
skupnega. V soboto zvečer ob 19. 
uri se bosta v dvorani Ilirije sre
čali reprezentanci mladincev Slo
venije in Hrvatske. V zadnjem le
tošnjem srečanju v Bjelovaru so 
zmagali hrvatski mladinci s 5:4, 
zdaj pa imajo slovenski zastopniki 
lepo priložnost za povračilo. Gost
je bodo namreč nastopili brez 
svojega najboljšega — Ivice Sti- 
pančiča v postavi Balent (Mara- 
thon — Zagreb), Kneževič (Loko
motiva — Vinkovci) in Amidžič 
(Bagat — Zadar). Republiški ka
petan Unger je na dvoboj pozval 
Savnika (Maribor), U. Raka (Ol) 
in Krena (OD, medtem ko bo 
Benko — mladinski prvak Sloveni
je rezerva.

V nedelja ob 13.30 uri pa bo 
Ljubljanska Olimpija v isti dvo
rani odigrala svojo drugo tekmo 
za sejemski pokal z belgijskim po
kalnim prvakom ALP A TTC iz 
Bruslja. Olimpija je favorit, če ne 
bo imela težav z igralci, ker sta 
trenutno dva igralca Vecko in U. 
Rak v bolniški oskrbi. D. NOVAK

Triglav : Olimpija 2:5
KRANJ — V tekmi X. kola re

publiške moške lige je Olimpija 
premagala Triglav s 5:2. Zaradi 
bolezni Vecka in Uroša Raka sta 
v ekipi nekdanjega državnega pr
vaka zaigrala Kren in Simonka 
ob Korpi, ki je dosegel tri zma
ge, medtem ko je Kren prispeval 
dve. Pri Triglavu sta dobila Teran 
in Ramovž vsak po eno srečanje.

Rezultati: Triglav — Olimpija 
2:5 (Teran — Simonka 2:0, Ma
rušič — Korpa 0:2, Ramovž -e- 
Kren 0:2, Teran —; Korpa 0:2, Ra
movž — Simonka 2:1, Marušič — 
Kren 0:2, Ramovž — Korpa 0:2).

D. N.

JUDO

IVER DNEVA

V Beogradu 
brez Mladosti?

Zagrebške Sportske novosti 
poročajo, da se. zastopnik va
terpolskega kluba Mladost ne 
bo udeležil sestanka v Beo
gradu, ki ga je sklical pred
sednik plavalne zveze Jugosla
vije Dalibor Soldatič. Na kar 
se da visoki (športni) ravni 
naj bi se v Beogradu pome
nili o incidentih, do katerih 
je prišlo na finalnem turnirju 
za pokal evropskih prvakov, 
položaj v našem vaterpolu (in 
ne samo v njem) pa je tak, 
da kar kliče po pomiritvi.

Zato odločitev VK Mladost 
— preseneča.

Odločitev 
v Mariboru

LJUBLJANA — Po tekmovalnem 
koledarju JZS bo v nedeljo 3. ko
lo v prvi republiški ligi. Turnirji 
bodo v Mariboru, Velenju in Slo
venski Bistrici. V Slovenski Bi
strici bo samo dvoboj, ker je 
Alpina iz 2irov izstopila iz lige.

Najbolj vroče bo na turnirju v 
Mariboru, kajti ekipe Branika, 
Olimpije in Maribora bodo odlo
čale o letošnjem ekipnem prvaku 
Slovenije. Največ možnosti ima- 
Branik, ki brez poraza z dvema 
točkama naskoka vodi na lestvici. 
Branik ima dobro ekipo, ki že 
dolgo tekmuje v ligi, medtem ko 
je Olimpija pomladila svojo eki
po. Tudi Maribor je stalno med 
vodilnimi slovenskimi klubi, ki 
lahko tudi tokrat preseneti, čeprav 
ima sedaj manj možnosti.

V Velenju se bosta pomerili iz
enačeni ekipi — domačini in Jese
ničani, judoisti novega kluba »Ivo 
Reya« pa nimajo pravih možnosti. 
Izenačen bo tudi dvoboj v Sloven
ski Bistrici, ker ima Triglav bolj
še tekmovalce v težjih kategori
jah, Impol pa v lažjih. Minimal
no prednost imajo domačini.

Razplet ligaškega tekmovanja 
kali le odstop Alpine, ki — žal — 
nima osnovnih možnosti za vadbo.

Z razpletom prvenstva raste tu
di »temperatura«. Klubi se bojijo, 
da bodo spet sodniki krojili konč
ni vrstni red, problem več pa je 
z ljubljansko Olimpijo. Olimpija 
tekmuje v republiški ligi, pozneje 
pa se je vključila še v zvezno 
ligo, ki je bila sicer napovedana, 
vendar vse do začetka tekem ni 
bilo gotovo, če bo sploh stelda. 
Branik je zato dvignil svoj glas 
zoper Olimpijo, češ da ne sme 
tekmovati z isto ekipo v dveh li
gah. J. S.

Zdaj pa zares...
Danes se začenja zaključni del hokejskega prvenstva

LJUBLJANA — Državno prvenstvo v hokeju na ledu 
se nadaljuje brez odmora. Pred tednom dni so bile 
odigrane zadnje tekme predtekmovanja, danes pa se 
začenja finalni del (po dvokrožnem sistemu), v kate
rem je vseh 12 klubov razvrščenih v tri skupine. V 
»velikem finalu« so štiri najboljša moštva, v drugi sku
pini zadnja dva iz A "ter najboljša dva iz skupine B, 
ostali pa so v tretji skupini.

Klubi prve in tretje skupine 
gredo po tekmovalnem pravilni
ku v zaključno tekmovanje s toč
kami (in z razliko v golih seve
da) , osvojenimi na medsebojnih 
srečanjih, kar pa ne velja za dru
go skupino, ki je pravzaprav kva
lifikacijska, saj bosta najboljši 
dve ekipi v novi sezoni člana sku
pine A. Zadnjeuvrščeni klub iz 
tretje skupine pa bo igral kvali
fikacijske tekme z republiškim pr
vakom Hrvatske ter Slovenije.

Pozornost bodo vsekakor vzbu
jala srečanja najboljših štirih ekip. 
Glede na to bo v vsakem kolu 
na sporedu kak derbi. Drevi bo 
v Ljubljani tekma med Olimpijo 
ln Medveščakom kot osrednji do
godek kola.

OLIMPIJA: 
nadvse resno

Strokovni štab in funkcionarji 
Olimpije so prepričani, da nepo

zabna igra proti oelovškemu KAC 
ni prevzela igralcev, ki bodo dre
vi nadaljevali "boj za nadaljnje 
prvenstvene točke, in sicer v spo
padli z zagrebškim Medveščakom. 
Ne^ gre pozabiti, da je Gojanovl- 
čeva četa ta čas’ spet v zaželena 
formi in je pripravljena presene
titi vsakogar. Zategadelj .ie bila 
pokalna tekma s Kranjsko goro 
zelo dobrodošla, ne glede na to, 
da Olimpija ni nastopila v naj
močnejši postavi, kajti nekaterim 
Je trener rajši namenil počitek.

Drevišnji spopad v Tivoliju je 
spet derbi, v katerem mora Olim
pija igrati zelo prizadevno, kajti 
bitka za novega državnega prvaka 
se zdaj šele začenja. Z vso res
nostjo — poudarjajo v strokov
nem štabu — se je treba lotiti 
vsakršnega srečanja in tako bra
niti svoj težko priborjen ugled 
pred gledalci pa tudi v medna
rodnem merilu, saj je belo zelena 
ekipa zdaj na najboljši poti, da

Prvi spopad tekačev
V nedeljo v Bohinjski Bistrici »Memorial Tomaža Godca«

PREJELI SMO 1
SPG 70 in Narodni dom

Svetovno prvenstvo v orodni te
lovadbi je za nami. Zadovoljni smo 
z uspehi naših telovadcev/ iz vse
ga sveta prihajajo laskava prizna
nja, da je bilo XVII. svetovno 
prvenstvo v gimnastiki doslej naj
bolje organizirano. Našo belo Lju
bljano so še bolj spoznali; mali 
slovenski narod, ki je svetovno 
prvenstvo izvedel, zasluži vso po
hvalo.

Ce vemo, da ne bo deficita, da 
bo končna bilanca, kolikor bodo 
vsa podjetja svoje obveznosti v 
redu poravnala, aktivna, moramo 
biti zadovoljni. Toda pri vsej tej 
veliki prireditvi ni mhče omenjal 
društva, ki ^e k uspehu največ 
pripomoglo! To je TVD Partizan 
Narodni dom.

Društveni člani so bili: vodnik 
moške vrste, štirje tekmovalci in 
ena tekmovalka, vsi vodilni člani

NAGRAJUJE
Odslej je WD-40 jcenejši, poleg tega je .pripravil za svoje kupce
690 nagrad;
1. AUSTIN MINI 1000
2. Dve potovanji na Dunaj
3. Dve potovanji v Zlatar

in druge manjše nagrade

. Nagrade bomo izžrebali med pravil
nimi odgovori. Odgovorom priložite 
ovitek doze VVD--10 in pošljite na 
naslov:

KRKA TOVARNA ZDRAVIL, NOVO MESTO
Z oznako: » NAGRADNA IGRA«

obkrožite pravilen odgovori
1. KATERE LASTNOSTI IMA WD-4(>:

a) čisti in ščiti predmete iz plastičnih mas
b) maže kovinske, dele in jih ščiti zoper vlago in korozijo
c) preprečuje zmrzovanje in rosen je na. steklenih površinah

' 2. AVD.40 LAHKO ZELO USPEŠNO UPORABLJAMO;
a) za zaščito kovinskih delov na avtomobilu, 

v stanovanju, na čolnu, strojih in orodju
b) za čiščenje lakiranih površin avtomobila
c) za zaščito podvozja avtomobila in mazanje menjalnika

3. NAPIŠITE, KATERA TOVARNA V JUGOSLAVIJI IZDELUJE WD-40.

Ime in priimek««. —,____ , , . „ _ .... _ _ - __«_ _ mmm _
Ulica«. «_ _ _ _____ ___  __  __ ________ _____

.Prosimo, pišite s tiskanimi črkami!
IIzrežite ~ “ —• — — — — — —— — —— _ — _ _ __
Žrebanje bo 8. januarja 1971 v Beogradu in 9. aprila 1971 v Ljubljani. 
Tzidi bodo objavljeni v Moto reviji in Moto kurirju.

organizacijskega komiteja, tehnič
no vodstvo in Ves gospodarsko-fi- 
nančni odbor. Skoraj dve leti je 
sodelovalo okrog 150 pripadnikov 
Narodnega doma. Doslej še ni bilo 
državne reprezentance, v kateri ne 
bi bili člani tega društva, vsa 
vadba vseh reprezentanc je bila 
v Narodnem domu — študijski te
lovadnici, ki pa ni dovolj funk
cionalna, ker je premajhna in ni 
moč v njo postaviti odra za par
ter. Društvo se že 50 let poteguje 
za gradnjo nove telovadnice, toda 
železnica je bila vedno tista ovi
ra, ki Je vse napore onemogočala, 
šele po prestavitvi železniške pro
ge je Partizan Narodni dom do
bil mikrolokacijo, tudi pomoč so 
v republiškem predračunu že za
gotovili. Toda dokazali so, da je 
gradnja dvorane Tivoli potrebnej- 
ša in društvo je na to pristalo 
pod raznimi pritiski in obljubami 
najvišjih forumov, češ da bo prvi 
naslednji športni objekt, ki ga 
bodo gradili: telovadnica za TVD 
Partizan Narodni dom. In kaj se 
je po teh obljubah m zagotovilih 
zgodilo? Sprejeli so načrt za grad
njo zimskega kopališča, danes se 
pa že piše in govori o gradnji 
nove telovadnice za vrhunsko vad
bo nekje med Bežigradom in Je
žico, medtem ko o telovadnici v 
občini Center ni govora.

V Narodnem domu, ki ima pre
ko 1900 pripadnikov, telovadijo še 
dijaki iz šol, ki so brez telovad
nic, med drugimi Srednja eko
nomska šola, II. gimnazija itd. 
Obe telovadnici sta zasedeni od 
sedmih zjutraj do desetih zvečer, 
in nikogar ni, ki bi Partizanu Na
rodni dom pomagal! Bo občina 
Ljubljana Center dobila prostor, 
kjer bi partizanska in šolska mla
dina lahko telovadila, vrhunski 
telovadci, ki se izluščijo le iz 
množičnosti, pa prostor za vrhun
sko vadbo, ki je od leta do leta 
zahtevnejša.

Bil bi že čas, da nekaj ukrene
mo! O tem naj spregovore občin
ski možje; saj so na vseh množič
nih sestankih že prevečkrat skle
nili pa predlagali: prva, nova
športna gradnja v Ljubljani—Cen
ter bo modema, funkcionalna te
lovadnica, ampak brez marmorja 
in luksuza! Društvo bo čez nekaj 
let slavilo 110-letnico obstoja, ve
dno je dostojno in častno zasto
palo Ljubljano; pred prvo svetov
no vojno, med obema vojnama in 
po osvoboditvi.

Ljubljana naj pomaga in sklene, 
da bo prva telovadnica v Ljublja
ni na območju občine Ljubljana— 
Center? tam, kjer je najbolj po
trebna. VIKTOR SENICA

POSTOJNA — V okviru strelske 
družine Center je bil troboj med 
člani, mladinci in pionirji v stre
ljanju z zračno puško. V prvem 
srečanju so streljali po 40 strelov. 
Zmagali so člani s 1636 krogi pred 
mladinci 1580 m pionirji 1551. 
Med posamezniki je bil najboljši 
član Jurca s 348 krogi, drugi je 
bil nepričakovano mladinec Mah
ne s 341 krogi, tretji pa pionir 
Šuligoj 336. V streljanju z 20 stre
li so znova zmagali Člani z 825 
krogi pred mladinci 813 in pionir
ji 776. Med posamezniki je zma
gal član Bratož s 175 krogi pred 
pionirjem Šuligojem 173, članom 
Jurco 171, itd. Na dvoboju med 
mlajšimi pionirji in pionirkami 
SD Center so zmagale pionirke 
s 327 krogi, pionirji pa so do
segli 315 krogov. Med posamez
niki je bil najboljši Marko Lav
rič s 116 krogi pred Karmen Pro
gar 115, itd. E. P.

LJUBLJANA, 26. dec. V nedeljo zjutraj bo v Bohinj
ski Bistrici odjeknil startni strel za prvo tekmo naših 
najboljših smučarskih tekačev in tekačic v novi se-' 
zoni. Že po tradiciji prirejajo vrli bohinjski smučar
ski delavci zadnje dni v decembru medklubsko tek
movanje za »Memorial Tomaža Godca«, ki bo letos 
že petnajstič. Tekma velja tudi za kategorizacijo, hkra
ti pa bo po njej že mogoče sklepati, kateri mladi smu
čarji bodo branili slovenske barve na januarskem 
troboju Furlani j a-Julijska krajina — Koroška—Slo
venija na Koroškem, znano pa bo tudi že jedro na
šega zastopstva za najpomembnejšo tekmo v tekih pri 
nas — FIS-A 9. in 10. januarja 1971 v Bohinju.

Nedeljska tekma bo v Bohinjski 
Bistrici s Startom ob 9. uri. Pri
reditelji so razpisali naslednje ka
tegorije: starejši pionirji 4 km, 
mladinke 5 km, mlajši mladinci 
5 km, starejši mladinci 7,5 km, 
mlajši člani 7,5 km. članice 7,5 
km in člani 2 krat 7,5 km — 15 
km. Za končno oceno ekipnega 
tekmovanja bodo veljali rezultati 
dveh najboljših članov ter po 1 
starejšega in mlajšega mladinca.

(PRILOŽNOST — Gorjan 
Filip Kalan

Foto: E. šelhaus

Za tekmo so prijavljeni vsi na
ši najboljši smučarski tekači in 
tekmovalke. Se posebno zanimiv 
bo seveda spopad med »Švicarji«, 
to je četverico, ki je sredi decem
bra trenirala v mednarodnem te
kaškem taboru v St. Moritzu, 
tekači, ki so vadili doma, na Po
kljuki. V Švici sta najboljša časa 
v tekmi štafet dosegla Janez Mli
nar in Alojz Kerštajn. Naš naj
uspešnejši tekač v minuli sezoni

TENIS

Poraz Franuloviča
ANCONA — V finalu teniškega 

turnirja je Romun Nastase pre
magal Jugoslovana Franuloviča s 
6:1, 6:4.

ZAGREB — V dvorani na Treš- 
njevki bo v nedeljo, ob 15.30 dvo
boj najboljših jugoslovanskih te
niških igralcev Franuloviča in pro
fesionalca Piliča.

PO DOMAČIH KRAJIH

SLOVENSKA BISTRICA — V 
počastitev dneva JLA je bilo tra
dicionalno tekmovanje v strelja
nju z MK puško, na katerem je 
sodelovalo 12 ekip. Že drugič za
pored je zmagala ekipa ljudske 
milice s 520,5 točke pred SD Im
pol (Sl. Bistrica) 514 in SD Pre- 
bukovje II. 502. V. H.

POSTOJNA — V počastitev dne- 
va JLA je bilo tradicionalno tek
movanje v streljanju z zračno pu
ško za prehodni pokal JLA, na 
katerem je sodelovalo 13 ekip z 
52 strelci iz Postojne, Pivke, Cer
knice in Starega trga. V ekipni 
konkurenci so zmagali strelci SD 
Center s 660 krogi pred SD Tone 
Tomšič (Pivka) 637, SD Center 
H. 616 ,itd. Med 52 strelci je 
zmagal Zadnik (SD Tone Tomšič) 
s 175 krogi pred Grželjem (SD 
Center) 171, Urbasom (SD Račna 
gora) 166, itd. E. P.

PIVKA — Na tradicionalnem 
dvoboju pionirjev SD Tone Tom
šič in pripadniki JLA je zmagala 
štiričlanska ekipa vojakov s — 
497:454 krogov. Med posamezniki 
je bil najboljši čakalo s 151 kro
gi, najuspešnejši pionir pa je bil 
Čotar s 149 krogi. V dvoboju med 
člani SD Tone Tomšič in vojaški
mi starešinami iz Pivke so zma
gali člani s 565:430 krogi. Med 
posamezniki je zmagal Zadnik s 
158 krogi.

E. P.

LJUBLJANA\ CELOVŠKA 317 tel. 51-265 LJUBLJANA. CELOVŠKA 31 7 tel 51-265

ZA OPREMO IN DOM

MODERNO BLAZINJENO POHIŠTVO
LJUBLJANA. CELOVŠKA 317. tel. 51-280 LJUBLJANA CELOVŠKA 317 tel. 51 -280

Janez Kerštajn, ki je tudi lani do
bil člansko tekmo v okviru tek
movanja za »Memorial Tomaža 
Godca«, je prejkone favorit šte
vilka 1. Poleg Mlinarja, Kobilice 
in Bavčeta pa je seveda še več 
kandidatov za najboljša mesta. 
Med njimi naj omenimo Gorjana 
Kalana in Dornika, ki sta na ne
davni pokljuški tekmi najhitreje 
pretekla progo. Skratka — boj 
bo zanimiv od štarta do cilja.

Trener Janez Pavčič menii o 
članski tekmi: »To bo zanimivo
srečanje med »Švicarji« in tekači, 
ki so trenirali doma. Vsi so spo
čiti in zdravi, nihče se ne bo mo
gel (izgovarjati . . . Ker gre za pr
vi skupni nastop, bo tekma zelo, 
zelo zanimiva, prvi favorit pa je 
Alojz Kerštajn.«

Na lanskem tekmovanju za me
morial Tomaža Godca so v posa
meznih kategorijah zmagali — ml. 
mladinci: Možgan (Fužinar), st.
mladinci: M. Jelenc (Triglav), čla
nice: Grilč (Lovrenc na Pohorju), 
člani: Kerštajn (Jesenice), ženske 
ekipe: Lovrenc na Pohorju, moš
ke ekipe: Gorje (Dornik, Kobili
ca, žimnic, Koren). H. X7.

Pester spored 
alpskih smučarjev

LJUBLJANA — Prihodnji mesec 
se bodo naši najboljši alpski smu
čarji udeležili številnih smučar
skih tekmovanj FIS A in B. Prva 
skupina, ki jo sestavljajo Kavčič, 
Štraus, Pesjak in mladinec Rant, 
bo odšla pod vodstvom Zupana m 
Domiga na štiridnevno turnejo od 
2. do 6. januarja v Mittersill, 
Shwarzach, Krimml in St. Johann.

Reprezentanca A, tekmovalci, ki 
imajo manj kot 50 točk FIS, pa 
bodo odpotovali 5. januarja, vr
nili pa se bodo konec meseca. 
Pod vodstvom Marjana Magušarja 
se bodo tekmovanj FIS A udele
žili Jakopič, Gazvoda in Gašper
šič. štartali bodo v Berchtesgad- 
nu, Madonni di Čampiglio, Adel- 
bodnu, Kitzblichlu in Megevu. Za 
to skupino bodo odšli v Vars in 
Caspoggio Še Jaunik, Bedrač in 
mladinca Pirnat in Bernik. Vodja 
poti je Gardner. Ti smučarji bodo 
odpotovali 8. januarja, vrnili pa 
se bodo 17. januarja.

Določili so tudi smučarke, ki 
nas bodo zastopale na tekmova
nju FIS A na Pohorju. To so Ci
zejeva, Pirnatova ter mladinke 
Pimarjeva, Jocifova, Lužarjeva, 
Gazvodova, Ikono va, Ježeva, dve 
pa bodo še določili.

Po tekmovanju za »Zlato lisico« 
bodo smučarke odšle na tekme 
FIS A v Oberstaufen, Grindel- 
wald in Monta fon. Pod vodstvom 
Milana Bernika bodo odpotovale 
Cizejeva, Pirnatova in mladinki 
Pimarjeva ter Jocifova.

Mariborčani 
hitijo z delom

MARIBOR — S Pohorja priha
jajo razveseljive vesti, da je za
padlo že približno 25 centimetrov 
snega. Ker je sneg suh, se je pri
reditelj tekmovanja za »Zlato li
sico« odločil, da bo tekmovalno 
progo polival z vodo. V četrtek 
so začeli pripravljati progo za 
slalom, v teh dneh pa bodo pri
pravili tudi progo za veleslalom.

Avstrijci, ki se vneto priprav

ljajo za letošnji nastop na Pohor
ju, so že prijavili popolno žensko 
ekipo, v kateri so: Proll, Drexel, 
Rauter, Gabi, Gfolner, Kaserer, 
Ranner, Strauto, Totschnigg in 
Buchberger.

Za prenos s Pohorja se je pri
javila tudi Intervizija, ki je letos 
iz Maribora že prenašala teniški 
dvoboj za Davisov pokal med Ju
goslavijo in Romunijo ter moto- 
naumo.

V slovenskih in zagrebških ki
nematografih bodo te dni pred
vajali barvni film s FIS 1970 na 
Pohorju (12 minut), ki so si ga 
te dni že prvič ogledali tudi lju
bitelji smučanja v Mariboru.

Z. VAHTAR

Tudi Pohorje 
odpovedano

MARIBOR — Tekem alpskih 
smučarjev v slalomu in veleslalo
mu za kategorizacijo, ki bi mora
le biti v soboto in nedeljo na 
Pohorju, ne bo. SK Branik je 
moral tekmovanje preložiti, ker 
v tako kratkem času ne more pri
praviti prog. Snega je sicer za 
tekme dovolj, vendar je tako suh, 
da prog ne morejo do jutri pre
parirati.

Pekrska gorca 
pripravljena

MARIBOR — Organizacijski od
bor 4. tradicionalne slovensko-ko- 
roške skakalne turneje, ki se bo 
začela 8. januarja na Pekrski gor- 
cd pri Mariboru, ima že nekaj ča
sa polne roke dela. Vreme je pri
reditelju naklonjeno, saj je v zad
njih dneh zapadlo nekaj centime
trov snega in bo lahko tekmova
nje v redu pripravil. Domači ska
kalci bodo imeli poskusne skoke 
že 1. januarja.

Zanimanje za podreditev je pre
cejšnje, saj je prireditelj dobil
že prv© prijave iz Poljske, ZRN, 
bržkone pa bodo dopotovali tudi
skakalci iz SZ. Seveda bodo na
stopni tnal najboljši skakalci iz 
Jugoslavije, Avstrije in Italije.

Iz Maribora bo krenila karava
na skakalcev na tekmovanje v Be
ljak, nato pa v Trbiž.

Z. VAHTAR

Tekme na Vrhniki ne bo
VRHNIKA — Partizan Vrhnika 

mora zaradi pomanjkanja snega 
odpovedati tekmo skakalcev na 35- 
metrski skakalnici, ki naj bi ve
ljala tudi za kategorizacijo čla
nov in mladincev in bi morali bi
ti na Vrhniki jutri.

požanje še nove, lepše lovorike.
V ponedeljek, 28. t. m. pa bo 

v Tivoliju še ena zanimiva hokej
ska prireditev, in sicer prijatelj
ska mednarodna tekma med Olim
pijo In zahodnonemško ekipo — 
Augsburgom, ki igra v prvi sku
pini za alpski pokal. Tekma bo 
ob 18.30.

MEDVEŠČAK:
presenečenje

Olimpija je nesporen favorit — 
zaibrjujejo v taboru »medvedov«. 
Prav ob tem spoznanju ima ekip« 
Medveščaka v drevišnjem spopa
du ugodnejše občutke, ki meri
jo že na majhno presenečenje. 
Tehnični referent moštva Lazič ra
čuna, da bodo njegovi varovanci 
igrali zategadelj popolnoma spro
ščeno ln če bo prvi napad, v ka
terem sta reprezentanta Gojanovdč 
ter Remaud, zaigral tako kakor 
je treba, bo imel vratar Gale prav 
gotovo dosti več dela. kakor na 
zadnjih dveh srečanjih, ko je 
Olimpija zmagala s 7:5 in 9:3.

SLAVIJA: čim manj 
zadetkov

Vevčani so z uvrstitvijo v final
ni del prvenstva dosegli uspeh, 
ki se ga niso nadejali niti naj več
ji optimisti. Možnosti v nadalje
vanju prvenstva pa ocenjujejo po
polnoma realno. Fantje so dobro 
razpoloženi in pripravljeni za na
daljnje spopade. Zavedajo se, da 
bo vsaka osvojena točka že velik 
uspeh. Nimajo kaj izgubiti, zato 
bodo zaigrali popolnoma sprošče
no. Na Jesenicah bodo skušali iz
siliti čim ugodnejši rezultat, kar 
pa seveda ne pomeni, da se bodo 
omejili izključno na obrambo Lo- 
movškovih vrat. Njihovo geslo je 
torej: čimmanj zadetkov.

JESENICE: 
za pošten boj

Drugi del državnega prvenstva 
v hokeju začenjajo Jeseničani z 
prednostjo štirih točk, kar naj bi 
po mnenju igralcev in tehničnega 
vodstva zadostovalo za osvojitev 
15. naslova državnih prvakov. Je
seničani se v prvi tekmi srečujejo 
vsaj na papirju z najslabšim na
sprotnikom Slavijo iz. Vevč. Kljub 
temu bodo prvaki igrali na vso 
moč. želijo, da bi bilo srečanje 
fer, da ne

Jesenic«
Olimpija 
Medveščak 
Sl a vi j a

prišlo do poškodb. 
T. L.

I.
6 6 0 0 43:10 12
C 4 0 2 48:21 8
6 1 0 5 25:37 2
6 1 0 5 9:57 2

III.
6 5 0 1 59:19 10
6 4 0 2 43:24 8
6 3 0 3 35:12 6
6 0 0 6 9:91 0

Spartak 
Mladost 
C. zvezda 
Vardar

Olimpija : K. gora 
11:2 (4:1, 3:0, 5:1)

LJUBLJANA — Dvorana Tivo
li, zaključna tekma predtekmova
nja za jugoslovanski hokejski po
kal na področju Slovenije, gle
dalcev 200, sodnika- Krisch in Pe
telin (oba Lj).

STRELCI: Za Olimpijo Vnuk 3, 
Kumar 2 ter R. Hiti, Seme, Pe- 
tač, Savič, Aljančič in S. Beravs 
po 1, za K. goro pa Cemažar in 
Kunšič.

Olimpija je začela precej lagod
no. Kranj skogorci pa so ubrali 
obrambno taktiko, se omejili na 
protinapade in že takoj na začet
ku povedli z zadetkom Kunšiča. 
Domačini so pred golom K. gore 
preveč komplicirali in zato izena
čili šele v 10. minuti s strelom 
Vnuka, do konca tretjine pa še 
trikrat premagali Gasarja. Nada
ljevanje ni prineslo nič novega. 
Rezultat bi bil lahko še višji, ven
dar je Gasar nekajkrat zelo do
bro posredoval.

_ J. JANČAR

KRIŽE — V počastitev dneva 
JLA je bilo tekmovanje TO Kri
ška gora v streljanju z zračno pu
ško, katerega se je udeležilo 25 
tabornikov in tabornic. Pri ta
bornikih je zmagal Jazbec s 155 
krogi pred Žepičem 152, Kauči
čem 146, itd, pri tabornicah pa 
Zupančičeva s 56 krogi.

Razpored zaključ
nega tekmovanja

26. 12. 1970 — skupina A' 
Jesenice — Slavija, Olimpija
— Medveščak; skupina B: Beo
grad — Partizan, K. gora — 
Celje;

2. 1. 1971 —- A. Slavija — 
Olimpija, Medveščak — Jese
nice; B: Celje — Beograd, 
Partizan — K. gora;

9. 1. 1971 — A: Medveščak
— Slavija, Jesenice — Olim
pija; B: Partizan — Celje;

10. 1. — B: K. gom — Beo
grad;

16. 1. — A: Slavija — Je
senice, Medveščak — Olimpi
ja; B: Celje — K. gora, Par
tizan — Beograd;

23. 1. — A: Olimpija — 
Slavija, Jesenice — Medve
ščak, Beograd — Celje;

24. 1. — B. K. gora — Par
tizan;

30. 1. — A: Olimpija — Je
senice; B: Celje — Partizan, 
Beograd — K. gora;

31. 1. — A: Slavija — Med
veščak.

BERI SPORED

DANES
GIMNASTIKA

MARIBOR — Telovadna akade
mija Partizana Železničar, ob 19. 
uri v dvorani B mariborskega sej
mišča. Sodelujejo tudi državni re
prezentanti, ki bodo nastopili na 
konju z ročaji in drogu.

HOKEJ NA LEDU
LJUBLJANA — Olimpija — Me

dveščak, prvenstvena tekma sku
pine A, ob 19.30 v dvorani Tivoli.

JESENICE — Kranjska gora — 
Celje, prvenstvena tekma skupi
ne B, ob 16. uri pod Mežakljo.

JESENICE — Jesenice — Slavi
ja, prvenstvena tekma skupine A, 
ob 19. uri pod Mežakljo.

JUDO
I. LIGA SRS: Triglav — Impol 

v Sl. Bistrici, Olimpija — Mari- 
bor-Branik v Mariboru, Reya-Je
senice — Velenje v Vedenju.

KEGLJANJE
KRANJ — Tekmovanje moških 

parov za Gromov memorial, ob 
9. uri na kegljišču Triglava (Še 
jutri, ob 8. uri).

KOŠARKA
ZADAR — Prvenstvena tekma 

ZKL Zadar — Olimpija, ob 19. uri 
v dvorani v Jazinah.

LJUBLJANA — Tekma košarka
ric za pokal Mladine, Ježica — 
Ježica (ml.), ob 16. uri v dvorani 
Olimpije v Topniški ulici.

NAMIZNI TENIS
LJUBLJANA — 24. člansko pr

venstvo SRS za posameznike in 
dvojice, od 8. do 22. ure v dvo
rani NTK Ilirija.

LJUBLJANA — Medrepubliški 
mladinski dvoboj Slovenija — Hr- 
vatska, ob 19. uri v dvorani NTK 
Ilirija.

JUTRI
HOKEJ NA LEDU

JESENICE — Jesenice — Augs
burg, tekma za alpski pokal, ob 
19. uri pod Mežakljo.

CELJE — CeLje — Olimpija, 
tekma mladinskega prvenstva SRS, 
ob 18.30 v Mestnem parku.

NAMIZNI TENIS
LJUBLJANA — Dvoboj ZfL se

jemski pokal Alpa TTC (Bruselj)
— Olimpija, ob 15.30 v dvorani 
NTK Ilirija.

LJUBLJANA — Nadaljevanje 24. 
članskega prvenstva SRS, od 8. do 
16. ure v dvorani NTK Ilirija.

ODBOJKA
ZOL — ŽENSKE: Partizan (B)

— Poštar, C. zvezda — Banat, 
Maribor — Sindjelič, Radnički — 
Partizan (R), Partizan (SK) — 
Mladost.

SANKANJE
JESENICE — 15. mednarodno 

sankaško tekmovanje za prehodni 
pokal mesta Jesenice, ob 8. uri 
pri Savskih jamah.

SMUČANJE
BOHINJSKA BISTRICA — 15. 

medklubsko tekmovanje v smu
čarskih tekih za memorial Toma
ža Godca, ob 9. uri.

MISLINJA — Meddruštveno tek
movanje v smučarskih skokih za 
kategorizacijo pionirjev, brez ka
tegorizacije tudi druge kategorije, 
ob 13. uri na skakalnicah v Misli
nji.

Kljub vsemu optimizem
Sklepne ugotovitve pregleda letošnje plavalne sezone

za praznične dni 
v naših 
mesnicah:
• odojki
• perutnina vseh 

vrst
• mesni izdelki
• prekajeno meso 

iz našega obrata 
Tovarna mesnih 
izdelkov

Pregled letošnje plavalne sezone bomo sklenili z zapi
som o nekaterih ugotovitvah, ki kažejo svetle in temne 
strani slovenskega plavanja. Minulo soboto je bil v 
Ljubljani posvet plavalnih trenerjev. Ponovno je bilo 
ugotovljeno, da kvaliteta plavalnih dosežkov raste, 
čeprav od leta 1964 ni bilo v materialnih pogojih nobe
nega napredka.

Primerjava z našimi' dosežki 
z onimi v Evropi in v svetu ka
že, da napreduje plavanje pri 
nas vzporedno z dogajanj iv sve
tu, vendar pa je kvalitetno tako 
odmaknjeno, da je lov za sve
tovnim poprečkom, v naših raz
merah skoraj nedosegljiva stvar.
Ob ugotovitvi, da je pri nas 
vsako leto več bazenov v turistič
nih objektih, v katere plavalec 
skorajda ne more vstopiti dru
gače kot kopalec, se vprašuje
mo, kdaj si bosta podala šport 
in turizem roko. Najbrž imajo 
turistični delavci sv!oj razlog, 
kadar se odločijo za gradnjo 
zimskega bazena, ki pa ima mere 
izven vsakih normativov za po
trebe plavalcev — športnikov.

Naj bo tako ali drugače, pla
vanje kot športna panoga živi, 
še več, tudi razvija se, pač v 
okvirih svojih možnosti. Zato 
bi bilo pretirano, zahtevati od 
plavalcev mnogo več, kot pa so 
letos dosegli. Vsako podaljše
vanje neurejenih materialnih raz
mer pa ima lahko kvečjemu to 
posledico, da se bo moralo pla
vanje posloviti iz razreda priori
tetnih športnih panog. Vsako 
dokazovanje koristnosti plavanja 
pa bo potem verjetno izgubilo 
6voJ smisel. Po drugi strani pa 
lahko slišimo, da mnogi starši 
pripeljejo svoje otroke v naše 
klube zato, ker so jim zdravniki 
svetovali, naj njihov otrok plava, 
da si bo popravil manjšo ali 
večjo telesno okvaro.

Vrnimo se v okvir plavalnih 
dogajanj in poglejmo, kako so 
se klubi razvrstili, če upoševamo 
skupaj dosežke plavalcev in pla
valk s ključem točkovanja naj
boljših desetih v vseh discipli
nah. Razvrstitev je naslednja:

1. TRIGLAV
2. ILIRIJA
3. LJUBLJANA
4. KOPER
5. FUŽINAR
6. RUDAR
7. CELULOZA R
8. DELFIN
9. NEPTUN 

10. BLED

339.5 točk
250.0 točk
184.5 točk
168.0 točk
94.5 točk
85.0 točk
77.5 točk
59.5 točk
48.0 točk
12.5 točk

V vrhu razvrstitve ni pomemb
nejših sprememb, razen uvrstitve 
Kopra, ki je vsako leto boljši. 
Realne primerjave med klubi ni 
mogoče napraviti iz preprostega 
razloga, ker so razmere za delo 
med klubi zelo neizenačene. Kljub

temu pa lahko razvrstimo klube 
v dve skupini. Prvi štirje tvorijo 
razred zase. v drugo skupino 
pa bi uvrstili druge. Kranjski 
Triglav se je v prvi skupini pre
cej odmaknil drugim trem, kar 
kaže na to, da j.m ustvarja 
zimski bazen normalnejše mož
nosti za delo. Na čelu druge sku
pine je Fužinar, ki ima zimski 
bazen na Ravnah na Koroškem. 
Torej ni naklučje, da sta v obeh 
primerih na vrhu kluba z zim
skima bazenoma. Vendar pa ima
ta oba kluba v letnih mesecih 
precej težav. Kranjski letni bazen 
je znan zaradi hladne vode, Ra
venčani pa sploh nimajo letnega 
bazena. Tako tudi v tem primeru 
ne moremo govoriti o idealnih 
razmerah. Nekaj možnosti za 
boljši razvoj si obetata lahko 
Koper in Neptun. V Žustemi 
pri Kopru je zrasel novi 25 m 
zimski- bazen v turističnem ob 
jektu. Ce si bodo koprski pla 
valci uspeli priboriti svoj »pro 
storček na soncu« v tem bazenu 
potem bo njihov napredek še 
mnogo hitrejši. Celjani pa 
obetajo mnogo od novega 25 m 
bazena v Velenju, kamor se bodo 
morda lahko vozili na trening. 
Krčani so našli nekaj možnosti 
za zimsko delo v čateških topli
cah. imajo pa pred drugimi to 
prednost, da lahko zaradi tople 
vode v letnem bazenu že precej 
zgodaj pričnejo s treningi na 
prostem. Trboveljčani, ki so se 
ustali nekje v sredini moštvene 
razvrstitve, si mnogo obetajo 
od 25 m zimskega bazena, ki 
je v gradnji. Ljubljana in Iili- 
rija se morata zadovoljiti z zim
sko aktivnostjo v 14 m koritu, 
kar pa je še vedno bolje kot 
nič. Delfin izkorišča svoje mož
nosti z zgodnjim pričetkom letne 
sezone in uvidevnostjo turistič
nih delavcev, ki jim omogočajo 
zimsko delo v pokritem bazenu, 
enega svojih hotelskih objektov.

Po vsem tem, res našim klu
bom ne moremo zavidati, če po
mislimo, kako morajo reševati 
stisko zimske aktivnosti. Nekaj 
let staro ugotovitev, da plava
nje že dplgo ni več samo sezon
ski šport, lahko ponovno potr
dimo. Kakšni pa so obeti za 
naprej? V sedanjih razmerah 
lahko sicer pričakujemo nadaljnje 
zboljšaje kvalitete, vendar »pol
ževega ritma« v tekmi z evrop

skim dogajajem ne bo mogoče 
pospešiti. Iz analize obdobja 1965 
do 1970 povzemamo nekaj tehtnih 
ugotovitev:

— število tekmovalcev se zve- 
čuje počasneje, kakor bi želeli;

— velik osip mladih tekmoval
cev je poglavitna slabost nadalj
njega razvoja;

— plavalke so dosegle kvalitet
no raven plavalcev;

— mladinci so dosegli slabše 
poprečke, kakor lani;

— starejši pionirji so dosegli 
najboljše poprečke v obravnava
nem obdobju;

— vse bolj se uveljavlja načelo 
sodobnih metod v procesu tre
ninga;

— pojma množičnost z rastjo 
kvalitete doseženih rezultatov ni 
mogoče vskladiti z načelom, da 
je množičnost temelj za razvoj 
vrhunskih rezultatov.

Položaj torej ni rožnat, vendar 
pa bi moral vsak, ki kakorkoli 
ocenjuje dogajanja v našem pla
vanju vedeti, da so uspehi, ki 
jih ne moremo zanikati, plod 
dela majhnega števila trenerjev 
in klubskih delavcev. Jamstvo za 
nadaljnji razvoj pa je edinole 
v tem, da plavanje kot športna 
panoga živi svoje življenje na
prej v optimizmu, da bodo tudi 
plavalci prišli enkrat na zeleno 
vejo z gradnji športnih objektov.

D. KIT

KOČEVJE — Na košarkarskem 
turnirju so bili v posameznih di
sciplinah doseženi tile rezultati; 
mladinci — TVD Partizan Kočev
je : ŠŠD gimnazija Kočevje 49:27, 
člani — TVD Partizan Kočevje : 
ŠŠD gimnazija Kočevje 35:31, čla
ni TVD Partizan Kočevje • mla
dinci TVD Partizan Kočevje 55:48.

A. A.
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Vrtimo globus
LIEGE — V Waremmu so 

se trije okajeni fantje tako 
dolgo zaletavali v železno in 
leseno javno stranišče, da se 
je koliba podrla. Ostrešje je 
padlo na enega izmed razgra
jačev. Dobil je hude poškodbe 
in je umrl po prevozu v boi- 
nišnioo.

LONDON — Požar je uničil 
manjši hotel v Redcaru (York- 
shire). Zgoreli so štirje, šest
najst gostov pa je dobilo hu
de opekline. Nekaj ljudi je 
begalo po hodnikih in so jih 
nezavestne rešili iz dima. Iz 
tretjega nadstropja so gostje 
skakali na napeto gasilsko 
plahto.

NEW YORK — Iz newyorš- 
kega muzeja Guggenheim sta 
izginila Picassov akvarel in 
risoa. Umetnini manjkata od 
takrat, ko so dobili študentje 
dovoljenje za fotografiranje 
muzejskih eksponatov v času, 
ko je hila ustanova zaprta za 
obiskovalce.

FRANKFURT — Tatovi so 
odnesli iz frankfurtske gale
rije dve Chagallovi sliki in 
Dalijev bakrorez, ki so skup
no ocenjeni na 100.000 mark. 
Galerija je ponudila najdite
lju desetino vrednosti. Iz 
miinchenske galerije sta izgi
nila litografija Paula Kleeja 
in bakrorez Emila Oideja, 
vredna 21.000 mark.

LONDON — Scotland Yard 
preiskuje ozadje skrivnostne
ga umora. V stanovanju lor
da Bernsteina so našli mrt
vega 62-letnega slugo Juliana 
Susseeja, ki je imel rane na 
vratu in trebuhu. Zraven nje
ga je ležal srebrni jedilni pri
bor. Neznanci so hišo preis
kali in povzročili v njej pra
vo razdejanje. Policija dom
neva, da so vlomilci iskali 
skrito zidno blagajno in da 
so strežnika mučili do smrti.

MOSKVA — V sovjetskih 
bolnišnicah so doslej presa
dili 153 iedvic in 26 jeter. Po
datek je iz poročila, prebra
nega v mestu Gorki na stro
kovnem posvetu o presajanju 
organov in tkiva.

Vodoravno: 1. najboljša
opera srbskega skladatelja 
Petra Konjoviča, 14. že’umr
li francoski pesnik, surrea- 
list (Paul), 14. četrti prst na 
roki, 15. strokovnjak za nego 
nog, 17. vitez z visokim re
dom, 18. sintetično vlakno za 
izdelovanje tkanin, 20. za
mah s sekiro. 22. bobnar po
pularnega angleškega an
sambla električnih kitar 
(Ringo), 23. Gogoljeva kome- ! 
dija, 24. raven, stopnja, 25. 
ime znanega finskega arhi
tekta Saarinena, 26. lahko 
priučljiva ozkonosa opica 
(morska mačka), 27. brodnik 
v grškem podzemlju, ki je 
vozil duše umrlih čez reko 
Stiks, 28. oznaka za »neznan
ca«, 29. lakota, 31. izumitelj,

34. japonski namiznoteniški 
igralec, sedanji svetovni pr
vak, 36. časomer (pomanjše- 
valnica), 39. angleška reka, 
ki teče skozi Shakespearjevo 
rojstno mesto Stratford, 40. 
grška črka. 41. daljnovzhod
ni jezik, 44. gorska veriga v 
Južni Ameriki, 46. površinska 
mera, 47. skladba pedagoške
ga, tehničnega značaja, 48 
slovenski karikaturist (Mi
lan), 50. ime mladinske pi
sateljice Perocijeve, 52. del 
teniške partije, 53. grška 
filmska igralka, ki je bolj 
znana v tujini kot doma 
(Irčne), 54. naziv za liker z 
mentolovim okusom, 57. av
tomobilska oznaka Čakovca, 
59. glavno mesto Latvijske 
SSR, 61. biološka snov, ki

uničuje bolezenske klice, 64. 
grški otok v Kikladih, 66. vr
sta sovjetskih meteoroloških 
satelitov, 68. pritok Donave 
iz romunske Moldavije, 69. 
rimska boginja jeze, 70. ple
menski bik, 73. avstrijski li
terat, esejist in umetniški po
srednik, propagator moder
nih umetniških teženj v Nem
čiji in Avstriji ob koncu 
prejšnjega stoletja (Her
mann), 75. kemični znak za 
aktinij, 76. šop vate, 77. težko 
oborožen starogrški pešec, 
80. država v zahodni Afriki, 
82. poveljnik egiptovskih obo
roženih sil, ki je pred leti 
napravil samomor, 82. latin
sko ime za človeško ribico 
(slovenska poljudno-prirodo- 
znanska revija), 85. rumenita-

DAMASK — Precej snega 
je zapadlo v vzhodnem delu 
sirske puščave. Več beduin
skih družin je odrezanih od 
sveta, tako da jih morajo 
oskrbovati s helikopterji.

HAAG — Okoli 50 jahalnih 
konj je dopoldne več ur blo
dilo po ulicah v južnem delu 
Amsterdama. Ponoči je požar 
uničil konjušnico v mestni 
okolici. V plamenih je zgo
relo 28 dragocenih konj, dru
gi pa so se razbežali.

_______
MOSKVA — Sovjetska po- j 

šta je posvetila blok znamk 
avtomatski postaji »Luna 16«. j 
Na bloku, dolgem sto in širo- j 
kem 75 milimetrov, so tri 
znamke, katerih motivi kaže
jo glavne faze vesoljskega po- 
skusa.

CARACAS — V venezuelski 
državi Boiivar je rudar našel 
diamant, ki ima 57.85 karata. 
Draguljarju ga je prodal za 
18.700 dolarjev. To je po veli
kosti drugi diamant, kar so 
jih doslej našli v Venezueli. 
Leta 1937 so izkopali diamant 
»Barrabas«, ki ima 155 kara
tov.

HAAG — Nizozemska držav
na kovnica napoveduje za ' 
bližnjo prihodnost izdajo ban
kovcev, katerih vrednost bo 
mogoče razbrati tudi v temi 
— lastnik jo bo lahko otipal. 
Prednost zamisli: takšne ban
kovce bodo sortirali tudi elek
tronski računalniki.

FRANKFURT — Škodljive 
primesi v zraku so čedalje 
večji zdravstveni problem. Na 
dermatološki kliniki bochum- 
ske univerze so proučevali u- 
činek umazanije v zraku na 
kožo. Pri 11.922 kontrolnih 
preiskavah z vzorci porurske- 
ga prahu so opazili na koži 
vnetje in otekline, in sicer 
zlasti v primerih, ko je bilo 
v zraku precej sulfatov, klo
ridov in amoniaka.

NEW YORK — Okoli 36.000 
šoferjev taksija v New Yorku 
je končalo 16-dnevno stavko. 
V prihodnje bodo zaslužili te
densko 50 dolarjev več. Pot
niki bodo plačali za 40 odstot
kov več kot doslej.

KOBENHAVEN — Nemška 
ladja »Johanne Wehr« je pri
stala v Kobenhavnu brez 30 
tisoč steklenic whiskyja. ki 
jih je bila natovorila v Illing- i 
hamu (Velika Britanija). Ka
pitan je pojasnil, da ie ladjo 
zajel hud vihar in da je zato 
ukazal vreči v morie ves to
vor na krovu, med drugim 
tudi slovito žgano pijačo.

LONDON — Bivši industri- 
jec Patrick Ryan in njegova 
žena sta se po devetih mese
cih vrnila » London iz Ma- 
rylanda, kjer sta nameravala 
preživeti večer življenja. Sa
ma sta se sicer dobro poču
tila v novem kraju, v Anglijo 
sta se vrnila zato, ker njuni
ma kodroma »Fleur« in »JoIy- 
on« ni prijala ameriška hra
na za pse.

OSLO — Nekaj nerodnih 
prizorov se je zvrstilo na iz
letniškem parniku, ki križari 
po fjordu norveške prestolni
ce. V ladijskem salonu je 
visel napis: »Stoli so za da
me. Gospodom je raba dovo
ljena šele potem,' ko dame 
udobno sedijo ...«

Nad Južno Evropo se 
zadržuje območje nizkega 
zračnega pritiska, zato 
pričakujemo do ko-nca ted
na spremenljivo in hladno

HOTEL KAN D! JO
v Novem mestu,
ki organizira lovski
turizem in nudi:
• poleg klasične kuiJnje 

izvrstne divjačinske 
specialitete iz di iega 
prašiča, zajca, sme 
jelena in fazana

© hotelske sobe po konkurenčni 
ceni

• posebne popuste za skupinske 
obiske

Rezervacije in Informacije
po tel. 068 — 21-410

zdravilišče cateške toplice
ki nudijo ol ugodnih cenah:
0 kopanje v odprtem olimpij

skem oazenu s temperaturo 
vode 32 — 35 stop vsak dan 
razen ponedeljka

0 prenočitvene motnosti v note- 
lih »Zdraviliški dom« in »Top
lice« ter v noVem centralno 
ogrevanem počitniškem na
selju

9 posebne popuste za skupinske 
obiske z enodnevnimi Izleti, se
minarje. Konference, vse s pre 
dnaročih

INFORMACIJE: tel 73-010 St
72-011

‘m^HO TEL

O vam nudi prijetno bi
vanje v času dopusta, we- 
ek-er.da ali službenega po
tovanja;
O daje na razpolago kon
ferenčne sobe, dvorano za 
sestanke, seminarje in 
modne revije, ter spreje
ma naročila za bankete;
O nudi posebne ugodno
sti najavljenim skupinam.
Izkoristite priložnost lz- 
vensezonskih cen in obišči
te Otočec, kjer se boste 
razvedrili ob ribolovu, čol
narjenju, jahanju, ob so
botah pa ob plesni glasbi. 
INFORMACIJE: 
tel. 068/21-835 11168

Gorenjska:
V Bohinju je trenutno še pro

stor v hotelih in v zasebnih turi
stičnih sobah, vendar pa bo za 
novoletne praznike v glavnem vse 
zasedeno. Od 25. decembra dalje 
so zasedeni hoteli Zlatorog, Skl 
hotel na Voglu ter brunarice na 
Voglu. Od 26. decembra dalje bo
sta zasedena hotela Pod Voglom 
in Believue. Od 27. decembra dalje 
bosta zasedena hotela Jezero in 
Triglav. V hotelu črna prst je še 
nekaj prostora. Na Pokljuki je 
zaprt Šport hotel, vila Jelka pa 
bo zasedena od 26. decembra da
lje. Poročil nimamo samo od ho
telov Mladinski dom in Stane Ža
gar. Žičnica na Vogel redno obra
tuje. V Kranjski gori, Podkorenu 
in Martuljku je do 6. januarja 
vse zasedeno. V zasebnih turistič
nih sobah je še nekaj prostora do 
30. decembra, potem pa bo tudi 
tam vse zasedeno. Erjavčeva koča 
na Vršiču bo zasedena od 27. de
cembra dalje. Koča na Gozdu in 
Mihov dol bosta čez novoletne pra
znike odprta. Sedežnica na Vitranc 
redno obratuje. Obratuje tudi vleč
nica Mojca, Brsnina in Bukovnik. 
Drsališče v Kranjski gori je od
prto. Za novoletne praznike je 
odprta planinska koča ■•Pri Fran
ciju« pri Jakobu nad Preddvorom. 
Od Preddvora je eno uro hoda.

Primorska:
V Portorožu so za silvestrova

nje zasedeni hoteli Palače, Neptun, 
Mirna in Apollo. Hotel Riviera v 
Portorožu ima za silvestrovanje še 
nekaj prostora v restavraciji in v 
baru. V Piranu je za novoletne 
praznike še nekaj prostora v ho
telih in v restavracijah. Hotel Lu
cija v Portorožu bo odprt za no
voletne praznike; na voljo je še 
nekaj prostih mest.

V Postojni je za silvestrovanje
še nekaj prostora v iamski resta
vraciji, vendar so nujijo potrebne 
rezervacije. m

Ljubljana z okolico:
Vsi ljubljanski hoteli so za no

voletne praznike zasedeni, razen 
hotela Slon, ki ima na voljo še 
nekaj prenočišč. Za silvestrovanje 
je še nekaj prostora v baru hotela 
Lev in v baru hotela Ilirija V av- 
tocampingu na Ježici je za silve
strovanje še nekaj prostora. V 
motelu Medno je vse zasedeno. V 
Kamniku je za novoletne praznike 
zaseden hotel Planinka. Pri zaseb
nikih je še nekaj prostora. Nekaj 
prostora je tudi še v domu v 
Kamniški Bistrici, hotel Šimnovec 
na Veliki planini pa bo zaseden.
V Kamniku imajo za silvestrova
nje še nekaj prostora v kino 
dvorani Dom; rezervacije spreje
ma hotel Planinka. V Domžalah 
je še nekaj prostora v restavraciji 
Pri pošti in v zasebnih turističnih 
sobah. Za silvestrovanje imajo še 
nekaj prostih mest v dvorani ko
munalnega centra. Hotel Mantova 
na Vrhniki je za silvestrovanje za
seden. Za silvestrovanje je še ne
kaj prostora v restavraciji Pošta v 
Litiji. Penzion Krpan v Logatcu 
je za novoletne praznike zaseden, 
nekaj prostora za silvestrovanje 
pa ima še v obeh restavracijah. 
Za prenočevanje v Logatcu so na 
voljo še zasebne turistične sobe. 
Prostor imajo tudi »asebnlki v 
Zbiljah in Dragočajni.

SILVESTROVANJA: Iz Gostin
skega podjetja Ljubljana so nam 
sporočili, da Imajo za silvestrova
nje prostor v naslednjih gostilnah 
in restavracijah: gostilna Vitez,
kjer stane silvestrovanje 150 di
narjev in imajo kot posebno za
nimivost sestavljen jedilnik na 
pergamentu v stari slovenščini iz 
Trubarjevih časov; — jedilnik do
bi vsak gost; gostilna Maček, kjer 
.stane silvestrovanje 100 dinarjev; 
restavracija Cinkole, kjer stane 
silvestrovanje 80 dinarjev; resta
vracija Triglav, kjer stane silve
strovanje 30 dinarjev. Bife Miklo
šičeva klet in restavracija Ljudska 
kuhinja imata tudi še prostor za 
silvestrovanje, vendar brez obvez
nega menuja. V Miklošičevi kleti 
stane rezervacija 30 dinarjev, v 
Ljudski kuhinji pa 10 dinarjev. V 
vseh navedenih lokalih bodo imeli 
za novoletne praznike plesno glas
bo.

Za silvestrovanje Je prostor tudi 
v novem motelu pri Grosupljem, 
ki so ga odprli 24. decembra. Do
volj prostora je tudi v motelu 
Jasniea pri Kočevju. V Jasnici 
stane silvestrovanje 150 dinarjev.

RAZSTAVE IN PRIREDITVE:
V ljubljanskih muzejih in gale

rijah so odprte stalne in občasne 
zbirke. Med drugim je v sloven
skem etnografskem muzeju odprta 
razstava o Vietnamu. Prirodoslov
ni muzej Slovenije razstavlja me
tulje tujih dežel. V muzeju Ljud
ske revolucije je odprta razstava 
pod naslovom »Mladina riše<. Raz
stavljene so slike mladih, ki so 
jih pripravili ha temo »rojstvo re
publike«. V spodnjih prostorih Mo
deme galerije je odprta razstava 
pod naslovom »Talci na sloven
skem štajerskem«. V Slovenski fil
harmoniji bo 27. decembra ob 11. 
uri novoletni koncert lahke glas
be; nastopil bo zbor in orkester 
RTV Ljubljana, dirigiral pa bo 
Samo Hubad. Od 26. do 29. de
cembra bo v dvorani Tivoli in 
v športnem parku inženirja 
Stanka Bloudka odprt pravljični 
svet za otroke z obiskom Dedka 
Mraza. V dvorani Tivoli bo 26. 
decembra ob 19.30 uri tekma v 
hokeju na ledu med Olimpijo in 
Medveščakom. Hokejska tekma 
med Olimpijo in ‘Augsburgom bo 
v dvorani Tivoli 28. decembra ob 
19.30. uri. V Mali dvorani Tivoli 
bo 26. decembra ob 20. uri ples.

Notranjska:
V Cerknici imajo v restavraciji 

Jezero še nekaj prostora za silve
strovanje. Nekaj prostora imajo 
tudi še v gostilnah na Rakeku. 
Rakov Škocjan in Dom na Slivnici 
sta za silvestrovanje zasedena.

Dolenjska:
V Novem mestu sta zasedena 

oba hotela. Na Otočcu je Še nekaj 
prostora v gradu in v motelu. V 
Cateških, šmarjeških in Dolenjskih 
Toplicah je vse zasedeno; nekaj 
prostora Je še pri zasebnikih. Pro
stor je še v Črnomlju, Metliki, na 
gradu Mokrice, v Brežicah, Kr
škem in Sevnici. V Trebnjem je 
nekaj prostora v gostilnah Grma
da in CugelJ, motel Putnik pa je 
zaseden. Planinski domovi na Lis
ci, Bohorju, Frati in Mirni gori 
imajo dovolj prostora, vendar pri
poročajo rezervacije za večje sku
pine.

SILVESTROVANJA: Za silve
strovanje Je dovolj prostora v re
stavracijah in v gostilnah v No
vem mestu. Na Otočcu je tudi še 
nekaj prostora za silvestrovanje. V 
Dolenjskih, šmarjeških in Cate
ških Toplicah so sicer zasedena 
vsa prenočišča, na voljo pa je še 
nekaj sedežev v restavracijah. V 
Metliki je vse zasedeno. V Črnom
lju imajo še nekaj prostora v ho
telu Lahinja. Prostor je tudi še 
v Brežicah, Krškem in Sevnici. 
Dovolj prostora za silvestrovanje 
je tudi v vseh planinskih posto
jankah.

Pomurje:
Trenutno je v Pomurju zasedeno 

samo zdravilišče Radenci. Dovolj 
prostora je v Murski Soboti, Gor- 
nji Radgoni, Ljutomeru, Moravcih, 
Martjancih, Lendavi, Gornjih Pe- 
trovcih in Cankovi.

SILVESTROVANJA: Nekaj pro
stora za silvestrovanje imajo še 
hotel Diana in hotel Zvezda v 
Murski Soboti, hotel Grozd v Gor
nji Radgoni, gostilna Jež in resta 
vračila Park v Radencih. Povsod 
sprejemajo rezervacije.

Podjetje
Dalmacija vino 
Split,
filiala Ljubljana, 
Dvoržakova 12

razpisuje ' •
2 prosti delovni mesti

1. samostojnega 
referenta
za finančne in administra
tivne posle
2. administrativnega 
finančnega 
referenta
POGOJI:
ped točko 1. in 2 srednja 
strokovna izobrazba. 
Praksa zaželena. 12176

sta kemična prvina, ki se 
uporablja v industriji in 
zdravilstvu, 86. beograjsko 
sindikalno glasilo, 87. prebi
valci stare države ob spod
njem Tigrisu, 88. ptica pev
ka, 89. nizozemski fizik, No
belov nagrajenec leta 1953 za 
izum fazno-kontrastne mi
kroskopije (Frits), 91. etiop
ska pokrajina ob Rdečem 
morju, 93. človeška lobanja, 
94. lirska ali epska pesem 
s čustveno vsebino.

Navpično: 1. član ladijske 
posadke, 2. pesniška beseda 
za vojaški tabor, 3. uteme
ljitelj modernega slovaškega 
jezika (Ljudevita), 4. hima
lajska koza, 5. začetnici izu
mitelja dinamita, 6. nenasit
nost; nadlega, 7. makedonska 
javna in politična delavka, 
narodna junakinja (Vera), 8. 
vrinjen, z glavnim dogaja
njem manj povezan del umet
niške celote, 9. daljša časov
na enota, 10. prevrat, puč, 
11. otok v Prespanskem jeze
ru, 12. kratica humanitarne 
organizacije, 13. naslov roma
na Annemarie Selinko o Na
poleonovi ljubici, 14. vladar 
samodržec, oblastnik, 16. vsta
ja, 17. pesniške puščice, za
bavljice (po 13. knjigi epi
gramov rimskega pesnika 
Marciala), 19. ime sodobnega 
slovenskega slikarja in gra
fika Debenjaka, 21. konjski 
hlapec, 23. vrtna solata gren
kega okusa. 24. francoska 
filmska igralka s Korzike 
(Marie Jose), 26. dolg bojni 
pohod, 27. vodilni glasbenik 
nemške atonalne šole in eden 
največjih skladateljev sodob
nosti (Paul, umrl leta 1963), 
30. živčna bolezen, pri kateri 
bolnik v spanju vstaja in se 
nezavedno sprehaja, 32. ok
vara. poškodba. 33. ime av
stralskega atleta Clarka, 35. 
življenjsko delo, 37. poganjek, 
klica, 38. sovjetsko črnomor
sko letovišče pod Kavkazom,
42. prizorišče v gledališču.
43. predujem. 45. kongoški 
politik iz Lumumbovih časov, 
49. narod ob Baltiku, 51. za
hodna veja starih Slovanov, 
53. čebelji ulj, 55. policijsko 
pismo, ki išče prestopnike, 
56. drevo z lepimi cvetovi, 
simbol nedolžnosti pri pro
stozidarjih. 57. izdelovalec 
čipkastih prtičev. 58. mazilo 
za kmečke vozove, 60. in

stinkt, 62. snežni leopard, ki 
živi v osrednji Aziji, 63. mo
derna glasbena zvrst s po
udarjeno ritmično spremlja
vo, 65. usedlina na dnu olja 
ali vina, 67. država v zahodni 
Afriki, 71. župan na Sloven
skem pod francosko okupaci
jo, 72. geometrijski pojem 
(množina), 74. ftravniška 
rastlina, podobna rmanu, 78. 
ime slovenskega ljudskega ju
naka Klepca, 79. finski smu- 
žarski skakalec, ki je bil s 
svojimi 139 m iz leta 1951 
kar deset let svetovni prvak 
(Tauno), 81. operni spev, 83. 
agregatno stanje snovi, 84. 
orientalska filmska igralka, 
ki nastopa v Nemčiji (Laya), 
85. glavno mesto Švice, 87. 
glavni števnik, 88. stvarnik 
sveta po verovanju starih 
Egipčanov, 90. enaki črki, 92. 
avtomobilska oznaka Imperie.

Nagradni razpis
Za pravilno rešitev križan

ke bomo razdelili 12 nagrad:
1. nagrada: 50 din
2. nagrada: 40 din
3. nagrada: 30 din
4. do 12. nagrada: po 20 din

Izrezek z vpisano rešitvijo
pošljite na naslov: Uredni
štvo »Dela«, Ljubljana, Tom
šičeva 3, poštni predal 29. 
Na pisemski ovitek l napišite 
NAGRADNA KRIŽANKA 19. 
12. Pri žrebanju bomo upo. 
števali vse rešitve, ki bodo v 
uredništvu do torka, 29. de
cembra.

Reševalci iz Ljubljane lah
ko vržejo rešitve v nabiral
nik nagradnih ugank »Deia« 
in »Tovariša« v veži poslop
ja v Tomšičevi uiici 3.

Rešitev
nagradne križanke

VODORAVNO: 1. Spasski, R.
Dvofa.k, 14. sestavina, 16. maest
ral, 18. vskok, 19. kneginja, 21. 
Ira. 22. Eton, 23. ale, 24. aloa, 
25. Sato. 26. črv, 27. plastron, 29. 
Sanok. 30. KA, Sft. ure. 32. sod, 
33. živago, 34. anglist, 37. ampu
la, 30. ro. 41. Aram, 42. eks, 45. 
osla, 16. Tan. 47. Ana. 48. Tol
stoj, 50. muf, 51. ski, 52. Koma- 
rov, 53. Bar, 54. vrh. 55. Move, 
56. trk, 57. oris. 59. Rb. 60. Po- 
mona. 62. adjunkt. 65. sopara, 
67. LOT. 70. Ren, 71. la. 72. Tro
ja, 73. biljeter. 76. MEN. 77. Ni
la, 78. nova, 79. ris, 80. beda, 81. 
Ito. 82. gibanica. 84. pelin, 85. 
kentaver, 87. peresnica, 89. žar
gon, 90. tapioka.

NAGRAJENI REŠEVALCI
Za nagradilo križanko, objavljeno v Delu 12. decembra, 

smo dobili 1108 rešitev, žreb je razdelil nagrade takole:
1. nagrada (50 din): Rozika Mohorič, Ljubljana, Gregor
čičeva 17
2. nagrada (40 din): Mara Pogačnik, Celje, Ulica 29. nov. 5
3. nagrada (30 din): Darja Luin, Kranj, Koroškega odreda 11
4. do 12. nagrado (po 20 din) prejmejo:

Pavla Bregant, Maribor, Tomšičeva 41
Leopoldina Roš, Trbovlje, Keršičeva 23 a
Heda Murn, Ljubljana, Svetosavska 8
Tomaž Zaje, Ljubljana, Langusova 25
Jože Rugale, K ran,, Zupančičeva 2
Lučka Drovenik, Ljubljana, Štrekljeva 2
Gizela Maučec, Ptuj C. M. drev. 4
Avgust Berlot, Ljubljana, Vilharjeva 39
Marija in Franček Koren, Nova vas 27 a. Radovljica

hammond innes
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ZRAČNI MOST
3. nadaljevanje

Znašel sem se na opečnatem hodniku, 
oblitem s sončno svetlobo. Skozi odprta 
vrata sem videl gozd, ki se je plazil prav 
do hiše, in skozi veje dreves -je biilo videti 
golo, ravno planjavo letališke ploščadi. 
Vse je bilo videti zelo mimo in tiho. On
stran tistih vrat je bila svoboda in nezna
nec je rekel, kot bi bral moje misli: »Na 
vašem mestu ne bi poskušal neumnosti, 
Fraser. Policija preiskuje vso okolico.«

»Policija?« Sinil sem okoli, se zastrmel 
vanj in poskušal doumeti smisel njegovih 
besed.

»Našli so avto. Zaleteli ste se približ
no na pol poti po Ba.ydanskem hribu na. 

. vzdol.« Ozrl se je po rani na mojem če
lu. »Rano sem vam zakrpal, kakor sem 
pač mogel. Najbrž boste imeli vse življe
nje brazgotino, a kolikor je videti, uma
zanija ni prišla v rano.«

Nisem razumel njegovega odnosa. 
»Kdaj pa bo prišla policija pome?« sem 
vprašal.

»O tem bova govorila pozneje,« je re
kel. »Najprej se umijte. Stranišče je tam
le na koncu.«

Kot omamljen sem stopil dalje po hod
niku. Slišal sem, kako stopa za menoj. 
Potem so njegovi koraki obstali. »Pripra
vil sem vam svoj brivski aparat. Ce kaj 
potrebujete, me pokličite, pripravil bom 
zajtrk,« je dodal. »Koliko jajc boste — 
dve?« •

»Ce jih imate,« sem zamomljal. Bil sem 
preveč presenečen nad njegovim mirom, 
da bi bil lahko rekel karkoli.

»O, jajc imam dovolj. Dekle jih vsak 
dan prinese s kmetije — mleko in jajca.« 
Odprl je vrata. Za hip sem slišal cvrčanje 
slanine, potem pa so se vrata zaprla za 
njim. Obrnil sem se — bil sem čisto sam 
na hodniku. Svoboda mi je pomigovala 
skozi odprta vrata na drugem koncu. A 
bilo je brezupno. Ne bi me bil pustil sa
mega, ko ne bi vedel, da zame ni izhoda. 
Brž sem se obrnil in odšel dalje po hod
niku.

Stranišče je bilo majhno in imelo je 
eno okno, ki je gledalo na goščavo robi
dovja. Spominjalo me je na prostore za 
posadke: počen umivalnik, polomljeno se
dalo na školjki ter začetnice in druge 
čačke na razpadajočem ometu. Na žeblju, 
zabitem v okenski okvir, je viselo poče
no ogledalo. Pogledal sem se v njegovi 
kozavi površini. Nisem bil ravno lep na 
pogled. Med sršatim, črnim stmiščem, 
ki sem ga ogledoval vsako jutro zadnjih 
petnajst let, sem zagledal krasno buško 
na čeljusti. Barve so se spreminjale od 
rožnate do temne škrlatne in na vrhu je 
bila koža preklana in zamaltana s strjeno 
krvjo. Oči so mi čepele v temnih jamicah 
in beločnice so bile preprečene s krvavimi 
žilicami. Desno stran čela sem imel pre
lepljeno z velikim obližem.

»Osel trapasti,« sem rekel na glas. Bi
lo je, kot bi govoril s tujcem, le da so 
se ustnice na obrazu v ogledalu premikale 
kot v odmev na moje besede. Skoraj za
smejal sem se ob misli, da sem namera
val s takim obrazom zbežati v zunanji 
svet.

Ko sem se obril, sem bil malo spodob- 
nejši na pogled — vendar ne veliko. Šče

tine na buški sem moral pustiti in tako 
je bil ves obraz čudno pomaknjen na eno 
stran. Mrzla voda me je osvežila, a tem
nih kolobarjev okrog oči nisem mogel zbri
sati in tudi obliž na čelu je ostal. »Zajtrk 
je pripravljen.«

Obrnil sem se in ga zagledal med vra
ti. Pokimal mi je, naj nadaljujem, in 
hkrati stopil korak nazaj. »Nočete tvega
ti,« sem rekel. Trpkost v mojem glasu je 
bila namenjena meni, ne njemu.

»Zadnja vrata na desni,« je rekel, kot 
da ni slišal mojih besed.

V kuhinji je bila miza na kozah, taka, 
kakršne smo imeli v poljskih bazah. Na 
mizi sta stala dva krožnika, polna ocvrte 
slanine in jajc, iz katerih se je prijetno 
kadilo. Topli prizor je dopolnjeval pope
čen kruh in lonec čaja. »Mimogrede, me
na je ime Saeton. Bill Saeton.«

»Najbrž — veste, kako se pišem jaz.« 
Glas se mi je rahlo tresel, stal je tik ob 
vratih, trden in nepremičen kot skala, in 
me motril s svojimi sivimi očrni. Zdelo 
se je, da njegova osebnost vidno raste v 
tišini, napolnjuje prostor in me obvladu
je.

»Da, mislim, da vem vse o vas,« je re
kel počasi. »Sedite.«

Njegov glas je bil odmaknjen, brezose
ben. Nisem hotel sesti. Hotel sem dohiti 
svoje čevlje in listnico. Hotel sem ven iz 
te hiše. Pa sem vseeno sedel. V njegovih 
očeh, ki so strmele vame izpod širokega 
čela, je bilo nekaj zapovedujočega, čemur 
se nisem mogel upirati. »Ali hi lahko do
bil svojo listnico?« sem rekel.

»Pozneje,« je rekel in spet obmolknil. 
Sedel je nasproti mene, s hrbtom proti 
oknu in natočil čaja. željno sem pil in 
si prižgal oigareto.

»Mislil sem, da ste rekli, da boste dve 
jajci.«

»Nisem lačen,« sem odgovoril in po
tegnil cigaretni dim globoko v pljuča. To 
me je pomirilo in razbremenilo napete 
živce. »Kdaj bodo prišli pome?« sem, 
vprašal. Zdaj sem spet lahko krotil svoj 
glas.

Namrščil se je.’ »Kdo?« je vprašal s 
polnimi usti.

»Policija,« sem rekel nestrpno. »Saj 
ste telefonirali, kajne?« »Ne še.« Poka
zal je z vilicami na moj krožnik. »Za bož
jo volijo, pomirite se in kaj pojejte.«

Zastrmel sem se vanj. »Mar hočete 
reči, da ne vedo, kje sem?« Nisem mu 
verjel. Nihče na svetu ne bi mimo sedel 
k zajtrku z nekom, ki ga je hotel prejš
nji večer zadevati, če ne bi bil prepričan, 
da je policija že na poti. Potem pa sem 
se spomnil avtomobila in njegovega na
sveta, naj ne hodim ven. »Policija je bila 
tu pred pol ure, ali ne?« sem vprašal.

V odgovor je segel na mizico oh steni 
in mi vrgel v naročje jutranji časopis. 
Pogledal sem ga. Na prvi strani je bil 
naslov čez polovico strani: PREPREČEN 
POLET V PALESTINO — Policija je pre
prečila še enemu letalu, da bi ilegalno 
odletelo čez mejo —Skrivnostni »Gospod 
Callahan«. Vse je bilo v prvem odstavku 
tega nesrečnega članka — vsa prekleta 
zgodba.

Odrinil sem časopis in rekel: »Zakaj me 
niste predali oblastem?« Govoril sem, ne 
da bi dvignil pogled. Imel sem čuden ob
čutek, da sem v pasti.



Sobota, 26. decembra 1970
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Komisija za imenovanje direktorja

»KINO PODJETJA«
NOVA GORICA
razpisuje prosto delovno mesto

DIREKTORJA
Kandidati morajo izpolnjevati naslednje pogoje:
1. imeti morajo visokošolsko izobrazbo ekonomske, 
filozofske smeri ali akademijo za film, radio in 
televizijo s 5-letno prakso;
2. višjo oziroma prednjo izobrazbo ekonomske smeri 
a najmanj 7-letno strokovno prakso na področju 
reproduktivne kinematografije.

Kandidati naj pošljejo svoje vloge skupno z dokazi 
o izpolnjevanju teh pogojev in potrdilom o nekazno
vanju v 15 dneh razpisni komisiji podjetja. 12141
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SAP LJUBLJANA, Ljubljana
Komisija za delovna razmerja 

objavlja naslednja prosta delovna mesta:

1. PRAVNIKA
POGOJ: pravna fakulteta in 5 let prakse v go
spodarstvu s stanovanjem v Ljubljani

2. DVE BLAGAJNIČARKI
za prodajo vozovnic na avtobusni postaji 
POGOJ: srednja ekonomska ali druga ustrez
na šola in stanovanje v Ljubljani

3. KONTROLORJA finančnega poslovanja
POGOJ: srednja ekonomska ali druga ustrez
na šola s' 5-letno prakso in stanovanjem v 
Ljubljani

4. KV AVTOELEKTRIKARJA
za poslovalnico Trbovlje 
POGOJ: stanovanje v Trbovljah ali okolici 

Kandidati raj vložijo pismene ponudbe v 10 dneh 
po objavi v kadrovskem oddelku podjetja SAP LJUB
LJANA, Ljubljana, Savska cesta 2.
Poskusni rok je 60 dni. Osebni dohodek po pravil
niku. Nastop službe po dogovoru. 12083
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AGRARIA KOPER
KMETIJSKO PREDELOVALNI 
ZADRUŽNI KOMBINAT

ponovno razpisuje 
naslednji vodilni delovni mesti

1. POMOČNIKA glavnega direktorja
2. DIREKTORJA skupnih služb

POGOJI:
kandidati morajo poleg ekonomsko komercialnih in 
organizacijskih sposobnosti izpolnjevati še naslednje 
pogoje:
pod 1.: da imajo visoko izobrazbo ekonomske, prav
ne, agronomske smeri in najmanj 4 leta ustrezne 
prakse; višjo izobrazbo ekonomske, pravne, agronom
ske smeri in najmanj 6 let ustrezne prakse; srednjo 
izobrazbo ekonomske, kmetijske smeri in najmanj 
8 let ustrezne prakse;
pod 2.: da imajo visoko izobrazbo ekonomske, prav
ne smeri in najmanj 4 leta ustrezne prakse; višjo 
izobrazbo ekonomske, pravne smeri in 6 let ustrezne 
prakse; srednjo izobrazbo ekonomske smeri in naj
manj 8 let ustrezne prakse.

Pri izbiri bodo imeli prednost kandidati z ekonom
sko poklicno usmeritvijo.
Vse potrebne informacije lahko dobite osebno ali 
po telefonu pri kadrovsko socialni službi kombinata. 
Prijave pošljite najkasneje do 8. januarja 1971 na 
naslc-v »Agraria« Koper, Gortanov trg 15. 12178

Veletrgovina
MERCATOR
PE ROŽNIK 
LJUBLJANA, 
AŠKERČEVA 3

objavlja
prosta delovna mesta
na

1. vodjo bifeja
2. natakarico
3. 5 prodajalk 

živilske stroke
4. delavca — 

razvažalca
Pogoji:
1. poklicna šola gostinske 
stroke in 2 leti prakse
2. poklicna šola gostinske 
stroke
3. poklicna šola trgovske 
stroke
4. vozniški izpit 
A kategorije

Poseben pogoj je 30 dni 
poskusna doba za vsa de
lovna mesta.
Nastop službe je 1. 2. 1971.
Rok prijave v 10. dneh od 
objave delovnih mest na 
naslov: Veletrgovina Mer
cator, PE Rožnik, Ljub
ljana, Aškerčeva 3. 12200

Delovna skupnost
Doma
Dušana Finžgarja
CELJE, MAISTROVA 5

razpisuje 
prosto delovno mesto

VZGOJITELJA
z višjo ali visoko šolsko 
izobrazbo pedagoške sme
ri za nedoločen čas.

Lahko je tudi začetnik.

Stanovanja ni, event. sam
ska soba. Razpis velja do 
15. januarja 1971 12184

OSNOVNA ŠOLA 
TOMO BREJC 
KAMNIK
razpisuje 
prosto delovno mesto

UČITELJA
za razredni pouk na po
družnični šoli Sela, za do
ločen čas (drugo polletje 
šolskega leta 1970/71).
Na razpolago je samska 
soba.

Prijave pošljite na osnov
no šolo Tomo Brejc Kam
nik v 15. dneh po objavi 
razpisa. 12177

Uprava poslovne 
zgradbe 
Titova 1 in 3,
LJUBLJANA, Titova 3

objavlja 
prosti delovni mesti:

1. vratarja
2. čuvaja 
parkirnega prostora 
v poslovni zgradbi 
Ljubljana, Titova 3.
Poleg splošnih pogojev 
morata kandidata izpolnje
vati še naslednje pogoje: 
pod točko 1.:
a) dokončana srednja šola 
ali najmanj osemletka
b) znanje enega svetovnih 
jezikov
c) stanovanje v Ljubljani 
č) odslužen vojaški rok 
pod točko 2.:
a) dokončana osemletka
b) stanovanje v Ljubljani
c) odslužen vojaški rok
Komisija bo pri izbiri 
kandidatov upoštevala po
nudbe oseb mlajših od 45 
let.
Poskusno delo na obeh 
delovnih mestih, ki je kot 
pogoj za sprejem, traja 
2- meseca.

. v
Ponudbe pošljite na na
slov: Uprava poslovne 
zgradbe Titova 1 in 3, 
Ljubljana, Titova 3, poštni 
predal 60, najpozneje do 
7. januarja 1971. Nastop 
dela mogoč po dogovoru.

12191
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Komisija za delovna razmerja pri

OBRTNEM PODJETJU
»MIZAR« CELJE
razpisuje
po določilih TZ o volitvah organov upravlja
nja in 109. člena statuta mesto

TEHNIČNEGA VODJE
POGOJI: lesni tehnik z 10-letno prakso v stroki ali 
VKV mizar z delovodsko šolo in 5-letno prakso na 
vodilnem delovnem mestu. 12180

Po dolgem trpljenju je umrla naša draga mama, 
babica in prababica, sestra in teta
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ODBOR ZA DELOVNA RAZMERJA

Tiskarne »JOŽE MOŠKRIČ«,
LJUBLJANA, NAZORJEVA 6
objavlja po čl. 116. statuta 
reelekcijski razpis vodilnih delovnih mest:

1. glavnega tehničnega vodje
2. šefa

gospodarsko-računskega sektorja
Kandidati morajo izpolnjevati naslednje pogoje: 
pod 1.: srednjo grafično izobrazbo in 8-letno prakso 
na samostojnih in odgovornih mestih v grafični 
stroki ali
visoko kvalifikacijo grafičnega delavca z 12-letno 
prakso na odgovornih ali samostojnih delovnih me
stih v grafični stroki;
pod 2.: srednjo šolsko izobrazbo in 8-letno prakso 
na vodilnih delovnih mestih računovodske stroke, 
od tega 2 leti v grafični industriji ali 
srednješolsko izobrazbo in 12 let prakse na vodilnih 
delovnih mestih računovodske stroke.

Kandidati naj pošljejo vloge v 15 dneh po objavi na 
vodstvo podjetja. 12182
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. POSLOVNI ODBOR

KOLINSKE TOVARNE 
HRANIL LJUBLJANA
razpisuje
po 33. členu temeljnega zakona o delovnih 
razmerjih in po 151. členu statuta podjetja 
(reelekcija) vodilna delovna mesta za:

1. VODJO tehnično-proizvodnega sektorja
2. VODJO splošno-kadrovskega sektorja
3. VODJO SEKTORJA
za organizacijo in pripravo dela
4. VODJO kontrolnega sektorja
5. VODJO razvojnega sektorja
Pogoji za zasedbo razpisanih vodilnih delovnih mest 
so:

pod 1.: dipl. ing. kemije ali živilske tehnologije z 
najmanj 5 leti delovnih izkušenj na vodilr/ih de
lovnih mestih;
pod 3.: dipl. pravnik z najmanj 5 leti delovnih iz
kušenj na vodilnih delovnih mestih; 
pod 3.: dipl. ekonomist z najmanj 5 leti delovnih 
izkušenj na vodilnih delovnih mestih; 
pod 4.: dipl. ing. kemijske tehnologije in 5 let de
lovnih izkušenj na vodilnih delovnih mestih; 
pod 5.: dipl. ing. kemije ali živilske tehnologije in 
5 let delovnih izkušenj na vodilnih delovnih mestih.

Kandidati za razpisana delovna mesta naj pošljejo 
pismene ponudbe z dokazili, da izpolnjujejo razpi
sne pogoje, v 15 dneh od dneva objave razpisa v 
splošno-kadrovski sektor Kolinske tovarne hranil 
Ljubljana. 12160

Ana Majce
Pogreb bo v nedeljo, 27. decembra 1970, ob 14. uri 

na pokopališče v Moravčah pri Domžalah

žalujoči:

hčerki Francka in Micika z otroci in družine Kardelj, 
Majce, Kovačič, Nerad

Moravče pri Domžalah, 25. decembra 1970

V 72. letu starosti nas je nepričakovano za vedno 
zapustila naša draga mama, stara mama, sestra 

in teta

Ivana Žitnik
gospodinja iz Črne vasi

Pogreb drage pokojnice bo v ponedeljek, 28. 12. 1970, 
ob 13.15 iz Janezove mrliške vežice na Zalah 
Do ponedeljka do 10. ure leži na svojem domu 

Cma vas' 107

Žaluj oči:

hčerka Ivanka z možem, sin Lojze z ženo, sin Tone, 
vnuki Roman. Boris, Majda, brat Tone z družino 

in drugo sorodstvo

Ljubljana, Cma vas, Ig, Iška vas, 25. decembra 1970

ZAHVALA
f

Ob bridki izgubi našega ljubega moža, a teka, 
brata, zeta, nečaka, bratranc^ in svaka

Franca Živka
se zahvaljujemo vsem, ki so darovali vence im 
cvetje, ter ga spremljali na njegovi zadnji poti. 
Posebno zahvalo smo dolžni kolektivu Emergo- 
investa-Vamost, sodelavcem v komerciali, Jožetu 
Arnšku in Petru Brezovšku, dr. Golubiču, tov. učite
ljici in 5. b razredu šole Ivana Skvarče, godbi 

in pevcem, ter častiti duhovščini

Prosimo tihega sožalja

Žalujoča žena Ani, sinova Franjo in Iztok 
ter drugo sorodstvo

Zagorje, 17. decembra 1970

Komisija za kadrovske in socialne zadeve 
pri trgovskem in proizvodnem podjetju

ssunmuuB
LJUBLJANA

razpisu j-e

za svojo organizacijsko enoto

»T R O P L E S « KOPER
Industrija za predelavo tropskega lesa v luki
prosta delovna mesta za:

1. ŠTIRI VODJE TRAČNE ŽAGE 
(hlodarke)
2. DVA BRUSAČA
3. VODJO VZDRŽEVANJA
4. OBRATNEGA ELEKTRIČARJA
5. KORESPONDENTA — 
STENODAKTSLOGRAFA

Poleg splošnih pogojev za sprejem na delo morajo kandidati biti:
pod 1.: visoko kvalificiran delavec z enoletno prakso pri delu na tračni žagi 
(hiodarki) ali polnojarmeniku ali kvalificiran delavec s triletno prakso pri 
upravljanju in ravnanju s stroji
pod 2.: kvalificiran brusač z dveletno prakso pri brušenju tračnih listov ali 
orodjar s triletno prakso v kovinski stroki
pod 3.: visoko kvalificiran mehanik s triletno prakso pri vzdrževanju lesno- 
obdelovalnih strojev
pod 4.: visoko kvalificiran električar s triletno prakso na podobnem delov
nem mestu
pod 5.: ekonomski tehnik ali upravno-administrativni tehnik z znanjem nem- 
škega jezika, stenografije ali strojepisja

Osebni dohodki po pravilniku o delitvi dohodka in osebnih dohodkov podjetja 

Poskusna doba traja do 6 mesecev.

Nastop dela 1. 2. 1971.

Podjetje s prostimi stanovanji ne razpolaga, obstaja pa možnost v doglednem 
času dodelitev kredita za nakup ali gradnjo stanovanja.

Kandidati naj pošljejo pismene ponudbe z dokazili o strokovnosti in opi
som dosedanjih zaposlitev v 15 dneh oddelku za kadrovske in socialne za. 
Seve pri podjetju »SLOVENIJALES« Ljubljana, Beethovnova 11. 12191

V neizmerni žalosti sporočam, da nas je zapustil po dolgotrajni 
bolezni moj najdražji mož, oče, stari oče in brat

ALOJZ TURK
:

čevljarski mojster v pokoju

Na zadnji poti ga bomo spremili v soboto, 26. decembra 1970, ob 11.15 
iz Andrejeve mrliške vežice na Žalah

Žalujoči: ,
žena Frančiška, hčerki Darinka in Fanči z družinama, bratje in sestre 

ter družine Turk, Krek, Gorza in Novak

Ljubljana, Medvode, Houston USA

Umrla nam je v 90. letu starosti naša ljubljena mama, babica 
in prababica

MARIJA KLUN
roj. POŽRL

Pogreb drage pokojnice bo v ponedeljek 28. decembra 1970, 
ob 15. uri iz Nikolajeve mrliške vežice na Žalah

Žalujoči;
hčerki Mimi, Erna por. Rode z družino ter družine Nograšek, 

Kolbezen, Sartini, Copetti

Na željo pokojnice vence hvaležno odklanjamo

Ljubljana, Trst, 25. deecmbra 1970

Zapustila nas je naša ljuba, dobra in skrbna rrfama, stara mama,
sestra in teta

LJUDMILA PEEVČAK
roj. KLEMBAS

K zadnjemu počitku jo bomo spremili v ponedeljek, 28. decembra 1970, 
ob 13.45 iz Krištofove mrliške vežice na Zalah

Žalujoči'
hčerki Cita in Milka, sin Zvonko z družino, sestri Rezi z družino, 

Ivanka in vnuka Marija in Vita ter drugo sorodstvo

Ljubljana, Jesenice, Sidney, 26. decembra 1970

Nepričakovano nas je po kratki in mučni bolezni mnogo prezgodaj 
zapustil naš nadvse dober, skrbni mož, oče, brat, zet, stric in svak

STANE REBERNAK
Pogreb dragega pokojnika bo v soboto, 26. decembra 1970, ob 15. uri 

iz mrliške veže na mestnem pokopališču na Pobrežju

- Neutolažljivi:
žena Milica, hčerka Milica, sin Marjan, brata, sestra 

in drugo sorodstvo

Maribor, Leskovec, Hoče, Burghausen, 24. decembra 1970
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SVET DELOVNE SKUPNOSTI 
IN UPRAVNIK

CARINARNICE V KOPRU
razpisujeta delovna mesta za:

1. dva diplomirana pravnika
2. referenta

za kadrovske zadeve
3. štiri carinike

POSEBNI POGOJI:
pod 1.: višja pravna ali višja kadrovska šola oziroma 
ustrezna višja šola;
pod 2.: višja ekonomsko-pravna ali sorodna šola ozi
roma prva stopnja visoke šole;
pod 4.: srednja izobrazba, prednost imajo kandidati 
s srednjo ekonomsko šolo.
Za razpisana delovna mesta pod 4. je poskusna doba 
2 meseca.

Poleg zgoraj navedenih delovnih mest razpisujeta 
tudi naslednja delovna mesta

za PRIPRAVNIKE:
eno delovno mesto z visoko izobrazbo, dve delovpi 
mesti z višjo izobrazbo in tri delovna mesta s sred
njo izobrazbo.
Za pripadnike veljajo določila zakona o sprejemanju 
pripravnikov v zvezne upravne organe.

SKUPNI POGOJI:
1. obvezno popolno znanje slovenščine,
2. znanje enega tujega jezika (nemšč., angl., franc.), 
prednost imajo kandidati z znanjem italijanščine,
3. odslužen vojaški rok,
4. stanovanje po dogovoru.

Kandidati naj izvolijo vložiti prijave v 15 dneh po 
objavi razpisa in jih kolkovati z 0,50 din takse.
Sestanek razpisne komisije bo 8 dni po preteku 
prijavnega roka.
UPRAVNIK Ciril Čehovin 12144

Sporočamo žalostno vest, da je preminila naša draga, 
ljubljena teta

Jožefa Klim
»Kiunova mama iz Šmarjete«

Pogreb naše drage tete bo v ponedeljek, 28. dec. 1970, 
ob 14.15 iz Andrejeve mrliške vežice na Žalah

Žalujoči:
nečaki Vilko, Mimi in Fani z družinami

Ljubljana, Šmarjeta, Nevo mesto, Brezovica

Sporočamo žalostno vest, da nas je zapustila naša
draga mama in stara mama

Ana Habič
roj. SKUBIC

Pogreb drage pokojnice bo v soboto, dne 26. decem
bra 1970, ob 15.45 iz Krištofove mrliške vežice 

na Žalah

žalujoči:
hčere Francka, Marija. Urška, sinova Stane in Tone 

z družinami in drugo sorodstvo

Ljubljana, Laško, Nova Gorica, Vevče, Golnik,

24. decembra 1970

Sporočamo žalostno vest, da je preminil 
naš dragi oče

Janez Anderluh
upokojeni finančni preglednik

Na zadnji poti ga bomo spremili v soboto, 
26. decembra 1970, ob 15. uri iz mrliške 
vežice na pokopališču v Šmarju pri Jelšah

Žalujoči:
žena Genovefa, hčerke Majda. Slavica, Ivica 
in sin Franček z družinami in drugo sorodstvo

Rogaška Slatina. Ljubljana. Hrn.stnik, 
Maribor, 25. decembra 1970

Nenadoma nas je zapustila naša draga mama, 
stara mama in teta

Frančiška Logar
Pogreb bo v ponedeljek, 28. decembra 1970, ob 16. uri 

izpred Frančiškove mrliške vežice na Žalah

žalujoči:
hči Francka, sin Jože z družinama in drugo 

sorodstvo

Ljubljana, Jesenice, Cerkno, Bohinj, 24. dec. 1970

Tiho nas je zapustil naš dragi predobri 
stari oče in tast

Jože Teran
Od njega se bomo poslovili izpred doma žalosti 
v Radovljici v soboto, 26. decembra 1970, ob 15. uri

Za njim žalujemo: žena Lidija, otroci Jože z družino. 
Ančka z družino, Janez in drugo sorodstvo

Radovljica, Kranj, Tolmin, 24. decembra 1970

;, oče.
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12. gostovanje

DUNAJSKE DRSALNE REVIJE
od 4. do 14. februarja 1971 v Mestni hali CELOVEC
Večkratni svetovni prvak EMMERICH DANZER in vrsta mednarodnih 
zvezd v umetnem drsanju nastopajo v slikoviti reviji'

(Parada na ledu)
Glasba: Robert Stolz — Režija: Will Petter
Nesmrtne dunajske melodije — Najboljši svetovni komiki na ledu — Kurjena 
mestna hala!

Vstopnice si preskrbite o pravem času v vašem potovalnem uradu!

Mali oglasi
Službo dobi
FRIZERSKO pomočnico z nekaj 

leti prakse sprejmem v stalno 
službo. Ponudbe pod »Samostoj
na moč«. 40339-1

IŠČEM žensko za dopoldansko 
varstvo 16 mesecev starega fant
ka. Ponudbe pod »Moste«.

40337-1
NA NOVO odprta zasebna gostilna 

v okolici Ljubljane išče kuharja 
-ico. Hrana in stanovanje v hiši, 
plača 150.000 SD. Ponudbe pod 
»Takoj«. 40334-1

IŠČEM ljubiteljico otrok za var
stvo dveh otrok starih 2 leti in 
6 mesecev. Zglasite se od 16. do 
17. ure na naslov Bolta J.; Jar- 
ška, blok 6, Ljubljana. 39895-1 

NUJNO iščem varstvo na domu za 
enoletnega fantka. Prijave pod 
šisro »Bežigrad«. 40370-1

ZA ODMETAVANJE snega želimo 
imeti upokojenca. Zglasite se v 
popoldanskih urah na Resljevi 
cesti 11/1. 40275-1

VAJENKO sprejme frizerski salon 
»Slavka«, Titova 6/1. 40292-1

DOBRO kuharico ali Kuharja ln 
natakarico kvalificirano ali s 
prakso in vajenki za izučite v 
poklica natakarice in kuharice 
sprejmemo. Ponudbe podružnici 
»Delo« Celje pod »Celje, lepa 
plača«. 2963-1

IščEMO občasno pomoč v gospo
dinjstvu trikrat tedensko nekaj 
ur dopoldne ali popoldne. Zelo 
dobro plačam. Ponudbe pod 
»Moderno stanovanje«. 40403-1

}T R S T 
I VIA MAZZINI 24 
! telefon 36 597 (blizu trga 
Ponte Rosso):

VESTNO žensko, tudi upokojen
ko. iščemo za pomoč v gospo
dinjstvu. Plača zelo ugodna. Po
nudbe pod »Zgornja šiška«.

40401-1
GOSPODINJO za varstvo otroka 

na otrokovem domu v dopol
danskem času iščemo. Ponudbe 
pod »60.000 Sdin«.

40273-1
IŠČEM mizarskega pomočnika in 

fanta za priučitev. Stanovanje 
je priskrbljeno. Mizarstvo Ja
nez Dobnikar, Dolnice 30

40211-1
NATAKARICO, po možnosti KV 

sprejmem takoj ali po dogovo
ru. Plača dobra. Hrana in sta
novanje v hiši. Gostilna Blažun 
— Franc Grašič. Kranj. Cesta 
talcev 7. 2939-1

IŠČEM žensko k 4-članski druži
ni. 2 punčki 5 in 10 let, ter za 
delno pomoč v gospodinjstvu, 
popoldne. Lahko zaposlena ali 
upokojena. Nudim lastno sobi
co, kuhinjo in kopalnico v novi 
hiši. Ostalo po dogovoru. Nas
lov: Marijan Prijatelj, Ljublja
na, Pavlovičeva 9 a — Stožice.

40148-1
FRIZERSKO vajenko sprejmem 

takoj. Franc Franko, * Karlov, 
ška 11. 40150-1

IŠČEM zanesljivo osebo za po
moč bolehni starejši ženi. Sta
novanje. hrana, plača. Ponudbe 
.pod »Nujno«. 40160-1

IŠČEM žensko za pomoč v mo
dernem gospodinjstvu. Nudim 
ogrevano sobo s posebnim vho
dom in zelo dobro plačo. Zgla
site se na naslov: Ing. Svetlič 
Janez. Smoletova 11. Ljubljana.

40162-1
FRIZERSKO pomočnico z nekaj 

letno prakso iščem v središču 
Ljubljane. Ponudbe pod »Non 
stop«. 40170-1

UPOKOJENKA, bolničarka ali 
strežnica za strežbo, bolnika iz
ven Ljubljane. Oskrba v hiši ter 
velik mesečni dohodek. Poizved
be pri Podkrajšek. Ljubljana, 
Trubarjeva 12. 40071-1

SPREJMEM v uk dva vajenca 
avtofcleparske stroke, informa
cije vsak dan od 7. do 15. uie. 
Franc Volč, ul. Milana Mnjcna 
29 a, Ljubljana. 39868-1

HONORARNO zaposlimo ženske 
moči, najraje dopoldne ali iz
menično. Ponudbe pod »Lahko 
delo — dekoracija«.

40061-1
KUHARICO, samostojno sprejme

mo v stalno zaposlitev. Hrana 
in stanovanje v hiši, ostalo po 
dogovoru. Gostilna »Rožnik« — 
Ljubljana, Cankarjev vrh.

40056-1
ZA VARSTVO 9-mesečnega fantka 

sprejmem žensko na dom za 
8 ur dnevno. Ponudbe pod »Po
lje — Slape«. 39977-1

INTELIGENTNO dekle, ki ima ve
ti selje do fotografskega dela 

sprejmemo takoj v stalno služ
bo. Ponudbe pod »Stanovanje 
zagotovljeno«. 39822-1

ŽENSKO za pomoč v gospodinj
stvu dvakrat tendensko popold
ne iščem. Ponudbe pod »Pošte
na«. 39829-1

v| • vvSlužbo /sce
ŠOFER KV, B, C, E kategorije 

išče zaposlitev, v podjetju ali 
pri zasebniku. Ponudbe pod 
»Kvalificiran«, ali po telefonu 
320-078 Ljubljana. 40085-2

OBRTNIKI! Strokovno vam vo
dim knjigovodstvo. Ponudbe pod 
»Verziran«. 40330-2

MLADA AMERIČANKA pomaga 
pri gospodinjstvu, poučuje angle
ščino za stanovanje, hrano in 
žepnino. Ponudbe pod »Angle
ščina«. 40320-2

SAMOSTOJEN kovinostrugar išče 
nonoramo zaposlitev. Ponudbe 

_ pod »Delaven«. -* 40316-2
NA DOM sprejmem delo — moške 

in ženske hlače. Ponudbe pod 
»Krojačica, lično in zanesljivo«.

40380-2
30-LETNA zavarovana sprejmem 

delo na dom. Stanovanje Šiška. 
Ponudbe pod »Zaslužek«.

40287-2
STROJNI ključavničar išče hono

rarno delo. Ponudbe pod »Ho
norar«. 40206-2

DEKLE išče popoldansko zaposli
tev. Ponudbe pod »Takoj«.

40256-2
ŠIVILJE! želim se Izučiti šivanja, 

lahko takoj. Prosim pišite na 
naslov. Sonja Košec, Tesovniko- 
va 106, Ježica —Lj.

40146-2
FINANČNI revizor bi spremenil 

delovno mesto v Ljubljani. Po
nudbe pod »Stanovanje imam«.

40154-2
SOBOSLIKARSKA dela in tapete 

polagam. Ponudbe pod »Takoj«.
40179-2

IŠČEM zaposlitev vedno ali hono
rarno. Imam avto fiat 1300. Po
nudbe pod »Vesten«.

40180-2
SPREJMEM kakršnokoli honorar

no delo v popoldanskem času: 
Jožica Bizjak, Riharjeva 18 — 
Ljubljana. 40129-2

DEKLE s srednješolsko izobraz
bo sprejme kakršnokoli hono
rarno zaposlitev v popoldanskem 
času. Ponudbe pod »Pridna ln 
poštena«. 40112-2

IŠČEM delovno mesto šoferja B, 
C kategorije za krajše relacije. 
Ponudbe pod »Takoj«.

9886-2

Motorna
vozila

DIANA 6 avto kupim. Ponudbi 
na Vodeb, Zakot.nikova 5. Ljub
ljana. 40302-3

ZIMSKE GUME za fiat 1300, rab
ljene, ugodno prodam. Telefon 
štev. 61-691. 4008(1-3

IŠČEM možnost za nakup avto
mobila. Ponudbe pod »Renault 
G«. 40137-3

PRODAM zimske gume ježevke, 2 
kom., dim. 155-14 »Ceat« Tele
fon 51-896 . 40158-3

BLOK in glavo za diesel motor 
mercedes SD 170 nrodam. Franc 
Brenčič, mehanična delavn;ea. 
Dol. Loeatec 32 . 40152-3

EI.FKTRTČNE avtoradio antene, 
a-fomatične. najboljše kvalitete 
G90 Sch. Antoradio Aichineer. 
Oraz. Heinrichstrasse 7°. 1000-3

PRODAM taunus 12 M. Kuncu od
dam garažo. Smrekarjeva 29 

_ SJS®* 40270-3
garažo vzamem v najem v šiški 

»li druprie. Ponudbe po telefonu 
_J5^v- 56-956. 39958-3
prodam avto R J6. 8000 km. let

nik 70. Darko Gomilšek. Pržan 
Andreja Bitenca 41, Ljubljana.

TRGOVSKA POMOČNICA s 4-°ietno 
prakso, prosi za službo v Liub- 
liani. zaradi soremembe bivali
šča. pod šifro »Nujno«. 4040-2 

ZAVORNI element (diskaste če
ljustne tračne zavore) za vse 
vrste avtomobilov izdeluje Avto
mehanika, Viška c. 77 (za novo 
bencinsko črpalko pri Dolgem 
mostu). 39327-3

DVE ZIMSKI gumi ježevki 5.60 
krat 13 angleški prodam. Poiz
vedbe po telefonu 56-900. 40373-3 

NUJNO PRODAM fiat 600 — z 
zamenjano karoserijo. Telefon 
55-306. 40375-3

PRODAM šest rabljenih gum za 
peugeot 404, 4 letne in 2 zimski, 
po ugodni ceni. Rudež, Rozma
nova 13, Ljubljana. 40326-3

PRODAM karamboliran osebni avto 
»audi« 60, prevoženih 3.000 km. 
Cgled v nedeljo, 27. dec. 1970 
dopoldne. Anton Boh, Jarška c. 
69, Lj. 40398-3

PRODAM nove kvalitetne zimske 
gume 145-14 in transistor mag
netofon. Zolasite se po telefonu 
322-434 . 40396-3

AVTORADIO »Becker grand prix« 
avtomatic prodam poceni. Po
gačar, Hrušica, C. v kostanj 29.

40280-3
NOV ami 8 prodam. Ponudbe pod 

»Siv«. 40281-3
ZAMENJAM fiat 750, generalno 

popravljen, karoserija od 1965 1. 
za novejšega; potreben generalne 
.z doplačilom. Tovarniška 16/a.

40244-3
RENAULT 16 prodam. Kličite tel. 

57-433. Ogled v nedeljo od 9. 
ure dalje. Podbevšek, Obirska 4, 
šiška. 40233-3

ODDAM v Dravljah zidano garažo 
najboljšemu ponudniku. Ponud
be pod »Navedite ceno«. 40213-3 

PRODA3I fiat 1100, letnik 54, po 
delih ‘— motor je kompleten — 
zimske gume. Ogled na Rašici 
št. 1, ali po telefonu 56-353.

40208-3
PRODAM topolina —* obnovljenega, 

zadnji tip (pločevinasta streha) 
za 3500 din. Ogled pri Milavec, 
Rakek, Partizanska 13. 40207-3

IŠČEM možnost nakupa avtomo
bila. Ponudbe: Kodrič, Vodni
kova 99 a, Zg. šiška. 40223-3 

PRODAM fiat 850. Ogled v soboto 
od 14. do 20. ure. Bider, Veselo
va 15, Ljubljana. 40221-3

PRODAM osebni avto mercedes 
170 D. Informacije: Titova 148.

40220-3
PRODAM mercedes kiper 5 t, let

nik 62, je zelo dobro ohranjen. 
Ogled pri Alojzu Bizjaku, Vod
nikova 251, Lj. 40217-3

PRODAM dve novi zimski ježevki 
Sava, 5,90-13. Rigler- Ul. Pohor
skega bataljona 43. 40260-3

FIAT 600, fiat 1300, fiat vignale 
abarth, športni 2 4- 2 850 ccm, 
poceni prodam. Edvard Cergol, 
Bertoki 21, p. Koper. 2913-3 

AUDI 60 L, model 1970, bel z UKV 
radiom ter z gumami michelin 
XAS, naprodaj. Ogled konec de
cembra v Piranu, Savudrijska 
6/1, tel. 73-340. 2925-3

POCENI prodam štiri nove gume 
semperit tubless za avto NSU 
1200. Bahar, Gunclje, Cesta v 
Dvor 4. 40153-3

PLINSKO PEČ uvoženo »Queen« 
N/80 z elektrovžigom ter pripa
dajočo 15 kg jeklenko ugodno 
prodam. Ogled v nedeljo, 27. 12. 
med 10. in 16. uro. Žorž, Ljub
ljana, Rožičeva 6. 40141-4

LUTZOVO PEČ, dobro ohranjeno, 
poceni prodam. Kramar, Lj., 
Zeljarska ul. 3. 40264-4

PRODAM kompletno maketo male 
železnice tip »N« 9 mm Rapid 
tovarniške izdelave. Tovorna 
kompozicija, regulator. Ogled 
makete vsak dan od 18. ure 
dalje. Zgonec Kobal, Komen
skega 22. 39932-4

MAGNETOFON štiristezni ugodno 
prodam. Vilharjeva 41. 40076-4

PRODAM R-4, letnik 67, odlično 
ohranjen. Telefon 51-698. 40319-3 

PRODAM zimske gume z obroči za 
opel-kadett. Dolenc, Cesta v Mest
ni log 13. 40311-3

POCENI prodam samsko spalnico 
Ogled 28. in 29. od 16. do 
18. ure. Ogrinc, Oražnova l/III.

40287-4
POCENI prodam kavč za dve ose

bi, fotelj, posteljo in stole. 
Močnikova 6 (stanovanje 5).

40300-4
PRODAM štiri mesece staro nem

ško ovčarko z rodovnikom, črne 
barve. Kamnik, Kranjska 6.

40175-4
OGLEDALO, belgijsko steklo, 

2,25x1,15 m zaradi selitve po
ceni prodam. Sedej, Čopova 22.

40389-4
PRODAM nov kavč 1000 din in 

fotelj, uvoz. Ogled: Titova 4, 
Rio (dvorišče — levo). 40340-4 

PRODAM kombinirani elektro plin
ski štedilnik »Gorenje«, novi. 
Cena nizka. Ogled popoldne. 
Gravnar, Celjska 2. 40332-4

POMIVALNO korito za kuhinjo, 
dvojno, nerjaveče, še pod zaščit
nim lakom, zaradi odstopa od 
gradnje prodam takoj. Ponudbe 
pod »Novo — uvoženo«. 40331-4 

PRODAM sobno pohištvo. Ogled 
vsak dan po 15. uri. Hočevar, 
Titova 91. 40350-4

POCENI prodam spalnico, žimnice 
in vložke. Ogled po 16. uri da
lje. Hribernik, Zofke Kvedrove 
št. 8. 40348-4

PRODAM mladiče, škotske ovčarje, 
starši odlični. Informacije: Dom
žale, Detelova 11, Lado Mecilo- 
šek. 40323-4

PRODAM kompozicijo marklina. 
Telefon 322-972 od 15.—18. ure.

40312-4
ORGLE naprodaj. Bar hotela Tu

rist. Ogled vsak večer, razen 
nedelje. 40363-4

Fotografi 
in snemalci
Za najboljše nakupe se obrnite na:
G. AVANZO SUCC. - Corso Ita- 
lia 17, tel. 36776
Distributerji v Trstu:
Canon - .Nikon - Asahi Pentax - Has-
selblad - Exakta - Yashica - Rolleiflex
- Leica - Paillard - Eumig - Polaroid

Nekaj cen:

Exakta VX 1000 1:2 75.000 lir
Metz 181 Flasb električen
DIA Colorfilm Agfa'CT 18,

13.500 lir

36 posnetkov z razvijanjem
DIA Colorfilm Peruz C 18

1.800 lir

36 posnetkov z razvijanjem 1.500 lir
Škatla 50 okvirčkov 24 x 36 s steklom 1.450 Ur
Peruz barvni film 2x8 1.500 lir
Peruz barvni film Super 8 
in druge ugodne ponudbe.

2.000 Ur

Mario Bevilacqua
TRST. VIA 
DELLA TESA 12 
- telefon 93071

Raznovrstni stroj) In orodja za obdelavo lesa 
za mehanike in delavce v marmolomu

Garancija 24 mesecev

Pri nakupu v Italiji prodaja na obroke 
do 20 mesecev

CENE SO ZELO UGODNE!

tvupue lahko tudi te rabljene (n dobro ohranjene 
stroje po nizkih cenah

KRZNEN plašč večja številka per- 
zianer tačke, malo rabljen pro
dam. Ogled od 13. do 17. ure, 
telefon 55-484. 40261-4

PRODAM ugodno popolnoma nov 
Linguaphone tečaj za francoski 
jezik. Naslov: Stanka Križaj,
C. H. Debelaka 2, Hrastnik.

2931-4
PRODAM hladilnik Himo, prime

ren za vikend. Milan Bergant, 
Medvedova 5. 40156-4

PRODAM dva meseca rabljen 90 1. 
električni mešalec. Ponudbe pod 
»1600,00 ND«. 40131-4

KRZNENI PLAŠČ siv panafix pro
dam. Cena 1200 din. Tomšič, 
Scopolijeva 7, Ljubljana. 40124-4 

KRZNEN PLAŠČ rjav skoraj nov 
poceni prodam. Kremžar, Celovš
ka 338, Lj. Šentvid. 40119-4 

PRODAM nov krznen plašč (indij
ska lama — svetel). Informa
cije po tel. 316-715. 40116-4

UGODNO prodam lepo ohranjen 
kombiniran otroški voziček. O- 
gled pri Kos, Ane Ziherlove 14, 
šiška Ljubljana. 40073-4

PRODAM drvarnico, primemo za 
garažo ali čebeljnjak, 5 x 4 m. 
Juvančič, Hotič 19. 39923-4

IZREDNO novoletno darilo! čisto
krvno nemško ovčarko, staro 
štiri mesece, potomka prvakov, 
prodam. Gerbec, Koritkova 32, 
Ljubljana. 39906-4

PRODAM stroj z elektromotorjem 
za izdelavo betonskih blokov. 
Dimenzija 40 x 30 x 20 in malo 
rabljen mešalec za beton, uvo
žen. Srečko Krulc, Krasce n. h., 
p. Moravče, Domžale. 39872-4 

HARMONIKI, 2 kom., prodam. 
Mikro II. 18 registrov, ozvoče
na, 4 krat glašena in Verdi III 
Hohner 120 basov 3 krat glaše
na, novi. Sostrška 38, Sostro.

39831-4
KRZNEN PLAŠČ, temnorjave bar

ve, ovca, poceni prodam. Od 15 
do 15.30 tel. 313-721. 40069-4

UGODNO prodam novi magnetofon 
še pod garancijo, znamka Sony, 
na baterije in na tok. Malek, Ki
dričeva 57, Kranj. 2967-4

PRODAM ogledald, zrezljani okvir, 
višina 1,50 m, dolžina 1,20 m. 
Ponudbe pod oznako »4000«.

39862-4

ZAMENJAM enoinpolsobno lastni
ško stanovanje v Šentvidu — 
s centralno kurjavo — ob Ce
lovški — za enako ali večje. Po
nudbe pod »Takoj«. 40328-6

ZA DVOSOBNO stanovanje z od
ločbo v Ljubljani dam nedogra
jeno hišo pri Ljubljani ali vi
soko nagrado. Ponudbe pod »Pri
ložnost«. 40325-6

UČITELJ in študent glasbe iščeta 
s6bo v bližini železniške posta
je. Ponudbe pod »Do 20.000 na 
osebo«. 40324-6

MIRNO in pošteno dekle išče 
opremljeno sobo s posebnim 
vhodom. Možnost kuhanja in 
pranja. Plača po dogovorni ali 
pa pomagam, 3-krat na teden. 
Najraje pri upokojencih ali in
validih. Ponudbe pod »Pred no
vim letom«. 403222-6

ODDAM trisobno komfortno sta
novanje, centralno ogrevano za 
Bežigradom. Oddam za dve leti. 
Ponudbe pod »Predplačilo za 2 
leti«. 40384-6

SOLIDNA in mirna medicinska se
stra nujno išče opremljeno in 
ogrevano sobico. Ponudbe pod 
»Bližina klinike*. 40317-6

ZAMENJAM lastniško garsonjero 
s centralno za dvosobno ali več
je stanovanje. Ponudbe pod »Do
plačilo«. 40289-6

DVE mladi profesorici iščeta op
remljeno enosobno stanovanje, 
garsonjero ali sobo s souporabo 
kopalnice. Ponudbe pod »čisto
ča«. 40290-6

ODDAM opremljeno ogrevano so
bo, uporaba kopalnice, moškemu 
za dobo enega leta, nekaj pred
plačila, najboljšemu ponudniku. 
Ponudbe pod »Center«. 40306-6 

USLUŽBENKA potrebuje sobo 
kakršnokoli s prvim januarjem. 
Ponudbe pod »Center, Bežigrad« 

40310-6
KAKRŠNOKOLI sobo iščem, pla

čam ali pomagam 3 krat teden
sko. Trpinčeva 66, Ljubljana.

40278-6
ODDAM delno opremljeno stano

vanje v Kranju. Ponudbe pod 
»Januar«. 40279-6

ZA HRANO in stanovanje poma
gam nekaj ur dnevno izmenič
no. Ponudbe pod »Pridno in 
pošteno dekle«. 40255-6

■ ■

Kupim

GARAŽO triplex v soseski 6 pro
dam najboljšemu ponudniku. Po
nudbe pod »Box 161«. 40185-3

ŠKODO (september 70) poceni 
prodam. Tel. 321-736, vsak dan 
od 12. do 16. ure. 40118-3

UGODNO prodam snežne verige 
in nov zadnji odbijač za AMI 6. 
Ogled v soboto in nedeljo. Ro- 
ter, Močnikova 10, Ljubljana.

40111-3
MERCEDES 250, zadnji model 

marec 1968, črne barve, 63.000 
km, prodam. Tel. 55 986.

40107-3
IŠČEM garažo v bližini šišenske 

za tri mesece. Ponudbe pod 
»Plačam dobro«. 40062-3

UGODNO prodam dobro ohranjen 
avto zastava 600 D — ogled po
poldne. Perman, Ljubi jana-Brdo, 
Mlake 7. 40014-3

NUDIM možnost za nakup avto
mobila. Ponudbe pod »Nov av
to«. 39907-3

PRODAM os. avto fiat 500, vozen 
in neregistriran. Ogled vsako 
nedeljo od 11. do 14. ure. Gor. 
Novaki 30, p. Cerkno. 39849-3 

ŠKODA 1000 MB, letnik 68, 35.000 
km, morsko zelena, z raznimi 
dodatki prodam. Ogled v sobo
to in nedeljo. Bunič, Zavetiška 
št. 10, stan. 17/IV. 39665-3

POCENI prodam fiat 750 1962-63, 
še dobro ohranjen. Cokan, pošta 
Lukovica, Domžale. 26794-3

PEUGEOT 404, letnik 1965, zelo 
dobro ohranjen, prevoženih 80.000 
km ugodno prodam. Ponudbe 
pod »Bela barva«. 40055-3

AUDI 72/68, gliser z motorjem 
33 KS Johnson zelo ugodno pro
dam. Tel. 312-661. 40033-3

POCENI prodam dva poni ekspre
sa. Ogled vsak dan pri Božiču, 
Kamniška 19, Ljubljana. 39848-3 

FIAT 600 D, letnik 1959 ugodno 
prodam. Ogled od 15. do 18. ure 
pri Zakrajšek, Rojčeva 23. Ljub
ljana. 40159-3

PRODAM karamboliran renault 
dauphine gordini, letnik 1965, 
motor nepoškodovan. Ponudbe 
pod »Nujno«. 40098-3

ŽABO citroen ID 19 1965 ln nov 
ami 8 prodam. Informacije po 
tel. 56-831. 40081-3

ZIMSKE gume firestone 5,60 x 13 
kompletne s obroči, 2 komada 
za taunus 12 M, skoraj novi 
prodam. Jurjevčič, Valvazorje
va 3/1. 40145-3

PRODAM karamboliran ami 6, let
nik 67, ogled pri avtokleparju, 
Draga 28, Ljubljana. 40248-3

Prodam
PRODAM drsalke bele št. 32 —- 

Čučnik, Miklavčeva 20., Kodelje
vo, tel. 316-404. 40297-4

PLINSKO PEČ »QUEEN« z elek
tričnim vžigom prodam. Žarko 
Mihalič, Z. Kvedrove 30, Ljub
ljana. 40370-4

KAVČ z jogi vložkom m tri fo
telje prodam za 1.200.— Ndin. 
Ogrin, Tržaška 51. 40365-4

NEMŠKI transistor radio Schaub 
Lorenz Touring International, 
nov, nujno prodam. Ponudbe 
pod »Poceni«. 40366-4

DIVAN, štedilnik »Goran«, ter več 
rabljenih radiatorjev, poceni 
prodam. Tel. 55-267. 40368-4

HARMONIKO — 80 oktavno — 
Melodija, malo rabljeno ugodno 
prodam. Rudi Fabjan — Zagor
je C. 9. avg. 24. Novoletno darilo 
1971. 40407-4

KLAVIR zelo ugodno- prodam. Te
lefon 322-634. ' 40236-4

PRODAM 5 kub. m mehkih drv, 
starinsko mizo in ročne sanke 
za prevoz. Marija Pencelj, Je
ranova 6 (Trnovo). 40298-4

PRODAM Čistokrvne mladiče škot
ski ovčar — Lessi — 'z rodov
nikom. Perenič, Vojkova 15, 
Ljubljana. 40299-4

PRODAM malo rabljeno švedsko 
oljno peč in okroglo otroško 
stajico. Planina, Kidričeva 6, 
tel. 23-027. 40301-4

UGODNO prodam dvosed — le
žišče, kuhinjsko mizo — 4 stoli. 
Ogled: Štefan Suhi, Ljubljana,
Linhartova 64. 40304-4

BOSCH kuhinjski stroj z vsemi 
priključki ugodno prodam. Te
lefon 57-449. 40269-4

PRODAM avtomat. Lado Ajtnik, 
šmarca 119, Kamnik. 40282-4 

PRODAM televizor Philips avtoma- 
tik, ekran 59, odlično ohranjen. 
Ponudbe pod »Televizor«. 40285-4 

PRODAM zaradi selitve pralni stroj 
Candy, nov kavč za dve osebi 
in dva fotelja. Ogled med 19. in 
20. uro. Adolf Žagar, Ljubljana, 
Viška 49/a. 40251-4

PRODAM dve dvodelni omari. Ce
lovška 428. 40238-4

PRODAM manjšo, lepo kombinira
no omaro. Tel. 311-221. 40234-4

MAGNETOFON stereo automatic 
grundig, popolnoma nov, pro
dam za 2700 ND. študentsko 
naselje, Blok 2, soba 302. 40216-4 

Z ENOLETNO garancijo ugodno 
prodam plinsko peč Super Seer. 
Terglav, Draveljska 11. 40188-4

UGODNO prodam skoraj nov spe
cialni šivalni stroj Union special, 
ki reže, robi in dela še dodatni 
varnostni šiv. Informacije na 
naslovu: Sonja Rot, Vrhnika,.
Ul. 6. maja 10, tel. 70-205.

40191-4
PRODAM siamsko mačko. Tele

fon 48-021. 40193-4
STEREO magnetofon Grundig 

TK 247 nov prodam. Ponudbe 
pod »Veselo silvestrovanje«.

40194-4

KUPIM mizarski kombiniran stroj, 
širok 40 do 60 cm, dobro ohra
njen. Ponudbe pošljite prosim 
na naslov: Stjepan Kravarščan, 
Zagreb, Markuševačka cesta 55.

40155-5
KUPIM 60 do 80-tonsko ekscentrič

no stiskalnico in strojno žago 
za razrez železa do 200 mm 
premera — hidravličen pomik. 
Janez Erbežnik ml, C. Dolomit
skega odreda 137. 40049-5

ODPADNI svinec kupujem v vsaki 
množini. Delavnica Levičar, Kro
jaška 6, telefon 22-314. 11201-5

KUPIM nov — nemški, prenosni 
večji televizijski aparat takoj. 
Ponudbe pod »Naslov in cena«.

40210-5
EN PAR jelenjih rogov kupim.

Ponudbe pod »Jelen«. 39921-5 
KUPIM vzidljiv štedilnik desni in 

levi na dve in pol plošči z ba
krenim kotličkom, dobro ohra
njeno in kotel za žganjekuho do 
50 litrov, dobro ohranjen. Po
nudbe pod »štedilnik«. 39864-5

Stanovanja
ZAKONCA iščeta sobo, garsonjero 

ali enosobno stanovanje, po mož
nosti ogrevano. Plačata za eno 
leto vnaprej. Ponudbe pod: »Be
la Ljubljana«. 40318-6

DEKLETI nujno potrebujeta sobo 
v Centru, šiški ali za Bežigra
dom. Ponudbe pod »1. januar«.

40309-6
SOSTANOVALKO, mlajše dekle 

sprejmem. Martinc, šišenska 48 
<dvorišče). Proga 7, postaja Zg. 
šiška. 40293-6

IŠČEM opremljeno in ogrevano 
sobo v Ljubljani. Najemnino 
plačam vnaprej za 6 mesecev. 
Ponudbe pod »Nujno«. 39826-6 

ŠTUDENTKA išče enoposteljno, 
centralno ogrevano sobo. soupo
rabo kopalnice. Ponudbe pod 
»25.000—30.000«. 40342-6

IŠČEVA enosobno komfortno sta
novanje ali garsonjero. Plačava 
do 600 ND mesečno in predpla
čilo za eno leto. Ponudbe pod 
»Nujno«. 40341-6

FRIZERSKI salon oddam dobri 
frizerki. Ponudbe pod »Dobra 
moč«. 40338-6

ŠTUDENTKA išče ogrevano sobo. 
Inštruiram angleščino za" osnov
no in srednjo šolo. Marija Lo
gar, Trbovlje 8, Slovenj Gradec.

40335-6
IŠČEM sobo v središču Ljublja

ne pomagam v gospodinjstvu. 
Ponudbe pod »Veronika«. 40346-6 

ODDAM enosobno stanovanje s 
pogodbo najboljšemu ponudni
ku. Ponudbe pod »Nagrada«.

40344-6
MIREN FANT išče ogrevano sobo 

s posebnim vhodom. Ponudbe 
pod »Plačam in inštruiram«.

40329-6
BRATA iščeta opremljeno sobo, 

stara sta 30 let. Zaželeno okolica 
mesta. Ponudbe pod »Mirna«.

40352-6
MIREN IN SKROMEN fant išče 

sobo v Ljubljani. Lahko tudi 
kot sostanovalec. Ponudbe ood 
»Takoj«. 40353-6

LEPO veliko sobo oddam novo- 
poročencem brez otrok, možno 
kuhanje in pranje in kovinska 
delavnica delno opremljeno, po 
potrebi tudi stanovanje. Telefon 
št. 25-942, Ljubljana. 40351-6 

DVA ŠTUDENTA iščeta centralno 
ogrevano sobo .ali garsonjero s 
1. januarjem. Dobro plačava. 
Ponudbe pod »Lahko 15. januar«.

40347-6
IŠČEM sobo ali garsonjero — po

sebni vhod — lahko z garažo ali 
brez. Pondbe pod »Takoj«.

40327-6

'■Mi''*' ■

Magazzini

FELICE
TRST, Via Carducci 41
(nasproti pokrite tržnice)

so ponovno odprti in 
popolnoma- obnovljeni.
V veliki izbiri:

moška in ženska 
konfekcija, jopiči, 
hlače, moške 
srajce v modnih 
krojih, dežni 
plašči, vetrni 
jopiči, bunde itd.

S
«
e

I
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TAPETNI PAPIR ■
TATJANA PANJEK «
TRST, Via Mazzini 5, tel. 37-636

Prodaja na malo in na veliko.

Postregli vas bomo v slovenščini in 
vam priskrbeli najsodobnejše tapete.
Se priporočamo za obisk!
Trgovina je ob sredah popoldne 
zaprta.

rnmmmm
ZAKONSKI par brez otrok išče 

sobo z ogrevanjem od 1. januar
ja 1971. leta dalje. Ponudbe pod 
»Študenti«. 40355-6

DVE SESTRI iščeta sobo, oprem
ljeno ali neopremljeno. Ponudbe 
pod »čimprei«. 40356-6

KMEČKO dekle išče sobo v bli
žini Viča. Ponudbe pod »Poma
gam v gospodinjstvu«. 40357-6 

MLADO dekle išče sobo s poseb
nim vhodom. Ponudbe pod »Po
štena«. 40367-6

PODSTREŠNO sobo oddam dve
ma študentoma. Ogled od 15. 
ure dalje. Pirc, Kavškova ul. 13, 
šiška. 40371-6

INŽENIR iz USA išče čgrevano 
sobo s souporabo sanitarij. Po
nudbe pod »Harry-nujno«.

40376-6
USLUŽBENKA išče ogrevano sobo 

kjerkoli v Ljubljani. Ponudbe 
pod »Nujno«. 40378-6

ODDAM garsonjero, novo, s cen
tralnim gretjem, v Domžalah. 
Ponudbe pod »Naj višji ponud
nik«. 40379-6

DEKLE išče lepo opremljeno so
bo s posebnim vhodom. Mož
nost pranja, cena ni važna. Za 
dobo 2—3 leta. Ponudbe pod 
»Takoj«. 403*81-6

IŠČEM malo stanovanje, lahko 
mansardno ali garsonjero, v me
stu ali predmestju za okoli, dve 
leti. Plačam vnaprej. Ponudbe 
pod »Strojni inženir«. 40383-6 

SOBO z odločbo, večjo shrambo 
in toaleto s posebnim vhodom, 
zamenjam za staro ali novo gar
sonjero kjerkoli v Ljubljani. 
Ponudbe pod »Gradišče — strogi 

* center«. 40411-6

MiTiS
TRST

Via S. Lazzaro 
tel 37 300
Tovarna 
Via S. Maurizio 
tel. 93 788
Tovarna 
pozamenterije 
za tapetništvo

Velika izbira vseh vrst zaves tudi 
terital do 3 m širine ter razno 
vrstno pohištveno blago iz platna 
in kr etona v naj lepših barvah in 
vzorcih, žametna posteljna pregri
njala, prešite odeje, preproge ter 
vsč kar potrebujete za ureditev 
lepega stanovanja.

SOBO in kuhinjo z odločbo takoj 
potrebujem, kjerkoli v Ljub
ljani. Ponudbe pod »Zanesljivo 
in dobro nagradim«. 40413-6 

V NAJEM vzamem sobo ali gar
sonjero s posebnim vhodom, pla
čam dobro, možnost plačila vna
prej. Veliko odsoten. Ponudbe pod 
»Center«. 40404-6

OPREMLJENO in ogrevano sobo 
oddam dvema uslužbencema ali 
študentoma. Ponudbe pod »Ja
nuar«. 40400-6

SOBO nujno potrebujem, ogreva
no, s posebnim vhodom, plačam 
vnaprej. Ponudbe pod »Nujno«.

40405-6
SPREJMEM sostanovalca, Cilen- 

škova 20. 40339-6
SOBO opremljeno s posebnim 

vhodom oddam mirnemu usluž
bencu. LJ., Ižanska c. 122.

40397-6
ODDAM sobo v centru, uporaba 
pritiklin, zakoncema za eno leto. 

Ponudbe pod »Predplačilo«.
40395-6

MLAD fant išče manjšo, lahko 
podstrešno sobo, po možnosti s 
posebnim vhodom. Ponudbe pod 
»December«. 39780-6

MLADA zakonca iščeta manjšo 
ogrevano sobo. Ponudbe pod 
»Januar«. 40388-6

SAMOSTOJNA oblikovalka pri ve
likem zunanjetrgovinskem pod
jetju, iščem prazno ali oprem
ljeno ogrevano sobo — garsonje
ro v Centru ali blizu glavnih 
prometnih cest. Ponudbe na te
lefon 316-770 int. 32, ali pod 
»Plačam dobro«. ‘ 40390-6

MLADA zakonca brez otrok iščeta 
sobo s posebnim vhodom. Po
nudbe pod »Mirna«. 40387-6

MLADA zakonca iščeta sobo za 
štiri mesece v Ljubljani. Plačam 
v gotovini takoj ali po dogovoru 
napravim montažno vikend hi
šico. Ponudbe pod »čimprej«.

40385-6
ŠTUDENTKA išče ogrevano šobo, 

po možnosti v bližini filozofske 
fakultete, gre tudi za sostano
valko. Ponudbe pod »Takoj«. ,

40095-6
RESNA študentka išče ogrevano 

sobo v Ljubljani. Ponudbe pod 
»Nujno 25«. 40189-6

FANT in dekle, tik pred poroko, 
iščeta sobo. Ponudbe pod »Red
na plačnika«. 40226-6

SOBO, mirno, išče študent absol
vent. Plača dobro. Ponudbe pod 
»Takoj«. 40391-6

ŠTUDENTKA išče ogrevano sobo 
s souporabo kopalnice. Ponudbe 
pod »1. januar«. 40392-G

IŠČEVA sobo kakršno koli in kjer 
koli. Sva mlada zakonca brez 
otrok. Plačava po dogovoru. Po
nudbe pod »Januar«. 40259-6 

ZAMENJAM lastniško garsonjero 
za podobno kjerkoli. Ponudbe 
pod »Trnovo«. 40296-6

SOBO na Kodeljevem ali v Mo
stah išče soliden samski moški. 
Cenjene ponudbe prosim pod 
»1. j anuar«. 40247-6

GARSONJERO ali lepo sobo iščem 
na Kodeljevem ali v poštah, s 
prvim januarjem. Cenjene ' po
nudbe prosim pod »Samski tri
desetletnik«. 40246-6

MLADA zakonca nujno iščeta kjer
koli v Ljubljani sobo s soupo
rabo kopalnice. Ponudbe pod 
»300 do 350«. 40242-6

UPOKOJENKA (59) išče oprem
ljeno, ogrevano sobo in hrano, 
za pomoč v gospodinjstvu pri 

manjši družini. Cenjene ponudbe 
pod »Poštena«. 40240-6

POŠTENI ženski dam ogrevano 
sobo in vse ostalo samo za var
stvo otroka le dopoldne. Ponud
be pod »Neodvisna«.

40232-6
MLADA zakonca dasta za enosob

no stanovanje ali garsonjero (z 
odločbo) nagrado. Ponudbe pod 
»Takoj«. 40231-6

SOBO s posebnim vhodom od
dam takoj. Ponudbe pod »Pred
plačilo«. 40230-6

ZAMENJAVA Novi Beograd — 
Ljubljana zamenjam dvosobno 
komfortno v Novem Beogradu 
za večje v Ljubljani. Ponudbe 
pod »Nada«. 40219-6

BRIVSKO — frizerski salon vza
mem v najem. Poznejši odkup 
inventarja. Ponudbe pod »Po
mlad 71«. 40190-6

SOBO dobe dve študentki — dija
kinji. centralno ogrevana, op
remljena z uporabo kopalnice, 
poseben vhod. Vprašaj: Forster- 
jeva 4, Bežigrad. 40195-6

ŠTUDENTKA išče ogrevano sobo.
Ponudbe pod »Nujno«. 40198-6 

MIRNA zakonca z enim otrokom 
iščeta neopremljeno stanovanje 
v Ljubljani. Ponudbe podruž
nici »Delo« Celje pod »Solidno«.

2885-6
SOBO vzamem v najem januar

ja. Miren fant, nekadilec. Po
nudbe pod »Parketar«.

40168-6
OPREMLJENO in ogrevano sob9 

oddamo študentu ali uslužben
cu, Vodovodna 73.

40176-6
GARSONJERO ogrevano in opre

mljeno dvoposteljno odstopim 
za osem mesecev. Ponudbe pod 
»Samski osebi«. 40181-6

USLUŽBENKA išče opremljeno 
sobico v Ljubljani, želim si pra
ti in kuhati, plačujem vam red
no. Ponudbe pod »Zadovoljni«.

40133-6
ŠTUDENTKI filozofske fakultete, 

sestri, iščeva ogrevano sobo v 
strogem centru, ker zaradi po
škodbe hrbtenice ne morem dalj 
časa hoditi ali uporabljati tro
lejbusa. Ponudbe pod »400 — 
predplačilo«. 40123-6

BODOČA zakonca iščeta sobo in 
kuhinjo ali pa večjo sobo, mož
nost kuhanja in pranja. Po
nudbe pod »4000«. 40120-6

DVOSOBNO komfortno stanova
nje v Kočevju zamenjam za 
enako, v Ljubljani ali bližnji 
okolici. Ponudbe pod »Dogovor 
— ugodno«. 40113-6

GOSTILNO z novimi lokali, v 
sklopu avt. kegljišča damo v 
najem. Ponudbe pod »Zasiguran 
poslovni uspeh — Gorenjka«.

40089-6
SOBO v Ljubljani išče študentka. 

Ponudbe pod »Bojana«.
40084-6

GREM za sostanovalca, po mož
nosti na Viču ali Rudniku. Po
nudbe pod »čimprej«.

40121-6
ODDAM dve sobi ogrevani z upo

rabo kopalnice, zakoncema brez 
otrok ah uslužbenkam. Ponud
be pod »Predplačilo«.

39884-6
V NAJEM oddam zaprt ogrevan 

prostor, 60 kv. m za skladišče
nje blaga. Telefon 55 417.

39832-6
DELAVEC in dijak, samska, mir

na, poštena, iščeta opremljeno 
neogrevano sobo, kjerkoli v 
Ljubljani. Ponudbe pod »Ta
koj«- 39965-6

IZREDNI študent išče sobo v 
Ljubljani." Ponudbe pod »Nuj
no iščem«. 39781-6

ZA ENO ali dvosobno stanovanje 
v Ljubljani z odločbo, nudim 
lepo nagrado. Ponudbe pod 
»2 M«. 40108-6

DEKLE išče skromno sobico, lah
ko prazno. Ponudbe pod »Mir
na«. 40068-6

MLADOPOROČENCA z višjo izo- 
brazbov pedagoške smeri, brez 
otrok, iščeta sobo s posebnim 
vhodom, v Ljubljani ali okolici. 
Ponudbe pod »Kjerkoli«.
_____ 40060-6

FANT in dekle iščeta opremljeno 
in ogrevano sobo. Plačava od 
35.000 — 45 000. Ponudbe pod -— 
»Redna plačnika«.

40026-6
UNIVERZITETNI asistent išče 

manjše stanovanje ali garsonje
ro v mestnem središču. Cenjene 
ponudbe navedbo cene pod 
»Dogovor«. 39956-6

ŠTUDENT išče sobo za devet me
secev. Ponudbe pod »Obvezna 
praksa«. 39938-6

ENO ali večsobno stanovanje v 
Ljubljani' najamem takoj za 
osem mesecev. Ponudbe pod 
»Ugodno plačam«. 39910-6

MIRNA in solidna zakonca, ki 
pričakujeta otroka, iščeta suho 
neopremljeno enosobno stanova
nje ali večjo sobo. Ponudbe pod 
»Razumevanje«. 39987-6

OPREMLJENO sobo nujno potre
bujem. Ponudbe pod »Elektri
čar«. 39986-6

ŽELIM poročiti Slovenko, sem 
Ljubljančan, star 51 let, ločen. 
Vzamem vdovo ali ločenko se
daj na obisku do 3. januarja. 
Ponudbe pod »Bodočnost«.

40283-6

Posest
KUPIM manjšo sobo in malo ku

hinjo, od šiške do Šentvida. Po
nudbe pod »Gotovina«. 39887-7 

UGODNO prodam večji gostinski 
objekt ob severni magistrali v 
Lenartu v Slovenskih goricah. 
Seme J. J. »Lovski rog«. 40345-7 

PRODAM vseljivo enostanovanjsko 
hišo z garažo in vrtom v Rožni 
dolini, primerno za večjo obrt. 
Ponudbe pod »Lepa lokacija«.

40315-7
KUPIM dvoinpolsobno ali manj

še komfortno novejše stanova
nje. Ponudbe pod »Gotovina«.

40314-7
KUPIM starejšo kmečko hišo za 

adaptacijo — na samem do 60 
km iz Ljubljane. Po možnosti 
ob vodi. Elektrika in voda v 
hiši oz. v bližini. Ponudbe z 
navedbo cene pod »Na deželi«.

40313-7
ZA OBRT ali skladišče primemo: 

hiša pritlična, 3 sobe s kopalni
co 130 m2, zidano gospodarsko 
poslopje 210 m2, garaža z ropo
tarnico 70 m2, zemljišče 3000 
m2, prodam 4 km iz središča 
Ljubljane. Ponudbe pod »Sdin 53 
milijonov«. 39601-7

ENOSTANOVANJSKO hišo pro
dam. Možnost plačila dve leti. 
Franc Novak, Robova 4, Vir — 
p. Dob. 39076-7

NOVEJŠO petsobno hišo, central
no ogrevano, z garažo, telefo
nom in vrtičkom v šiški pro
dam. Ponudbe pod »48 M«.

40374-7
DVOSOBNO komfortno stanovanje 

s centralno v šiški prodam. Po
nudbe pod »18 M«. 40372-7

MANJŠO kmečko hišico, lahko 
nevseljiva, na prisojnem, gozd
nem in hribovitem terenu do 
50 km izven Ljubljane, kupim. 
Plačam z gotovino. Ponudbe 
pošljite pod »Gotovina«.

1000-7
KUPIM hišo, okolica Ljubljane- 

Hrastje, Šmartno ob Savi, 
Smartinska, Sneberje. Ponudbe 
pod »5 in pol milj. SD«. 12229-7

V DOMŽALAH prodam novo viso- 
kopritlično hišo z obrtno delav
nico (v kleti), garažo in vrtom. 
Hiša v izmeri 10 x 10 na parceli 
640 kv. m je takoj vseljiva. Pro
dam najugodnejšemu ponudniku. 
Jože Zevnik, Kranj, Tavčarje
va 7. 2966-7

MANJŠE stanovanje, primemo tu
di za obrt v Ljubljani prodam 
za 30 000 Ndin. Ponudbe pod 
»Gotovina«. 40295-7

VIKEND kupim kjerkoli na Go
renjskem. Ponudbe pod »Goto
vina«. 40303-7

Akcija 25% popusta
za stroje in orodje

Blacka Decker
pri tvrdki

FRITZ BAAR
specialna trgovina z avtodeli, 
opremo, priborom, orodjem,

stroji itd

CELOVEC-
KLAGENFURT:
St. Veiter Ring 33 

St. Ruprechterstrasse 6 
ELNA šivalni stroji!

PRODAM parcelo za gradnjo v 
Šentjakobu. Ponudbe pod »Par
cela«. 40307-7

NEDOKONČAN zidan vikend z 
garažo nujno prodam na Go
renjskem, blizu Ljubljane. Po
nudbe pod »3,3«.

40272-7
PRODAM gradbeno parcelo pri 

Dolgem mostu 410 kv. m. Po
nudbe pod »Ugodno«.

40254-7
PRODAM nedograjeno hišo. Stu- 

šek, Črnuče, Titova 326.
40218-7

PARCELO kupim v Bokalcah ali 
Babni gori. Ponudbe pod »Ja
nuar«. jm 40215-7

V- BLIŽINI Ljubljane v smeri No
tranjske kupim starejšo hišo ali 
gospodarsko poslopje primemo 
za tesarsko obrt. Ponudbe pod 
»Tesar«. 40214-7

KUPIM komunalno urejeno zazid
ljivo parcelo v okolici Ljublja
ne do 15 km Ponudbe pod »Ja
nuar«. • * 40201-7

PRODAM novo hišo v Sostrem 
pri Ljubljani. Ponudbe pod »Po
ceni« . 40130-7

ZA
ZIMO

RENAULT — FIAT 
CITROEN — AUSTIN itd.

ORIGINALNE SNEŽNE VERIGE 
NOSILCI ZA SMUČI 

ZAŠČITNE MASKE (za radiatorje) 
MEGLENKE

ŠČITNIKI ZOPER ZAMEGLITVE STEKEL 

in druge avtomobilske potrebščine

AUTO ŠPORT
TRST, ul. XXX. ottobre 17-a

Velika izbira prevlek in preprog, prtljažniki, 
varnostne ključavnice, varnostni pasovi itd.

ORIGINALNI REZERVNI 
DELI ZA FIAT

V ILIRSKI BISTRICI oddani pro
store, primerne za trgovski lo
kal ‘ s skladiščnimi prostori 
Franc Sinkovič, Zagrad 17, Ilir
ska Bistrica. 13232-7

EDINSTVENA priložnost za po
vratnike iz inozemstva. Zaradi 
družinskih razmer prodam od
lično vpeljano kemično čistilnico 
v Velenju. Ljubljanska 6. Ogled 
in ponudbe na gornji naslov.

PRODAM vseljivo štirisobno kom
fortno hišo, površine 195 m2, pri
merno za predstavništvo blizu 
Futoškega trga in Staničnega 
bulevara (rumeni vhod, zvoniti) 
JNA št. 53, Novi Sad, Ilija Ca- 
lenič. 12233-7

NAPRODAJ je enostanovanjska 
družinska hiša z vrtom v Polj
čanah, 5 minut od železniške in 
avtobusne postaje ob asfaltirani 
cesti. Cena zelo ugodna. Infor
macije pri Bukovnik Franc 
Spodnje Poljčane. 12234-7

IŠČEM zazidljivo parcelo na le
pem prometnem kraju, 1500 m2. 
Pismene ponudbe na naslov 
Franc Rajsek, Kresnice 77. Slo: 
venija. 39878-7

PARCELO prodam Marinčič, Cesta 
v Zeleni log 31, Trnovo, Ljub
ljana- 40291-7

PRODAM trisobno stanovanje, p 
lovlco podstrešja in celo klet 
zemljiščem i-n še parcelo. P 
nudbe pod »Ugodna cena«.

40258
ZARADI bolezni prodam visok 

pritlično hišo s centralnim o 
revanjem. delavnico m ca. 2.01 
kv._ m zemlje, 25 minut od sr 
dišča mesta. Ponudbe na pod 
»Dela« Celje pod oznako »i 
obrtnika«. 2898

PRODAM novo hišo, potrebna d 
končna izdelava. Ponudbe p 
družnici »Delo« Kranj pod »G 
renjska«. 2946

PRODAM trisobno komfortno st 
novanje v dvostanovanjski hi 
s posebnim vhodom in vrtor 
Vseljivo takoj. Cena 130.000 
din. Vprašajte: Koštomaj, Celj 
Jamova 7, Golovec.

2943
PARCELO v Brezovici prodan 

Lampret, Draževnik 5. p. Di 
brova.

_ 40157
NAJBOLJŠEMU ponudniku pri 

dam enosobno stanovanje. Zgli 
site se na naslov: Vinko Bul 
Pot 9. junija 18. Šentvid - 
Ljubljana, od 7.—15. ure v s< 
koto. 10183-
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ELEKTRO LJUBLJANA
POSLOVNA ENOTA 
LJUBLJANA-MESTO

obvešča cenjene potrošnike 
in poslovne partnerje, da so se 
vodstvo enote, splošna služba in 
tehnične službe: obratovanje, 
nižjenapetostni razvoj, priključ
ki in instalacije preselile
v Kotnikovo 9, Ljubljana, 
tel. centrala št. 323-844.

12162

Mali oglasi
PRODAM parcele z elektriko in 

vodo, 6C0 m od morja po 18 do 
20 Ndin za kv. m. Romano Za- 
kinja, Dodinzi 150, p. Umag.

40161-7
PRODAM novo hišo Novo Polje 

cesta VII štev. 26. pošt. Pelje 
Ljubljana. Informacije od 15. 
ure dalje. 40164-7

KUPIM vseljivo enosobno stano
vanje ali garsonjero v Ljublja
ni ali Medvodah. Ponudbe pod 
»Gotovina«. 1*1172-7

POSESTVO s stanovanjskim in tre
mi gospodarskimi poslopji (pri
memo za rejo večjega števila 
prašičev, govedi ali perutnine) 
na Dolenjskem, v bližini Mirne 
peči, ugodno prodam. Pcrucbe 
pošljite na naslov: Jože Miklič, 
Trebnje na Dol. 109.

10182-7
PRODAM novo dvostanovanjsko 

hišo, dve garaži, vrta 500 kv. m. 
mestni promet. Ponudbe pod 
»Črnuče«. 40132-7

PRODAM polovico hiše, izselitev 
po dogovoru. Ponudbe pod oz
nako »Takoj«. 39970-7

PRODAM staro hišo in 1500 kv. 
m zazidljive parcele v Dravljah. 
Jože Štrukelj, Sr. Gameljne 28.

39646-7

Razno
IZGUBIL sem 23. 12. 1970 od 7.30 

do 11.30 13.000 DM v Mengešu. 
Poštenega najditelja prosim, da 
vrne proti veliki nagradi. Ruž- 
mč Hasan, Bife Cynar, Mengeš.

40274-8
ZARADI osamljenosti bi rada po

svojila punčko; z možem sva 
sama. Prijavljena sem na Soci
alnem skrbstvu Tolmin, kamor 
lahko pošljete tudi svoje po
nudbe. 40034-8

INŠTRUIRAM gimnazijsko in os
novnošolsko matematiko. Ponud
be pod »Uspeh«. 40333-8

Lestenci vseh vrst
od klasičnih do modernih
izvedb

Gospodinjski strojčki 
MOULINEX G IRMI 
Itd. in njihovi pripadajoči 
deli

Strojčki za testenine

Najmodernejši in klasični 
servisi iz porcelana 
in stekla ter posoda 
iz nerjavečega jekla

Mii ES ŽE
TRST, P1AZZA S. GIOVANNI 1 

(v središču mesta za cerkvijo S. Antonia)

600 KV. M zemlje z gradbenim 
dovoljenjem v Novigradu — Ist
ra. 70 m od morja, prekrasna 
lega, prodam najboljšemu po
nudniku. Ponudbe pošljite pod 
»Prekrasna lega«. 40090-7

V CENTRU prodam skoraj novo
trisobno stanovanje, vseljivo 
konec januarja — centralna ku
rjava. Ogled v torek in sredo. 
Telefon 314 715. 40042-7

V SREDIŠČU Bleda in nad Lju
bljano prodam polovico hiše na 
Bledu, celo nad Ljubljano za 
10 milijonov st. din. hiši sta 
novi vseljivi mogoč odkup ali 
najem posameznih sob. Dam .tu
di za polovično ceno, za dosmr
tno stanovanje. Ponudbe pod 
»Primemo za stanovanje ali vi
kend« . 40002-7

PARCELO z nekaj materiala in 
lokacijo prodam v Pirničah. — 
Martinec. Naklo 91.

39953-7
GOSTILNO v okolici Ljubljane 

na prometnem kraju oddam v 
najem z inventarjem. Ponudbe 
pod »December«.

39787-7
PRODAM večjo stanovanjsko hi

šo z vrtom. 4 sobno komfortno 
stanovanie vseljivo. 5 sobno v 
4. gradbeni fazi. velika delav
nica. na periferiji Ljubljane. Po
nudbe pod »Za obrtnike«.

40027-7
PRODAMO v bližini škofje Loke 

pol stanovanjsko hišo s prizid
kom betonske plošče, 8x7 kv. 
m, pripravljeno za dograd:‘ev 
še enega stanovanja, z gradbe
nim dovoljenjem, ter 1300 kv. 
m pašnika z nekaj dreves: sad
nega drevja. Primerno tudi za • 
vikend. Informacije dobite pri 
odvetnici Mariji Polak. Škofja 
Loka, Mestni trg štev. 1.

39976-7
LEPO parcelo za vikend ob Krki 

prodam po 12 Ndin kv. m Po
nudbe pod »Okolica Ljubljane«.

39969-7

CE ŽELITE IN IMATE RESEN 
NAMEN najti zakonskega druga, 
pa vam pri tem tempu življenja 
to ni mogoče, vam morda lahko 
pomagamo. Pri naših odgovorih 
— na kuverti ni oznaka našega 
podjetja. Zglasite se ali nam pi
šite v Pleteršnikovo 24 a, Ljub
ljana, Posredovalnica za zakonske 
zveze, tel. 316-023. 5061-8

VODOVODNO inštalaterstvo Iglič: 
Izdelava in popravila vodovodnih 
inštalacij vam opravi takoj. Na
ročila sprejemam po telefonu 
321-223 ali Zarnikova 6. 39087-8 

P(te>rL.\E(iA najditelja prosim, 
naj vrne damsko uro znamke 
HELVETIA, izgubljeno v četr
tek, 17. decembra, zjutraj ob 
6.30 nasproti Koteks-Tobusa na 
Miklošičevi cesti. Vrnitev je 
proti nagradi. Kuret, Viška c. 
2i, Ljubljana. 40294-8

TISTEMU, ki mi posodi do 1. 
maja 1971 1 do 2 milijona starih 
dinarjev — za obresti opravim 
vse prevoze (As ton j, pri izgrad 
nji hiše). Ponudbe pod »Garan
cija«. 40354-8

UPOKOJENEC želi spoznati žensko 
staro nad 60 let za v skupno 
gospodinjstvo ali ženitev in da 
bi po možnosti imela prostor 
za pohištvo. Ponudbe pod »So- 
liderv< 40361-8

ODSTOPITI tridnevni silvestrski 
penzion za dve ali štiri osebe. 
Ponudbe pod »Puljska riviera«.

40377-8
RDEČO MAPO z dokumenti sem 

pozabila v telefonski govorilnici 
na tromostovju, v četrtek. Pro
sim najditelja, da jo vrne na 
naslov: Darja Gerbec — Rangus, 
Vevče 54/e. 40400-8

POTREBUJEM večjo vsoto poso
jila, za dobo dveh let s 15 % 
obresti vračam. Potrebujem za 
razširitev donosne obrti. Garan
cija hiša. Ponudbe pod »Nujno«.

12231-8
DVA ŠTUDENTA (24 let) iščeta 

žensko 'družbo za silvestrova
nje zunaj Ljubljane. Leta niso 
pomembna. Ponudbe pod »Di
skrecija«. 40263-8

ABSOLVENTA iščeta prikupni de
kleti za silvestrovanje. Ponudbe 
pod »Zabava«. 4G349-8

IŠČEM solo kitarista in bas kita
rista s svojo opremo. Zglasite 
se na naslov: Bogomir Kralj,
Privoz 17, Ljubljana. 39624-8 

KANDIDATI ZA ŠOFERJE B-ka- 
tegorije! Inštruiram praktično 
vožnjo. 100-odstoten uspeh! Tel. 
štev. 21-236. 40237-8

MIZARSKA dela sprejmem. Po
nudbe pod »Mizar«.

40268-8
POTREBUJEM družabnico z dva 

milijona SD za obrt v Ljublja
ni. Ponudbe pod »Visoke pro> 
cente«. 40286-8

NA SVOJEM domu varujem ene
ga do dva otroka. Ponudbe pod 
»Družina intelektualcev«.

40288-8
NA GORENJSKEM dam gostilno 

v najem. Ponudbe pod »Pred
plačilo 3.600.000«.

40199-8
OBRTNIK potrebuje posojilo do 

50.000 din. Ponudbe pod »Obre
sti«. 40165-8

NUJNO potrebujem 30.000 Ndin. 
Dam dobre obresti. Ponudbe 
pod »Obrtnik«. 40166-8

IŠČEM zidarskega obrtnika za 
gradnjo hiše do prve plošče. 
V poštev pridejo tisti, ki ima
jo nekaj svojega lesa. Ponudbe 
pod »Gradnja«. 40171-8

RAZOČARAN y življenju (39) želi 
spoznati sebi primemo dekle, 
čedne zunanjosti 25—35. Ločen
ke po svoji krivdi nezaželenel 
Ponudbe pod »Silvestrovala bo
va v Essnu«. 40122-8

60-LETNI gostilničar — situiran, 
visok 160, brez otrok, zdrav, 
veselje do poklica, avta, petja, 
zabave, družbe, išče sebi pri
memo ženo, čedno, prosto, naj
več do 50 let, otrok ni ovira. 
Ponudbe pod »Moja desna ro
ka« . i 40092-8

NUJNO potrebujem 15.000 din po
sojila za dograditev hiše za 
eno leto. Obresti po dogovoru. 
Cenjene ponudbe pošljite pod 
»Zaključek«. 40063-8

V VARSTVO sprejmem otroka. 
Ponudbe pod »Takoj«.

40057-8
POROČNE prstane modemih oblik 

ter ostali nakit vam izdela in 
predela zlatar Stari trg 28, Lju
bljana. 40054-8

NA DOMU bi izdelovala razna de
la, lahko tudi šiviljska. Ponud
be pod »Honorar«.

40032-8
POZOR, želim se seznaniti z go

spo, ki bi z večjo vsoto poso
jila ali predplačila sodelovala 
pri gradnji, za protiuslugo nu
dim dodelitev etažnega stano
vanja. Cenjene ponudbe pod 
»Pogodba«. 39925-8

UNIFORME za gasilska društva 
izdelujem po meri, solidna ce
na. Ponudbe pod »Solidno«.

39891-8
INŽENIR si želi dopisovati s Slo-, 

venko. akademičarko do 28 let. 
N. Vladi Gen Del. Chicago. Illi
nois 60607. 1000-8

PET MILIJONOV posojila nudim 
za odstop stanovanja v Ljublja
ni. tel. 314 663. Ponudbe pod 
»Vrnitev 20 let«. 39908-8

IZGUBIL SE JE čm koker Špa
ni jel. Sliši na ime DAN. Kdor 
ga najde, naj ga za dobro na
grado pripelje k štular, Novi
narska 4, Bežigrad (desno iz 
Triglavske ulice, atrijske hiši
ce). 40435-8

VZAMEM V NAJEM pianino v 
dobrem stanju. Ponudbe na og
lasni oddelek »Dela« pod šifro 
»Pianino«. 40436-8

PODJETJE

ELEKTRO
LJUBLJANA,
enota Ljubljana okolica 
LJUBLJANA,
Parmova ulica 33
razpisuje 
naslednji DVE 
delovni mesti:

1. ekonomskega 
tehnika
2. administratorja
aa nedoločen čas s. polnim 
delovnim časom 
POGOJI:
pod 1: ekonomska srednja 
šola s prakso v finančni 
službi, ali brez prakse; 
pod 2.: dokončana dvo-raz- 
redna' administrativna šo
la s prakso, ali brez prak
se.
Stanovanj ni na razpola
go. Razpis velja do zased
be delovnih mest.
Ponudbe pošljite splošni 
službi poslovne enote na 
gornji naslov. 12189

»PETROL«,
PE AVTOPARK 
LJUBLJANA

razglaša prosta 
delovna mesta za

1. več šoferjev
s kategorijo C-E 
za Ljubljano
2. več avtomehanikov
POGOJ:
pod 1.: šoferji morajo ime
ti poleg kvalifikacije in ka
tegorije C-E še dvoletno 
vozniško prakso; 
pod 2.: KV avtomehanik.
Kandidati naj pošljejo 
svoje ponudbe na naslov: 
PETROL, PE Avtopark, 
Ljubljana, Šmartinska ce
sta 65. 12175

Ko nas boste obiskali, boste zadovoljni! 

Nudimo vam:
originalni FIAT servis po izkušenih strokovnjakih 
originalne FIAT nadomestne dele in opremo, 
originalno lakiranje v najmodernejši peči 
karoserijsko kleparstvo - takojšnje popravile 
poškodb
specialno avto-elektriko t najmodernejšimi 
merilnimi aparati
vse po ugodnih cenah!

THOMAS BOHRER
FIAT ZASTOPSTVO 

ZA KOROŠKO
CELOVEC, August Jaksch Strasse 44
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MONTAŽNO PODJETJE
» A L P R E M «
KAMNIK, USNJARSKA C. 9
Odbor za medsebojna razmerja ponovno

razpisuje prosta delovna mesta za:
1. VODJO KOMERCIALE
POGOJI ZA SPREJEM: ekonomska fakulteta in 3 
leta prakse ali višja komercialna šola in 5 let prakse.
2. REFERENTA NABAVE
POGOJI ZA SPREJEM: STS — strojni odsek ali eko
nomska srednja šola in 2 leti prakse v nabavi.
3. BLAGAJNIČARKO
POGOJI ZA SPREJEM: ekonomska srednja šola in 
3 leta prakse.
4. TEHNIČNEGA RISARJA 
v razvojno konstrukcijskem oddelku 
POGOJI ZA SPREJEM: opravljen tečaj tehničnega 
risanja in 2 leti prakse.

Ponudbe z ustreznimi dokazili pošljite na gornji 
naslov. Razipis velja 15 dni po objavi. Osebni dohod
ki po pravilniku podjetja. 12143

........................................... .

ZP ISKRA KRANJ
razpisuje štipendije 
za naslednje svoje 
organizacije

ISKRA - ;
Tovarna elektromehaničnih 
in finomehaničnih izdelkov 
KRANJ ,

— fakulteta za elektrotehniko — šibki tok
3 ŠTIPENDIJE

— fakulteta za elektrotehniko — jaki tok
4 ŠTIPENDIJE

— fakulteta za strojništvo 
3 ŠTIPENDIJE

— ekonomska fakulteta 
2 ŠTIPENDIJI

ISKRA - Tovarna elektronskih 
instrumentov, HORJUL

— ekonomska fakulteta 
1 ŠTIPENDIJA

— tehniška srednja šola — šibki tok 
1 ŠTIPENDIJA

— ekonomska srednja šola
1 ŠTIPENDIJA

— upravno administrativna šola
2 ŠTIPENDIJI

IH ISKRA - Tovarna 
elektromotorjev, ŽELEZNIKI

— fakulteta za strojništvo 
I ŠTIPENDIJA

— tehniška srednja šola — elektro, jaki tok 
1 ŠTIPENDIJA

— tehniška srednja šola — strojna 
1 ŠTIPENDIJA

ISKRA - Tovarna' elektronskih 
naprav, LJUBLJANA

— ekonomska fakulteta
2 ŠTIPENDIJI

— ekonomska srednja šola
1 ŠTIPENDIJA

¥>'■■■* ISKRA - Tovarna kondenzatorjev,
mšm SEMIČ

— fakulteta za elektrotehniko — šibki tok
3 ŠTIPENDIJE

— fakulteta za elektrotehniko — jaki tok
2 ŠTIPENDIJI

— ekonomska fakulteta 
1 ŠTIPENDIJA

— fakulteta za naravoslovje in tehnologijo 
1 ŠTIPENDIJA

— fakulteta za strojništvo 
1 ŠTIPENDIJA

— tehniška srednja šola, elektro — šibki tok
3 ŠTIPENDIJE

— tehniška srednja šola, elektro — jaki tok 
3 ŠTIPENDIJE

— upravno administrativna šola 
1 ŠTIPENDIJAm ISKRA — Tovarna električnih 

aparatov, LJUBLJANA
— fakulteta za strojništvo — 

2 ŠTIPENDIJI — 2. letnik
2 ŠTIPENDIJI — 3. letnik

— fakulteta za.'elektrotehniko
3 ŠTIPENDIJE — 2. letnikn ISKRA - Tovarna usmerniških 

naprav, NOVO MESTO
— fakulteta za elektrotehniko — jaki tok 

1 ŠTIPENDIJA
— ekonomska fakulteta 

1 ŠTIPENDIJA
— visoka ekonomsko komercialna šola Maribor 

1 ŠTIPENDIJA
— višja tehniška šola Maribor 

1 ŠTIPENDIJA
— višja tehniška varnostna šola

1 ŠTIPENDIJA
— tehniška srednja šola — strojna

2 ŠTIPENDIJI

p \ ISKRA - Tovarna električnih
»Sasa merilnih instrumentov, OTOČE

— fakulteta za elektrotehniko — šibki tok
3 ŠTIPENDIJE

— fakulteta za strojništvo — teh. smer 
2 ŠTIPENDIJI

Pl ISKRA - Tovarna polprevodnikov, 
TRBOVLJE

fakulteta za elektrotehniko 
1 ŠTIPENDIJA 
fakulteta za strojništvo 
1 ŠTIPENDIJA

H ISKRA - COMMERCE, 
LJUBLJANA

— fakulteta za elektrotehniko — šibki tok 
4 ŠTIPENDIJE

— ekonomska fakulteta 
9 ŠTIPENDIJ

Kandidati za štipendije naj pošljejo svoje vloge na 
naslov: ZDRUŽENO PODJETJE ISKRA KRANJ, 
ORGANIZACIJSKO KADROVSKO PODROČJE, 
Gosposvetska 10; KRANJ (telefon 21-868), kjer dobi
te tudi vse informacije.

K vlogi naj kandidati priložijo končno spričevalo 
oz. potrdilo o vseh doslej opravljenih izpitih z oce
nami, potrdilo o premoženjskem stanju In potrdilo 
o višini osebnih dohodkov staršev. V vlogi naj bo 
navedeno, za katero tovarno želi kandidat biti šti
pendiran. Upoštevali bomo samo tiste vloge, katerim 
boste priložili vse potrebne dokumente. Razpis velja 
do 10. januarja 1971, kandidate pa bortio obvestili 
o sklepu komisije za štipendije do 25. januarja 1971.
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DRAGI TOVARIŠI!
Mi, ki delamo v podjetju Slovenijales, pozdravljamo 
vas, ki delate v inozemstvu in vam predvsem želimo 
veselo novoletno praznovanje v domovini med svo
jimi
Želimo vas opozoriti, da so naše trgovine pohištva 
in gradbenega ter lesnega materiala posebej založe
ne v teh dneh. Pri nakupu za devize dajemo 10 % 
popust

Traovine pohištva: Ljubljana, Titova 50, GR 
Ljubljana, Kidričeva 1 
Ljubljana, Vižmarje 168 
Maribor, Partizanska 15 
Celje, Zidanškova 10

Trgovine z lesnim in gradbenim materialom:

Ljubljana, GR, Hala D 
Ljubljana, Vižmarje 168 
Maribor, Cankarjeva 4 
Celje, Tkalska 13

0SLOVMUMES
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SOBOTA. 26. decembra 1970
Gledališče

DRAMA SNG
Sobota, 36. dec., ob 16.30: PRI

REDITEV DEDKA MRAZA. Za 
koletiv OP »Delo«. Izven abon
maja.
Na Silvestrovo ob 20. uri v 

Drami SNG komedija »Photo fi- 
nish« Petra Ustinova — vstopnice 
so že v prodaji (tel. 20-712 ali 
21-402).

MALA DRAMA SNG 
(vhod iz Igriške ulice)

Sobota, 36. dec., ob 20. uri: Du
šan Jovanovič: ZNAMKE, NA
KAR SE EMILIJA . . . Vstopni
ce so v prodaji pri blagajni v 
Drazni, veljajo tudi že kupljene 
za odpovedano predstavo 19. t. 
m. — mladini do 18 let nepri
merno.
Na Silvestrovo ob 20. uri v 

Mali drami SNG Stmiševa mora- 
lite ta »Žabe ali prilika o ubogem 
in bogatem Lazarju« — vstopnice 
so že v prodaji pri blagajni v 
Drami (tel. 20-712 ali 21-402).

OPERA IN BALET SNG
Sobota. 26. dec., ob 19.30: Rimski 

Korsakov: CARSKA NEVESTA.
Izven abonmaja — premiera — 
Vstopnice so še na voljo. 

Nedelja, 27. dec., ob 9. Obisk 
Dedka Mraza — za Saturnus, ob 
14. Obisk Dedka Mraza — za 
Mladinsko knjigo, ob 16. uri 
Obisk Dedka Mraza — za RTV 
— zaključene prireditve.

Nedelja, 27. dec., ob 19.30: Verdi: 
AIDA. Izven abonmaja. Gosto
vanje sopranistke Milkane Niko

lo ve. prvakinje sofijske Opere — 
v vlogi Aide. Vstopnice so še na 
voljo.

MESTNO GLEDALIŠČE 
LJUBLJANSKO 

Gledališka pasaža
Sobota. 26. dec., ob 9. uri: VE

SELA IGRA O DEDKU MRA
ZU. Predstava za GP Gradis in 
izven. Vstopnice tudi v proda
ji-
Ob 15. uri: VESELA IGRA O 
DEDKU MRAZU. Zaključena 
predstava za podjetje Iskra.
Ob 17. uri: VESELA IGRA O 
DEDKU MRAZU. Zaključena 
predstava za tovarno Pletenina. 
Ob 20. uri: W. D. Home: IGRA 
V ŠTIRIH — kdo dobi. Kome
dija (Moily — Grbčeva). izven. 

Nedelja, 27. dec., ob 9. uri: VE
SELA IGRA O DEDKU MRAZU. 
Predstava za Alko, Slovenija 
sadje in Tuba.
Ob 11. uri: VESELA IGRA O 
DEDKU MRAZU. Zaključena 
predstava za tovarno Zmaj 
Ob 14. uri: VESELA IGRA O 
DEDKU MRAZU. Predstava za 
trg. podjetje Delikatesa, tiskar
no Moškrič in MGL.

Ob 19. uri: A. Hieng: OSVAJA
LEC (Baltasar). Izven. Zadnjič.
Opozarjamo na današnjo večerno 

izven abonma j sk<^ predstavo uspele 
komedije Igra v štirih — kdo do
bi.

Opozarjamo tudi na zadnjo po
novitev drame Andreja Hienga, 
Osvajalec (Baltasar), ki bo na 
sporedu v nedeljo, 27. 12. ob 19. 
uri.

Silvestrov večer lahko preživite 
v MGL na »vrtiljaku vedrine, hu
morja in satire« kot je kritika 
poimenovala predstavo »Gospod 
Evstahij iz šiške«. Ta predstava 
bo namreč izven abonmaja na 
sporedu zadnji večer letošnjega 
leta ob 20. uri.

V sredo, 30. 12. ob 16. uri bo 
izven abonmaja uprizorjena »Ve
sela igra o Dedku Mrazu« z indi
vidualno obdaritvijo otrok. Star
še vabimo, da oddajo darila za 
svoje otroke pri vratarju ali pri 
dnevni blagajni najpozneje do za
četka predstave.

Vstopnice za vse predstave so v 
prodaji, rezervacije po telefonu 
21-660.
ŠENTJAKOBSKO GLEDALIŠČE 

• MESTNI DOM
Sobota, 26. dec., ob 16. uri: špi- 

car: POGUMNI TONČEK —
Zaključeno za tovarno ELMA. 
Ob 19.30 Jurčdč-Vozny: DESETI 
BRAT. Red C in izven.

Nedelja, 27. dec., ob 16. uri: Gor- 
ner: FEPELKA. Izven.

LUTKOVNO GLEDALIŠČE 
LJUBLJANA

Ročne lutke, Resljeva c. 36
Sobota, 26. dec., ob 9. uri: Na

ce Simončič: POSEBNA REPO-' 
RTA2A — zaključena predstava 
za Posebno osnovno šolo Homec 
in VVZ — Jarše Ljubljana s 
pozdravom DEDKA MRAZA.
Ob 15.30: Nace Simončič: PO
SEBNA REPORTAŽA — zaklju
čena predstava za Sind. podruž. 
SDK — 501, Ljubljana s poz
dravom DEDKA MRAZA in ob
daritvijo.

Nedelja, 27. dec., ob 11. uri: Na
ce Simončič: POSEBNA REPO
RTAŽA — zaključena predstava 
za sind. podruž. Plinarne Lju
bljana s pozdravom DEDKA 
MRAZA in obdaritvijo.
Ob 15. uri: Nace Simončič: PO
SEBNA REPORTAŽA — zaklju
čena predstava za Sind. podruž. 
Centromerkur Ljubljana s poz
dravom DEDKA MRAZA in ob
daritvijo.

Marionete, Levstikov trg 2 
Sobota, 26. dec., ob 11. uri: Josef 

Kainar: ZLATOLASKA — zak
ljučena predstava za VVZ — 
Kodeljevo Ljubljana s pozdra
vom DEDKA MRAZA.
Ob 17.45: Josef Kainar: ZLATO
LASKA — zaključena predstava 
za sind. organizacijo Obrtno ko
vinskega pod j. Libis Ljubljana 
s pozdravom DEDKA MRAZA 
in obdaritvijo.

Nedelja, 27. dec., ob 9. uri: Jo
sef Kainar: ZLATOLASKA — za
ključena predstava za Sind. or
ganizacijo Združenega PTT pod
jetja Ljubljana s pozdravom 
DEDKA MRAZA in obdaritvijo. 
Ob 18. uri Josef Kainaj': ZLA
TOLASKA — zaključena pred
stava za sind. podruž. KEMO- 
FARMACUA Ljubljana s poz
dravom DEDKA MRAZA in ob
daritvijo.

MLADINSKO GLEDALIŠČE, 
LJUBLJANA
Sobota, 26. dec., ob 9.30 in 11. 

uri: Fran Milčinski: VESELA
ZGODBA O ŽALOSTNI PRIN
CESKI gostovanje v Litiji.

MLADINSKI CENTER TIVOLI

STOP KLUB
Danes je v okrašeni dvorani Ti

voli od 20. do 24. ure Veliki no
voletni ples; 4 ure vas bodo zaba
vali FARAONI. Vstopnice so 10 
dinarjev lahko dobite od 19. ure 
dalje pri blagajni Hale Tivoli.

Jutri je STOP DISCO KLUB 
odprt od 19.30 do 23. ure, vstop
nina je 4 dinarje. V ponedeljek, 
torek in sredo je odprt ravno 
tako od 19.30 do 23. ure, vstop
nina pa je samo 4 dinarje. Vsak 
dan bo izžrebana 1 single plošča.

V četrtek bo v STOP KLUBU 
SILVESTROVANJE od 20. do 4. 
ure zjutraj. Vstopnice po 25 di
narjev dobite pri blagajni STOP 
KLUBA vsak večer od 19.30 do 
22. ure. Vsaka vstopnica ima 
svoj sedež, dobi pa tudi brezpla
čen aperitiv ob vstopu, sodeluje 
lahko v žrebanju 2 LP in 3 single 
plošč in bo deležna še nekaj pre
senečenj. Na voljo bo bogato za
ložen bife z brezalkoholnimi pija
čami, hladnimi ter toplimi jedili 
z žara. Poleg plošč vas bo zaba
val tudi ansambel JUTRO iz Lju
bljane.

rRG Vil. kon- 
gTesa ZKJ 1

PIONIRSKA KNJIŽNICA,.
Komenskega 9

Ob 11.30 ČAROVNIK ROZEN- 
CVET — ura pravljic za otro
ke od 8. do 10. leta starosti.

FESTIVALNA DVORANA 
Ples v soboto »večer od 20. do 
23.30 ure.
Nedeljski ples od 19. do 22.30 
ure. Igra ansambel DEHORS. 
Vabljeni!

SILVESTROVANJE V FESTIVAL- 
NI DVORANI

Rezervacije in prodaja /stopnic 
vsak dan dopoldne od 10. do 12.
ra -mfsm&zmmiemrKmmammsmmm

Pionirski
dom

ure in popoldne od 17. do 19. 
ure, pri blagajni Festivalne dvo
rane. Pojasnila dobite po telefo
nu 316 124.

SLOVENSKO NARODNO 
GLEDALIŠČE MARIBOR 

Sobota, 26 dec., ob 10. uri: Da
nilo Gorinšek: RDEČA KAPICA 
— za osnovno šolo iz Šentilja 
Ob 15. tiri: Danilo Gorinšek:
RDEČA KAPICA — za osnovno 
šolo Draga Kobala.
Ob 19.30: Donizetti: LUCIJA LA- 
MMERMOORSKA — za red So
bota in izven.

PRIMORSKO DRAMSKO 
GLEDALIŠČE NOVA GORICA 

Sobota, 26. dec., ob 9, 11 in 16. 
uri: Baum: ČAROVNIK IZ OZA, 
za osnovno šolo Šempeter.

SLOVENSKO LJUDSKO 
GLEDALIŠČE CELJE

Sobota, 26. dec., ob 8. uri: RDE
ČA KAPICA in DEDEK MRAZ. 
Zaključena predstava za IV. os
novno šolo Celje.
Ob 10. in 14. uri: RDEČA KA
PICA in DEDEK MRAZ. Zaklju
čena predstava za osnovno šolo 
Rogaška Slatina.
Ob 17.30: J. Žmavc: SEKIRA.
Musical za vojaški boben. Zak
ljučena predstava za IV. osnov
no«* šolo Celje.

PREŠERNOVO GLEDALIŠČE 
KRANJ

Sobota, 26. dec.: S. Jelič: RDEČA 
KAPICA, ob 15.30 — v Podbrez- 
jah, ob 17.30 — *V Dupljah. Lu
tkovna predstava za otroke * 
obiskom Dedka Mraza.
L. F. Baum: ČAROVNIK IZ
OZA. ob 15. uri za Gorenjska 
oblačila, ob 17. uri za Iskro. 
Pravljica za otroke z obiskom 
Dedka Mraza.

Koncerti
RTV Ljubljana bo priredila ju

tri, v nedeljo ob 11. uri dopold
ne tradicionalna koncert lahke 
glasbe. V Filharmoniji bosta na
stopila zbor in orkester naše po
staje pod vodstvom Sama Huba
da. Sodelovali bodo solisti Dejan 
Bravničar, Aci Bertoncelj. Teni 
Grčar, Ar dnino Zamarro in Jurij 
Reja. Vstopnice od 10 din navz,- 
dol so naprodaj pri blagajni Fil
harmonije. 12079-K

Koncert SLOVENSKE FILHAR
MONIJE za Zeleni abonma bo v 
ponedeljek, 28. t. m. Na sporedu 
Osterc, Beethoven in Lutoslawski 
Dirigira Anton Nanut, solistka bo 
Dubravka Tomšič — Srebotnjako- 
va. K

RTV Ljubljana
SPORED ZA SOBOTO

4.30—8.00 Dobro jutro — vmes 
ob 5.00 Poročila: 5.30 Danes za 
vas; 5.45 Informativna oddaja;
6.00 Jutranja kronika; 6.50 Bese
da na današnji dan; 7.00 Poročila 
— Dobro jutro, otroci! 7.15 In
formativna oddaja; 7.25 Naš da
našnji radijski in TV spored; 7.45 
Informativna oddaja; 8.00 Poroči
la; 8.10 Glasbena matineja; 9.00 
Poročila; 9.05 Pionirski tednik; 
9.35 Vesela godala; 9.50 Zavaro
valnica Sava radijskim poslušal
cem; 10.00 Danes dopoldne; 10.15 
do 12.00 Pri vas doma — vmes 
ob 11.00—11.15 Poročila — Turi
stični napotki za tuje goste; 12.00 
Poročila — Na današnji dah; 
12.10 Opoldne s slovenskimi skla
datelji; 12.30 Kmetijski nasveti; 
12.40 Na obisku v studiu 14; 13.00 
Poročila; 13.15 Obvestila in zaba
vna glasba; 13.30 Priporočajo 
vam . . 14.00 Poročila; 14.10
Glasbena pravljica; 14.30 Po do
mače; 14.55 Gorenjska kreditna 
banka; 15.00 Dogodki in odmevi; 
15.30 Glasbeni intermezzo; 15.40 
Poje tenorist Ferruccio Tagliavini;
16.00 Vsak dan za vas; 16.40 Do
bimo se ob isti uri; 17.00 Poro
čila; 17.10 Gremo v kino; 17.50

Deset minut s pevko Eldo Viler;
18.00 Poročila ,— Aktualnosti do
ma in po svetu; 18.15 Debussy in 
Martinu na repertoarju Simfonič
nega orkestra RTV Ljubljana; 
18.45 S knjižnega trga; 19.00 Lah
ko noč, otroci! 19.10 Obvestila; 
19.15 Minute z ansamblom Borisa 
Franka; 19.25 Pet minut za EP;
19.30 Radijski dnevnik; 20.00 Spo
znavajmo svet tn domovino; 21.15 
Parada zabavne glasbe; 22 00 Po
ročila; 22.20 Oddaja za naše iz
seljence; 23.00 Poročala; 23.05—
01.00 S pesmijo in plesom v novi 
teden — vmes ob 24.00 Poročila;
01.00 Poročila in konec oddaje.

TELEVIZIJA
9.35 TV V ŠOLI: Sodobni člo

vek in ,urbanizem, Paul Hin- 
demithf - Aktualnosti f Zagreb)

11.00 OSNOVE SPLOŠNE IZO
BRAZBE: Od lesa/ do papir
ja (Beograd)

11.30 ODDAJA ZA PROSVETNE 
DELAVCE (Beograd )

16.50 OBZORNIK (Ljubljana)
16.55 PO DOMAČE Z ANSAMB

LOM PAVLA KOSCA 
(Ljubljana)

17.20 IVANHOE — serijski film 
(Ljubljana)

17.45 DRŽAVNO PRVENSTVO V 
KOŠARKI — Srečanje CZ : 
BEOGRAD (Beograd)

18.30 MOZAIK (Ljubljana)
18.40 NADALJEVANJE KOŠAR

KARSKEGA PRENOSA 
(Beograd)

19.20 S KAMERO PO SVETU: Po 
ulicah Kabula (Ljubi j ana)

19.45 CIKCAK (Ljubljana)
20.00 TV DNEVNIK (Ljubljana)
20.30 3-2-1 (Ljubljana)
20.35 POJE GILBERT BECAUD 

(Ljubljana)
21.35 3-2-1 (Ljubljana)
21.40 PROUČEVANJE SONCA — 

film iz serije

23.00 TV KAŽIPOT (Ljubljana)
23.20 POROČILA (Ljubljana)

Drugi spored:
20.00 TV DNEVNIK (ZagTeb)
21.00 II. SPORED ITALIJANSKE 

TV

Druge oddaje:

14.05 LEVIČARJI (Beograd)
14.50 IZOBRAŽEVALNA ODDAJA 

< Beograd)
15.25 FELJTON (Beograd)
15.50 POROČILA (Zagreb)
15.55 NARODNA GLASBA

(Beograd)
16.25 DISNEYEV SVET 

(Beograd)
17.25 INFORMATIVNA ODDAJA 

(Zagreb)
19.20 KARAVANA (Beograd)
— — ------ ------------------vrr t-tt A/r

mm iz serije Svet v kate- .19.20 KARAVANA (Beograd 
rem živimo (Ljubljana) 21.40 CELOVEČERNI FILM

22.10 NEPREMAGLJIVI »Glavna 
priča« — serijski film 
(Ljubljana)

(Beograd)
23.10 INFORMATIVNA 

(Zagreb)
ODDAJA

m fvl
lil
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naši razgledi

Kino
SPORED ZA SOBOTO 

KINO KRIŽANKE:
amer. film STAN IN OLIO — 
Režija: Robert Youngson. Igra
ta: Stan Laure 1 in Oliver Har- 
dy. Stan in Olio sta bila v času 
nemega filma nedosegljivi igral
ski par. Film, ki je sestavljen 
iz odlomkov njunih najboljših 
komedij bo nas seznanil z dve
ma pomembnima likoma ko
mika, ki nas bosta zabavala 
ves čas trajanja filma. 
Predstavi ob 18 in 20. uri. Pro-

ODSLEJ 
NE BOSTE 

NIKDAR VEČ, 
DA, NIKOLI, 
NIKOLI VEČ, 
POSTREGLI 

S KROMPIRJEM

- BREZ KNORR 
DODATKAJEDEM '

Nobeno eksperimentiranje 
in tveganje 

ni več potrebno!

S Knorr dodatkom jedem 
dosežete uspeh mnogo za
nesljiveje kakor pa, če bi 
jed pripravljali po najno

vejših receptih

Kolinska

daj a vstopnic uro pred predsta
vo. Cenjen© obiskovalce prosi
mo, da ne zamujajo predstav!

KINOTEKA, Miklošičeva c. 28: 
Ob 16, 18.15* in 20.30 franči'-ital. 
barv. film CLEVSKA PRINCE- 
ZA. Režija: Jean Dellanoy. Glav. 
vi.: Marina Vladym, Jean Ma- 
rais, Jean-Franco is Poron, Annie 
Ducaux. Prodaja vstopnic od 
14. ure dalje.

KINO UNION:
ob 15 in 17. uri amer. barvni 
film risank MOJSTROVINE

WALTA DISNEYA. Izbor največ
jih mojstrovin neprekosljivega 
Disneya. Starši, izkoristite pri
ložnost za dedka Mraza, ta film 
smo namenili vašim malčkom 
(in vam).
Ob 19 in 21. uri domači barvni 
WS film LILIKA, ki ga je ob
činstvo letošnjega festivala v 
Puli izbralo kot film leta. Do
bitnik CUS-ovega »Zlatega jele
na«. Režiser: Branko Pleša. Ig
rajo: Dragana Kalaba, Branko 
Pleša, Tamara Miletič in dru
gi-

KINO KOMUNA:
franc .-ital. barv. VS erotični 
film LJUBEZENSKA IGRA. Re
žija: Michele Lupo. Igrata: An- 
na Moffo, ena največjih pevk na 
svetu v tvegani vlogi Eve in 
Gianni Macchia. Ni za otroke. 
Brez tednika. Predstave ob 15, 
17, 19 in 21. uri.
Ob 10. uri matineja amer. bar. 
VS w ester na z Johnom Waynom 
in Dean Martinom RIO BRA
VO.

KINO SLOGA:
premiera amer. barv. filma SI
CILIJANSKA BRATA (The Bro- 
therhood). Scenarij: Kirk Dou
glas, Irene Papas, Susan St ras- 
berg, Alex Vord idr. Tednik 22. 
december — dan JLA. Predstave 
ob 15, 17, 19 in 21. uri. Hrvat- 
sko podnaslovi jen.

KINO VIC:
Jerry Lewis vas vabi na smeh 
in zabavo — v amer. barvni 
VV komediji IDEALNA DOJI
LJA. Režija: Frank Tashling.
Igrata še Marilyn Maxwell, Sai- 
vatore Baccaloni. Tednik štev. 
50. Predstave ob 15; 17, 19 in 
21. uri.

KINO ŠIŠKA:
ital.-amer. barv. CS krim. pust. 
film SKRIVNOST VATIKAN
SKEGA ZAKLADA. Igrajo: Klar 
us Kinski, Walter Pidgeon, Ira 
Furstenberg idr. Brez tednika! 
Predstave ob 15, 17, 19 in 21. 
uri.

KINO SAVA:
Ckalja, Miodrag Popovič. MihaJ- 
lo Paskal jevič, Branislava Pe- 
fiid in drugi vabijo na ogled 
domače barv. komedije Lola 
Djukiča BOG JE UMRL ZA
MAN. Tednik štev. 49. Predsta
ve ob 16, 18 in 20. uri.
Prodaja vstopnic v vseh kine
matografih od 14. ure dalje, za 
matinejo in kino Sava uro pred 
začetkom.

KINO TRIGLAV:
amer. barv. risanke o mačku 
Silvestru in mišku, ki so ga kli
cali HITRI GONZALES, samo 
ob 16. uri. Starši, pripeljite ot
roke!

Ob 18 in 20. uri. ital. barvna 
kavbojka UBIJTE JOHNNYJA 
RINGA! Prodaja vstopnic od 15. 
ure dalje!

KINO VEVČE:
danski barvni film ljub. pusto
lovščin ODKRITJE LJUBEZNI, 
ob 20. uri. Film za mladino do 
16 leta ni primeren!

KINO ZALOG:
angl. barv. biblijski spektakel 
SODOMA IN GOMORA, ob 19. 
uri. Igrata Stewart Granger in 
Stanley Baker.

KINO ZADOBROVA: 
franc. barv. kriminalka VRAŽ
JI POZDRAV, ob 20. uri. Igra
ta Alain Del on in Senta Ber
ger.

KINO SVOBODA, DOLGI MOST, 
LJUBLJANA:

angl. barv. CS film NOC GE
NERALOV. ob 10. uri.
Ob 19. uri angl. barv. CS film 
NOC GENERALOV.

KINO SVOBODA, ČRNUČE: 
amer. barv. film KAJ JE NO
VEGA MUCKA, ob 19.30.

KINO SVOBODA, DOL PRI LJU
BLJANI:

franc. barv. CS film PARDAIL- 
LANOVE NORČIJE, ob 20. uri.

KINO HRUŠICA: 
angl. barv. CS film GLEDALI
ŠČE SMRTI, ob 19. url.

KINO SAVLJE, LJUBLJANA: 
amer. barv W film HAPPE- 
NING, ob 20. uri.

KINO DRAVLJE:
amer. barv. westem CS film
OGNJENA KARAVANA, ob 20. 
uri.

KINO VRHNIKA:
amer. barv. CS fantast, film
PLANET OPIC. ob 17. uri. 
Amer. barv. komedija KATARI
NA VELIKA, ob 20. uri.

KINO BOROVNICA:
amer. barv. CS fantast, film
PLANET OPIC, ob 20. uri.

KINO SORA, ŠKOFJA LOKA: 
amer. barv. film ZA NJENO
LJUBEZEN, ob 18 in 20. uri.

KINO RADOVLJICA: 
ital. barv. zab. film DA, GOS
POD. ob 18. uri.
Amer. barv. krim. film AFERA 
THOMASA CROWNA, ob 20. 
uri.

KINO CENTER, KRANJ: 
amer. barv. risanke W. Disneya 
NOVOLETNI PROGRAM, ob 10. 
uri.
Zahodnonem. barv. V V komedija 
PRIDI, PRIDI, LJUBA MOJA, 
ob 16, 18 in 20. uri.
Premiera amer. barv. CS akc. 
film PLAVOLASI MAŠČEVALEC 
— ob 22. uri.

KINO STORŽIČ, KRANJ: 
amer. W. Disneyevi risani filmi 
NOVOLETNI PROGRAM, ob 
15.30.
Amer. barv. CS krim. film VE
LIKI BANČNI ROP. ob 17 in 
19. uri.

KINO TRŽIČ:
zahodnonem. barv. film POPOL
NI ZAKON, ob 17.30 in 19.30. 
S pridržki za mladino pod 16 
let.

KINO DOM. KAMNIK: 
amer. barv. CS vojni film PET 
MOŽ V PEKEL, ob 17.30 in 
19.30.

KINO KRVAVEC:
amer. barv. pust. film ZADNJI 
SAFARI, ob 19. uri.

KINO RADIO, JESENICE:
amer. barvni film POLJUBI ME 
NORČEK, ob 17 in 19. uri.

KINO PLAVŽ, JESENICE:
nem. barvni film PEPEK — 
STRAH IN TREPET PROFESO
RJEV, ob 18 in 20. url.

KINO DELAVSKI DOM,
JAVORNIK:

amer. barv. CS film KO PRIDE 
NOC. ob 19. uri.

KINO DOVJE:
amer. barv. film CINCINNATI 
KID.

KINO KRANJSKA GORA:
ital. barv. CS film GIBLJIVA 
TARČA.

KINO KRKA, NOVO MESTO: 
Špan. barv. film LEPI SPOMI
NI, ob 17 in 19. uri.

KINO SVOBODA, KRŠKO: 
angl. barv. CSP film SAMO 
DVAKRAT SE ŽIVI, ob 19.30.

KINO SVOBODA, TRBOVLJE II: 
amer. vojni barv. CS film IZ
KRCAVANJE V ANZIJU, ob 17 
in 19. uri.

KINO DELAVSKI DOM,
TRBOVLJE:

amer. barv. VV film DETEK
TIV. ob 17 in 19. uri.

KINO ROGAŠKA SLATINA: 
španski barvni film LEPI SPO
MINI, ob 19.30.

KINO PD VRANSKO:
amer. barv. CS film MET Z 
NEBOTIČNIKA, ob 19. uri.

KINO SVOBODA, ŠEMPETER V
SAVINJSKI DOLILI:

amer. barv. film NOV OBRAZ 
V PEKLU, ob 19.30.

KINO SOČA, NOVA GORICA: 
franc. barv. film SIRENA MI
SISIPIJA, ob 18 in 20. uri.

KINO SVOBODA, ŠEMPETER: 
amer. barv. film ŠTIRJE V 
BURJI, ob 18 in 20. uri.
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1 Obvestila
KEMIČNA ČISTILNICA »Zalar«, 

Bemekerjeva 14, Ljubljana, obve
šča cenjene stranke, da bo od 1. 
1. 1971 odprta vsak dan od 7. do 
12. in od 14. do 19. ure.

Hkrati obveščamo stranke, da 
naj prevzamejo svoje predmete 
do 31. 12. 1970 vsi tisti, katerim 
bo potekel rok do 31. 12. 1970. 
Po tem določenem roku razpolaga 
s predmeti čistilnica.

Obenem želimo vsem strankam 
srečno in uspehov polno novo 
leto 1971 in se še vnaprej pripo
ročamo. 40186

LJUBITELJI miniaturnih elek
tričnih železnic! Vaši mali vlaki 
bodo najlepše vozili, če jih boste 
vodili s kvalitetnimi regulatorji 
hitrosti in smeri tipa RHS—HO 
ali RHS—N. Cena 50 din. Poišči
te nas v času novoletnega sjjma 
na Gospodarskem razstavišču v 
preddverju hale A, kjer si boste 
lahko ogledali njihovo delovanje. 
Peter Hribar, izdelovanje igrač, 
Gradišče 9—II, Ljubljana.

3> 369-0

CE BOLEHATE NA ŽELODCU 
ali jetrih, žolču in črevesju, če 
vas muči zaprtje ali hemoroidi in 
vam umetna zdravila ne pomaga
jo, se posvetujte z zdravnikom in 
poizkusite zdravljenje z učinkovi
tim naravnim sredstvom — roga
škim »DON AT« vrelcem. Zahte
vajte ga v svoji trgovini, te pa 
ga dobe v Ljubljani pri »PRE
HRANI« in »MERCATORJU«. 
Mladi zdravnici MAJDI JANEŽIČ 
ob zaključku študija na medicin
ski fakulteti iskreno čestita dru
žina Janež iz Dolskega.

40386

Dr. VOVŠKU PETRU, vsem se
stram in strežnemu osebju interno 
intenzivnega oddelka bolnice Celje 
in dr. Lev Brumnu še posebna 
hvala za požrtvovalnost in trud 
v mojem najbolj kritičnem času 
bolezni. ZELIC-eva.

2962-0
v

Čestitke
MEDVEDŠEK MATJAŽU za op

ravljeno diplomo na ekonomski 
fakulteti v Bogoti, *<fcreno česti
tajo ata, mama. Aljoša in Ladi.

40308-C

Diplomiral je na veterinarske^! 
oddelku Biotehnične fakultete v 
Ljubljani PUHAR IVO — JANEZ. 
Mlademu veterinarju čestitajo do
mači in prijatelji. 40336-C

BORISU ŠKAPINU is Ljubljane
ob uspešno opravljeni diplomi na 
ekonomski fakulteta- iskreno česti
tajo družine: Privšek, Marenčič in 
Mlakar. 2964-C

DUNJI VRHOVNIK, dipl. ing. 
čestitajo za uspešno opravljeno 
diplomo na Biotehnični fakulteti 
njeni domači in Matija.

40196

Dežurne
službe

Nočna zdravniška dežurna služ
ba je za nujne obiske na domu 
od 19. do 7. ure. ob nedeljah in 
praznikih ves dan in to v na
slednjih enotah Zdravstvenega do 
ma — Ljubljana.
Bežigrad: Kržičeva 10. telefon — 

310-533
Center, Miklošičeva c. 24. telefon 

— 313 063
Moste—Polje: Prvomajska ulica 5. 

telefon 316 155
šiška—Šentvid: Derčeva ulica 5, 

(za občinsko stavbo) telefon — 
55 221

Vič—Rudnik: Postojnska 24. tele
fon 61 121

Medvode: Medvode telefon 71 215 
Grosuplje—Ivančna gorica: začas

no v stavbi bivšega ZD Ivančna 
gorica, telefon 78 439. telefon LM 
štev. 87 402, 77 141 in 78 464.

Služba Stalne pripravljenosti le 
za območje Črnuč — telefon štev. 
314 317. Dobrava — Polhovn Gra
dec, Vnanje gorice Horjul m Ve
like Lašče.

Nočna nedeljska ln praznična 
dežurna zobna ambulanta je v 
zobni ambulanti v Nebotičniku, 
Kidričeva 1, II. nadstropje, soba 
štev. 5. Ambulanta nudi prvo po
moč v nujnih primerih in to vsak 
dan, od 19. do 7. ure nasledme- 
ga dne. ob nedellah in Draznikih 
ves dan

LJUBLJANA
Lekarna Ajdovščina. .
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INTERTRADE
podjetje za mednarodno trgovino

LJUBLJANA. Moše Pijadejeva 29

želi vsem svojim poslovnim 
partnerjem in prijateljem 
uspešno novo leto 1971.

= .......v - - . i
= =
| Odločili smo se, da letos ne bo- | 
| mo pošiljali čestitk in želja še 1 
| posebej, ker smo denarna sred- | 
| stva, ki bi jih uporabili za ta na- | 
| men, namenili »Skladu za izgrad- j 
| njo partizanske šole v Cerknem j 
| na Primorskem«. 1

1 12187 |
iiiiiiiiiiiiiiiiiiiMiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiniiiiiiiimiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiimiiiiiiii

Milil...........Illllllllllllllllllllllllllilllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllli

BOLNICA IVANA REGENTA 
— SEŽANA
Komisija za razpis delovnih mest 

razpisuje
po členu 57 statuta zavoda zaradi reelekcije 
naslednji delovni mesti:

1. POMOČNIKA DIREKTORJA
POGOJ: diplomirani ekonomist ali pravnik z 
najmanj 2 leti prakse ali diplomant višje 
upravne šole z najmanj 4 leta prakse na vo
dilnem delovnem mestu.

2. RAČUNOVODJE
POGOJ: diplomirani ekonomist z najmanj 3 
leta prakse ali diplomant višje šole ekonom
ske smeri s 5 leti prakse. Poizkusna doba 
1 leto.

Prednost imajo kandidati, ki imajo poleg zgoraj 
navedenih pogojev še organizacijske in druge po
slovne sposobnosti.

Osebni dohodki po pravilniku.

Stanovanje bo na razpolago.

Kandidati naj pošljejo pismene ponudbe s kratkim 
življenjepisom in dokazili o izpolnjevanju pogojev 
najkasneje do 20. januarja 1971 na naslov:
»Svet zavoda Bolnice Ivana Reger/ta« v Sežani.

________________________ 12151

NUJNO 
i š če m o

opremljeno sobo
za našega uslužbenca 
v Ljubijani ali bližnji 
okolici.

Ponudbe pošljite 
m naslov:
»ZVEZDA« MARIBOR, 
Trg revolucije 4/1, 
telefon 31-271. 12119
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LJUBLJANA TRANSPORT
Prometno, gostinsko in turistično podjetje 
s sedežem v Ljubljani

objavlja naslednja prosta delovna mesta:

1. DIREKTORJA
GOLF HOTELA NA BLEDU

2. DIREKTORJA
HOTELA ŠPIK, GOZD MARTULJK

3. ORGANIZATORJA — 
PROGRAMERJA
ZA ELEKTRONSKO OBDELAVO PODATKOV 
V LJUBLJANI

POGOJI: 
pod 1.:
— višja strokovna izobrazba gostinske ali ekonom

ske smeri in 5 let delovnih izkušenj na samo
stojnih delovnih mestih v stroki

— znanje dveh svetovnih jezikov 
pod 2.: višja strokovna izobrazba z 2-letno ali sred
nja strokovna izobrazba s 5-letno prakso v večjih 
gostinskih obratih;
pod 3.: visoka ali višja izobrazba ekonomske, prav
ne, tehniške ali prirodoslovno-matematične smeri.

Izbrani kandidati bodo sprejeti na delo s polnim 
delovnim časom za nedoločen čas.

Pismene ponudbe z opisom dosedanjega dela in 
morebitne prakse pošljite do 10. 1. 1971 kadrovsko- 
socialni službi podjetja Ljubljana-Transport, Ljub
ljana, Celovška cesta 164. 12181

»PLETENINA«
tovarna trikotažnega 
perila,
LJUBLJANA,
Zaloška cesta 14

objavlja 
prosto delovno mesto
TRGOVSKEGA
POTNIKA
za območje Slovenije

Poleg splošnih pogojev za 
sklenitev delovnega raz- _ 
merja, predpisanih z zako
nom, morajo kandidati iz
polnjevati še naslednje po
goje:
— da imajo srednjo stro

kovno izobrazbo ali vi
soko kvalifikacijo 
trgovske smeri,

— da imajo 5 let delovnih 
izkušenj s področja ob
javljenega delovnega 
mesta v tekstilni stroki,

— da imajo lasten avto za 
opravljanje objavljene
ga delovnega mesta

Osebni dohodki so vzkla- 
jeni si pravilnikom o de
litvi osebnega dohodka, 
vezani na ustvarjeni pro
met.

Prijave s potrebno doku
mentacijo o strokovnosti 
in opisom dtosedanjih de
lovnih izkušenj pošljite 
gornjemu naslovu. Rok ob
jave je do zasedbe delov
nega mesta. 12118

PRAZNIČNA PRODAJA
Za poznavalce dobre kapljice odslej tudi na našem 

tržišču priznane pijače: 3 STEKLENICE

FOUR ROSES — bojurbon whisky 
CAPTAIN MORGAN — Jamaica rum 
BURNETT’S WHITE SATIN — GIN 

LIT: 2.100 IN N DIN: 80,60

Konsignacija: UNIVERZA L
LJUBLJANA, Gregorčičeva 11
Plačljivo v gotovini pri blagajni. 12113

Nekdanji 10-letni natakar restavracije 
Grand Hotel Uniona v Ljubljani

STANKO VERDEV
SNACK BAR M U R A N O 

(Beneški kristalni bar - restavracija) 
v izgradnji 

LJUBLJANA - DVORNI TRG 1 
Telefon 21-861, 312-865

ŽELI SREČNO NOVO LETO 1971

vsem znancem, poslovnim prijateljem 
in bodočim gostom

IZDAJA IN TISKA ČASOPISNO PODJETJE
NAROČNIKE 20-463, ZA ZUNANJE NAROCNIKE^Ul^^POSTNl PREDAlf 29^ - EKSP^^ ra^loN^llsv^B^^AVNll^ASUJV^^LJlTOUANif^ZIRb^OTN^PR^služBI^DRUZBENEGAiSjJIGOV^ STVA LJUBLJANA 501-1 167/2 - MESEČNA NAROČNINA 20 DINARJEV (2000 STARIH DINARJEV) ROKOPISOV NE VRAČAMO RAČUN PRI SLUŽBI DRUŽBENEGA KNJIGOVOD- telefon dežurnega 

urednika 20-646
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DONIT
Kemična industrija 
Medvode
tefex: 31-365 yu tesnit, telefon: 71-106

Ne glede na to, kakšen poklic opravljate in kje ste angažirani — inženir, poslovni človek, elektro
nik, kemik, študent ali šolar, voznik, upravnik hotela ali gospodinja — vam priporočamo, da se 
seznanite z našo firmo.
Ko boste prvič slišali za ime »DONIT«, smo prepričani, da se vam bo zdelo neznano in se boste 
spraševali, za katero firmo v Medvodah gre. Morda ste nas celo zamenjali z drugo firmo. Pre
pričajte se, da je beseda o VAŠI FIRMI in da bi izključili morebitno zamenjavo, vas prosimo, 
vzemite si čas in preberite teh nekaj vrstic.
če se peljete z avtomobilom znamke Fiat, BMW, VW, Renault, Peugeot, škodo ... ali katerim
koli drugim vozilom, se morda ne zavedate, da obstoji velika verjetnost, da je v vaše vozilo 
vgrajen FILTER naše proizvodnje.
če pomislite, da so pri vašem avtomobilu, strojni napravi, sobnem grelcu, tovarniških objek
tih ... potrebne ogromne količine TESNILNIH materialov in GOTOVIH TESNIL, potem pomi
slite, da je podjetje »DONIT« proizvajalec tesnilnih materialov in gotovih tesnil.
Oglejte si zgradbo vašega televizijskega ali radijskega sprejemnika, transistorja, katerekoli elek
trotehnične naprave in ugotovili boste, koliko ELEKTROIZOLACIJSKEGA MATERIALA je za to 
potrebnega. »DONIT«, Kemična industrija Medvode je prvi in največji proizvajalec tega mate
riala v Jugoslaviji.
če imate problem za stanovanjsko gradnjo, se obvezno posvetujte z našimi strokovnjaki o pred
nostih naših novih izdelkov — ELEKTROIN ST ALACIJSKIH VOZLOV IN RAZDELILNIH OMA- 
,RIC. Vaša gradnja bo tako CENEJŠA, HITREJŠA in SMOTRNEJŠA.

V primeru, da potrebujete sintetična LEPILA za potrebe gradbeništva, industrije in splošne po
trošnje, potem ZAHTEVAJTE »DONIT« lepila.
če ste zaposleni pri takšni dejavnosti, da uporabljate sintetične SMOLE, poskusite najprej Bo- 
rofen sintetične smole in zadovoljni boste.
V primeru, da pri vaši dejavnosti uporabljate MASE ZA STISKANJE, vam svetujemo Fenolit — 
mase za stiskanje in odpreske iz teh.
če tudi to ni bilo dovolj, da pridete v stik z nami, potem se vprašajte ali imate v vaši hiši, sta
novanju, restavraciji, tovarni, hotelu »DONIT« PLADNJE.
Torej — avtomobilske in industrijske filtre, tesnilne materiale in gotova tesnila, elektroizolacij- 
ske materiale, elektroinstalacijske vozle in razdelilne omarice, sintetična lepila in smole, mase 
za stiskanje in odpreske ter pladnje — kvalitetne izdelke znane doma in v svetu — DELA ZA VAS 
»DONIT«, Kemična industrija Medvode.

SREČNO 71

CAN PY PODARJA

Paket dveh steklenic vermoutha 
cinzano in elegantno stekleno 
posodo za led vsakomur, ki bo 
kupil enega izmed naših izdelkov 
od 15. decembra 
do 15. ianuaria 1971

STROJ ZA PRANJE PERILA 
SA 98
Stroj za pranje perila z uro, z biološkim 
namakanjem v času, ki ga vi sami določite,' 
stroj »zbudi« in pere avtomatično brez va
še intervencije. CANDY SA 98 ima 12 super- 
avtomatičnih programov, ekonomizator za 
manjšo količino perila, taster za čisto vol
no, 4 kadice za detergente in praške za 
omehčanje vode.

STROJ ZA PRANJE POSODE 
BRAVA 8/4
Nov stroj za pranje posode CANDY. Pere po
sodo kot, če bi jo vi sami prali, ker ima dve 
ločeni pregradi za pranje. V gornji pere 
krožnike in steklene posode zelo skrbno, v 
spodnji pa lepo pere posode. Njena kapaci
teta je za osem oseb, ima tudi ekonomiza
tor za 4 osebe. BRAVA 8/4 zavzame prav 
malo prostora v kuhinji in vam omogoča 
plan pri delu.

PRODAJA tehno union
LJUBLJANA, VOŠNJAKOVA 5, TEL. 320-855

SERVIS IN REZERVNI DELI 
ZAGOTOVLJENI

ŠTEDILNIKI S PEČICO
Novi štedilniki Candy vam ne dajejo le og
nja za kuhanje, temveč mnogo več: veliko 
pečico, roštilj, raženj, termostat, števec mi
nut, gorilnike plamenov. Gospodinja lahko 
upravlja avtomatično tako, da pečico pri
žge in ugasne ter izključi v določenem času. 
štedilniki CANDY imajo posebno elegantno 
obliko.

Cjand^/
!□ E JE—IZKUŠNJE



RAZŠIRITEV RAČUNSKEGA CENTRA — V klubskih prostorih ljubljanske mestne skup
ščine so včeraj podpisali predstavniki šestih organizacij pogodbo o razširitvi republiške
ga računskega centra. Center bo samostojna organizacijska enota, ki bo do nadaljnjega 
pridružena institutu Jožef Stefan. Partnerji bodo usmerjali njegovo delo prek poslovnega 
odbora. Na sliki: med podpisovanjem pogodbe. Foto: E. šelhaus

ŠE ZADNJI ZVEZEK ENCIKLOPEDIJE — Po petih letih dela je izšel pri Mla
dinski knjigi osmi (zadnji) zvezek »Sodobne ilustrirane enciklopedije.« Zvezek 
obravnava odnose in instrumente, ki so človeku omogočili zavestno kontaktiranje 
s sobitji in svetom. O težavah pri izdajanju tega pomembnega dela so pripove
dovali založniki na tiskovni konferenci (na sliki). Foto: E. šelhaus

PROTEST OB ZIDU SOLZA — Izraelci ogorčeno protestirajo proti procesu 
v Leningradu, kjer so obsodili več sovjetskih državljanov, zvečine Židov, 
češ da so nameravali ugrabiti letalo in odleteti z njim v Izrael: Na sliki/ 
načelnik izraelskega generalnega štaba Haim Barlev je obiskal skupino 
demonstrantov — Židov, ki so se priselili iz SZ. Telefoto: UPI

Stališča
Zveze

sindikatov
Kaj bodo obravnavali na 
plenarni seji ZSJ, ki bo 

29. decembra
OD NASE

BEOGRAJSKE DOPISNICE

BEOGRAD, 25. dec. — Na 
današnji tiskovni konferenci 
v Zvezi sindikatov je sekre
tar centralnega sveta ZSJ 
Marjan Rožič seznanil novi
narje z vsebino plenarne se
je, ki bo 29. decembra.

Zadnji plenum bo povzetek 
in zaključek celotnega dela 
Zveze sindikatov Jugoslavi
je- Plenarni seji bosta pred
ložena dva dokumenta: pro
gramska osnova za angažira
nje sindikatov pri izvajanju 
stabilizacije in stališča ob 
akciji za umirjanje in ustali
tev osebnih dohodkov. Na
čelna stališča bodo po ple
numu spremenili v amadma- 
je. ,v ,

Na plenumu bodo posve
tili veliko,pozornost zla-. 
sti politiki življenjskega 
standarda, socialnim in de
lovnim pogojem delavskega 
razreda. Obravnavali bodo za
htevo sindikatov po zvišanju 
minimalnega osebnega do
hodka, ki je v nekaterih re
publikah še vedno prenizek, 
prav tako je tudi nerealen 
razpon med najvišjimi in 
najnižjimi osebnimi dohod
ki.

Zveza sindikatov meni, da 
se ciljev stabilizacijske po
litike ne da doseči zgolj z 
restriktivnimi ukrepi na po
dročju osebnih dohodkov. 
Delovni ljudje so nosilci ci
ljev stabilizacije, zato jih je 
treba materialno stimulirati 
v skladu z doseženimi rezul
tati pri delu.

»Bolj kot do zdaj bomo 
vztrajali, da morajo vsi dru
žbeni ukrepi pomagati kre
pitvi samoupravljanja, priza
devati si je treba za trajnej
še, ne pa samo začasne re
šitve«, je poudaril Marjan 
Rožič. »Natančneje je treba 
opredeliti stališča glede oseb
nih dohodkov in stabilizaci
je ter opozoriti na vzroke, 
ki rušijo odnose v delitvi do
hodkov, tudi administrativne. 
Intenzivno gospodarjenje naj 
se sprejme za ključno nalo
go stabilizacije«.

S plenumom pa bodo od
prli tudi nove procese v pri
hodnjem delu sindikatov- Ta
koj po plenumu bodo na vr
sti stališča o srdenjeročnem 
družbenem razvoju v Jugo
slaviji. »že januarja bodo v 
sindikatih prve razprave o 
ekonomskih funkcijah fede
racije; izhodišča za razprave 
je že dal plenum sindikatov. 
Prav tako bo januarja izob
likovan predlog o spremem
bah v delitvi dogodkov.

MARINA DRAŠČIČ

Velika pridobitev 
Poreča

POREČ. 25. dec. (Tanjug) 
— Mestece Poreč je dobilo 
te dni poleg turistično-gostin- 
skm velikanov »Plava laguna« 
in »Riviera«, ki ju ima že ne
kaj časa, še tretjo delovno 
organizacijo podobne vrste. 
Gre za dosedanjo trgovinsko- 
podjetje »Jedinstvo«, ki sredi 
Poreča že gradi trgovinsko- 
gostinski center, v katerem 
bodo blagovnica s 5000 kvad
ratnimi metri prodajne povr
šine, več servisov, majhno 
pristanišče za jahte in hotel 
• 150 posteljami.

Poreč ima samo 4500 prebi
valcev, vendar je v njem ve
čina izmed 36.000 postelj, ki 
so bile v sezoni na voljo tu
ristom v mestu in okolici. 
Zmogljivosti se bodo d0 pri
hodnjega leta povečale še 
za več kot 4000 postelj, ker 
gradita tudi »Plava laguna« 
in »Riviera«.

Opozorilo 
na pogoste 
prekrške

Sekretariat za finance o 
odobravanju skupinskih 

ali več posojil
BEOGRAD, 25. dec. (Tan

jug) — Vse pogosteje se do
gaja, da so podjetja ali trgo
vine pripravljeni prodati kak 
izdelek na več potrošniških 
posojil, kar je v popolnem 
nasprotju s sklepom ZIS o 
omejitvi višine posojil na 6000 
dinarjev.

Strokovnjaki zveznega se
kretariata za finance in Na
rodne banke so zaradi tega 
opozorili, da je potrošniško 
posojilo mogoče dati samo ti
stemu, ki bo zaželeno blago 
zares kupil zase. Izjemoma 
lahko kupijo člani enega sa
mega gospodinjstva na več 
posojil blago, ki ga bodo 
skupno uporabljali. Ni pa mo
goče dovoliti, da bi skupinska 
posojila najemali l,judje, ka
dar je očitno, da bo kuplje
ni izdelek, na primer avtomo
bil, uporabljal samo eden iz
med njih.

Morda bi zaradi takih pri
merov lahko sprejeli nekoliko 
prožnejša določila — tako bi 
lahko povišali zgornjo mejo 
posojila tam, kjer gre za na
kup dražjih izdelkov.

Kurilno olie 
iz državnih rezerv

BEOGRAD, 25. dec. (Tan
jug) — Direkcija za rezerve 
industrijskih proizvodov je 
danes intervenirala na trgu 
z okoli 10.000 tunami kuril
nega olja. Beograjski »Jugo- 
petrol« je že začel prevzemati 
to gorivo, tako da ga bo že 
najpozneje jutri dovolj na 
črpalkah. Kurilno olje iz za
log direkcije bodo porabili 
predvsem za zboljšanje pre
skrbe v Beogradu in v okoli
ci ter v Makedoniji, kjer ga 
najbolj primanjkuje.

Direkcija je predlagala tu
di intervencijski uvoz naft
nih derivatov.

Lahko torej pričakujemo, 
da se bo v prihodnjih dveh, 
treh tednih preskrba s ku
rilnim oljem precej izbolj
šala.

V Beogradu 
primanjkuje 
zimskih gum

BEOGRAD, 25. dec. (Tan
jug) — Očitno je prvi sneg 
presenetil trgovce z avtomo
bilskimi gumami. V Beogra
du danes skoraj nikjer ni bi
lo mogoče kupiti zimskih gum 
za »fička« in »zastavo 1300«. 
Prodajalci pravijo, da bi lah
ko danes prodali tudi tisoč 
gum za te avtomobile, toda 
police so bile prazne. Za zdaj 
še ne kaže, da bodo trgovine 
kaj kmalu dobile potrebne 
količine zimskih gum. Last
nikom fičkov in zastav torej 
ne preostane drugega, kot da 
potrpežljivo čakajo.

Popust zaradi 
slabega vremena

HVAR, 25. dec. (Tanjug) — 
Kakim 500 domačim in tujim 
turistom na Hvaru so dali 
danes 50 odstotkov popusta 
na penziooske cene, zato ker 
je deževalo več ko štiri ure. 
Letošnjo zimo se je prvič 
zgodilo, da so gostje dobili 
popust zaradi slabega vre
mena, medtem ko so bili la
ni do konca decembra turisti 
na Hvaru štirikrat deležni po
pusta zaradi slabega vreme
na.

PRI ZAVAROVALNIC! SAVA

Moskva
predlaga
udeležbo

Naše gospodarstvo naj 
bi sodelovalo na dveh 

mednarodnih sejmih
MOSKVA, 25. dec. (Tan

jug). V predstavništvu »Ju- 
goslavija-publika« v Moskvi 
so izjavili, da bo naše go- 
gospodarstvo v prihodnjem 
letu sodelovalo na dveh med
narodnih sejmih v moskov
skem parku Sokoljniki.

Kot je predlagala sovjetska 
zveza trgovinska zbornica, 
naj bi se naša podjetja od 
26. maja do 19, junija udele
žila mednarodne razstave so
dobne tehnike za trgovino, 
družbeno prehrano in gostin
stvo (»Intorgmas«) na tisoč 
kvadratnih metrih zaprtega 
razstavnega prostora. Sovjet
ski organizatorji so tudi pred
lagali, naj bi jugoslovanska 
podjetja razstavljala še na 
približno 400 kvadratnih me
trih odprtega prostora kio
ske, čolne, avtomobilske ci
sterne, motorizirane proda
jalne, tovornjake-hladilnike, 
posebne tovornjake za prevoz 
živih rib, _ živil, industrij
skega blaga, pohištva in dru
gih izdelkov.

Množično naj bi naša pod
jetja sodelovala tudi na med
narodnem sejmu gradbenega 
materiala in opreme za pro
izvodnjo tega materiala 
(»Stroj-materiali«), ki bo od 
8. do 22. septembra, prav 
tako v znanem parku So
koljniki. Pogovarjajo se tudi 
o rokih za ponovno razstavo 
izdelkov naše farmacevtske 
industrije v Moskvi, nekatere 
naše organizacije pa naj bi 
sodelovale še na drugih spe
cializiranih mednarodnih 
razstavah, ki bodo prihodnje 
leto v glavnem mestu Sov
jetske zveze.

Debray in Bustos 
v Santiagu

SANTIAGO, 25. dec. f Re
uter) Francoski novinar Re- 
gis Debray in argentinski 
slikar Roberto Bustos,-" ki ju 
je bolivijska vlada izpustila 
v sredo, sta včeraj dopotova
la v čilsko glavno mesto. Bu
stos je izjavil, da bo zapro
sil za azil v Čilu, Debrayevi 
načrti pa niso znani. Kot se 
je izvedelo, se namerava De- 
bray sestati z znanim pesni
kom Pablom Nerudom, ki so 
ga pred kratkim imenovali 
za čilskega veleposlanika v 
Franciji.

Navodilo 
za praznovanje

»Brez strahu lahko je
ste, pijete in se veselite 
med prazniki, kolikor se 
vam zahoče.« Tako pravi 
direktor nacionalnega in
štituta medicinskega cent
ra v Londonu dr. Wright 
in s tem zavrača črnogle
de napovedi ameriških 
zdravnikov, da obilica hra
ne in pijače v prazničnih 
dneh škoduje ljudem, zla
sti srčnim bolnikom. Tr
ditve ameriških kolegov 
je dr Wright ocenil kot 
popoln nesmisel. P0 nje
govem mnenju lahko tri
dnevno praznovanje le po
kvari prebavo.

»Boij obilno uživanje 
hrane in pijače enkrat 
na leto lahko zdravju celo 
koristi. Nihče ne bo imel 
težav s srcem zaradi go
stije m prijetno prebitih 
uric, kamor sodi tudi lju
bezen.«
• Znani britanski zdravnik 
pa opozarja na nevarno 
pretiravanje, tudi pri delu, 
ter na pogoste skrbi, na 
kajenje — več kot 20 ci
garet dnevno, a dobra vo
lja v prazničnih dneh je 
najboljša terapija.

CK ZK BiH 
o vlogi federacije

SARAJEVO, 25. dec. (Tan
jug) — CK ZK BiH je danes 
pod predsedstvom Branka 
Mikuliča razpravljal 0 delov
nem programu ZK BiH pri 
uresničevanju stališč prve 
konference ZKJ. Centralni ko
mite ZK BiH je menil, da so 
se med dosedanjimi pripra
vami za izvajanje ustavne 
reforme z dogovori med re
publikami in pokrajinami 
sporazumeli o vrsti vprašanj 
v zvezi z vlogo federacije, 
zlasti njenega predsedstva, 
kar so na sestanku pozitivno 
ocenili.

Govonii so tudi o gospodar
ski vlogi federacije, zlasti o 
nekaterih razlikah, ki jih je 
mogoče sporazumno rešiti, 
kot so opozorili na današ
njem sestanku. CK ZK BiH 
je govoril tudi ° izvajanju 
sklepov prve konference ZK 
BiH, ki so jo posvetili mla
dini.

Makedonska šola 
v Avstraliji

2o. decembra (Ta
njug! — Po novem letu bo
nu v zanoanoavsvaiskem me- 
siu t-erifiu ouprli osnovno šo
lo »»1:. oktomvn« iz Skopja, 
Kjer se bodo otroci makeuon- 
šKin izseljencev učili materin
ščine, zenujepisa o Makedoni
ji in Jugoslaviji in zgodgovine 
iuakeuoiiisKega in drugih jugo- 
siovanston narodov. To je pr
va šola v makedonskem jezi
ku izven Jugoslavije, predlog 
zanjo pa so dali naši izse
ljenci.

Sola v Perthu se bo vzdr
ževala iz skladov makedonske 
izseljenske matice v Skopju 
in s prispevki staršev otrok, 
ki bodo obiskovali pouk. Po
zneje bo šolo financirala, ta
ko kot druge, ki jih še na
meravajo odpreti, avstralska 
vlada, v skladu z določbami 
'njihove ustave o razvoju na
cionalnih kultur na tej celina.

Politični sistem 
v večjih mestih

BEOGRAD, 25. .dec. (Ta
njug). V Beogradu se je da
nes končalo posvetovanje 
predstavnikov . organizacij 
Socialistične zveze glavnih 
mest republik in pokrajin, 
na katerem so obravnavali 
delovanje političnega sistema 
v večjih mestih. Na dvodnev
nem posvetovanju so razpra
vljali predvsem tem, ka
ko pri napovedanih spre
membah političnega sistema 
najti pot do samoupravne 
komune.

Novoletni popust
BEOGRAD, 25. decembra 

(Tanjug) — Zelezniško-trans- 
pdrtna podjetja so sklenila, 
da bodo potnikom za novo
letne praznike tudi letos dala 
25 odstotkov popusta. Popust 
bo veljal pet dni in pol, in 
to pri odhodu od srede 30. de
cembra ob 0.01 uri do nedelje 
3. januarja ob 24. uri, pri 
vrnitvi pa od četrtka 31. de
cembra ob 0.01 uri do pone
deljka 4. januarja ob 12. uri.

Ta ugodnost velja za vse 
vrste vlakov, razen Akropoli- 
sa. Priznavali jo bodo tudi 
otrokom, ki imajo že tako ali 
tako pravico do cenejših vo
zovnic.

Več ladij 
ob Novem letu

REKA, 25. decembra (Ta- , 
njug) — Ladje na hitri progi 
med Reko in -brovnlkom 
bodo med novoletnimi praz
niki vozile namesto štirikrat 
na teden vsak dan, tako da 
bodo lahko prepeljali člmveč- 
je število potnikov ta turi
stov. Vozila bo tudi potniška 
ladja »Jadran«, ki ima pro
stora za 1200 potnikov (od 
tega jih je 190 lahko v kabi
nah). »Jadran« bo odplul z 
Reke 30. decembra ta 2. janu
arja, iz Dubrovnika pa 1. ta 
3 lanuarja

Poleg te ladje bosta čez 
novo 'eto na hitri orrvri obra- 
tokata Hid* »Novi Ba.d« in 
»Aleksa Aantlč«.

/z včerajšnje zadnje izdaje

Za globlje 
sodelovanje 

sPZDP
Izvršni biro predsedstva 
ZKJ razpravljal o zadnjih 

dogodkih na Poljskem

BEOGRAD, 24. dec. (Tan
jug) — Izvršni biro predsed
stva ZKJ je danes razprav
ljal o položaju ta o aktual
nih idejnih vprašanjih orga
niziranja splošnega ljudskega 
odpora. Gradivo o tem je 
pripravila komisija predsed
stva za vprašanja splošnega 
ljudskega odpora. Na seji so 
sklenili, naj komisija nada
ljuje delo in pripravi gradivo 
o teh vprašanjih za razpravo 
na eni prihodnjih sej pred
sedstva.

Izvršni biro je tudi raz
pravljal o nekaterih vpraša
njih s področja mednarodnih 
odnosov. V okviru tega je 
razpravljal tudi o nedavnih 
dogodkih na Poljskem. Pri 
obravnavanju tega vprašanja 
je izvršni odbor izhajal iz te
ga, da je urejanje nastalega 
položaja zadeva komunistov, 
delavskega razreda in polj
skega ljudstva. ZKJ razume 
vzroke, ki so privedli do tra
gičnih dogodkov, pa tudi po
sledice, nastale zaradi dose
danjega razvoja na Poljskem; 
ZKJ razume prizadevanja 
vodstva PZDP, ki išče izhod 
iz tega položaja v tesnejšem 
povezovanju partije z delav
skim razredom ta delovnimi 
ljudmi ta ki skuša zagotoviti 
njihovo sodelovanje pri reše
vanju problemov socialistič
nega razvoja.

Na seji so ponovno potrdili 
pripravljenost ZKJ, da še na
dalje poglablja sodelovanje s 
PZDP zaradi prijateljskih od
nosov med državama, v inte
resu miru in socializma.

Delegacija ZKJ 
odpotovala 
v Indijo

BEOGRAD, 24. dec. (Tan
jug). Delegacija ZKJ m 
SZDLJ, ki jo vodi član pred
sedstva ZKJ ta zvezne konfe
rence SZDLJ Dobrosav Cula- 
fič, je danes odpotovala v 
Indijo, kjer se bo udeležila 
kongresa združene socialistič
ne stranke.

Ugrabitelja letala 
obsojena na smrt

LENINGRAD, 24. decembra 
(TASS) — V Leningradu se 
je končala sodna razprava 
proti udeležencem poskusa 
ugrabitve sovjetskega potni
škega letala »An2«. Dvema 
ugrabiteljema Marku Dimši- 
ču in Edvardu Kuznecovu je 
sodišče izreklo smrtno kazen, 
ker sta od konca 1969 leta 
aktivno delala v organizira 
nju skupine, v pripravah za 
ugrabitev letala in pri po 
skusu ugrabitve. Drugi ude
leženci te skupine — skupno 
9 — pa so bili obsojeni na 
zaporne kazni od 4 do 15 let.

Ugrabitelji so 15. junija le
tos poskušali ugrabiti sovjet
sko potniško letalo ta se z 
njim iz Leningrada odpeljati 
v švedsko mesto Bodn. Ob 
sojeni imajo pravico do pri 
tožbe na vrhovno sodišče ru
ske federacije.

Tito čestital
Cyrankiewiczu

BEOGRAD, 24. decembra 
(Tanjug) — Predsednik re
publike Josip Broz Tito je 
poslal novemu predsedniku 
državnega sveta LR Poljske 
Jožefu Cyrankiewiczu brzo
javko, s katero mu je čestital 
in zaželel uspeh pri opravlja
nju »vaše odgovorne dolžno
sti«. Hkrati je predsednik Ti
to izrazil prepričanje, da se 
bodo prijateljski odnosi in 
sodelovanje med obema drža
vama izboljševali in krepili v 
obojestranskemu interesu, in
teresu miru in napredka v 
svetu.

Pogovori Milentije 
Popovič-Šafei

BEOGRAD, 24. decembra 
(Tanjug) — V stavbi ZIS v 
Novem Beogradu so bili no
coj pogovori med predsed
nikom zvezne skupščine Mi- 
lentijem Popovičem in pod
predsednikom ZAR Huseinom 
el Šafeijem. Popovič in Šafei 
sta v pogovorih še posebej 
poudarila, da so si pogledi 
obeh držav na nekatera po
samezna vprašanja zelo bU- 
zu in izrazila željo, da bi se 
še nadalje razvijali tradicio
nalni prijateljski odnosi med 
obema državama.

Podpora mladini 
Južnega Vietnama

BEOGRAD, 24. dec. (Tan
jug). Predsedstvo ZMJ je po
slalo z današnje seje brzojav
ko zvezi mladine v Južnem 
Vietnamu in narodnoosvobo
dilni fronti, v kateri ponovno 
izraža solidarnost in podpira 
pravičen boj južnovietnam- 
skega ljudstva ta mladine. 
Predsedstvo je razpravljalo 
tudi o deležu mladine pri raz
pravah o ustavnih spremem
bah. Sprejeli so tudi predlog 
o pripravah na konferenco 
ZMJ o mednarodnem sodelo
vanju in dejavnosti zveze 
mladine, ki bo v prvi polo
vici marca.

^fivifitslco-enip-
tovski nolitični 
v'n«oynri

MOSKVA, 24. dec. (TASS)
— V Moskvi so se danes na
daljevali sovjetsko-egiptovski 
politični razgovori. Sovjetski 
zunanji minister Andrej Gro- 
miko in zunanji minister ZAR 
Mahmud Riad sta nadaljevala 
s proučevanjem mednarod
nega položaja in še posebej 
razvoj dogodkov na Bližnjem 
vzhodu Prav tako sta se tudi 
sestala obrambna ministra 
obeh držav, maršal Grečko 
in general Pavzi.

Nikolaj Švernik 
umrl

MOSKVA, 24. dec. (TASS)
- Znani voditelj KP Sovjet 
ske zveze in sovjetske vlade 
Nikolaj švernik je umrl v 
82 letu starosti v Moskvi. 
Med drugim je bil član polit
biroja CK KP SZ, predsednik 
prezidija vrhovnega sovjeta 
ZSSR, nekaj časa je vodil 
tudi partijsko kontrolno ko
misijo CK KP Sovjetske zve
ze.

V Bakru bodo 
gradili koksarno

SISAK, 24. dec. (Tanjug) 
Delavski svet železarne v Si
sku je danes skupaj z združe
nim podjetjem slovenskih že
lezarn sklenil, da bodo zgra
dili koksarno v Bakru.

V GRADEC po igrače 
k tvrdki KOCH in nič drugače!
Na zalogi celoten sortiment LEGO in vse novosti

KOCH na Glavnem trgu

Telegrami
SODELOVANJE MED LIBIJO IN ALŽI

RIJO — TRIPOLI. V soboto bo alžirski 
predsednik Bumedien uradno obiskal Libi
jo; obisk naij bi poglobil odnose med dr
žavama in sodelovanje na mnogih pomemb
nih področjih.

ČESTITKA MAO CE TUNGU — HANOI. 
■ Severnovietnamski voditelji so poslali pred
sedniku KP Kitajske Mao Ce Tungu ob nje
govem 77. rojstnem dnevu brzojavno če
stitko.

PREIMENOVANJE — TOKIO. Japonska 
vlada je svojega veleposlanika v Sovjetski 
zvezi Tora Nakagava imenovala za velepo
slanika v ZDA.

POZIV SOVJETSKIH ZNANSTVENI
KOV — MOSKVA, štirinajst vidnih sov
jetskih znanstvenikov je pozvalo ameriške
ga predsednika Nixona, naj zavaruje živ
ljenje ameriški partijski aktivistki Angeli 
Davis, ki je po njihovem mnenju požrtvo
valna bojevnica za napredne družbene ide
je in državljanske svoboščine, ne glede na 
raso in barvo kože.

BRITANSKI BANČNIK NA SVOBODI 
— HONGKONG. Britanski bančnik David 
Johnson, ki so ga avgusta 1968 na Kitaj
skem zaprli kot »sovražnika ljudstva«, je 
dopotoval v Hongkong. Zaprt je bil 23 
mesecev.

SPORAZUM SEV — MOSKVA. Namest
niki šefov vlad držav članic SEV so v 
Moskvi podpisali sporazum o nekaterih 
spremembah pri multilateralnem obraču
navanju z rublji. Tako naj bi izpopolnili si-,, 
stern dajanja posojil.

NOVI METALURŠKI CENTER — RIM. 
Italija skuša čimprej zadovoljiti gospodar
ske potrebe po jeklu — zgraditi namerava 
velikanski metalurški center, eden največjih 
v Evropi, ki naj bi letno dajal približno 10 
milijonov ton surovega jekla. Postaviti ga 
nameravajo v Kalabriji.

ŠVEDI PROTI EGS — STOCKHOLM. 
Po najnovejši »Gallupovi« anketi je le 31 
odstotkov Švedov glasovalo za članstvo nji. 
hove države v EGS — pred kratkim jih 
je bilo za še 59 odstotkov.

AVSTRIJSKO - SOVJETSKI SPORAZUM
— DUNAJ. Avstrijsko donavsko ladjevje je 
sklenilo sporazum s sovjetskim transportnim 
podjetjem »Sovfraht«; do leta 1975 bodo tre
tjino sovjetskih pošiljk, namenjenih avstrij
skemu metalurškemu koncernu, dobavili po 
Donavi. Prihodnje leto bodo avstrijske ladje 
prepeljale 290.000 ton premoga in železove 
rude.

VEČ POZORNOSTI PRODUKTIVNOSTI
— TORONTO. Kanadska gospodarska zbor
nica je opoarila vlado, naj več pozornosti 
posveti produktivnosti, saj lahko le tako 
zavro vse večjo brezposelnost in spodbude 
gospodarsko dejavnost in blagovno menjavo,

NAPAD NA IZRAELSKO PATRULJO — 
BETLEHEM. V Betlehemu so odvrgli gra
nato na izraelsko patruljo; žrtev in škode 
ni bilo.

STRELJALI NA SVOJE — SAIGON. 
Ameriško topništvo je pomotoma izstrelilo 
granato na lasten položaj — devet vojakov 
je bilo mrtvih in prav toliko ranjenih. Ne
sreča se je zgodila le dve uri pred napove
dano zaustavitvijo ognja ob božičnih praz
nikih približno 20 kilometrov jugozahodno 
od Huea.

DOSLEJ ŽE 30 SPOPADOV — SAIGON. 
V prvih 12 urah enodnevne zaustavitve ognja 
v Vietnamu je bilo 30 spopadov, padla sta 
dva južnovietnamska vojaka, en ameriški 
pa je bil ranjen V Saigonu trdijo, da so 
imele osvobodilne sile devet mrtvih.

Pa še to:
DVOJEZIČNOST V PRAKSI — Delavec 

prizrenske tovarne zdravil »Farmakos« je 
dobil odločbo o osebnem dohodku, natipka
no v dveh jezikih: sklep v srbohrvatskein, 
obrazložitev pa v albanskem jeziku. Višina 
osebnega dohodka je majhna v obeh jezikih.

Vreme in temperatura 25. decembra 1970

kraj) vreme 
ob 7 im

vreme <jC
ob '13 on

Ljubljana
Planica
Brnik
lvredanca
Maribor
.sl Gradec
Celje
Novo mesto
Koper
^eka
Pulj
Hvar
Dubrovnik
Zagreb
Beograd
Sarajevo
Titograd
Skopje
Celovec
Gradec
Dunaj
Benetke
Milano
Genova
Miinehen
Ziiricb
Rim
Pariz
Berlin
Stockholm
Moskva

sneži
poloblačno
sneži
sneži
obiačno
sneži
sneži
sneži
poloblačno
oblačno
sneži
dežuje
dežuje
sneži
oblačno
sneži
oblačno
megla

oblačno
Jasno
jasno
jaino
oblačno
jasno

—3 
—17 

—9 
—16 
—6 

—10 
—9 
—8 

1 
1 
2 
9
7

—8
—5
—7

l
—10
—10

sneži
oblačno
sneži
megla
sneži
sneži
sneži
sneži
poloblačno 
oblačno 
oblačno 
dežuje 
dežuje 
sneži 
oblačno 
sneži 
dežuje 
oblačno 
sneži 

' sneži 
oblačno

oolob lačno 
poloblačno 
oblačno

jasno
sneži
jasno
sneži

~ 6 poloblačno
—4 poloblačno
— o oblačno 

—.3 _

—3
—10
—4

— .r

—5
—5

2
3

11' 
8 

— 4 
2

—2
6
2

—7
—5

4
—8

—3 
— 1 
—5

Napoved za danes:
SLOVENIJA:

Pretežno oblačno bo, pred
vsem v vzhodni Sloveniji bo 
še rahlo snežilo. Najnižje 
nočne temperature bodo med 
—5 in —10, na Gorenjskem 
—15, v Primorju 0, najvišje 
dnevne okoli —3, v Primorju 
3 stopinje C. Na Primorskem 
bo še pihala burja.

V nedeljo ne bo večjih 
sprememb, še naprej bo 
hladno.
JUGOSLAVIJA:

Oblačno bo s snežnimi pa
davinami, le ob srednjem in 
južnem Jadranu bo deževalo.
VREMENSKA SLIKA:

Sredozemlje je še v ob
močju nizkega zračnega pri
tiska, ki je le občasno aktiv
no. Hladne zračne gmote, ki 
se zadržujejo nad srednjo in 
vzhodno Evropo, povzročajo 
ob stiku s sredozemskimi 
zračnimi gmotami manjše pa
davine.

SNEŽNE RAZMERE: žičnica Krvavec: _11
sneži. 10 cm prtiča, žičnica obratuje — žičnica’ 
na Veliko planino; —g, sneži, 7 cm pršiča, ni
halka in sedežnica obratujeta — žičnica Zele
nica. — 14, sneži. 30 cm pršiča, žičnice obra- 
tuieio — Ljubelj—predor: — n, sneži 20 cm 
prtiča — žičnica na Vogel: —10, rahlo sneži. 
30 cm suhega snega, žičnica in nihalka obrat. 
-- Pohorska vzpenjača (zg. postaja): _10 ob
lačno. sneži. 25 cm pršiča, žičnici Bolferik in 
Bellevue obratujeta — Kredenca: —16. sneži,
- io cm suhega snega — Dom na Komni- _12
snež). 30 cm snega, tov. žičnica obratuje — 
Bohinj: —6, sneži, lo cm snega — Planica:
—1 -. zmerno obiačno, 25 cm snega — Kranj
ska gora: —13. oblačno. 20 cm pršiča, drsali
šče odprto, vlečnica obratuje — Jezersko- —9 
oblačno, 14 cm snega — Ljubljana: —8. sneži! 
8 cm snega — Novo mesto: —8, sneži, 17 cm 
snega — Dom na Travni gori: —9 rahlo sneži

35 cm pršiča, cesta prevozna, vlečnice ob 
— Zaplana: —7, sneži. 17 cm snega, i 

mca obratuje — Logatec: —7. sneži 17 
suhega snega, žičnica obratuje — Pošto;: 
—8. Sneži, 7 cm snega — Lokve: —12 obl 
no, 5 cm suhega snega, vlečnica ne obratu 
cesta prevozna — Lažne: —12 oblačno 20 i 
snega, vlečnica obratuje — Livek: —6, obl 
nPa »Roraj 21 cm. spodaj 8 cm srena, sn 
vleč obratuje cesta prevozna — Cml vrh r 
Idrijo: —8 sneži, 35 cm suhega snega — V 

“8. sneži 40 cm suhega snega — Idri 
60. sneži. 15 cm suhega snega — M. Sobo 

—3 sneži, 4 cm snega — Maribor: —6. < 
(“eno 12 cm snega — Sl oveni gradeč: — 
sneži, 8 cm snega — Celje: —8, oblačno, 11 < 
snega — Turistični center Golte nad Mozirje: 
—12, rahlo sneži, 14 cm pršiča, žičnica in g< 
dola obratujeta cesta prevodna — Polževo: — 
40 cm prtča, cesta prevozna.
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Priprave za pogovore 
s sensšiskimš delavci
V pomurskih občinah se bodo z njimi po
govarjali največ o pravicah in dolžnostih

MURSKA SOBOTA, 25. dec. Na današnji seji pomur- 
ssega koordinacijskega odbora za problematiko zapo
slovanja v tujini so razpravljali o pripravah na pogo
vore z našimi delavci, ki se mudijo ob novoletnih praz
nikih v domačem kraju. Govorili so o problemih, ki 
še zmeraj spremljajo zaposlovanje v Avstriji in o or
ganizaciji kulturnozabavnega življenja za naše delavce 
v zamejstvu.

V pomurskih občinah bodo 
pogovori za te delavce od 28. 
aeceinora do 7. januarja 1971.
Predstavniki družbenopolitič
nih organizacij, komunalnega 
zavoda za zaposlovanje, za- 
vooa za socialno zavarova
nje, banke in zavarovalnice 
bodo delavce seznanili z ak
tualnimi političnimi proble
mi, v drugem delu pa bo naj
več govora o pravicah in dol
žnostih, ki jih imajo delavci 
pri tujem delodajalcu.

O problemih, ki še zme
rom spremljajo zaposlovanje 
v Avstriji so na seji menili, 
da velikokrat izhajajo iz pre
majhne seznanjenosti delav
cev. Tako j® glede pravic uve
ljavljanja otroškega dodatka, 
zdravstvenega zavarovanja ln

PREBOLD

Novo gostinsko
podjetje?

V Preboldu razmišljajo o 
ustanovitvi novega gostinske
ga podjetja, ki naj bi prevze
lo predvsem gostišče z baze
nom in naselje s počitniškimi 
hišicami. Ideja se je porodila 
v okviru tamkajšnjega turi
stičnega društva, ki želi, da 
bi v prihodnje imeli manj 
problemov s stalnim ureja
njem in reševanjem vprašanj, 
kdo bo vodil gostinstvo. Go
stinsko podjetje Hmeljar iz 
Žalca, ki je do sedaj imelo 
v najemu gostišče ob bazenu, 
je pripravljeno to odstopiti, 
saj razmišljajo, da bi najprej 
nekaj več naredili v lastni 
hiši. Tako naj bi ob ugodni 
finančni situaciji že prihod
nje leto v starih prostorih 
sredi mesta zgradili nekaj 
tujskih sob, ki so nujno po
trebne, razen tega pa še iz
boljšali lokal.

Danes v Celju
KINtO:

Union: jug. barv. film — 
KDOR POJE, ZLO NE MISLI.

Metropol: ob 16.30 jug. bar
vni film TOVARIŠIJA PETRA 
GRČE.

Ob 18.30 in 20.30 ameriški 
barv. film UJETNIKI VESO
LJA.

Dom: amer. barv. film ŽE
NA Z DNA MORJA.
SLG:

RDEČA KAPICA — ob 8. 
uri za IV. osnovno šolo Ce
lje — ob 10. uri za osno.no 
Šolo Rog. Slatina — ob 14.* 
uri za osnovno šolo Rora-ka 
Slatina. Ob 17.30 — SEKIRA
— za osnovno šolo Celje.
DEŽURNA LEKARNA:

Center, Vodnikova 1.
LIKOVNI SALON:

Zadnji dar. razstave Maksi
ma Sedeja, ml.

NEDELJA:
KINO:

Nespremenjen -oroTrain.
SLO:

RDEČA KAPICA — ob 10. 
uri za »Me*ko« Celje — ob 15. 
uri za »LIK Savinja« Celje.
RADIO CELJE:

Literarna oddaja, pogovor 
s poslušalci.

MUZEJA:
Oba sta odprta od S. ?!o 12. 

ure.

PONEDELJEK:
KINO:

Union: KDOR POJE, ZLO
NE MISLI.

Metronol: ob 16.30 TOVARIŠI
JA PETRA GRČE. ob 18.30 in 
20.30 kubanski barv. film CHE 
QUEVARa.

Dom: amer. barvni film — 
KLASEN PAR.
SLG:

RDEČA KAPICA — ob 8. 
uri za osnovno šolo Hud5nja
— ob 10. uri za osnovne šole 
Šentvid, Sodca in Strmec — 
ob 14. uri za II. osnovno šolo 
Celje in šolo Vran^Vo — ob 
16. uri za »Aero« Celje.
RADIO CELJE:

Športni’ pregled.

DEŽURNA LEKARNA:
Center, Vodnikova 1.

jo tudi od 19, do

podobnih vprašanj. Poleg za
gotovitve pravic pi-j zasluž
ku, zdravstvenem in social
nem zavarovanju ter drugem, 
je veliko zaposlenih na tu
jem zainteresiranih za kul
turno zabavno življenje, ven
dar doslej ni bilo veliko stor
jenega zaradi pomanjkanja 
aenarja. Na seji so se zavzeli 
z** to, da bodo pripravili za 
delavce v bolj oddaljenih kra
jih več gostovanj domačih 
kultumoumetniških skupin.

ERNEST RUŽIČ

Povozi S jo je
MARIBOR, 25. dec. — V Mi

klavžu pri Mariboru se j e vče
raj popoldne pripetila nesreča, 
pri kateri je voznik osebne
ga avtomobila nemške regi
stracijo Tomo Lučič iz Ro- 
maljevca peljal iz Maribora 
proti Ptuju. V Miklavžu je 
prehiteval neznanega tovor
njaka s prikolico in zapeljal na 
levo stran ceste, kjer je tr
čil v Marijo Podhostnik iz 
Maribora, ki je hodila po 
levi strani ceste proti Ptuju. 
S hujšimi poškodbami so jo 
prepeljali v mariborsko bol
nišnico.

N. S.

Fssšš!a ga je 
prisebnost
strojevodje

MURSKA SOBOTA, 25. dec. 
— Včeraj se je Ivan Stale- 
ker iz Kanade, ki je na obi
sku pri sorodnikih v Otovcih, 
peljal z osebnim avtomobi
lom jz Dokležovja proti Mur
ski Soboti. Na železniškem 
prelazu v Lipovcih je zaradi 
močnega sneženja in vinjeno
sti spregledal znak stop in 
trčil v tovorni vlak. Stroje
vodja, Janez Sijanec iz Mur
ske Sobote je avtomobil že 
prej opazil in je močno zavi
ral, tako da je precej ubla
žil trčenje. Voznik osebnega 
avtomobila k sreči ni bil ra
njen, na vozilu, ki s; ga je 
Staleker sposodil pri agenci
ji Union iz Beograda, pa je 
za deset tisoč dinarjev škode.

E. B.

Huje se je
poškodovala

MARIBOR, 25. dec. — V 
Miklavžu pri Mariboru se je 
včeraj huje poškodovala Ma
rija Miližič iz Miklavža. Zbil 
jo je voznik osebnega avto
mobila Radimir Aršič iz Sme
dereva, začasno na delu v 
Nemčiji, ki je peljal iz Ma
ribora proti Ptuju. Prehite
val je pred njim vozečo kolo
no vozil in zadel žensko, ki 
je hodila pravilno po levi 
strani proti Ptuju in ob sebi 
potiskala kolo. S hujšimi 
poškodbami so jo prepelja
li v mariborsko bolnišnico.

N. S.

Pogovor s poslan
ci v Mariboru

MARIBOR, 25. dec, — Po
slanska pisarna pil občinski 
konferenci SZDL Maribor je 
pripravila danes v prostorih 
ga in gospodarskega zbora 
aoma družbenih organizacij 
pogovor o predlogu zakona 
o vodnem prispevku za leto 
1971. Namen pogovora je bil 
seznaniti poslance republiške- 
skupščine SR Slovenije s pro
blematiko vodnega sklada SR 
Slovenije in z razlogi, ki so 
narekovali zvišanje višine vo
dnega prispevka za 15 od
stotkov. Predsednik skupšči
ne Vodne skupnosti Drava— 
Mura, ki je poudaril, da je 
prišlo do 15-odstotnega po
višan ia višine vodnega pri
spevka zato, ker že pet let 
niso bila povečana sredstva 
vodnega prispevka in zaradi 
dosedanje višine sredstev pla
ni vodnih skupnosti niso bili 
zadovoljivo realizirani. B. C.

Prejeli smo

Težave zastirajo koristnost
Dosedanji direktor tovarne Vega v Ljubljani o vzrokih za svoj odstop

Optična industrija je dejavnost, ki jo Slovenija nujno potrebuje. Preden je Vega 
osvojila novi program proizvodnje, smo bili za tovrstne izdelke navezani izključno 
na uvoz z zahoda. Tehnično visoko razvite dežele v svetu dajejo tovrstni industriji 
pozornost in pomoč, žal, pri nas v primeru Vege ni bilo tako.

PRESENEČENJE ZA OSKRBOVANCE — Veselo presenečenje so doživeli oskrbo
vanci doma v Novem Celju, ki so jih “minulo sredo obiskali učenci osnovne šole 
Žalec, gojenci glasbene šole in moški pevski zbor upokojencev iz Žalca. V več 
kot enournem veselem programu so gostje razveselili oskrbovance za katere je 
bil obisk enkratno doživetje. To gostovanje je organizirala občinska konferenca 
Zveze mladine Žalec. Dejanje je vsekakor pohvale vredno, saj se teh ljudi poleg 
nekaterih sorodnikov in tistih, ki zanje skrbijo, le redko kdaj kdo spomni. Pod
pis k sliki: nastop mladih pevk. Foto: T. Tavčar

Ko sem aprila leta 1966 
prevzel dolžnost generalnega 
direktorja v tem podjetju, 
sem našel sledeče stanje: 
kolektiv Vega je leta 1966 
prevzel v upravljanje samo 
eno devetino planiranih in
vesticijskih kapacitet. Po in
vesticijskem programu, ki ga 
je potrdila občinska skupšči
na, naj bi Vega postala ena 
največjih tovarn optičnih iz
delkov v Jugoslaviji. Takrat
na proizvodnja —. obrtniška 
— pa se je razvila v zgradbi, 
ki je bila zgrajena za potre
be inštituta. Podjetje je bilo 
brez vsakršnega tekočega in 
razvojnega plana. Do leta 
1966 je Vega proizvajala prib
ližno 3.600 izdelkov, ki so 
bili z izjemo 210 steklopiha- 
škin izdelkov, vsi nerentabilni 
m nekuranthi. Takšnih pro
izvodov je bilo na zalogi za 
približno 15 milijonov dinar
jev, razen tega pa je bilo 
se za približno 6 milijonov 
dinarjev ugotovljenih nepo
kritih obveznosti. Žiro račun 
je imelo podjetje stalno blo
kiran za 5 milijonov 160 ti
soč dinarjev, kar je' onemogo
čalo vso redno poslovanje.

Pivi problem, ki ga je mo
ral rešiti kolektiv, je bila 
kalkulacija prodaje in proiz
vodnjo. Razen tega je bilo 
treba narediti programe po
slovanja podjetja, po kate

rih naj bi se vključili v jugo-, 
slovanski in mednarodni pro
stor.

Novi program razvoja pro
izvodnje in prodaje je moral 
biti usmerjen na tehnično 
zeio zahtevne izdelke optičnih 
aparatov, aparatov precizne

EŠitili i&m-j
Na celjskem območju dobiva štipendije le 16 odstotkov gojencev - Izobraz

ba vzgojnega osebja ni zadostna, nasploh pa kadrov zelo primanjkuje
Po podatkih celjskega zavoda za šolstvo je na območju Celja v vseh dijaških 
domovih 1342 mest. Od tega je že nekaj časa zasedba le 85 odstotna. Ker so cene 
oskrbnega dne še vedno nekoliko pod republiškim povprečjem, so finančne teža
ve neizogibne. Sicer pa je razen tega velik problem tudi kadrovska zasedba, saj 
dela z mladino v domovih nismo vrednotili tako kot to zasluži.

V fe 0w 4S?.

Med gojenci domov je ka
kih 80 odstotkov učencev iz 
poklicnih šol, sledijo pa jim 
učenci tehniških šol. Naj
manj je gimnazijcev. V zad
njih letih so imeli precej 
prostih mest v domu steklar
skega šolskega centra v Ro
gaški Slatini, industrijsko ko
vinarskega šolskega centra 
v Štorah in kmetijsko izobra
ževalnega centra v Celju.

Cene mesečne oskrbe so se 
v zadnjem šolskem letu gi-

Prencvjerca
unionska
dvorana

Velika pridobitev celj
skega kinepodjetja

CELJE, 25. dec. — S pre
miero jugoslovanskega barv
nega filma Kdor poje, zlo ne 
misli, bodo nocoj odprii pre
novljeno dvorano kina Union. 
Obnova, ki je trajala pet me
secev, bo stala približno mili
jon 500 tisoč dinarjev, od tega 
je podjetje vložilo 70 odstot
kov lastnega denarja, drugo 
pa so posojila republiškega 
sklada za pospeševanje filma, 
zagrebške Croatie in delež 
celjskega stanovanjskega pod
jetja kot lastnika zgradbe.

Kot nam je ob tej prilož
nosti povedal direktor kino- 
podjetja Damjan Brvar, so se 
dela zavlekla predvsem zaradi 
težav pni uvozu klimatskih na- 
orav iz švedske in Italije. 
Teh v celoti sicer še nimajo, 
bodo pa gotovo pomenile naj
večjo pridobitev, saj bodo za
gotavljale pozimi dovolj topel. 
Doleti pa dovolj svež, a vse 
leto čist zrak.

V načrtu, ki ga je izdela^

bale v višini od 240 do 250 
dinarjev, pri čemer je bila 
še za nekaj cenejša oskrba v 
domu šole za zdravstvene de
lavce (ker So učenke oprav
ljale v glavnem vsa dela sa
me), v novem šolskem letu 
pa so se trije celjski dijaški 
domovi dogovorili za večjo 
in enotno ceno dnevne oskrbe 
— 11 dinarjev.

Značilno je tudi, da kakih 
40 odstotkov gojencev v do
movih ne prejema nikakršne 
družbene pomoč:, 44 odstot
kov jih dobiva delno pomoč, 
medtem ko 16 odstotkom 
krijejo stroške štipenditorji. 
Takšno razmerje bi moralo 
biti vsekakor obrnjeno.

Po mnenju zavoda za šol
stvo tudi izobrazba vzgojne
ga osebja v domovih ne za
dovoljuje. Predpisano višjo 
izobrazbo ima le tretjina 
osebja. Problem je v tem, 
ker so zaradi posebnih de
lovnih pogojev, finančnih in 
drugih težav ostajali razpisi 
brez odziva oziroma je za
radi tega fluktuacija precej
šnja, marsikomu pa je služ
ba v dijaškem domu pomenila

le začasno rešitev. Res je tu
di, da nekaj vzgojiteljev iz: 
redno študira. Ker, bo rspu-

mehanike in steklopihaštva, 
ker je tako zahteval trg. Ra
zen -tega je podjetje moralo 
kriti negativne razlike od 
prej s storitvami in kratko
ročnimi, dokaj neugodnimi 
krediti. To je bila za kolektiv 
v tem času dvojna obremeni
tev.

V- serijsko proizvodnjo smo 
novi program vključili delno 
v drugi polovici leta 1969, 
delno pa v letu 1970. Stroške 
razvoja in uvajanja proizvod
nje — približno 10.000.000 
milijonov din smo financira
li s kratkoročnimi krediti. V 
slabih treh letih smo osvojili 
zahteven program, sklenili 
dolgoročne kooperacijske po
godbe o poslovno-tehničnem 
sodelovanju s sedmimi sve
tovno znanimi firmami. Us
tanovljena je bila jugoslo
vansko-japonska mešana dru
žba s sedežem v Ljubljani z 
nazivom VEMA- To je prvi 
primer vlaganja japonskega 
kapitala v Jugoslavijo. Prav 
tako smo sklenili predpogod
bo s tvrdko Investitions Ge- 
sellschaft za Berlin za gra
ditev optične tovarne, kamor 
bomo prodali tehnologijo in 
kompletni inženiring. Na os
novi ekskluzivne pogodbe za 
dobo petih let z angleško fir
mo bomo prodali optične 
aparate v letni vrednosti
800.000 USA dolarjev.

Vega bi lahko v letu 1970 
izvozila na zahodni trg za 
približno milijon 800 tisoč 
dolarjev svojih izdelkov, v 
naslednjem letu pa skoraj 
z.a še milijon več, če bi ime
li dovolj proizvodnih zmog
ljivosti. Manjka nam samo 
za 4 milijone dinarjev optič
ne opreme, za kar pa, žal, 
nismo našli razumevanja.

Usmeritev na izvoz je bila 
■m podjetje nujna, če smo 
hoteli na eni strani kriti 
svoje obveznost: do deviznih 
kreditov za opremo, na dru
gi strani pa pristopiti k or
ganizaciji serijske proizvod
nje.

Po gospodarskem načrtu bi 
morali v letošnjem letu pro
izvesti in prodati za 53 mi
lijonov dinarjev svojih izdel
kov. Od tega bi morali izvo
ziti na konvertibilni trg za 
milijon 435 tisoč dolarjev, 
ter na ostala področja za
421.000 dolarjev. Gospodar
ski načrt ne bo uresničen 
zaradi:

lili Študent ¥ stiski
Izguba znaša 11.600 dinarjev - Nastala je 

2aradi velikih stroškov ob gostovanju
MARIBOR, 25. dec. Sinoči se je na zadnjem letošnjem 
sestanku sestal izvršni odbor študentovske skupnost) 
mariborskih študentov. Po razpravi o pripravah na 
letno skupščino, ki bo predvidoma 15. januarja pri
hodnje leto, so člani izvršnega odbora dah soglasje za 
odstop obresti z žiro računa v sklad za zgraditev ko
pališč v Mariboru.

publiška izobraževalna skup
nost prihodnje leto po spre
menjenih merilih priznala do
movom na vsakih 30 gojencev 
delovno mesto (doslej na 40), 
računajo, da bodo v dijaških 
domovih celjskega območja 
potrebovali četrtino vzgojne
ga osebja več kot doslej.

D. H. 1 ■ — zahteve tujega eksklu
zivnega kupca optičnih apa
ratov za zahodni trg po spre
membi osvetlitvenega in hla

dilnega sistema pri pisalnem 
projektorju Triumf in EPI 
650. Zavoljo tega smo v teni 
letu izgubili približno 120 
proizvodnih dni za finaliza- 
cijo in smo lahko delali sa
mo ostale polizdelke;

— zaradi tehnoloških težav 
pri proizvodnji oljnih regu
latorjev (namesto planira
nih 140.000 smo jih izdelali 
samo 40.000);

— zaradi izpada proizvod
nje plinskih vžigalnikov (te
žave so nastale zaradi pre
visoke obdavčitve dobička tu
jega partnerja, vendar ob
stajajo realni izgledi, da bo 
proizvodnja lahko stekla v 
letu 1971).

Vsi ti izpadi so rzaumljivo 
povzročili tudi pomanjkanje 
likvidnih finančnih sredstev, 
težave pri nabavi repromate- 
riala, povzročili so neredno 
izplačevanje’ osebnih dohod
kov ter s tem nenormalno 
fluktuacijo zaposlenih.

Nevzdržna pa je postala si
tuacija od 10. 6. 1970 dalje 
(do takrat smo gospodarski 
načrt izpolnjevali), ko zu
nanji kreditor podjetju ni ho
tel odobriti 4.600.000 din kre
dita za pripravo izvoza kliuD 
oriloženim carinskim prija
vam.

Sanacijski načrt, ki ga le 
v takšni situaciji sprejel de
lavski svet podjetja, je pred
videval v letošnjem četrtem 
tromesečju še 15 milijonov 
din realizacije, kar bi iznol- 
nili, če bi imeli optične tla- 
čence. Tako bi planirano in 
prekoračeno izgubo 6,700.000 
din znižali za približno 2 mi
lijona din.

Ko je podjetje ugotovilo, 
da s tem predlogom ne more 
zainteresirati zunanjega kre- 
ditorja, smo zaprosili za pre
kvalifikacijo kratkoročnih kre
ditov v dolgoročne, za 
4,300.000 din kratkoročnega 
sanacijskega ter za milijon 
petstotisoč din uvoznega kre
dita, s katerim bi lahko dvi
gnili repromaterial, ki je bil 
že od junija 1970 na carin
skem skladišču. Tudi v tem 
primeru smo naleteli na ne
razumevanje. Prav tako kre
ditor še do danes ni podalj
šal dolgoročnih kreditov za 
osnovna sredstva, čeprav .ie 
občinska skupščina Ljublja- 
na-Center to storila. S takš
nim načinom urejanja zadev 
je kreditor brez dvoma hote 
ali nehote vplival na že tako 
slabe ' ekonomske rezultate 
poslovanja.

Vsi opisani razlogi so me

navedli na to, da s svojim 
odstopom izrazim javni pro
test, ker nikakor ne morem 
prepričati zunanjih faktorjev 
o koristnosti zahtevkov ko
lektiva Vege.

če se upreki, ki jih je po
djetje predlagalo glede kre
ditov ugodno rešijo, lahko 
po mojem prepričanju pod
jetje uspešno posluje, bodisi 
kot samostojno, bodisi kot 
inte- Ini del kakšnega več
jega združenega podjetja. 
Petletni sanacijski program 
bo moje trditve lahko opra
vičil.

FRANC LAMUT

Z avtom v strugo 
Idrije

NOVA GORICA, 26. dec. — 
Italijanski državljan Lueiano 
Roman iz Vidma je sinoči ob 
19,15. uri blizu Mosta na So
či zdrsnil s svojim avtomo
bilom 80 metrov globoko v 
strugo Idrije. Zaradi poškodb 
so mu nudili prvo pomoč v 
Zdravstvenem domu v Tol
minu. Zatem so ga prepeljali 
v bolnišnico Čedad v Italiji. 
Materialna škoda znaša 20.000 
dinarjev. Omenjeni je vozil iz 
Idrije proti Mostu na Soči. 
V desnem nepreglednem ovin
ku je zavozil na levo stran 
ceste, izruval dva smernika, 
ter se čez železno cestno ogra
jo skotalil po strmem pobočju 
in obstal na strehi.

P.

Nesreča na zasne-
cesti

LOVRENC NA POHORJU, 25. 
dec. — Na gozdno-kamionskl 
cesti -na Kumnu pri Lovrencu 
na Pohorju je voznik neregi
striranega traktorja s prikoli
co Petrun Damjan peljal 
traktor. Zapeljal je na levo 
stran ceste v obcestni jarek. 
Ko je hotel traktor zapeljati 
nazaj na cesto, je zapeljal 
čez cesto po strmem po
bočju in obstal v gozdu. 
Voznika Petruna so odpelja
li v mariborsko bolnišnico, 
škodo na traktorju in pri
kolici cenijo na približno 
25.000 dinarjev. N. S.

bil je pešca
LENDAVA, 25. dec. —- Na 

Kranjčevi cesti v Lendavi je 
smoči voznik osebnega avto
mobila, Stefan Nagy iz Cen- 
tibe, trenutno zaposlen v 
Nemčiji, pri prehitevanju tr
čil v pešca, Ivana Bakana iz 
Lendave. Pri nesreči, ki sta 
ji botrovali poledenela cesta 
in neprimerna hitrost, se Je 
pešec huje ranil in se zdra
vi v soboški bolnišnici.

E. B.

Med razgvorom o rebalan
su proračuna je predsednik 
Kultumoinnetniškega društva 
Študent obvestil izvršni od
bor o izgubi KVD Študent. 
Izguba, ki znaša 11.600 di
narjev je nastala izključno 
zaradi velikih stroškov gosto
vanja KVD študent v Mar- 
burgu v Zvezni republiki 
Nemčiji. Čeprav je na tem 
gostovanju . KUD Študent

lepa Bela krajina
Polovica prebivalstva brez vode - Zasedal 
je štab za pomoč o elementarnih nesrečah
ČRNOMELJ, 25. dec. Od začetka oktobra dalje *v ve
čini belokranjskih vasi ni bilo kaplje dežja. Zato so 
vodnjaki prazni. Tudi sneg, ki je zadnje dni pobelil 
pokrajino, ne pomaga. Premalo ga je, razen tega je 
suh.

Posledice suše so tako hu
de, da je v Črnomlju v torek 
zasedal štab za pomoč ob 
elementarnih nesrečah. Od
ločili so se za naslednje ukre
pe: vsi gasilski avtomobili j
v občini bodo v cisternah

prebivalcev črnomaljske obči
ne, nekaj sto pa je žejnih tudi 
v hribovskih predeleh občine 
Metlika. R. BACER

predstavljal Maribor in ce
lotno jugoslovansko javnost, 
tii prejel od pristojnih ob
činskih organov nobene mate
rialne podpore.

Nato so po sklepu izvršnega 
odbora. odobrili kultumo- 
umetniškemu društvu iz pro
računa za 2000- dinarjev v^č 
sredstev kot študentskemu 
listu »Katedri«, ki jih bo 
uporabil za delno kritje z 
gub.

Izvršni odbor je ob zaključ
ku sprejel še en pomemben 
sklep. V sklad za zgraditev 
spomenika generalu Maistru 
su kljub skromnim sred
stvom, s katerimi razpola
gajo .namenili 1000 dinarjev.

B. ČERIN

za starejša Ifudi
Razprava na zadnji letošnji seji skupščine občine Celje
CELJE, 25. dec. Svet za socialno varstvo oziroma za 
socialno delo sta na današnji zadnji letošnji seji čla
nov obeh zborov celjske občin »te skupščine odprla 
dva aktualna problema: vastvo starejših ljudi ter ka
tegorizacijo usposabljanja ter zaposlovanja otrok z 
motnjami v telesnem in duševnem razvoju.

Kot poročili je tudi razpra
va razkrila številne probleme 
m hkrati napore vseh orga
nizacij, ki se ukvarjajo z var
stvom starejših ljudi in z 
usposabljanjem ter zaposlo
vanjem otrok z motnjami v 
telesnem in duševnem razvo
ju- Uspehi niso izostali.

V tej problematiki je bilo 
zeio nazorno prikazano delo, 
ki ga pri varstvu starejših 
ljudi opravlja posebna komi
sija krajevne skupnosti v 
Štorah. Primer je pokazal 
da je zlasti v obrobnih pre
delih mesta, kot v Štorah, 
Dobrni, Strmcu, Socki in

drugje, veliko število ljudi, 
ki jim ni vseeno, kako živi
jo stari in bolni ljudje. Gre 
torej za veliko število akti
vistov. ki jim je skrb za sta
rejšega človeka postala vsa
kodnevna obveznost. Razve
seljiva je ugotovitev, da se v 
tej človekoljubni akciji uve
ljavljajo tudi mladi. To še 
zlasti velja za štore.

Izredni so tudi rezultati 
pri kategorizaciji usposab
ljanja otrok z motnjami v te
lesnem in duševnem razvoju, 
žal Ra se pojavljajo večje 
težave pri zaposlovanju, v 
razpravi so tudi menili, da

naj bi strokovne službe pro
učile organizacijo kategori
zacije in morda uveljavile 
določene spremembe, če bi 
jamčile boljše in cenejše de
lo, Sicer so se strinjali, da 
je nujna razširitev oddelkov 
posebne šole.

Na seji so sprejeli odlok o 
prenehanju pavšalnega plače
vanja službe osemenjevanja 
goved, razen tega pa tudi 
odlok o financiranju potreb 
občine v prvem Tromesečju 
prihodnjega leta. Mimo tega 
so se strinjali, da naj še 20 
odstotkov sproščene posebne 
proračunske rezerve, to je 
znesek milijon dinarjev, na
meni za nakup stanovanj za 
tiste kategorije občanov, za 
katere je občinska skupščina 
dolžna preskrbeti stanovanja.

M. BOŽIC

dovažali vodo vasem, zapro- 
ijubljanski splošni projektiv- sili so za pomoč ljubljansko 
ni biro in Dri katerem so so- Podjetje Snaga, jfrav tako ra-

PRIZNANJA RK V ŠEMPETRU — Minulo sredo je 
imela krajevna organizacija RK Šempeter v Savinjski 
dolini svoj redni letni občni zbor. Ob tej priložnosti 
je sekretar občinskega RK podelil štiri zlate znake 
RK, najvišje odlikovanje RK Jugoslavije, ki so jih 
dobili: Anton Groz, Vekoslava Kasestnik, Silva štru- 
celj in Tomažič Matija. Poleg tega je podelil še dve 
republiški odlikovanji — srebrni znak in štiri diplome 
občinskega RK Žalec. Na sliki: Vekoslava Kasestnik 
sprejema priznanje. Foto: T. Tavčar

ni biro in pri katerem so so
delovali inž. Slavka Modic, 
inž. Lado Kolenik in inž. Ed
vina Osterman, jugoslovanski 
strokovnjak za akustiko inž. 
Vendramin in drugi, so upo
števali zlasti izkušnje, pri
dobljene pri obnovi ljubljan
ske Komune in Uniona. Dvo
rana s 571 sedeži (22 manj 
kot jih je imela pred tem) je 
v zadnjem delu dvignjena, tla 
so v celoti, stene pa delno 
prekrite s tapisomom. Razen 
tega imajo vrste svetlobne 
znake, tako da zamudnikom 
poti do sedežev Ae bo treba 
kazati z baterijami. Prav Ta
ko so bistveno preuredili av
lo in v njej pridobili prostor 
za ličen bife, na novo so ure
dili sanitarije, vse prostore pa 
opremili z novo razsvetljavo.

Prenovljena dvorana (delo 
*e opravilo splošno gradbeno 
Dodjetje Remont) pomeni za 
celjsko kinopodjetje veliko 
oridobitev.

D. HRIBAR

čunajo na sodelovanje pri
padnikov JLA.

Najrevnjši predeli občine 
so v suši najbolj prizadeti. 
Tako je ostalo brez vode ce
lotno območje med Adlešiči 
in Vinico, Tanča gora in 
druge vasi na obronku Ko
čevskega Roga, kakor tudi 
ves semiški predel. Kljub te
mu, da stane liter pripeljane 
vode 3 stare dinarje, so lju
dje pripravljeni plačati pre
voz. V vaseh blizu Kolpe lah
ko vsaj napajajo živino, med
tem ko so v hribovskih pre
delih presušene tudi vaške 
luže.

Pri razvažanju vode s ci
sternami so velike težave za
radi izredno slabih cest. Se
danja suša je resen opomin, 
da z gradnjo vodovodov ne 
bo mogoče odlašati. V vsej 
črnomeljski občini se namreč 
komaj 40 odstotkov prebi
valstva oskrbuje s pitno vo
do iz vodovodov. Sedanja su
ša je prizadela okoli 10.000

faču^ kopališče
Akcija mariborske občine dobro napreduje
Na mariborski občini so se resno lotili priprav za 
graditev kopališč. Na zborih volivcev so občani že vec 
krat opozarjali, da Maribor na tem področju zaostaja 
za drugimi manjšimi kraji v severovzhodni Sloveniji 
Zato so pozdravili pobudo mariborske občinske skup
ščine, ki je dala dober zgled in prva odstopila pasivne 
obresti od svojih računov za graditev kopališč.

Njeno priporočilo, da naj bi 
to storile tudi ostale delovne 
organizacije in društva v ob
čini, je naletelo na razume
vanje vodstev podjetij in sa
moupravnih organov. Med pr 
vimi so podprli akcijo tudi 
občinski forumi sindikata, 
ZK, SZDL in drugih organi
zacij .

Zato je danes že dokaj ja
sno, da bo Maribor končno 
le dobil kopališče, ki ga vsi 
močno pogrešajo. Do danes so 
podjetja, ustanove in društva 
mariborske občine podpisale

že približno 370 pogodb, s 
katerimi so pasivne obresti 
za letos in prihodnja štiri 
leta odstopila za graditev ko
pališč. Do konca decembra 
bo o pasivnih obrestih in o 
njihovem odstopu v ta namen 
razpravljalo še več delovnih 
organizacij mariborske obči
ne. Predstavniki mariborske 
občine so povedali, da so 
podjetja in njihovi samo
upravni organi pokazali izred
no razumevanje za čimprej
šnjo uresničitev te akcije.

M. K.

DRAGI OTROCI!

VESELILO ME BO,
ČE ME BOSTE TUDI LEI Ob 
OBISKALI TAKO 
POLNOŠTEVILNO 
KOT VSA PRETEKLA LETA.
ŽE KOMAJ ČAKAM,
DA VAS SPET VIDIM,
SE POGOVORIM Z VAMI 
IN VAM TUDI KAJ 
MALEGA PODARIM.
PRIDITE!

VAŠ DEDEK MRAZ

JUTRI, V NEDELJO, 
ODPRT OD 8.-13. URE
9 danes, v soboto,

OB 16.30

• JUTRI, V NEDELJO, 
OB 11. URI
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Kdo se sladka

CERKNIŠKA RAZGLEDNICA Foto: Jože Petrovčič

GARAŽE IN GASILSKI DOM — Industrija pohištva Brest iz Cerknice gradi pred skladišči tovarne nov gasil
ski dom in garaže. V gasilskem domu bo našla svoje prostore tovarniška poklicna gasilska četa, v garažah 
pa tovornjaki, ki sedaj »prenočujejo« pod milim nebom. Foto: J. P.

Spremembe šefe prihajajo
Iz razgovorov ob celodnevnem obisku Franceta Popita v trebanjski občini

France Popit, predsednik CK ZKS, je v sredo, kot smo na kratko že poročali, 
obiskal trebanjsko občino in več podjetij, razen tega pa se je pogovarjal še s 
člani občinskega političnega aktiva. V razgovorih so sodelovali še Vlado Janžič, 
član sekretariata CK ZKS, Ludvik Golob, sekretar medobčinskega sveta ZK Novo 
mesto in Marjan Jenko, poslanec trebanjske občine, razen njih pa še predstavniki 
občinskih vodstev družbeno političnih organizacij.

s smetano?
Ker si gospodinja ni znala 

razložiti, zakaj je mleko nje. 
nih krav Sivke in Mure, ki 
ga daje v zbiralnico po ko
operacijski pogodbi z zadru
go, tako slabo plačano, se je 
znesla nad nedolžnimi živeti
mi: »Tako dobro vaju krmim 
in skrbim, da ležita na suhem 
listju, dajeta mi pa tako sla
bo mleko, da so mi ga za 
prejšnji mesec plačali komaj 
po 50 par liter. Ko bi bila to 
vnaprej vedela, bi ga bila raje 
pokrmila prašičem ...«

Naslednje mesece letošnje
ga leta se je odkupna cena 
mleka povečala na 86 par za 
liter, novembra pa celo na 
1,11 dinarja liter. Ta cena se 
zdi živinorejcem kar primer
na; tudi kmetici J. S. iz Dobr
niča pri Trebnjem. Pri obra
čunu je zvedela, da je mleko 
njenih krav vsebovalo 3,8 od
stotka tolšče, kar ustreza ceni 
•1,11 dinarja. Cena za stopnjo 
tolšče je okoli 28 do 30 par. 
Tako ta kmetica kot mnogi 
drugi ni vedela, da je imelo 
mleko njenih krav vsaj en 
dan v tem mesecu precej več 
maščobe kot so ji povedali 
pri izplačilu. Ali naj to po
meni, da je bila pri izpla
čilu mleka oškodovana? Na
mesto odgovora, ki bi ga 
morali dati drugi, velja ome
niti nekaj dejstev.

Zadružni mlečni nadzornik 
je 26. novembra letos poslal 
v analizo vzorce mleka in si
cer iz ene zbiralnice 36 vzor
cev, iz druge pa 2? vzorcev 
veterinarski postaji v Stični, 
kamor redno pošiljajo vzorce 
mleka iz vse Suhe krajine, 
hkrati pa tudi živilskemu la
boratoriju v Novo mesto. Iz
med 36 vzorcev samo trije 
niso imeli predpisane stopnje 
maščobe, vsi drugi vzorci pa 
so bili precej nadpovprečni, 
mleko krav omenjene kmetice 
iz Dobrniča pa je imelo celo 
5,5 odstotka maščobe.

Težko bi verjeli, da je veči
na krav v dobrniški dolini 
26. novembra letos dala izje
mno kakovostno mleko ter da 
je razlika med 3,8 in 5,5 od
stotka maščobe kar velika. 
Lastniki krav pa za to razli
ko niti ne vedo. Ena stopnja 
mlečne maščobe velja po ceni 
iz novembra 30 par. Na dolo
čanje odkupne cene pa ne 
vpliva samo kakovost, temveč 
tudi čistoča mleka, ki jo ugo
tavlja veterinarska postaja. 
Če je pa nečistoča tolikšna, 
da je liter mleka potem vre
den samo 50 par, se sprašu
jemo, kdo je dolžan proizva
jalcu svetovati, kako naj rav
na z mlekom, da bo poleg 
tolšče tudi čistoča mleka ne
oporečna?

V tem času, ko se veliko 
govori o pomanjkanju mle
ka ter o mlečnih izdelkih 
in o njihovih cenah, bi nema- 
ra veljalo določiti nekoga, ki 
bi bdel nad kakovostjo mle
ka. Res je, da lahko proiz
vajalci dajo vzorec mleka v 
analizo tudi drugemu labora
toriju, vendar mnogi tega ne 
vedo. Zato utegne še marsi
kdo podvomiti v številke v 
obračunu.

Takšen dvom nad točnostjo 
obračunavanja je pred krat
kim izrekel na seji občinske 
skupščine Krško odbornik iz 
Smednika. Omenjeni prime
ri in primerjave pa vendarle 
načenjajo vprašanje, kdo se 
pri sedanjem odkupu mleka 
sladka s smetano?

P. ROMANIČ

Štirie Jugoslovani
DUNAJ. 25. dec. (Tanjug) 

— Pri Nickelsdorfu v bližini 
avstrijsko-jugoslovanske me
je se je včeraj pripetila pro
metna nesreča. Ranjeni so 
bili štirje Jugoslovani. Voz
nik osebnega avtomobila 28- 
letni Vinko Božič je zaradi 
poledice in nagle vožnje iz
gubil oblast nad vozilom ter 
se zaletel v kolono avtomo
bilov, ki so stali pred mejo. 
Zaradi trčenja je izbruhnil 
požar. Dva avtomobila sta 
zgorela. Božič in trije nje
govi sopotniki — jugoslovan
ski delavci so se poškodova
li. Takoj so jih prepeljali v 
bolnišnico Kittsee.

Zanimiv razgovor se je za
čel razpletati kmalu po uvo
dnih besedah Romana Ogrina, 
sekretarja OK ZK in Cirila 
Pevca, predsednika občinske 
skupščine, ki sta goste sezna
nila s številnimi podatki, ki 
so »pripomogli«, da se je tre
banjska občina po razvitosti 
znašla na nezavidljivem 56. 
mestu v Sloveniji. Vse pa ni 
tako črno, kot kaže na prvi 
pogled: v občini je nekaj po
djetij (Kemooprama, Dana, 
Mizarska delavnica), ki so le
tos izredno napredovala, za
gotovljena je graditev tovar
ne za predelavo krompirja in 
drugih vrtnin, ki bo, kot pre
dvidevajo, že prihodnjo krom
pirjevo letino lahko predelala 
in bo imela zmogljivosti pri
bližno 7.000 ton krompirja.

Predsednika Popita so se
znanili s tem, da se resoluci
ja o kmetijstvu, sprejeta na 
drugi seji republiške konfe
rence ZKS, prepočasi uresni
čuje. Kot primer so navedli 
izplačevanje regresa na obre
sti za posojila kmetom, ki jih 
Dolenjska ni deležna, ker je 
zaupala zadružne hranilno 
kreditne odseke banki, čerav
no bi tako pomoč še kako 
potrebovala. Ludvik Golob je 
ocenil, da je bilo regresiranje 
uvedeno na podlagi razmer v

Savinjski dolini, da je zato 
togo in ne upošteva dolenj
skih razmer. Sklepi konferen
ce imajo namen pomagati 
vsemu kmetijstvu.

Na pripombo, češ da v re
publiki ni pravega razumeva
nja za pomoč manj razvitim, 
je Franc Popit odgovoril, da 
prek proračunov ni mogoče 
pričakovati izdatnejše pomo
či. Potrebno se je, povezovati 
prek interesov gospodarstva, 
ki bo razvijalo svoje obrate 
v manj razvitih krajih. Le na 
ta način bo pomoč učinkovi
ta, funkcionalna, v sebi bo 
imela življenjsko moč. Pro
računske oblike pomoči so v 
svojem bistvu etatistične in 
nosijo znane hibe.

V Kemoopre.ni se je pred
sednik slovenskih komunistov 
zanimal za delo aktiva ZK ;n 
za delo samoupravnih orga
nov, zlasti pa za udeležbo ne
posrednih proizvajalcev v 
njih. Dejal je, da s sedanjo 
strukturo ZK v Sloveniji ni 
mogoče biti zadovoljen, ker 
se je zmanjšal delež delav
cev. Menil je, da je treba stai- 
no težiti, da bo sestava samo
upravnih organov odražala

Trčenje v Žusterni
KOPER, 25. dec. — Sinoči 

ob 23. uri je Jože Vatovec iz 
Kopra pripeljal od plavalne
ga bazena v žusterni na pred
nostno cesto, ki pelje proti 
Kopru. Zaradi zapore na ce
sti, ki je prekopana, je pe
ljal po asfaltnem delu ob ce
stišču, tedaj pa je s precej
šnjo hitrostjo pripeljal avto
mobilist Ennio Iellusig iz 
Milj pri Trstu ter zadnji tre
nutek opazil zaporo. Močno ' 
je zavil v levo, da ga je za
neslo. Z desnim bokom vo
zila je trčil v prednji del 
Vatovčevega avtomobila. Va
tovec in njegova sopotnica 
sta bila laže ranjena, škode 
je za 10.000 dinarjev. G.

Avto zaneslo 
v grmovje

NOVA GORICA, 25. dec. 
— Iz mejnega prehoda Ro
bič proti Kobaridu je stooča 
vozil 21-letni Obid Romano z 
22-letnim sopotnikom Chiuch 
Petrom iz šentlenarta v Be
neški Sloveniji. V kraju ime
novanem Golaž, je v levem 
ostrem ovinku izgubil oblast 
nad volanom in zavozil izven 
cestišča. Vozilo se je prevr
nilo ih nato obtičalo na ko
lesih v grmovju. Pri nesre
či je bil poškodovan sopot
nik, kateremu so nudili pr 
vo pomoč v Kobaridu. Za
tem je bil prepeljan v bolniš
nico Čedad. Materialna ško- I 
da znaša 5.000 dinarjev.

strukturo zaposlenih. Posebej 
se je Franc Popit zanimal, 
kako je v podjetju z izobra
ževanjem in je omenil, kako 
koristne bi bile interesne 
skupnosti na področju izobra
ževanja in šolstva, ki bi omo
gočile, da bi delovne organi
zacije vplivale na usmeritev 
šolanja in tako dobile več po
trebnih strokovnjakov.

Besede direktorja Tovarne 
za avtomatiko in elektroniko 
Pržanj glede prihodnosti mo- 
kronoškega obrata, kjer izde
lujejo elektrolitske kondenza
torje, očitno niso razveselile 
predstavnikov občine. Z lepi
mi besedami je povedal za 
Mokronog kruto resnico, da 
je prihodnost mokronoškega 
obrata zaenkrat še nejasna. 
Franc Popit je dejal, da v 
tem in vseh podrobnih pri
merih obsoja skrivanje po
datkov. »Dokler ne bo čistih 
računov, ne bo integracij, pa 
če jih še tako potrebujemo 
in če si jih še tako želimo. 
Tudi v tem se kaže tehno
kratski odnos do ljudi in do 
obratov, ki so zdaj brez do
volj razvitega samoupravlja
nja. Kako potem ljudje ne 
bi reagirali, saj čutijo, da ni
majo pravic in da ne razpo
lagajo z ustvarjenim dohod
kom in presežkom?« se je še 
vprašal.

Na pogovorih s člani poli
tičnega aktiva je predsednik 
CK ZKS spregovoril o stabi
lizacijskih ukrepih. Nemogo
če je pričakovati velike raz
bremenitve gospodarstva, kot 
to nekateri mislijo, gre pri 
vsem tem za prenos pristoj
nosti od zveze na republiko 
in od republike na občine. 
Sam prenos še ne bo dal de
narja, povzročil pa bo večjo 
racionalnost v njegovi pora
bi. To je, kot je rekel, osnov
ni namen velikih sprememb, 
ki so pred nami. že v pod
jetjih in na razgovoru z akti
vom je poudarjal, da nihče 
ne more izumiti čarobne for
mule, ki bo razrešila težave 
in da je stabilizacija dolgo
trajen proces, v katerem bo 
potreben aktiven odnos nas 
vseh, posebno pa delovnih or
ganizacij. Prvi stabilizacijski 
ukrepi šele pridejo, njih cilj 
pa ne bo recesija, temveč 
optimalna gospodarska rast.

Vnovič je odgovarjal tudi 
na pripombo, zakaj se sklepi 
konference ZK prepočasi ure
sničujejo. Menil je, da so 
sklepi le orientacija, da se je 
zanje treba boriti, ne pa ča
kati, kaj bo. Dodal je, da bo
do komunisti v predstavniških 
in izvršilnih- organih poklica
ni na odgovornost, ko bo Zve
za komunistov preverjala ure
sničevanje sklepov. Naj pri
dejo v javnost in pred član

stvo ZK tisti, ki nosijo »dve 
suknji« svojega \ ponašanja, 
eno na zasedanjii|ž partijskih 
organov, eno pa na svojem 
delovnem mestu, je dejal.

MARJAN LEGAN

V Trebnjem 
smučarska

vlečnica
Njen poseben mik je 

bližina motela in avto
mobilske ceste

V nedeljo bo za Trebnje, 
predvsem pa za vse ljubite
lje smučanja na Dolenjskem, 
pravi praznik. Dopoldne ob 
10- uri bodo izročili namenu 
novo smučarsko vlečnico, ki 
bo ob vlečnici v Crmošnjicah 
druga na Dolenjskem.

Poseben mik trebanjske 
naprave je izredna dostop
nost. S smučarske proge, ki 
je na severni strani hriba 
Grmade, Bukovje imenovani, 
se lahko smučar zapelje ta- 
korekoč na cesto Ljubljana 
— Zagreb, ki je vedno pre
vozna, tako da se lahko pri
peljejo smučarji iz ljubljan
ske ali novomeške smeri ob 
vsakem vremenu.

Vlečnica je dolga 300 m z 
višinsko razliko 90 metrov. 
Svoj iztek ima pred Putni- 
kovim motelom, kjer je tudi 
velik parkirni prostor. Smu
čišče je dolgo kakih 350 m, 
zelo natančno urejeno, tako 
da se je mogoče smučati že 
ob tanki snežni odeji. Razen 
tega je osvetljeno, da je mož
na smuka tudi zvečer. Vož
nja z vlečnico bo veljala en 
dinar, za 12 voženj bo treba 
ob delavnikih plačati 10 di
narjev, ob nedeljah pa se bo 
za ta denar smučar lahko 
desetkrat zapeljal na vrh.

Tr-banjska vlečnica pa ima 
še eno zanimivost, ki je lah
ko za zgled drugim: zgradil 
jo je izredno požrtvovalni 
gradbeni odbor smučarskega 
kluba Trebnje, ki je bil ko
maj letos ustanovljen. Člani 
kluba so prispevali 5.000 ur 
prostovoljnega dela, poma
gala pa je tudi mladinska 
brigada in vojaki novomeške 
garnizije.

Gradbeni odbor je vodil 
Ivan Gole, direktor podjetja 
Kemooprema, ki ima velike 
zasluge za zbiranje potreb
nega denarja. Vlečnica je 
stala približno 200.000 dinar
jev, ki so jih že ali jih še 
bodo prispevale delovne" or
ganizacije. Načrt za vlečnico 
in pogonske dele je naredilo 
‘talijansko podietje Graffer, 
drugo pa domača podjetia in 
delavnice. M. L

V nekaj vrstah
ŠEMPETER PRI GORICI
Ulica »Nikola Tesla« asfaltirana — Prebivalci ulice Nikola 
Tesla v Šempetru so po dolgem času le rešeni prahu, ki 
jim je s ceste uhajal v stanovanja. Krajevna skupnost je 
poskrbela za asfaltiranje ulice, ki je dolga 420 metrov ter 
široka 3,30 metra in je zato prispevala 38.680 dinarjev, 
sami prebivalci te ulice pa so primaknili 3620 dinarjev. 
Delo je opravilo cestno podjetje Nova Gorica.
Darovi krajevne skupnosti — Krajevna skupnost Šempeter 
je tudi letos ob zaključku leta obdarila s praktičnimi da
rili tri socialno ogrožene družine.
AJDOVŠČINA
Razstava grafik in slik — Minulo sredo, 23. t. m. so v 
toyerju mestnega kina odprli razstavo grafik in _ slik 
Andreja Jemca. Razstava bo odprta do 4. januarja 1971, 
in sicer med tednom od 10. do 12. ter od 15. do 17. ure, 
ob nedeljah pa od 15. do 20. ure.
Plošča v spomin — Na levi strani glavnih vhodnih vrat 
v novi zdravstveni dom v Ajdovščini so delavci splošnega 
gradbenega podjetja Primorje namestili kamnito ploščo 
z vklesanimi besedami: Rojaka Frank in Antonija Krečič, 
državljana ZDA, sta naklonila vso svojo zapuščino mestu 
Ajdovščina za ljudsko bolnico. S tem volilom in prispevki 
občine Ajdovščina in zdravstvenega doma Nova Gorica je 
ta objekt postavil »Sklad Frank Krečič«.
POSTOJNA
Obisk dedka Mraza — Podjetja in DPM skupno priprav
ljajo sprejem dedka Mraza. Otroke bo obiskal v dneh 
od 26. do 30. t. m., ter jih obdaroval.
Tisoč radosti — V okviru JPI in tekmovanja za značko 
»1000 radosti« pripravljajo otroci po šolah pestre kul- 
tumo-zabavne prireditve, s katerimi bodo počastili obisk 
dedka Mraza na šolah. Obiskal jih bo 31. tega meseca. 
Gneča na kegljišču — Na novem avtomatskem kegljišču 
v hotelu šport je stalno precej gneče. Gostinsko podjetje 
hotel Kras bo zato verjetno že spomladi začelo graditi no
vo šeststežno kegljišče pri motelu Proteus.

Prejeli smo

Težave zastirajo koristnost
Dosedanji direktor tovarne Vega v Ljubljani o vzrokih za svoj odstop

Optična industrija je dejavnost, ki jo Slovenija nujno potrebuje. Preden je Vega 
osvojila novi program proizvodnje, smo bili za tovrstne izdelke navezani izključno 
na uvoz z zahoda. Tehnično visoko razvite dežele v svetu dajejo tovrstni industriji 
pozornost in pomoč. Zal, pri nas v primeru Vege ni bilo tako.

Ko sem aprila leta 1966 
prevzel dolžnost generalnega 
direktorja v tem podjetju, 
sem našel sledeče stanje: 
kolektiv Vega je leta 1966 
prevzel v upravljanje samo 
eno devetino planiranih in
vesticijskih kapacitet. Po in
vesticijskem programu, ki ga 
je potrdila občinska skupšči
na, naj bx Vega postala ena 
naj več j lil tovarn optičnih iz
delkov v Jugoslaviji. Takrat
na proizvodnja — obrtniška 
— pa se je razvila v zgradbi, 
ki je bila zgrajena za potre
be inštituta. Podjetje Je bilo 
brez vsakršnega tekočega in 
razvojnega plana. Do leta 
1966 je Vega proizvajala prib
ližno 3.600 izdelkov, ki so 
bili z izjemo 210 steklopiha- 
šikih izdelkov, vsi nerentabilni 
m nekurantni. Takšnih pro
izvodov je bilo na zalogi za 
približno 15 milijonov dinar
jev, razen tega pa je bilo 
še za približno 6 milijonov 
dinarjev ugotovljenih nepo
kritih obveznosti. Žiro račun 
je imelo podjetje stalno blo
kiran za 5 milijonov 160 ti
soč dinarjev, kar je onemogo
čalo vso redno poslovanje.

Prvi problem, ki ga je mo
ral rešiti kolektiv, je bila 
kalkulacija prodaje in proiz
vodnje. Razen tega je bilo 
treba narediti programe po
slovanja podjetja, po kate
rih naj bi se vključili v jugo
slovanski in mednarodni pro
stor.

Novi program razvoja pro
izvodnje in prodaje je moral 
biti usmerjen na tehnično 
zeio zahtevne izdelke optičnih 
aparatov, aparatov precizne

NOVA GORICA

Sindikat o naj
nižjih osebnih 
dohodkih

NOVA GORICA, 25. dec. — 
Predsedstvo občinskega sindi
kalnega * sveta je na sinočnji 
razširjeni seji obravnavalo 
najnižje osebne dohodke za
poslenih v občini. Ob podat
kih, da je prejelo v septemb
ru še okoli 660 zaposlenih 
po manj kot 800 dinarjev 
osebnega dohodka, so v raz
pravi menili, da bo potrebno 
stalno spremljanje te proble
matike.

Podrobnejša analiza pa je 
pokazala, da so problemi 
v zvezj z najnižjimi osebni
mi dohodki zlasti v manjših 
delovnih organizacijah, ki 
imajo tehnološko slabo ure
jeno proizvodnjo ter kadrov
sko zasedbo. Najhujši prob
lemi so v podjetju Ideal, 
kjer je prejelo okoli sto za
poslenih manj kot 800 dinar
jev ter v tovarni čevljev Jad
ran v Mirnu, kjer so izplače
vali pod 800 dinarjev 53 čla
nom kolektiva.

V razpravi so bila precej 
deljena mnenja o možnostih 
za hitrejše večanje osebnih 
dohodkov. Nekateri so zlasti 
opozarjali, da bi sindikalna 
akcija za večanje najnižjih 
osebnih dohodkov, ki jih ne 
bi spremljala ustrezna rast 
produktivnosti dela, utegnila 
roditi težnje po uravnilovki,

mehanike in steklopihaštva, 
ker je tako zahteval trg. Ra
zen tega je podjetje moralo 
knti negativne razlike od 
prej s storitvami in kratko
ročnimi, dokaj neugodnimi 
krediti. To je bila za kolektiv 
v tem času dvojna obremeni
tev.

V serijsko proizvodnjo smo 
novi program vključili delno 
v drugi polovici leta 1969, 
delno pa v letu 1970. Stroške 
razvoja in uvajanja proizvod
nje — približno 10.000.000 
milijonov din smo financira
li s kratkoročnimi krediti. V 
slabih treh letih smo osvojili 
zahteven program, sklenili 
dolgoročne kooperacijske po
godbe o poslovno-tehničnem 
sodelovanju s sedmimi sve
tovno znanimi firmami. Us
tanovljena je bila jugoslo- 
vansko-japonska mešana dru
žba s sedežem v Ljubljani z 
nazivom VEMA- To je prvi 
primer vlaganja japonskega 
kapitala v Jugoslavijo. Prav 
tako smo sklenili predpogod
bo s tvrdko Investitions Ge- 
sellschaft za Berlin za gra
ditev optične tovarne, kamor 
bomo prodali tehnologijo in 
kompletni inženiring. Na os
novi ekskluzivne pogodbe za 
dobo petih let z angleško fir
mo bomo prodali. optične 
aparate. v letni vrednosti
800.000 USA dolarjev.

Vega bi lahko v letu 1970 
izvozila na zahodni trg za 
približno milijon 800 tisoč 
dolarjev svojih izdelkov, v 
naslednjem letu pa skoraj 
za še milijon več, če bi ime
li dovolj proizvodnih zmog
ljivosti. Manjka nam samo 
ža 4 milijone dinarjev optič
ne opreme, za kar pa, žal, 
nismo našli razumevanja.

Usmeritev na izvoz je bila 
za podjetje nujna, če smo 
hoteli na eni strani kriti 
svoje obveznosti do deviznih 
kreditov za opremo, na dru
gi strani pa pristopiti k or
ganizaciji serijske proizvod
nje.

Po gospodarskem načrtu bi 
morali v letošnjem letu pro
izvesti in prodati za 53 mi
lijonov dinarjev svojih izdel
kov. Od tega bi morali izvo
ziti na konvertibilni trg za 
milijon 435 tisoč dolarjev, 
ter na ostala področja za
421.000 dolarjev Gospodar
ski načrt ne bo uresničen 
zaradi:

— zahteve tujega eksklu
zivnega kupca optičnih apa

ratov za zahodni trg po spre
membi osvetlitvenega in hla
dilnega sistema pri pisalnem 
projektorju Triumf in EPI 
650. Zavoljo tega smo v tem 
letu izgubili približno 120 
proizvodnih dni za finaliza- 
cijo to smo lahko delali sa
mo ostale polizdelke;

— zaradi tehnoloških težav 
pri proizvodnji oljnih regu
latorjev (namesto planira
nih 140.000 smo jih izdelali 
samo 40.000);

— zaradi izpada proizvod
nje plinskih vžigalnikov (te
žave so nastale zaradi pre
visoke obdavčitve dobička tu
jega partnerja, vendar ob
stajajo realni izgledi, da bo 
oroizvodnja lahko stekla v 
letu 1971).

Vsi ti izpadi so rzaumljivo 
povzročili tudi pomanjkanje 
likvidnih finančnih sredstev, 
težave pri nabavi repromate- 
riala, povzročili so neredno 
izplačevanje osebnih dohod
kov ter s tem nenormalno 
fluktuacijo zaposlenih.

Nevzdržna pa je postala si
tuacija od 10. 6. 1970 dalje 
(do takrat smo gospodarski 
načrt izpolnjevali), ko zu
nanji kreditor podjetju ni ho
tel odobriti 4.600.000 din kre
dita za pripravo izvoza kljub 
oriloženim carinskim prija
vam.

Sanacijski načrt, ki ga le 
v takšni situaciji sprejel de
lavski svet podjetja, je pred
videval v letošnjem četrtem 
tromesečju še 15 milijonov 
din realizacije, kar bi izpol
nili, če bi imeli optične tla- 
čence. Tako bi planirano to 
prekoračeno izgubo 6.700.000 
din znižali za približno 2 mi
lijona din.

Ko je podjetje ugotovilo, 
da s tem predlogom ne more 
zainteresirati zunanjega kre- 
ditorja, smo zaprosili za pre
kvalifikacijo kratkoročnih kre
ditov v dolgoročne, za
4,300.000 din kratkoročnega 
sanacijskega ter za milijon 
petstotisoč din uvoznega kre
dita, s katerim bi lahko dvi
gnili repromaterial, ki je bil 
že od junija 1970 na carin 
skem skladišču- Tudi v tem 
primeru smo naleteli na ne
razumevanje. Prav tako kre
ditor še do danes ni podalj
šal dolgoročnih kreditov za 
osnovna sredstva, čeprav je 
občinska skupščina Ljublja- 
na-Center to storila, S takš
nim načinom urejanja zadev

je kreditor brez dvoma hote 
ali nehote vplival na že tako 
slabe ekonomske rezultate 
poslovanja.

Vsi opisani razlogi so me 
navedli na to, da s svojim 
odstopom izrazim javni pro
test, ker nikakor ne morem 
prepričati zunanjih faktorjev 
o koristnosti zahtevkov ko
lektiva Vege.

Ce se upreki, ki jih je po
djetje predlagalo glede kre
ditov ugodno rešijo, lahko 
1X3 mojem prepričanju pod
jetje uspešno posluje, bodisi 
kot samostojno, bodisi kot 
inte;, Ini del kakšnega več
jega združenega ‘podjetja. 
Petletni sanacijski program 
bo moje trditve lahko opra
vičil.

FRANC LAMUT

Zakaj tako?
Embalažna
tihožitja
Nekatere bencinske črpalka 

na obalnem območju so ob 
svojih prodajnih prostorih 
uredile prikupne gredice, to
da za aluminijastimi kioski 
se marsikje skrivajo velike 
skladovnice zavrženih sodov, 
praznih škatel motornega o- 
Ija in podobne embalaže. 
Bencinski servis na škofijah 
pa, na primer, zaradi bližine 
hiš ne more zasmetiti okoli, 
ce, zato pa so pred časom 
začeli odlagati odvečno em
balažo kar na travnik ob ce
sti, ki pelje_ proti mejnemu' 
prehodu Plavje. Tako se zdaj 
očem mimoidočih ponuja »pri
jetno« tihožitje, ki se vse bolj 
množi. Seveda ta primer ni 
osamljen.

BORIS JEZ

Iskra zanetila 
požar

SEŽANA, 25. dec. — V sre
do ob 13.50 uri je izbruhnil 
požar v gospodarskem poslop
ju Milana Tavčarja iz Kre
pelj pri Sežani. Zgt rel je star 
hlev, 180 stotov sena, 50 sto
tov krompirja in nekaj desk. 
škodo ocenjujejo na 37.900 di
narjev. Požar je verjetno na
stal tako, da je veter zanesel 
večjo iskro iz kakega dim
nika skozi slabo priprta vra
ta hleva v slamo, ki je pričela 
goreti.

Gasilcem iz Sežane je ob 
pomoči sežanskih miličnikov 
to domačinov uspelo požar 
lokalizirati, saj bi se zaradi 
vetra lahko še razširil.

G.

kar bi se končno negativno
odražalo na rezultate gospo 
darjenja.

L. K.

»Slalom« pred
solkanskim
pokopališčem

NOVA GORICA, 25. dec. — 
Ko je sinoči ob 22.45 39-let- 
ni Korošec Leo iz Zagreba, 
začasno stanujoč v Novi Go
rici vozil iz mesta proti Pla
vam, ga je v levem ostrem 
ovinku blizu solkanskega po
kopališča zaneslo najprej v 
levo, nato v desno, kjer je s 
prednjim delom vozila trčil 
v obcestni zid in obtičal. Pri 
tem je voznik dobil udarec 
v teme, čelo in prsni koš. 
Odpeljali so ga v Zdravstveni 
dom v Novi Gorici, materi
alne škode je za približno
5.000 dinarjev.

P.

Z avtom v strugo 
Idrije

NOVA GORICA, 25. dec. — 
Italijanski državljan Luciano 
Roman iz Vidma je sinoči ob 
19,15. uri blizu Mosta na So
či zdrsnil s svojim avtomo
bilom 80 metrov globoko v 
strugo Idrije. Zaradi poškodb 
so mu nudili prvo pomoč v 
Zdravstvenem domu v Tol
minu. Zatem so ga prepeljali 
v bolnišnico Čedad v Italiji. 
Materialna škoda znaša 20.000 
dinarjev. Omenjeni je vozil iz 
Idrije proti Mostu na Soči. 
V desnem nepreglednem ovin
ku je zavozil na levo stran 
ceste, izruval dva smernika, 
ter se čez železno cestno ogra
jo skotalil po strmem pobočju 
in obstal na strehi.

nahocniki d=la 
so

NEZGODNO ZAVAROVAN! ,ss

PRI ZAVAROVALNICI SAVA

,-! S

OB ROBU HITRE CESTE — V bližini Postojne so si graditelji hitre ceste posta
vili obsežne objekte za pripravo materiala. Na sliki je asfaltna baza.

Foto: Miro Debevec

DEDEK MRAZ TUDI LETOS

DRAGI OTROCI!

VESELILO ME BO,
ČE ME BOSTE TUDI LETOS 
OBISKALI TAKO 
POLNOŠTEVILNO 
KOT VSA PRETEKLA LETA.
ŽE KOMAJ ČAKAM,
DA VAS SPET VIDIM,
SE POGOVORIM Z VAMI 
IN VAM TUDI KAJ 
MALEGA PODARIM.
PRIDITE!

VAŠ DEDEK MRAZ

JUTRI, V NEDELJO, 
ODPRT OD 8.-13. URE
• DANES, V SOBOTO, 

OB 16.30

• JUTRI, V NEDELJO, 
OB 11. URI

LJUBLJANA
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DOLENJSKA

Kdo se sladka 
s smetano?

Ker si gospodinja ni znala 
razložiti, zakaj je mleko nje- 
niti krav Sivke in Mure, ki 
ga daje v zbiralnico po ko
operacijski pogodbi z zadru
go, tako slabo plačano, se je 
znesla nad nedolžnimi žival
mi: »Tako dobro vaju krmim 
in skrbim, da ležita na suhem 
listju, dajeta mi pa tako sla. 
bo mleko, da so mi ga za 
prejšnji mesec plačali komaj 
po 50 par liter. Ko bi bila to 
vnaprej vedela, bi ga bila raje 
pokrmila prašičem ...«

Naslednje mesece letošnje
ga leta se je odkupna cena 
mleka povečala na 86 par za 
liter, novembra pa celo na 
1,11 dinarja liter. Ta cena se 
zdi živinorejcem kar primer, 
na; tudi kmetici J- S. iz Dobr
niča pri Trebnjem. Pri obra
čunu je zvedela, da je mleko 
njenih krav vsebovalo 3,8 od
stotka tolšče, kar ustreza ceni 
1,11 dinarja. Cena za stopnjo 
tolšče je okoli 28 do 30 par. 
Tako ta kmetica kot mnogi 
drugi ni vedela, da je imelo 
mleko njenih krav vsaj en 
dan v tem mesecu precej več 
maščobe kot so ji povedali 
pri izplačilu. Ali naj to -po. 
meni, da je bila pri izpla
čilu mleka oškodovana? Na
mesto odgovora, ki bi ga 
morali dati drugi, velja ome
niti nekaj dejstev.

Zadružni mlečni nadzornik 
je 26. novembra letos poslal 
v analizo vzorce mleka in si. 
cer iz ene zbiralnice 36 vzor
cev, iz druge pa 27 vzorcev 
veterinarski postaji v Stični, 
kamor redno pošiljajo vzorce 
mleka iz vse Suhe krajine, 
hkrati pa tudi živilskemu la
boratoriju v Novo mesto. Iz
med 36 vzorcev samo trije 
niso imeli predpisane stopnje 
maščobe, vsi drugi vzorci pa 
so bili precej nadpovprečni, 
mleko krav omenjene kmetice 
iz Dobrniča pa je imelo celo 
5,5 odstotka maščobe.

Težko bi verjeli, da je veči
na krav v dobrniški dolini 
26. novembra letos dala izje
mno kakovostno mleko ter da 
je razlika med 3,8 in 5,5 od
stotka maščobe kar velika. 
Lastniki krav pa za to razli
ko niti ne vedo. Ena stopnja 
mlečne maščobe velja po ceni 
iz novembra 30 par. Na dolo. 
Čanje odkupne cene pa ne 
vpliva samo kakovost, temveč 
tudi čistoča mleka, ki jo ugo
tavlja veterinarska postaja. 
Ce je pa nečistoča tolikšna, 
da je liter mleka potem vre
den samo 50 par, se sprašu
jemo, kdo je dolžan proizva
jalcu svetovati, kako naj rav
na z mlekom, da bo poleg 
tolšče tudi čistoča mleka ne
oporečna?

V tem času, ko se veliko 
govori o pomanjkanju mle
ka ter o mlečnih izdelkih 
in o njihovih cenah, bi nema- 
ra veljalo določiti nekoga, ki 
bi bdel nad kakovostjo mle
ka. Res je, da lahko proiz
vajalci dajo vzorec mleka v 
analizo tudi drugemu labora
toriju, vendar mnogi tega ne 
vedo. Zato utegne še marši, 
kdo podvomiti v številke v 
obračunu.

Takšen dvom nad točnostjo 
obračunavanja je pred krat
kim izrekel na seji občinske 
skupščine Krško odbornik iz 
Smednika. Omenjeni prime
ri in primerjave pa vendarle 
načenjajo vprašanje, kdo se 
pri sedanjem odkupu mleka 
sladka s smetano?

P. ROMANIC

ZIMSKO Foto: E. šelhaus

Spremembe šele prihajajo
Iz razgovorov ob celodnevnem obisk u Franceta Popita v trebanjski občini

France Popit, predsednik CK ZKS, je v sredo, kot smo na kratko že poročali, 
obiskal trebanjsko občino in več podjetij, razen tega pa se je pogovarjal še s 
člani občinskega političnega aktiva. V razgovorih so sodelovali še Vlado Janžič, 
član sekretariata CK ZKS, Ludvik Golob, sekretar medobčinskega sveta ZK Novo 
mesto in Marjan Jenko, poslanec trebanjske občine, razen njih pa še predstavniki 
občinskih vodstev družbeno političnih organizacij.

Zanimiv razgovor se je za
čel razpletati kmalu po uvo
dnih besedah Romana Ogrina, 
sekretarja OK ZK in Cirila 
Pevca, predsednika občinske 
skupščine, ki sta goste sezna
nila s številnimi podatki, ki 
so »pripomogli«, da se je tre
banjska občina po razvitosti 
znašla na nezavidljivem 56. 
mestu v Sloveniji. Vse pa ni 
tako črno, kot kaže na prvi 
pogled: v občini je nekaj po
djetij (Kemooprema, Dana, 
Mizarska delavnica), ki so le
tos izredno napredovala, za
gotovljena je graditev tovar
ne za predelavo krompirja in 
drugih vrtnin, ki bo, kot pre
dvidevajo, že prihodnjo krom
pirjevo letino lahko predelala 
in bo imela zmogljivosti pri
bližno 7.000 ton krompirja.

Predsednika Popita so se
znanili s tem, da se resoluci
ja o kmetijstvu, sprejeta na 
drugi seji republiške konfe
rence ZKS, prepočasi uresni
čuje. Kot primer so navedli 
izplačevanje regresa na obre
sti za posojila kmetom, ki jih 
Dolenjska ni deležna, ker je 
zaupala zadružne hranilno 
kreditne odseke banki, čerav
no bi tako pomoč še kako 
potrebovala. Ludvik Golob je 
ocenil, da je bilo regresiranje 
uvedeno na podlagi razmer v 
Savinjski dolini, da je zato 
togo in ne upošteva dolenj
skih razmer. Sklepi konferen
ce imajo namen pomagati 
vsemu kmetijstvu.

Na pripombo, češ da v re
publiki ni pravega razumeva
nja za pomoč manj razvitim, 
je Franc Popit odgovoril, da 
prek proračunov ni mogoče 
pričakovati izdatnejše pomo
či. Potrebno se je povezovati 
prek interesov gospodarstva, 
ki bo razvijalo svoje obrate 
v manj razvitih krajih. Le na

ta način bo pomoč učinkovi
ta, funkcionalna, v sebi bo 
imela življenjsko moč. Pro
računske oblike pomoči so v 
svojem bistvu etatistične in 
nosijo znane hibe.

V Kemoopremi se je pred
sednik slovenskih komunistov 
zanimal za delo aktiva ZK -.n 
za delo samoupravnih orga
nov, zlasti pa za udeležbo ne
posrednih proizvajalcev v 
njih. Dejal je, da s sedanjo 
strukturo ZK v Sloveniji ni 
mogoče biti zadovoljen, ker 
se je zmanjšal delež delav
cev. Menil je, da je treba stal
no težiti, da bo sestava samo
upravnih organov odražala 
strukturo zaposlenih. Posebej 
se je Franc Popit zanimal, 
kako je v podjetju z izobra
ževanjem in je omenil, kako 
koristne bi bile interesne 
skupnosti na področju izobra
ževanja in šolstva, ki bi omo
gočile, da bi delovne organi
zacije vplivale na usmeritev 
šolanja in tako dobile več po
trebnih strokovnjakov.

Besede direktorja Tovarne 
za avtomatiko in elektroniko 
Pržanj glede prihodnosti mo- 
kronoškega obrata, kjer izde
lujejo elektrolitske kondenza
torje, očitno niso razveselile 
predstavnikov občine. Z lepi
mi besedami je povedal za 
Mokronog kruto resnico, da 
je prihodnost mokronoškega 
obrata zaenkrat še nejasna. 
Franc Popit je dejal, da v 
tem in vseh podrobnih pri
merih obsoja skrivanje po
datkov. »Dokler ne bo čistih 
računov, ne bo integracij, pa 
če jih še tako potrebujemo 
in če si jih še tako želimo. 
Tudi v tem se kaže tehno
kratski odnos do ljudi in do 
obratov, ki so zdaj brez do
volj razvitega samoupravlja
nja. Kako potem ljudje ne

V šolstvu bo škripalo
Ugotovitve temeljne izobraževalne skupnosti Novo mesto

NOVO MESTO, 25. dec. Na današnji seji temeljne iz
obraževalne skupnosti so obravnavali več ptftnembnih 
vprašanj, med katerimi sta gotovo v ospredju reba
lans finančnega načrta sklada TIS Novo mesto za 
leto 1970 ter izhodišča o financiranju vzgojne in iz
obraževalne dejavnosti v letu 1971.

V razpravi so ugotovili, da 
bo v prihodnjem letu na
stopilo na tem področju pre
cej več težav kot dosedaj, 
zlasti ker novomeška obči
na ne bo več dobivala dopol
nilnih sredstev za vzgojno 
izobraževalno dejavnost od 
republiške izobraževalne 
skupnosti, ki so znašala le
tos 1,920.000 dinarjev. TIS si
cer predlaga za leto 1971 iz
datnejše povečanje, vendar 
glede na stabilizacijske ukre
pe, ki dovoljujejo povečanje iz 
glavnih virov dohodkov za 
10,8 odstotka, to ne bo mo
goče. Kajti, če hoče občinska 
skupščina Novo mesto za

gotoviti TIS povečanje sred
stev le za 13.5 odstotka, bi 
moral občinski proračun pri
spevati za 34 odstotkov več 
sredstev za vzgojo in izobra
ževanje, kar pa v danih po
gojih ni možno.

Zato se je skupščina TIS 
zavzela, da predlaga republi
ki, predvsem pa republiške
mu sekretariatu za finance, 
da omogoči občini Novo me
sto povečati svoje dohodke 
iz glavnih virov nad 10,8 od
stotkov. To povečanje naj bi 
dovolili za znesek 1,920.000 
dinarjev, to je za toliko, ko
likor je v letu 1970 TIS do
bila v obliki dopolnilnih sred

stev od republiške izobraže
valne skupnosti. V nasprot
nem primeru bo dejavnost 
okrnjena, prizadet bo verjet
no tudi delovni program, ki 
je bil zlasti v lanskem in le
tošnjem šolskem letu bogat 
in uspešen.

V razpravi je bilo tudi po
udarjeno, da ni strahu, da 
se življenjski standard pro
svetnih delavcev zniža, kajti 
spet je kot na dlani, da bo
do na račun osebnih dohod
kov postavljeni na drugi tir 
materialna oskrba šol, kva
liteta pouka in druge ugod
nosti, ki jih imajo učenci že 
skoraj na vseh šolah.

Ob koncu so izrazili vso 
podporo predvidenim ukre
pom na področju utrjevanja 
gospodarstva, vendar ti ne 
smejo prizadeti že razveja?- 
ne dejavnosti na področju 
vzgoje in izobraževanja.

S. DOKL

bi reagirali, saj čutijo, da ni
majo pravic in da ne razpo
lagajo z ustvarjenim dohod
kom in presežkom?« se je še 
vprašal.

Na pogovorih s člani poli
tičnega aktiva je predsednik

V Trebnjem 
smučarska

vlečnica
Njen poseben mik je 

bližina motela in avto
mobilske ceste

V nedeljo bo za Trebnje, 
predvsem pa za vse ljubite
lje smučanja na Dolenjskem, 
pravi praznik. Dopoldne ob 
10. uri bodo izročili namenu 
novo smučarsko vlečnico, ki 
bo ob vlečnici v Crmošnjicah 
druga na Dolenjskem.

Poseben mik trebanjske 
naprave je izredna dostop
nost. S smučarske proge, ki 
je na severni strani hriba 
Grmade. Bukovje imenovani, 
se lahko smučar zapelje ta- 
korekoč na cesto Ljubljana 
— Zagreb, ki je vedno pre
vozna, tako da se lahko pri
peljejo smučarji iz ljubljan
ske ali novomeške smeri ob 
vsakem vremenu.

Vlečnica je dolga 300 m z 
višinsko razliko 90 metrov. 
Svoj iztek ima pred Putni- 
kovim motelom, kjer je tudi 
velik parkirni prostor. Smu
čišče je dolgo kakih 350 m, 
zelo natančno urejeno, tako 
da se je mogoče smučati že 
ob tanki snežni odeji. Razen 
tega je osvetljeno, da je mož
na smuka tudi zvečer. Vož
nja z vlečnico bo veljala en 
dinar, za 12 voženj bo treba 
ob delavnikih plačati 10 di
narjev, ob nedeljah pa se bo 
za ta denar smučar ahko 
desetkrat zapeljal na vrh.

Tr-banjška vlečnica pa ima 
še eno zanimivost, ki je lah
ko za zgled drugim: zgradil 
jo je izredno požrtvovalni 
gradbeni odbor smučarskega 
kluba Trebnje, ki je bil ko
maj letos ustanovljen. Člani 
kluba so prispevali 5.000 ur 
prostovoljnega dela, poma
gala pa je tudi mladinska 
brigada in vojaki novomeške 
garnizije.

Gradbeni odbor je vodil 
Ivan Gole, direktor podjetja 
Kemooprema, ki ima velike 
zasluge za zbiranje potreb
nega denarja. Vlečnica je 
stala približno 200.000 dinar
jev, ki so jih že ali jih še 
bodo prispevale delovne or
ganizacije. Načrt za vlečnico 
in po inske dele je naredilo 
italijansko podjetje Graffer, 
drugo pa domača podjetja in 
delavnice. M. L-

V roke mi je prišlo pismo. Dolgo 
in žalostno pismo. Na nikogar na
slovljeno in vendar na vse: ljudi, or
ganizacije. podjetja. Pisala ga je ro
ka, nevajena pisanja Morda je jnsala. 
prvič, v trenutjcu obupa? Takole be
rem:

„Mi bo kdaj 
bolje? “

»Poročena, sem že štirinajst let. 
Vseskozi sem trpela. Potrebno je bi
lo obnavljati dom, pa sem se zapo
slila. Delo sem dobila v opekarni. 
Spominjam se, da je bilo 30 pod nič
lo, ko sem začela v glinokopu. Kljub 
temu sem se dobro počutila. Kolek

tiv mi je izkazoval pozornost. Ko sem 
bila na bolniški, so me obiskali iz 
sindikata. Prinesli so darila. Se zdaj 
hranim uro, ki so mi jo prinesli, ko 
sem bila na rehabilitaciji. Lopata in 
samokolnica sta bili zame prenaporni, 
zaio sem šla v drugo podjetje na laž
je delovno mesto. Sest let sem bila 
tam. Zaradi majhnih otrok sem mo
rala iz službe. Tedaj je prišla v hišo 
bolezen. Mož je zbolel za tuberkulozo. 
Ze šest mesecev je v bolnišnici. Tri 
mesece sem čakala, da mi bodo po
slali njegovo bolniško. Nisem dočaka
la. Odpravila sem se na dolgo pot — 
od vrat do vrat. Naposled sem uspe
la: bolniška je res začela prihajati. 
Pošiljajo samo polovično, čeprav so 
sprva rekli, da bo cela. Ce bi bil mož 
zdrav, da bi lahko delal, bi dobila 

še enkrat toliko. S tem bi še shajali. 
Zdaj pa sama ne vem, kako bi: otro
ka hodita v šolo, sama sem za vse, 
izdatki pa so veliki. Ko smo gradili,

Taki smo
sem upala, da bo kasneje bolje. Zdaj 
je tisti čas prišel, jaz pa sem iz dne
va v dan bolj obupana. Zelo dolga je 
ta bolezen in bojim se, da bo še dalj
ša. Pregovor pravi, da drži žena tri 
vogle v hiši, jaz pa čutim, kako pod 
temi vogali omahujem. Včasih bi kar 
rekla, naj se še ti trije porušijo. Kam 
naj st, obrnem, da bi živela vsaj ta- 
kot kot druge?«

Na koncu pisma je podpis: oko
ren, skoraj osnovnošolski. Podpis do
lenjske žene. Morda ji bo lažje, ko 
bo prebrala te vrstice, ki jih je na
pisala kar tako, ne da bi pričakovala 
odgovor. Pa vendar bi se moral kdo 
ob tej zgodbi zamisliti. Saj takih in 
podobnih zgodb na Dolenjskem ni 
malo. I. ZORAH

CK ZKS spregovoril o stabi
lizacijskih ukrepih. Nemogo
če je pričakovati velike raz
bremenitve gospodarstva, kot 
to nekateri mislijo, gre pri 
vsem tem za prenos pristoj
nosti od zveze na republiko 
in od republike na občine. 
Sam prenos še ne bo dal de
narja, povzročil pa bo večjo 
racionalnost v njegovi pora
bi. To je, kot je rekel, osnov
ni namen velikih sprememb, 
ki so pred nami. 2e v pod
jetjih in na razgovoru z akti
vom je poudarjal, da nihče 
ne more izumiti čarobne for
mule, ki bo razrešila težave 
in da je stabilizacija dolgo
trajen proces, v katerem bo 
potreben aktiven odnos nas 
vseh, posebno pa delovnih or
ganizacij. Prvi stabilizacijski 
ukrepi šele pridejo, njih cilj 
pa ne bo recesija, temveč 
optimalna gospodarska rast.

Vnovič je odgovarjal tudi 
na pripombo, zakaj se sklepi 
konference ZK prepočasi ure
sničujejo. Menil je, da so 
sklepi le orientacija, da se je 
zanje treba boriti, ne pa ča
kati, kaj bo. Dodal je, da bo
do komunisti v predstavniških 
in izvršilnih organih poklica
ni na odgovornost, ko bo Zve
za komunistov preverjala ure
sničevanje sklepcrl. Naj pri
dejo v javnost in pred član
stvo ZK tisti, ki nosijo »dve 
suknji« svojega ponašanja, 
eno na zasedanjih partijskih 
organov, eno pa na svojem 
delovnem mestu, je dejal.

MARJAN LEGAN

Prejeli smo

Težave zastirajo koristnost
Dosedanji direktor tovarne Vega v Ljubljani o vzrokih za svoj odstop

Optična industrija je dejavnost, ki jo Slovenija nujno potrebuje. Preden je Vega 
osvojila novi program proizvodnje, smo bili za tovrstne izdelke navezani izključno 
na uvoz z zahoda. Tehnično visoko razvite dežele v svetu dajejo tovrstni industriji 
pozornost in pomoč. Zal, pri nas v primeru Vege ni bilo tako. *

slabih treh letih smo osvojili cijo in smo lahko delali 
zahteven program, sklenili mo ostale polizdelke; 
dolgoročne kooperacijske po- — zaradi tehnoloških težav

Ko sem aprila leta 1966 
prevzel dolžnost generalnega 
direktorja v tem podjetju, 
sem našel sledeče stanje: 
kolektiv Vega je leta 1966 
prevzel v upravljanje samo 
eno devetino planiranih in
vesticijskih kapacitet. Po in
vesticijskem programu, ki ga 
je potrdila občinska skupšči
na, naj bi Vega postala ena 
naj večjih tovarn optičnih iz
delkov v Jugoslaviji. Takrat
na proizvodnja — obrtniška 
— pa se je razvila v zgradbi, 
ki je bila zgrajena za potre
be inštituta. Podjetje je bilo 
brez vsakršnega tekočega in 
razvojnega plana. Do leta 
1966 je Vega proizvajala prib
ližno 3.600 izdelkov, ki so 
bili z izjemo 210 steklopiha- 
ških izdelkov, vsi nerentabilni 
m nekurantni. Takšnih pro
izvodov je bilo na zalogi za 
približno 15 milijonov dinar
jev, razen tega pa je bilo 
še za približno 6 milijonov 
dinarjev ugotovljenih nepo
kritih obveznosti. Žiro račun 
je imelo podjetje stalno blo
kiran za 5 milijonov 160 ti
soč dinarjev, kar je onemogo
čalo vso redno poslovanje.

Prvi problem, ki ga je mo
ral rešiti kolektiv, je bila 
kalkulacija prodaje in proiz
vodnje. Razen tega je bilo 
treba narediti programe po
slovanja podjetja, po kate
rih naj bi se vključili v jugo
slovanski m mednarodni pro
stor.

Novi program razvoja pro
izvodnje in prodaje je moral 
biti usmerjen na tehnično 
zelo zahtevne izdelke optičnih 
aparatov, aparatov precizne 
mehanike in steklopihaštva, 
ker je tako zahteval trg. Ra
zen tega je podjetje moralo 
kriti negativne razlike od 
prej s storitvami in kratko
ročnimi, dokaj neugodnimi 
krediti. To je bila za kolektiv 
v tem času dvojna obremeni
tev.

V serijsko proizvodnjo smo 
novi program vključili delno 
v drugi polovici leta 1969, 
delno pa v letu 1970. Stroške 
razvoja in uvajanja proizvod
nje — približno 10.000.000 
milijonov din smo financira
li s kratkoročnimi krediti. V

Obvestilo roja
kom iz Kočevja

Pogovor z delavci, ki 
so začasno zaposleni v 
tujini bo danes ob 9. uri 
v motelu Jasnica na Jas- 
nici in ne v zgradbi ob
činske skupščine v Ko
čevju.

V nekaj vrstah
TREBNJE
Sestanek z delavci iz tujine — V Trebnjem bo v torek, 
29. decembra ob 10. uri v sejni dvorani občinske skupščine 
sestanek z delavci, ki so začasno na delu v tujini. Sprva 
je bilo predvideno, da bo tak sestanek za delavce z ob
močja dveh občin — trebanjske in novomeške — le v No
vem mestu, zdaj pa so sklenili, da bodo tudi v trebanjski 
občini imeli sestanek.
Nov predsednik sindikata — Vodstvo občinskega sindikal
nega sveta v Trebnjem bo prevzel Ivan Longar, ki je svoj 
čas že opravljal to dolžnost. To funkcijo bo kot direktor 
Stanovanjskega podjetja Trebnje opravljal poleg svoje 
službe.
Prodaja novoletnih smrečic — Trebanjski gozdni obrat je 
prodal letos 32.000 novoletnih smrečic, kar je skoraj trikrat 
toliko kot lani. Prodaja se iz leta v leto zelo naglo veča. 
Nova Mercatorjeva trgovina — Trebnje je dobilo te dni 
nov trgovino z živili, ki jo je Gradišče, poslovna enota 
Mercatorja, odprla v Senicovi hiši. Hkrati s tem je pod
jetje zaprlo prodajalno št. 17, ki je bila v neprimernih 
prostorih, ki niso ustrezali sanitarnim zahtevam.
Obisk dedka Mraza — Predšolske otroke bo dedek Mraz 
obiskal v sredo popoldne, 30. decembra, ob 15. uri v dvo
rani prosvetnega doma, za šolarje pa bo prireditev na
slednji dan. Otroci pripravljajo prisrčen program.
Zastoj v prodaji — Mirenska Tovana šivalnih strojev, ki 
spada v IMV Novo mesto, je letos zelo povečalo proizvod
njo šivalnih strojev. Izdelke so predvsem kupovali v juž
nih republikah, kjer so klasični Bagat stroji še zelo pri
ljubljeni. Povpraševanje pa se je z ukrepom ZIS glede 
potrošniških posojil precej zmanjšalo, tako da se je skla
dišče začelo polniti Upajo pa, da je to le prehodnega zna
čaja.
METLIKA
Seja občinske skupščine — Odborniki metliške skupščine 
se bodo letos zadnjič sestali v ponedeljek, 2-8. decembra. 
Dnevni red predvideva sprejemanje odlokov ter razpravo 
o proračunski politiki za leto 1971.
DOBREPOLJE
Predavanje o atomski bombi — V sredo je v nabito polni 
dvorani kina predaval inž. kemije Ivan Vrhovec o atomski 
bombi in zaščiti pred eksplozijo.
Dedek Mraz prihaja — Vsako leto osnovna šola povabi na 
novoletno praznovanje tudi delovne kolektive. Letos bo de
dek Mraz obiskal otroke 29. decembra. Za novoletne praz
nike bo tudi trg v Dobrepolju svečano okrašen z veliko 
jelko in barvnimi žarnicami.
Vode vse bolj primanjkuje — V Dobrepolju so spet mnogi 
brez vode. Z nastopom suhe zime se bo pomanjkanje v 
kratkem močno povečalo. Te dni vozijo vodo grosupeljski 
gasilci z gasilsko cisterno. Upajmo, da bo odjuga stopila 
nekaj snega in napolnila kapnice.
Srečanje prosvetnih delavcev — V ponedeljek, 28. decem
bra bo imela sindikalna podružnica prosvetnih delavcev 
Grosuplje redni letni občni zbor. Na programu so poročila 
odbora ter volitve novega odbora. Sindikalno organizacijo 
tvorijo zaposleni z dveh centralnih šol z vrsto podružnic 
in ene samostojne šole.
KOČEVJE
Ustanovili bodo temeljno kulturno skupnost — Svet za 
izobraževanje, kulturo in telesno vzgojo občinske skupščine 
je na zadnji seji razpravljal in sklepal o pripravah za usta
novitev temeljne kulturne skupnosti za območje kočevske 
občine. Predlagali so 9-članski pripravljalni odbor, ki bo 
pripravil ustanovno skupščino ter osnutek začasnega sta
tuta in poslovnika. Sklical bo tudi ustanovno skupščino. 
ČRNOMELJ
Dvorana bo popravljena — Mladi v Zapodju, ki se zdaj 
shajajo pri nekem vaščanu, so sklenili, da bodo s pro
stovoljnim delom in s pomočjo občinske konference ZMS 
Črnomelj obnovili. dvorano v gasilskem domu, kjer bo
do imeli sestanke in plese ter prostor za televizor. Po
pravili bodo okna. prepleskali stene in popravili tla. Po
leg tega so se tudi prijavili za sodelovanje v Zupančiče
vem natečaju.

godbe o poslovno-tehničnem 
sodelovanju s sedmimi sve
tovno znanimi firmami. Us
tanovljena je bila jugoslo- 
vansko-japonska mešana dru
žba s sedežem v Ljubljani z 
nazivom VEMA- To je prvi 
primer vlaganja japonskega 
kapitala v Jugoslavijo. Prav 
tako smo sklenili predpogod
bo s tvrdko Investitions Ge- 
sellschaft za Berlin za gra
ditev optične tovarne, kamor 
bomo prodali tehnologijo in 
kompletni inženiring. Na os
novi ekskluzivne pogodbe za 
dobo petih let z angleško fir
mo bomo prodali optične 
aparate v letni vrednosti
800.000 USA dolarjev.

Vega bi lahko v letu 1970 
izvozila na zahodni trg za 
približno milijon 800 tisoč 
dolarjev svojih izdelkov, v 
naslednjem letu pa skoraj 
za še milijon več, če bi ime
li dovolj proizvodnih zmog
ljivosti. Manjka nam samo 
za 4 milijone dinarjev optič
ne opreme, za kar pa, žal, 
nismo našli razumevanja.

Usmeritev na izvoz je bila 
za podjetje nujna, če smo 
hoteli na eni strani kriti 
svoje obveznosti do deviznih 
kreditov za opremo, na dru
gi strani pa pristopiti k or
ganizaciji serijske proizvod
nje.

Po gospodarskem načrtu bi 
morali v letošnjem letu pro
izvesti in prodati za 53 mi
lijonov dinarjev svojih izdel
kov. Od tega bi morali izvo
ziti na konvertibilni trg za 
milijon 435 tisoč dolarjev, 
ter na ostala področja za
421.000 dolarjev. Gospodar
ski načrt ne bo uresničen 
zaradi:

— zahteve tujega eksklu
zivnega kunca optičnih apa
ratov za zahodni trg po spre
membi osvetlitvenega in hla
dilnega sistema pri pisalnem 
projektorju Triumf in EPI 
650. Zavoljo tega smo v tem 
letu izgubili približno 120 
proizvodnih dni za finaliza-

pri proizvodnji oljnih regu
latorjev (namesto planira
nih 140.000 smo jih izdelali 
samo 40.000);

— zaradi izpada proizvod
nje plinskih vžigalnikov (te
žave so nastale zaradi pre
visoke obdavčitve dobička tu
jega partnerja, vendar ob
stajajo realni izgledi, da bo 
proizvodnja lahko stekla v 
letu 197 M.

Vsi ti izpadi so rzaumljivo 
povzročili tudi pomanjkanje 
likvidnih finančnih sredstev, 
težave pri nabavi repromate- 
riala, povzročili so neredno 
izplačevanje osebnih dohod
kov ter s tem nenormalno 
fluktuacijo zaposlenih.

Nevzdržna pa je postala si
tuacija od 10. 6. 1970 dalje 
(do takrat smo gospodarski 
načrt izpolnjevali), ko zu
nanji kreditor podjetju ni ho
tel odobriti 4.600.000 din kre
dita za pripravo izvoza kljub 
priloženim carinskim prija
vam.

Sanacijski načrt, ki ga Je 
v takšni situaciji sprejel de
lavski svet podjetja, je pred
videval v letošnjem četrtem 
tromesečju še 15 milijonov 
din realizacije, kar bi izpol
nili, če bi imeli optične tla- 
čence. Tako bi planirano in 
prekoračeno izgubo 6,700.000 
din znižali za približno 2 mi
lijona din.

Ko je podjetje ugotovilo, 
da s tem predlogom ne more 
zainteresirati zunanjega kre- 
ditorja, smo zaprosili za pre
kvalifikacijo kratkoročnih kre
ditov v dolgoročne, za 
4,300.000 din kratkoročnega 
sanacijskega ter za milijon 
petstotisoč din uvoznega kre
dita, s katerim bi lahko dvi
gnili repromaterial, ki je bil 
že od junija 1970 na carin
skem skladišču. Tudi v tem 
primeru smo naleteli na ne
razumevanje. Prav tako kre- 
ditor še do danes ni podalj
šal dolgoročnih kreditov za 
osnovna sredstva, čeprav je 
občinska skupščina Ljubija-

na-Center to storila. S takš- 
‘nim načinom urejanja zadev 
je kreditor brez dvoma hote 
ali nehote vplival na že tako 
slabe ekonomske rezultate 
poslovanja.

Vsi opisani razlogi so me 
navedli na to, da s svojim 
odstopom izrazim javni pro
test, ker nikakor ne morem 
prepričati zunanjih faktorjev 
o koristnosti zahtevkov ko
lektiva Vege.

Ce se upreiki, ki jih je po
djetje predlagalo glede kre
ditov ugodno rešijo, lahko 
po mojem prepričanju pod
jetje uspešno posluje, bodisi 
kot samostojno, bodisi kot 
inter -Jni del kakšnega več
jega združenega podjetja. 
Petletni sanacijski program 
bc moje trditve lahko opra
vičil.

FRANC LAMUT

RIBNICA

Slovesnost 
v podjetju RIKO

RIBNICA, 25. dec. — V 
podjetju RIKO je bila danes 
lepa slovesnost. Enajstim čla
nom kolektiva so izročili na
grade za 20, 15 in 10-letno de
lo v podjetju. Ribniško kovin
sko podjetje je med najbolj 
perspektivnimi v ribniški ob
čini. Z vajenci vred zaposlu
jejo 240 ljudi. Vrednost pro
izvodnje v letošnjem letu zna
ša okrog 17 milijonov dinar
jev, kar je za 70 odstotkov 
več kot lani. Občutno se je 
povečal tudi izvoz v zahodno 
Nemčijo, kamor so prodali 
za milijon mark svojih pro
izvodov.

Podjetje bo v prihodnjem 
letu povečalo delovne prosto
re za 3000 kvadratnih metrov, 
gradnja bo stala okrog 3 mi
lijone dinarjev. Graditi bodo 
začeli že spomladi. Na novo 
bodo zaposlili od 50 do 100 
ljudi. RIKO namerava pri
hodnje leto odpreti tudi nov 
obrat v Loškem potoku, ki je 
med najmanj razvitimi pre
deli v občini. Podjetje vlaga 
precejšnja sredstva v sklade 
in sicer v razmerju 70 odstot
kov na osebne dohodke, 30 
pa v sklade.

K. ORAŽEM

Enaka merila za nerazvite
Medobčinski svet ZKS Posavja o pomoči nerazvitim krajem

KRŠKO, 25. dec. V Posavju z velikim zanimanjem 
spremljajo oblikovanje zakonskega predloga za pospe
ševanje razvoja manj razvitih območij Slovenije. 
Medobčinski svet ZKS se je včeraj popoldne sestal v 
Krškem in s seje posredoval pismene pripombe na 
najnovejši predlog zakona.

V svojih stališčih so člani 
izrazili pomislek nad tem, 
da bj za geografsko zaokro
žena območja v občin ali, ki 
jih zakon ne bo v celoti priz
nal za nerazvite, uporablja
li nova, trenutno še neznana 
merila za ocenjevanje njiho
ve razvitosti. Svet se je eno
glasno izrekel za to, da bi 
tudi za območja obveljala 
ista določila, ki jih zakon 
predvideva za občine. To se 
pravi, da na narodni doho
dek ne sme presegati 5000 
dinarjev na prebivalca, da 
živi na območju nad 40 od
stotkov kmečkega prebival
stva in da ima zaposlitev 
manj kot petino prebival
cev. Vsaj dve od omenjenih 
meril bi tako območje mora
lo izpolnjevati za dodelitev 
pomoči.

V naslednji pripombi so 
člani sveta predlagali, naj bi 
zakon trdneje opredelil po
men in dolžnosti medobčin
skega sodelovanja in vezal 
pomoč družbene skupnosti 
na regionalne razvojne prog
rame.

Svet je vztrajal pn zahtevi,

da bi bila tudi manj razvita 
območja (kot je naprimer 
del Kozjanskega v Posavju) 
deležna vseh oblik pomoči, 
kakršne nakazuje zakon za 
občine, ki bodo v celoti pri
znane za nerazvite. Svet je 
dal vso podporo stališčem 
predsedstva republiške skup
ščine, katerim pa najnovej
ši predlog zakona ne sledi 
dovolj zvesto.

Gre namreč za to, da ob
čine, ki so na meji razvito
sti in zaradj enega ali dveh 
odstotkov izstopajo iz kroga 
nerazvitih, ne bodo imele 
dovolj lastnih moči, da bi po
samezne predele dvignile iz 
zaostalosti. Meje posavskih 
občin obsegajo 300 kvadrat
nih kilometrov Kozjanskega, 
kjer živi 17.000 ljudi. Le 
9.200 je aktivnih. Ostareli 
kmetje gospodarijo na 600 
kmetijah, okoli 100 domačij 
pa je popolnoma opuščenih.

S Kozjanskega se vozi na 
delo v Posavje 2.230 ljudi. V 
tujini jih služj kruh 1100, v 
domačem kraju pa je zapo
slenih komaj 100 prebival
cev. V osnovnih šolah je s 
tega predela 2.540 otrok, na

srednjih, višjih in visokih 
šolah pa jih študira komaj 
234. To dovolj zgovorno pri
kazuje razmere na Kozjan
skem.

Posavsko gospodarstvo ni 
kos učinkovitejšim posegom 
na tem območju. Manjka mu 
lastnih sredstev za širjenje 
svojih zmogljivosti. Breme
nita ga odplačevanje dolgov 
in stalna zadrega za obratni 
kapital.

V Posavju je zaposlenih 
13.000 ljudi. Le 1,5 odstotka 
jih -ima visoko šolsko izob
razbo. Republiško poprečje 
je 3,6 odstotkov. Tudi odsto
tek izobražencev z višjo in 
srednjo šolo je v Posavju 
precej nižji od slovenskega 
poprečja. Pričakovati je, da 
se bo t0 v naslednjih letih 
popravilo, toda mnogo šti
pendistov, si kljub vsemu 
raje išče delo drugod po Slo
veniji kjer strokovnjake lah
ko bolje plačajo.

Posavske občine so se lo
tile skupnega načrtovanja in 
tudj študij razvoja Kozjan
skega. Načrtovanje razvoja v 
tej pokrajini mora teči po 
enotnih tirnicah, kajti za in
vesticije je na voljo zelo 
majhna vsota. To pomeni, 
da si gospodarsvo v Posav
ju lahko privoščj zelo malo 
novega, zato so odločitve 
tembolj vredne premisleka.

JOŽICA TEPPEY

DEDEK MRAZ TUDI LETOS

DRAGI OTROCI!

VESELILO ME BO,
ČE ME BOSTE TUDI LETOS 
OBISKALI TAKO 
POLNOŠTEVILNO 
KOT VSA PRETEKLA LETA.
ŽE KOMAJ ČAKAM,
DA VAS SPET VIDIM,
SE POGOVORIM 2 VAMI 
IN VAM TUDI KAJ 
MALEGA PODARIM.
PRIDITE!

VAŠ DEDEK MRAZ

JUTRI, V NEDELJO, 
ODPRT OD 8.-13. URE
• DANES, V SOBOTO, 

OB 16.30

• JUTRI, V NEDELJO, 
OB 11. URI
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Kdo se sladka 
s smetano?

Ker si gospodinja nj znala 
razložiti, zakaj je mleko nje- 
nih krav Sivke in Mure, ki 
ga daje v zbiralnico po ko
operacijski pogodbi z zadru
go, tako slabo plačano, se je 
znesla nad nedolžnimi žival
mi: »Tako dobro vaju krmim 
in skrbim, da ležita na suhem 
listju, dajeta mi pa tako sla
bo mleko, da so mi ga za 
prejšnji mesec plačali komaj 
po 50 par liter. Ko bi bila to 
vnaprej vedela, bi ga bila raje 
pokrmila prašičem ...«

Naslednje mesece letošnje
ga leta se je odkupna cena 
mleka povečala na 86 par za 
liter, novembra pa celo na 
1,11 dinarja liter. Ta cena se 
zdi živinorejcem kar primer
na; tudi kmetici J. S. iz Dobr
niča pri Trebnjem. Pri obra
čunu je zvedela, da je mleko 
njenih krav vsebovalo 3,8 od
stotka tolšče, kar ustreza ceni 
1,11 dinarja. Cena za stopnjo 
tolšče je okoli 28 do 30 par. 
Tako ta kmetica kot mnogi 
drugi ni vedela, da je imelo 
mleko njenih krav vsaj en 
dan v tem mesecu precej več 
maščobe kot so ji povedali 
pri izplačilu. Ali naj to po
meni, da je bila pri izpla
čilu mleka oškodovana? Na
mesto odgovora, ki bi ga 
morali dali drugi, velja ome
niti nekaj dejstev.

Zadružni mlečni nadzornik 
je 26. novembra letos poslal 
v analizo vzorce mleka in si
cer iz ene zbiralnice 36 vzor
cev, iz druge pa 27 vzorcev 
veterinarski postaji v Stični, 
kamor redno pošiljajo vzorce 
mleka iz vse 'Suhe krajine, 
hkrati pa tudi živilskemu la
boratoriju v Novo mesto. Iz
med 36 vzorcev samo trije 
niso imeli predpisane stopnje 
maščobe, vsi drugi vzorci pa 
so bili precej nadpovprečni, 
mleko krav omenjene kmetice 
iz Dobrniča pa je imelo celo 
5,5 odstotka maščobe.

Težko bi verjeli, da je veči
na krav v dobrniški dolini 
26. novembra letos dala izje
mno kakovostno mleko ter da 
je razlika med 3,8 in 5,5 od
stotka maščobe kar velika. 
Lastniki krav pa za to razli- 
kg niti ne vedo. Ena stopnja 
mlečne maščobe velja po ceni 
iz novembra 30 par. Na dolo
čanje odkupne cene pa ne 
vpliva samo kakovost, temveč 
tudi čistoča mleka, ki jo ugo
tavlja veterinarska postaja 
Če je pa nečistoča tolikšna, 
da je liter mleka potem vre
den samo 50 par. se sprašu
jemo, kdo je dolžan proizva
jalcu svetovati, kako naj rav
na z mlekom, da bo poleg 
tolšče tudi čistoča mleka ne
oporečna?

V tem času. ko se veliko 
govori o pomanjkanju mle
ka ter o mlečnih izdelkih 
in o njihovih cenah, bi nema
ra veljalo določiti nekoga, ki 
bi bdel nad kakovostjo mle
ka. Res je, da lahko proiz
vajalci dajo vzorec mleka v 
analizo tudi drugemu labora
toriju, vendar mnogi tega ne 
vedo. Zato utegne še marsi
kdo podvomiti v številke v 
obračunu.

Takšen dvom nad točnostjo 
obračunavanja je pred krat
kim izrekel na seji občinske 
skupščine Krško odbornik iz 
Smednika. Omenjeni prime
ri in primerjave pa vendarle 
načenjajo vprašanje, kdo se 
pri sedanjem odkupu mleka 
sladka s smetano?

P ROMANIČ

Prejeli smo

Težave zastirajo koristnost
Dosedanji direktor tovarne Vega v Ljubljani o vzrokih Za svoj odstop

Optična industrija je dejavnost, ki jo Slovenija nujno potrebuje. Preden je Vega 
osvojila novi program proizvodnje, smo bili za tovrstne izdelke navezani izključno 
na uvoz z zahoda. Tehnično visoko razvite dežele v svetu dajejo tovrstni industriji 
pozornost in pomoč. Zal, pri nas v primeru Vege ni bilo tako.

Zelo trezen viški likof
S seje občinske skupščine Vič-Rud nik - Več discipline v davčni politiki

LJUBLJANA, 25. dec. Seja skupščine občine Vič-Rudnik je bila nenavadno kratka, 
zato pa nič manj zahtevna. Največ besed je bilo izrečenih o neurejeni davčni 
politiki. Ta bi morala biti enotna in bi se morala tudi enotno izvajati. Vendar 
28 davčnih uslužbencev tega ne zmore in skrajni čas je že, da bi moštvo okrepili.

Dejstvo je, da do socialnih 
razlik ne prihaja samo za
radi različno visokih osebnih

dohodkov, ampak predvsem 
zaradi nepravilne odmere 
davkov. Za boljšo organiza-

Praznovanje V Trebnjem

IBT
zavrača
obtožbe

Na tiskovni konferenci 
so predložili podatke o 
poslovnem nastopanju 

v tujini
TRBOVLJE, 25. decembra — 

Vodstvo Investicijskih birojev 
Trbovlje je skupaj s pred
stavniki sindikatov in osnov
ne organizacije ZK v IBT ter 
ob navzočnosti dveh predstav
nikov IMP iz Ljubljane na 
današnji tiskovni konferenci, 
ki so jo sklicali zaradi neka
terih člankov v Antern in dru
god, prisotnim novinarjem iz
javilo, da omenjeno pisani e 
zelo predimenzionira celoten 
položaj, predvsem pa so ost
ro obsodili posploševanje na 
temelju več ali mani lažnih in 
enostranskih izsiav posameznih 
članov kolektiva, ki so jih 
dajali predvsem novinarju To
netu Fornezziju.

Poudarili so. da jim v nji
hovih poslovnih stikih z nem
škimi part.nerii tako nekvali
ficirano pisarne doma lahko 
zelo škoduje, saj predvidevajo 
— kot smo že poročali — 
velike skupne naložbe v Tr
bovljah.

RUPNIK

Preddvor: 
led na jezeru

Nizka temperatura, ki že 
nekaj časa vztraja nad gorenj
skimi kraji, je povzročila, da 
je jezero Camava tokrat za
mrznilo bolj zigodaj kot prej
šnja leta. Led je sedaj debel 
več kot 10 centimetrov, zato 
se po njem že podijo prvi 
drsalci. V hotelih Bor in Grad 
Hrib ob jezeru si zaradi te

novoletne
jelke

Številne prireditve otrok 
v litijski občini

LITUA, 25. dec. — Letoš
nje novoletne prireditve otrok 
litijske občine se bodo zače
le jutri z gostovanjem Mla
dinskega gledališča iz Ljub 
ljane. Člani tega gledališča se 
bodo predstavili v Litiji z 
delom Frana Milčinskega: Ve
sela zgodba o žalostni prin
ceski. Prva predstava bo ob 
11. uri v Šmartnem in ob 
15. uri v Litiji v dvorani na 
Stavbah. Predstava je name
njena za učence nižjih razre
dov in je za otroke brezplač
na. Organizator predstave je 
občinska zveza kulturno pro
svetnih organizacij, ki pred
stavo tudi financira.

V nedeljo, 27. decembra 
pa bo v organizaciji občinske 
zveze prijateljev mladine na
stopil dramski krožek litijske 
osnovne šole, ki bo s pred
stavo Vere Albrechtove — 
Novoletno darilo gostoval v 
Hotiču, Jevnici in na Polšni- 
ku. Isto predstavo bodo po
novili v ponedeljek, 28. de
cembra v dvorani na Stavbah 
za litijske otroke. Občinska 
zveza prijateljev mladine je 
zbrala 10.000 dinarjev, ki so 
jih razdelili 19 šolam in 
vzgojnovarstvenima ustanova
ma v Litiji in Šmartnem. 
Novoletna darila so prispe
vale nekatere organizacije in 
delovni kolektivi v Litiji: TIS. 
občinski sindikalni svet. ob 
črnska skupščina Litiia. kra- 
'evni odbor SZDL Litiia, ob
činski odbor RK. Predilnica. 
Lesna industrija. Mesartia, 
lekarna. Kmetijska zadruga. 
DZS in Mercator iz Ljubi ia- 
ne.

Letošn’“ praznovanje no šo
lah in vz*roJnovaizctirenJh u- 
sta.novsh bndo zakllu čfflj v 
sredo 'n v četrtek na svn”b 
prireditvah.

M. D
e I r L« : v* ooo 1,
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Pred dnevi so se v Litiji 
sestali predstavniki telesno- 
vzgojnih in kulturnih organi
zacij ter društev in razprav
ljali o položaju ter nadaljnjem 
razvoju kulture in telesne kul
ture v občini. Ugotovili so, 
da si društva in organizacije 
sicer prizadevajo za uspešnej
še delo, vendar delajo v slabih 
pogojih. Zato njihova dejav
nost le počasi napreduje. Na 
telesnovzgojnem področju bo 
potrebno poskrbeti za dogra
ditev in vzdrževanje športnih 
objektov, kulturni delavci pa 
bodo morali reševati svoje 
težave v okviru Kulturne skup
nosti. Za poživitev kulturne
ga dela pa bo treba čimprej 
urediti dvorano v Šmartnem 
pri Litiji, ker je dvorana v 
Litiji na voljo za prireditve le 
približno dva meseca na leto.

B. ŽUŽEK

Zbil ie pešca
LENDAVA, 25. dec. — Na 

Kranjčevi cesti v Lendavi Je 
sinoči voznik osebnega avto
mobila, Štefan Nagy iz Cen 
tibe, trenutno zaposlen v 
Nemčiji, pri prehitevanju tr
čil v pešca, Ivana Bakana iz 
Lendave Pri nesreči, ki sta 
ji botrovali poledenela cesta 
in neprimerna hitrost, se Je 
pešec huje ranil in se zdra

smučarska
vlečnica

Njen poseben mik je 
bližina motela in avto

mobilske ceste
V nedeljo bo za Trebnje, 

predvsem pa za vse ljubite
lje smučanja na Dolenjskem, 
pravi praznik. Dopoldne ob 
10- uri bodo izročili namenu 
novo smučarsko vlečnico, ki 
bo ob vlečnici v Crmošnjicah 
druga na Dolenjskem.

Poseben mik trebanjske 
naprave je izredna dostop
nost. S smučarske proge, ki 
je na severni strani hriba 
Grmade, Bukovje imenovani, 
se lahko smučar zapelje ta- 
korekoč na cesto Ljubljana 
— Zagreb, ki je vedno pre
vozna, tako da se lahko pri
peljejo smučarji iz ljubljan
ske ali novomeške smeri ob 
vsakem vremenu.

Vlečnica je dolga 300 m z 
višinsko razliko 90 metrov. 
Svoj iztek ima pred Putni- 
kovim motelom, kjer je tudi 
velik parkirni prostor. Smu
čišče je dolgo kakih 350 m, 
zelo natančno urejeno, tako 
da se je mogoče smučati že 
ob tanki snežni odeji. Razen 
tega je osvetljeno, da je mož- 
na smuka tudi zvečer. Vož
nja z vlečnico bo veljala en 
dinar, za 12 voženj bo treba 
ob delavnikih plačati 10 di
narjev. ob nedeljah pa se bo 
za ta denar smučar ihko 
desetkrat zapeljal n g vrh.

Tr- banjška vlečnica pa ima 
še eno zanimivost, ki je lah
ko za zgled drugim: zgradil 
jo je izredno požrtvovalni 
gradbeni odbor smučarskega 
kluba Trebnje, ki je bil ko
maj letos ustanovljen Člani 
kluba so prispevali 5.000 ur 
prostovoljnega dela. poma
gala pa je tudi m'adinska 
brigada m vojaki novomeške 
garnizije.

Gradbeni odbor je vodil 
Ivan Gole, direktor podjetja 
Kemooprema, ki ima velike 
zasluge za zbiranje potreb
nega denarja. Vlečnica je 
stala približno 200 000 dinar
jev. ki so jih že ali jih še 
bodo prispevale delovne or 
ganizacije. Načrt za vlečnico 
in {X> onske dele je naredilo 
talijansko podjetje Graffer, 
drugo -pa domača podjetia in 
delavnice. M. L

POLJČE

cijo davčne službe bi na ob
čini potrebovali vsaj še se
dem novih uslužbencev, od 
tega dva davčna inšpektorja.

Odborniki so izrazili pomi
slek proti obdavčenju kme
tov, obenem pa so se zavze
mali za ostrejše izvajanje 
davčne politike pri drugih 
dejavnostih, predvsem pri 
obrti Dalje so menili, da 
bi moralo biti v odločbah 
jasneje navedeno, kako je iz
računana davčna osnova, ker 
to povzroča hudo kri. Davčna 
odmera pa se spreminja iz 
občine v občino, kar je po
vzročilo selitev obrtnikov iz 
ene občine v drugo.

Nemogoča stvar je plače
vanje za uporabo mestnega 
zemljišča tudi za kmete. Nji

hova posest je namreč zajeta 
v generalnem urbanističnem 
načrtu. Kmete bi morali čim
prej oprostiti plačevanja pri
spevka.

Z utajo davčnih obveznosti 
so še vedno velike težave. To 
pri nas ni nič nečistega, zato 
skoraj polovica obrtnikov 
davek vsaj nekoliko utaji. 
Za 1100 obtnikov pa je pet 
davčnih uslužbencev. Poseb
ne težave so še z zastarelim 
katastrom, ki tudi zavira 
davčno politiko.

Na vprašanje odbornice, 
koliko prebivalcev občine Vič 
Rudnik dela v tujini in kakš
ne so možnosti za njihovo 
zaposlitev v domači občini, 
ni vedel nihče takojšnjega 
odgovora. Sklenili so tudi, da 
bo potrebno čimprej poiskati 
nove prostore za glasbeno šo
lo, ki zdaj vedri kar na ob
čini. A. ARKO

Ko sem aprila leta 1966 
prevzel dolžnost generalnega 
direktorja v tem podjetju, 
sem našel sledeče stanje: 
kolektiv Vega je leta 1966 
prevzel v upravljanje samo 
eno deivetino planiranih in
vesticijskih kapacitet. Po in
vesticijskem programu, ki ga 
je potrdila občinska skupšči
na, naj bi Vega postala ena 
naj več j či tovarn optičnih iz
delkov v Jugoslaviji. Takrat
na proizvodnja — obrtniška 
— pa se je razvila v zgradbi, 
ki je bila zgrajena za potre
be inštituta. Podjetje je bilo 
brez vsakršnega tekočega in 
razvojnega plana. Do leta 
1966 je Vega proizvajala prib
ližno 3.600 izdelkov, ki sp 
bili z izjemo 210 steklopiha- 
ških izdelkov, vsi nerentabilni 
m nekurantni. Takšnih pro
izvodov je bilo na zalogi za 
približno 15 milijonov dinar
jev, razen tega pa je bilo 
še za približno 6 milijonov 
dinarjev ugotovljenih nepo
kritih obveznosti. Žiro račun 
Je imelo podjetje stalno blo
kiran za 5 milijonov 160 ti
soč dinarjev, kar je onemogo
čalo vso redno poslovanje.

Prvi problem, ki ga je mo
ral rešiti kolektiv, je bila 
kalkulacija prodaje in proiz
vodnje. Razen tega je bilo 
treba narediti programe po
slovanja podjetja, po kate
rih naj bi se vključili v jugo
slovanski in mednarodni pro
stor.

Novi program razvoja pro
izvodnje in prodaje je moral 
biti usmerjen na tehnično 
zelo zahtevne izdelke optičnih 
aparatov, aparatov precizne 
mehanike in steklopihaštva, 
ker je tako zahteval trg. Ra
zen tega je podjetje moralo 
kriti negativne razlike od 
prej s storitvami in kratko
ročnimi, dokaj neugodnimi 
krediti. To je bila za kolektiv 
v tem času dvojna obremeni
tev.

V serijsko proizvodnjo smo 
novi program vključili delno 
v drugi polovici leta 1969, 
delno pa v letu 1970. Stroške 
razvoja in uvajanja proizvod

nje — približno 10.000.000 
milijonov din smo financira
li s kratkoročnimi krediti. V 
slabih treh letih smo osvojili 
zahteven program, sklenili 
dolgoročne kooperacijske po
godbe o poslovno-tehničnem 
sodelovanju s sedmimi sve
tovno znanimi firmami. Us
tanovljena je bila jugoslo- 
vansko-japonska mešana dru
žba s sedežem v Ljubljani z 
nazivom VEMA To je prvi 
primer vlaganja japonskega 
kapitala v Jugoslavijo. Prav 
tako smo sklenili predpogod
bo s tvrdko Investitions Ge- 
sellschaft za Berlin za gra
ditev optične tovarne, kamor 
bomo prodali tehnologijo in 

i kompletni inženiring. Na os
novi ekskluzivne pogodbe za 
dobo petih let z angleško fir
mo bomo prodali optične 
aparate v letni vrednosti 
800.000 USA dolarjev 

Vega bi lahko v letu 1970 
izvozila na zahodni trg za 
približno milijon 800 tisoč 
dolarjev svojih izdelkov, v 
naslednjem letu pa skoraj 
za še milijon več, če bi ime
li dovolj proizvodnih zmog
ljivosti. Manjka nam samo 
za 4 milijone dinarjev optič
ne opreme, za kar pa, žal. 
nismo našli razumevanja.

Usmeritev na izvoz je bila 
za podjetje nujna, če smo 
hoteli na eni strani kriti 
svoje obveznosti do deviznih 
kreditov za opremo, na dru
gi strani pa pristopiti k or
ganizaciji serijske proizvod
nje.

Po gospodarskem načrtu b} 
morali v letošnjem letu pro
izvesti in prodati za 53 mi
lijonov dinarjev svojih izdel-
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prve pridobitve zime obetajo I vi v soboški bolnišnici 
precej boljši obisk. L. S. 1 E. B.

Zasavski izvozniki: dobro
Po nepopolnih podatkih bo vredn&fet izvoza znašala letos približ

no 7 milijonov dolarjev, brez'izvoznih uslug in storitev

kov. Od tega bi morali izvo
ziti na konvertibilni trg za 
milijon 435 tisoč dolarjev, 
ter na ostala področja za 
421.000 dolarjev Gospodar
ski načrt ne bo uresničen 
zaradi:

— zahteve tujega eksklu
zivnega kupca optičnih apa
ratov za zahodni trg po spre
membi osvetlitvenega in hla
dilnega sistema pri pisalnem 
projektorju Triumf in EPI 
650. Zavoljo tega smo v tem 
letu izgubili približno 120 
proizvodnih dni za finaliza- 
cijo in smo lahko delali sa
mo ostale polizdelke;

— zaradi tehnoloških težav 
pri proizvodnji oljnih regu
latorjev (namesto planira
nih 140.000 smo jih izdelali 
samo 40.000);

— zaradi izpada proizvod
nje plinskih vžigalnikov (te
žave so nastale zaradi pre
visoke obdavčitve dobička tu
jega partnerja, vendar ob
stajajo realni izgledi, da bo 
proizvodnja lahko stekla v 
letu 1971).

Vsi ti izpadi so rzaumljivo 
povzročili tudi pomanjkanje 
likvidnih finančnih sredstev, 
težave pri nabavi repromate- 
riala, povzročili so neredno 
izplačevanje osebnih dohod
kov ter s tem nenormalno 
fluktuacijo zaposlenih.

Nevzdržna pa je postala si
tuacija od 10. 6. 1970 dalje

v takšni situaciji sprejel de
lavski svet ppdjetja, je pred
videval v letošnjem četrtem 
tromesečju še 15 milijonov 
din realizacije, kar bi izpol
nili, če bj._ imeli optične tla- 
čence. Tako bi planirano in 
prekoračeno izgubo 6,700.000 
din znižali za približno 2 mi
lijona din.

Ko je podjetje ugotovilo, 
da s tem predlogom ne more 
zainteresirati zunanjega kre
di torja, smo zaprosili za pre
kvalifikacijo kratkoročnih kre
ditov v dolgoročne, za 
4,300.000 din kratkoročnega 
sanacijskega ter za milijon 
petstotisoč din uvoznega kre
dita, s katerim bi lahko dvi
gnili repromaterial, ki je bil 
že od junija 1970 na carin
skem skladišču. Tudi v tem 
primeru smo naleteli na ne
razumevanje. Prav tako kre
ditor še do danes ni podalj
šal dolgoročnih kreditov za 
osnovna sredstva, čeprav je 
občinska skupščina Ljublja- 
na-Center to storila. S takš
nim načinom urejanja zadev 
je kreditor brez dvoma hote 
ali nehote vplival na že tako 
slabe ekonomske rezultate 
poslovanja.

Vsi opisani razlogi so me 
navedli na to, da s svojim 
odstopom izrazim javni pro
test, ker nikakor ne morem 
prepričati zunanjih faktorjev 
o koristnosti zahtevkov ko
lektiva Vege.

Ge se upreki, ki jih je po
djetje predlagalo glede kre
ditov ugodno rešijo, lahko 
po mojem prepričanju pod-

(do takrat smo gospodarski jetje uspešno posluje, bodisi
načrt izpolnjevali), ko zu
nanji kreditor podjetju ni ho
tel odobriti 4.600.000 din kre
dita za pripravo izvoza kljub 
priloženim carinskim prija
vam.

Sanacijski načrt, ki ga 1e

kot samostojno, bodisi kot 
inter Jni del kakšnega več
jega združenega podjetja. 
Petletni sanacijski program 
bo moje trditve lahko opra
vičil.

FRANC LAMUT

Podpora tezam za seje CK ZKS
V Zasavju se bodo o njih zvrstila številna posvetovanja

TRBOVLJE, 25. dec. Dopoldne je revirski komite ZKS 
obravnaval teze za 18. sejo CK ZKS o uresničevanju 
reforme, stabilizaciji in ekonomskem sistemu. S tem 
se je v Zasavju začela širša javna razprava o predlogu 
tega dokumenta, v kateri bodo naslednje dni sodelo
vali številni komunisti, predvsem v večjih podjetjih in 
na terenu ter imeli možnost oblikovati dodatna stali
šča in predloge o tem.

Med naj večjimi izvozniki so tudi letos litijska Pre- 
ške Industrije usnja, na zagorskem območju — izlaška 
dilnica, Lesna industrija in obrat v Šmartnem, vrhni- 
Tovarna elektroporcelana, v središču revirjev Strojna 
tovarna in Iskrina tovarna polprevodnikov in Zasavski 
premogovniki, v Hrastniku pa Steklarna in Tovarna 
kemičnih izdelkov.

Vsi sicer ne bodo izpolnili 
predvidenih izvoznih načrtov, 
razveseljivo pa je, da bodo sa
mo v litijskih podjetjih za 
približno 35 odstotkov večj 
kot lani. Te dni v številnih

zasavskih delovnih organiza 
cijah pregledujejo rezultate, 
dosežene v mednarodni trgo
vini in sploh njihoyo uveljav
ljanje v mednarodni delitvi 
dela. Skoraj vsepovsod so za

V nekaj vrstah

Krave z 10.000 litri 
mleka

V prejšnji nedeljski števil
ki smo objavili novico, da bo 
kmetijsko industrijski kombi
nat v Bečeju uvozil 80 krav, 
ki bodo dajale letno več kot 
6000 litrov mleka in se s ‘etn 
uvrščajo med najboljše molz
nice na svetu ter da sedaj pri 
svoji čredi dosegajo povpreč
je 4300 litrov.

Kot simo zvedeli v kmetij
skem Obratu KŽK Kranj v 
Poljčah, dosegajo na njihovi 
farmi, ki sodi med najboljše 
pri nas, še višje rezultate. Le. 
tos bodo namreč prišli na 
povprečje 5200 litrov mleka. 
V čredi, ki šteje približno 200 
govedi in v kateri je polovica 
trizljske, polovica pa simen
talske pasme pa je dobra de
setina krav pravih »mlečnih 
tovarn«, saj dajejo celo 8000 
do 10.000 litrov mleka na leto.

TRŽIČ
Obisk po Novem letu — Folklorna skupina Karavanke iz 
Tržiča bo oOiskala graničarje na Ljubelju po I.overri leto. 
Izvedli bodo krajši spored jugoslovanskih pesmi in plesov. 
2 vojaki pa se bodo pomerili tudi v namiznem tenisu in 
šahu.
MEDVODE
V Celulozi slavijo — Danes ob 19. uri bo v dvorani TVD 
Partizan proslava v počastitev 20 letnice delavskega samo
upravljanja. Ob tej priložnosti bodo podelili nagrade so
delavcem, ki jim leius poteče 10, 15, 20, 25, 30 ip 35 let 
neprekinjenega dela v tovarni.
Srečanje z upokojenci — Sindikalna organizacija Color je 
pripravila ob zaključku poslovnega leta srečanje za upo
kojence tovarne. Srečanje bo v ponedeljek, 28. decembra, 
ob 13. uri pri Cirmanu v Mednem.
KAMNIK
Kulturna skupnost — Občinska skupščina je imenovala 
iniciativni odbor za ustanovitev kulturne skupnosti. Odbor 
vodi republiški poslanec Vinko Dobnikar. Predvidevajo, 
da bodo skupnost ustanovili januarja.
KAMNIŠKA BISTRICA , . , * .
Dom ni bil prazen — Minuli mesec je v planinskem domu, 
ki ga upravlja planinsko društvo Ljubljana Matica, preno
čevalo 175 gostov.
VELIKA PLANINA .
Žičnica — Novembra sta nihajna žičnica m sedežnica pre
peljali 10.461 potnikov kar je za pozni jesenski mesec zeuo 
veliko.
MOSTE
Kooperacija na veliko — Napredni kmetovalec Anton 
Resnik iz Most je zgradil novo gospodarsko poslopje, v 
katerem redi približno 10.000 piščancev. Piščance pohan- 
ce goji v kooperaciji z ljubljansko Emono.
TRBOVLJE
Srečanje pevcev — Danes ob 17. uri bo v delavskem do
mu srečanje nekdanjih članov mladinskega pevskega zbora 
Slavček. Proslavili bodo 40-letnico zbora.
Divjad dela škodo — Občinska skupščina Trbovlje je iz
dala odlok o ukrepih za preprečevanje škode, ki jo dela 
divjad. Odlok so izdali z namenom, da bi organizacije, ki 
gospodarijo z lovišči ter lastniki in uporabniki zemljišč, 
kjer so lovišča, med seboj sodelovali in preprečevali 
škodc>
Silvestrovanje — Osrednja novoletna prireditev bo tudi 
letos v foyerju delavskega doma. Silvestrovanje bo pri
pravilo DPD Svoboda—center oziroma njegov mešani pev
ski zbor Slavček. Silvestrovanja bodo tudi v hotelu Ru
dar, TVD Partizan, v Svobodi II in v planinskih posto
jankah na Mrzlici, Kumu in Partizanskemu vrhu. 
ŠMARTNO PRI LITIJI
Vedno več pevcev — Pevci šmarskega Zvona so imeli ne
davno občni zbor, kjer so ugotovili, da je bila minula 
sezona zelo uspešna, saj so že petkrat nastopili, v načrtu 
pa imajo še najmanj sedem nastopov doma in v okolici, 
mislijo pa tudi na gostovanja. V zboru prepeva 33 pevcev 
iz šmartna in bližnje okolice, na občnem zboru pa so 
menili, da bi radi imeli vsaj 40 članov.
VRHNIKA
Popis prebivalcev — V vrhniški občini se že pripravljajo 
na popis prebivalstva, ki bo od 1. do 15. aprila prihod
nje leto. Za območje občine je določenih 66 popisnih oko
lišev. v katerih bo opravljalo popis 75 popisovalcev. Ime-

L. S. | novaili so že tudi popisno korrrSTio.

nekaj izkušenj bogatejši, prav 
to pa jim bo v oporo pri se
stavljanju izvoznih progra
mov za leto 1971. Čeprav za 
marsikateri zasavski delovni 
kolektiv letošnji izvoz ni bil 
tako rentabilen kot so pred
videvali, v glavnem zaradi po 
dražitev domačih surovin in 
reprodukcijskega materiala, | 
nihče ni prenehal sodelovati | 
v mednarodni menjavi. Zu
nanjih tržišč pač ni tako lah
ko osvojiti in vsakršen daljši 
premor v izvozu bi zagotovo 
utegnil povzročiti izgubo Od
jemalcev in kupcev.

Letošnje izkušnje ponovno 
opozarjajo, da so kupci v tu
jini pripravljeni .uvažati iz 
zasavskih podjetij velike ko
ličine blaga, kar še posebej 
velja za odjemalce v Zvezni 
republiki Nemčiji in ZDA. 
Praksa kaže, tja bo treba v 
irihodnje v še večji mer 
spoštovati dogovorjene roke 
dobav blaga in izdelkov. Več 
jo pozornost in skrb bo tre
ba posvetiti embalaži in sto
riti vse za še boljšo kakovost 
vsega izvoznega blaga. Orne 
niti kaže še to, da .tudi v 
Zasavju z velikim zanimanjem 
Dričakujejo sprostitev našega 
zunanjetrgovinskega in deviz
nega sistema. M. V

Štirje Jugoslovani 
poškodovani

DUNAJ, 25. dec. (Tanjug) 
— Pri Nickelsdorfu v bližini 
avstrijsko-jugoslovanske me
je se je včeraj pripetila pro
metna nesreča Ranjeni so 
bili štirje Jugoslovani, Voz
nik osebnega avtomobila 28- 
letni Vinko Božič je zaradi 
poledice in nagle vožnje iz
gubil oblast nad vozilom ter 
se zaletel v kolono avtomo
bilov, ki so stali pred mejo. 
Zaradi trčenja je izbruhnil 
požar. Dva avtomobila sta 
zgorela. Božič in trije nje
govi sopotniki — jugoslovan
ski delavci so se poškodova
li. Takoj so jih prepeljali v 
bolnišnico Kittsee.

Z avtom v strugo 
Idrije

NOVA GORICA, 25. dec. — 
Italijanski državljan Luciano 
Roman iz Vidma je sinoči ob 
19,15. url blizu Mosta na So
či zdrsnil s svojim avtomo
bilom 80 metrov globoko v 
strugo Idrije. Zaradi poškodb 
so mu nudili prvo pomoč v 
Zdravstvenem domu v Tol
minu. Zatem so ga prepeljali 
v bolnišnico Čedad v Italiji. 
Materialna škoda znaša 20.000 
dinarjev. Omenjeni je vozil iz 
Idrije proti Mostu na Soči. 
V desnem nepreglednem ovin 
ku je zavozil na levo stran 
ceste, izruval dva smernika, 
ter se čez železno cestno ogra
jo skotalil po strmem pobočju 
In obstal na strehi.

P.

Udeleženci posvetovanja so 
med drugim poudarili, da je 
pomen tez tudi v tem, ker 
daje številna izhodišča za na
daljnje, učinkovitejše uresni
čevanje gospodarske reforme 
ob dosedanjih in novih stabi
lizacijskih ukrepih in pred
vsem v graditvi novega go
spodarskega sistema na širši

samoupravni podlagi. Revirski 
komite bo ob sodelovanju z 
občinskimi vodstvi ZK pri
pravil posvetovanja o tezah 
za 18. sejo v trboveljski 
Strojni tovarni, Zasavskih 
premogovnikih, hrastmiški to
varni kemičnih izdelkov in za
gorski tovarni Varnost Ener- 
goinvest.

Razen tega se bodo v prvi 
polovici januarja sešli na po
dročno posvetovanje številni 
komunisti, gospodarstveniki 
iz zasavskih podjetij, pred
lagali pa so tudi, naj bi 
organizirali razpravo o tezah 
tudi v organizacijah oziroma 
aktivih ZK na terenu. Na os
novi vseh razprav bo revirski 
komite ZK zbral dodatne 
predloge in stališča ter jih 
posredoval sekretariatu CK 
ZKS oziroma posebni delovni 
skupini komisije za družbe
no ekonomske odnose in eko
nomsko politiko pri CK ZKS.

P. BURKELJC

kofjeloške nagrade
Podelil jih bodo v Železnikih na slavnostni seji 9. januarja

V Škofji Loki so že znani nagrajenci, ki bodo na slav
nostni seji ob občinskem prazniku 9. januarja v Že
leznikih dobili tradicionalna občinska priznanja. Izbor 
najbolj zaslužnih posameznikov in skupin je opravila 
komisija za odlikovanja v sodelovanju s političnimi or
ganizacijami, na zadnji seji pa ga je potrdila občin
ska skupščina.

Veliko plaketo bodo preje- . janc, direktor PTT podjetja 
li štirje nagrajenci. Maks Kranj pa za uspešno sodelo-
Krmelj — Matija narodni he
roj iz Hotavelj jo bo dobi) ob 
60-letnem življenjskem jubile
ju in 30. obletnici organizi
ranja poljanske vstaje: kolek
tiv podjetja Elra za prizade
vanje pri graditvi novih pro
izvodnih obratov in dosežene

vanje in posebno prizadeva
nje za zgraditev telefonsko 
telegrafskega omrežja v ob
čini Škofja Loka

Malo plaketo bodo podelili 
Jerneju Hriberniku za 25-vet- j 
no aktivno družbeno-politično I 
delo, zlasti v krajevni skup- | 

uspehe pri razvoju podjetja; nosti Puštal; Mari Jelovško- 1 
moški pevski zbor iz železni- vi za dolgoletno prizadevno 
kov za 25. obletnico uspešne- j in uspešno delo na vzgojno- j 
ga delovanja; Franc šker- i pedagoškem področju osnov- I

nega šolstva ter aktivno 
družbeno-politično delo in 
Francu Potočniku za dolgo
letno aktivno družben apoli- 
sodelovanje v organih obla
sti ter delo v krajevnih or
ganizacijah na območju Ho
tavelj.

Praktične nagrade pa bodo 
prejeli Anton Oman za več
letno 9aktivno družbenopoli
tično delo, zlasti na področju 
strelstva in gasilstva; Marija 
Jagodic za večletno družbeno
politično aktivnost in uspešno 
vzgojno pedagoško delo na 
področju šolstva, medtem ko 
jo bo Ludvik Jelenc dobil 
za večletno uspešno družbeno 
delo, zlasti na območju Draž
goš.

. L. 3.

DEDEK MRAZ TUDI LETOS

DRAGI OTROCI!

VESELILO ME BO,
ČE ME BOSTE TUDI LETOS 
OBISKALI TAKO 
POLNOŠTEVILNO 
KOT VSA PRETEKLA LETA.
ŽE KOMAJ ČAKAM,
DA VAS SPET VIDIM,
SE POGOVORIM Z VAMI 
IN VAM TUDI KAJ 
MALEGA PODARIM.
PRIDITE!

VAŠ DEDEK MRAZ

JUTRI, V NEDELJO, 
ODPRT OD 8.-13. URE
• DANES, V SOBOTO, 

OB 16.30

• JUTRI, V NEDELJO, 
OB 11. URI

em
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Prvak - Korpa ali Vecko?
Danes in jutri člansko namiznoteniško prvenstvo SRS v dvorani NTK Ilirija

UTJBLJANA, 25. dec. Prvenstvo Slovenije je vedno 
najbolj pomembna domača prireditev, turnir z veliko 
množico igralcev, pa tudi z vsemi najboljšimi predstav
niki namiznoteniške igre pri nas. Tudi 24. povojna po
novitev republiškega prvenstva, ki bo v soboto in 
nedeljo v Ljubljani, ne bo spremenila zunanjega obe
ležja slovenskih prvenstev. Nastopilo bo 96 igralcev pri 
članih A, 86 igralcev pri članih B in 32 članic z vsemi 
zvenečimi imeni na čelu in vsemi lanskimi prvaki.

M©d elito 17 slovenskih klubov 
bodo manjkali od boljših klubov 
le Mariborčani, ki so zamudili s 
prijavo ter zaradi nevestnosti svo
jega vodstva ne bedo mogli so
delovati na tekmovanju. Vsekakor 
velika škoda za mlado gardo re
publiškega iigaša ter hkrati tudi 
resen opomin za delo v prihodn je 
(tudi na zadnjem zveznem turnirju 
v Vinkovcih Mariborčani edino od 
vseh povabljenih niso prijavili svo
jega udeleženca).

Vnovič finale 
Korpa — Vecko

Pri članih A brani naslov repu
bliškega prvaka Edvard Vecko. Na 
zadnjem prvenstvu pred letom dni 
v Ljubljani je še v vojaški suk
nji premagal klubskega in voja
škega tovariša Korpo ter izenačil 
rekord nekdanjega prvaka Janeza 
Terana, svojega predhodnika. Vec

ko in Teran sta po šestkrat osvo
jila naslov republiškega prvaka, od 
tega Vecko petkrat zaporedoma. 
Teran pa s tremi presledki. Ali se 
bo Vecku posrečila sedma osvoji
tev naslova? Težko, ker je prav 
te dni nekoliko obolel, poleg tega 
pa ga skoraj zanesljivo čaka v 
finalu prekaljeni reprezentant Kor
pa. Rezultat njunega dvoboja je 
sicer največkrat negotov, tudi ka
dar je bil Korpa v boljši formi, je 
imel težko delo z Vec kom in več 
rezultatov je bilo presenetljivih. 
Sedaj je Korpa spet v boljši for
mi in verjetno bo na njem vrsta, 
da se vpiše v spisek prvakov.

Za reprezentantoma bi si moral 
Jože žekš iz Murske Sobote pri
boriti tretji položaj, kakor ga je 
zavzel že na zadnjem prvenstvu. 
Žreb mu ni namenil težkih na
sprotnikov, za vstop v finale pa 
bi moral premagati zmagovalca 
srečanja Mikeln-Kren. Seznam no

silcev skupin je v tej disciplini 
pomemben element za uspeh na 
prvenstvu: 1. Korpa (Ol), 2. Vecko 
(Ol), 3. Žekš (So), 4. Nišavič (II),. 
5. Grintal (Lj), 6. Mikeln (Lj), 
7. Rak U. (Ol) in 8. Kastelic (Lj). 
Favoriti verjetno ne bodo imeli 
težkega dela, in če bo šlo vse po 
računih, se bodo za vsitop v polfi
nale pomerili Korpa Kastelic 
(šimonka), Vecko : Rak U. (Ben
ko), Žekš : Mikeln (Kren), Grin
tal : Nišavič (Sazonov T.).

Oslabljena 
ženska konkurenca

Z odhodom Jeseničank iz tek
movalne arene so igralke Olimpije 
izgubile edine resne tekmice, ki 
bi jih lahko ogrozile pri njihovem 
pohodu proti prvemu mestu. Kon
kurenca deklet je vedno manjša, 
nazaduje pa od leta do leta. Lan
ska prvakinja Eva Jeder je tudi 
tokrat glavna kandidatka za osvo
jitev prvega mesta. Imela pa bo 
dve resni tekmici in sicer v klub
skih tovarišicah Zini Martinec ter 
Sonji Verstovšek. Obe sta zelo 
nevarni in trenutno v dobri formi 
Žreb ni bil muhast in je v polfi 
nalu oz. četrtfinalu, ker na prven 
stvu igrajo od 1.—4. in od 5.—8 
mesta po sistemu vsak z vsakim 
pred tem pa na izpadanje, pred 
videl naslednje najbolj resne pa 
re: Jeler Zakojič, Martinec
Kaisesberger, Verstovšek : Zerov- 
nik, Duren : Jakopin.

Novo vzdušje v lazinah
Danes na sporedu IX. kolo v zvezni moški košarkarski ligi

LJUBLJANA — V drevišnjem kolu bodo vsekakor za
nimivi dvoboji tekmecev iz spodnje polovice lestvice, 
čeprav tudi tisti z vrha ne bodo brez truda prišli do 
novih točk. Ljubljanska Olimpija gostuje v zadrskih 
Jazinah, kjer je spomladi osvojila naslov državnega 
prvaka, drevi pa se bbsta bivša šampiona borila za 
točke, ko so jima (po dolgih letih potegovanja za vrh) 
tokrat potrebne v boju za obstanek. Drugi pari 9. 
kola so: C. zvezda — Beograd (TV prenos ob 17.45), 
Radnički — Jugoplastika, Lokomotiva — Rabotnički, 
Oriolik — Borac in 2eljezničar — Partizan.

Košarkarji Olimpije so se ves 
teden za nastop v Zadru posebej 
prizadevno pripravljali. Zavedajo 
se, kako težko je gostovati v Ja
zinah. kjer so Ljubljančani le ma
lokrat doživljali zmagoslavje. Zdaj 
Je položaj še toliko bolj zapleten, 
ker se oba bivša šampiona borita 
na dnu lestvice.

Nedvomno. Olimpija ima vsaj 
nekaj možnosti, da v Jazinah tek
mo dobi, ker je Zadar v letošnjem 
prvenstvu prav tako »razglašen« 
kot ljubljanska ekipa. Pričakovati 
je izenačen boj, ki ga bo skušal 
dobiti vsak po svoje. Igra doma
če peterke bo vsekakor slonela na 
kapetanu Gjergji. ki je vedno znal 
Ljubljančanom zagreniti razpolo
ženje. Olimpija ima na drugi stra
ni prednost v centrih. Vinko Jelo- 
vac realno v zadrski ekipi nima 
pravega nasprotnika, vsaj ne zdaj, 
ko so razlike v njegovi formi in 
formi Stipčeviča, Jeraka ali Oluiča 
zelo velike.

UTRINKI
PLAVAJOČA TRIBUNA — Prvič 

▼ zgodovin! olimpijskih jadralnih 
regat bodo leta 1972 v Kielu pri
redili večje uradno spremljanje te
kem. Na 14 ladjah bo laluco vsak 
dan 3850 interesentov z neposred
ne bližine doživelo regato, ki si 
jo bodo izbrali sami. Za* vstopni
co Do treba odšteti 20 mark.

PRVIČ ROMUNI — Na letošnji 
nemško-avstrijski skakalni turne
ji bodo nastopili najboljši skakal
ci sveta. Na štartu jih bo okrog 
90 iz 16 držav. Manjkali bodo le 
Japonci, ki je zanje pot v Evropo 
prevelik strošek, prvič pa bodo 
akakali Romuni.

BELAMARIC PRVI ZASEBNI 
ŠTIPENDIST — Siniša Belamarič, 
23-letm vaterpolist Partizana je 
postal te dni prvi »zasebni« šti
pendist v Jugoslaviji. Do olimpij
skih iger v Miinchnu ga bo nam
reč štipendiral beograjski lastnik 
novoustanovljene kemičine čistil
nice Dragan Gazdič.

»V Jazinah ne bo nič laže, kot 
v vseh dosedanjih srečanjih,« je 
Že med tednom pri treningu opo
zarjal trener Daneu. »Oboji smo 
v težkem položaju. Nam bi zma
ga ogromno pomenila, Zadru še 
več. Vseeno pa imamo nekaj upa
nja, da osvojimo dve dragoceni 
točki. Ce se bodo naši fantje po
trudili in zaigrali kot v resnici 
znajo, potem lahko Zadru vsaj 
povzročimo mnogo preglavic. Sicer 
pa se bodo igralci borili tudi za 
posebno nagrado. Ce namreč v 
Zadru zmagajo, potem jim bo pu
stil prost dan tudi še v soboto 
2. Januarja," v nasprotnem prime
ru pa bodo tudi v soboto že spet 
morali priti na trening. Morda 
bom celo zaprosil tovariša Wink- 
lerja z UJV, da mi podari 12 al- 
koskopov. s katerimi bom lahko 
ugotovil, kdaj so igralci nehali sil
vestrovati,« je na koncu napol v 
šali dejal Ivo Daneu. S. TRBOVC

Dve zmagi pionirjev 
iz Šoštanja

VELENJE — Na občinskem pr
venstvu osnovnih šol velenjske ob
čine so pri pionirjih in pionirkah 
zmagali zastopniki osnovne šole 
Bibe Rock iz Šoštanja. V dvajse
tih tekmah je bil zelo opazen na
predek te športne igre v osnov
nih šolah. Naj večji napredek so 
pokazali pionirji iz Šmartnega ob 
Paki, ki so presenetljivo osvojili 
tretje mesto.

Vrstni red — pionirji: 1. B.
Rock (Šoštanj), 2. M. Pintar-To- 
ledo'(Velenje), 3. Jože Letonja— 
Kmet (Šmartno ob Paki), 4. K. 
Destovnik Kajuh (Šoštanj) in 5. 
G. Šilih (Velenje); pionirke: 1.
Osn. *š. B. Rock, 2. Osn. š. K. 
D. Kajuh, 3. Osn. š. G. šilih, 4. 
Osn. š. M. Pintar-Toledo in 5. 
Osn. š. J. Letonja — Kmet.

Pionirke Hudinje prve
ŠTORE — V času, ko je bila 

jubilejna skupščina KZS v Ljub
ljani, se je v dveh telovadnicah 
v Štorah v okviru pionirskega ko

šarkarskega festivala spoprijelo 
nad 120 pionirk iz celjske občine 
na občinskem košarkarskem pr
venstvu. Nastopilo je 10 šol, ki 
so med seboj odigrale kar 2/ te
kem. Vsekakor je bilo enodnevno 
tekmovanje prenaporno za vse 
udeleženke, saj so ekipe morale 
odigrati kar po pet tekem.

Vrstni red: 1. Hudinja, 2. Što
re. 3. IV. osn. šola (Celje), 4. 
Polule, 5. Osn. šola I. celjske če
te, 6. Frankolovo, 7. I. osn. šola 
(Celje), 8. Dobrna, 9. II. osnovna 
šola (Celje) in 10. Vojnik.

K. J.

Rogaška Slatina 
najboljša

ROGAŠKA SLATINA — Na ob- 
č inskem prvenstvu osnovnih šol 
šmarske občine so v moški in 
ženski konkurenci zmagali zastop
niki iz Rogaške Slatine. Tekmo
vanja se je udeležilo 6 ekip. Tek
movanje je bilo v Rogaški Sla
tini.

Rezultati — pionirke: Rog. S.a- 
tina : Podčetrtek 23:9, Rog. Sla
tina : Bistrica ob Sotli 23:5 in 
Podčetrtek : Bistrica ob Sotli — 
18:14; vrstni red: 1. Rog. Slatina,
2. Podčetrtek, 3. Bistrica ob Sotli;
pionirji: Rog. Slatina ; Podčetrtek 
61:13, Rog. Slatina : Bistrica ob 
Sotli 84:9 in Bistrica ob Sotli : 
Podčetrtek 16:14; vrstni red: 1.
Rog. Slatina, 2. Bistrica ob Sotli,
3. Podčetrtek. K. J.

V konkurencah parov je velika 
možnost, da bodo vsi lanski prva
ki ubranili naslove. Pri članih 
Korpa-Vecko nimata prave konku
rence, enako pri Članicah Martin
čeva in Jelerjeva. Zelo udarno pa 
igra tudi mešana dvojica Martinec- 
ŽekŠ, ki bi v primeru zmage že 
tretjič zaporedoma postala prvak 
Slovenije.

Še dva zanimiva dvoboja
Da bi poživili program, so si 

prireditelji NTK Ilirija in Olimpija 
omislili še dve zanimivi tekmi, in 
sicer s prvenstvom nimata nič 
skupnega. V soboto zvečer ob 19. 
uri se bosta v dvorani Ilirije sre
čali reprezentanci mladincev Slo
venije in Hrvatske. V zadnjem le
tošnjem srečanju v Bjelovaru so 
zmagali hrvatski mladinci s 5:4, 
zdaj pa imajo slovenski zastopniki 
lepo priložnost za povračilo. Gost
je bodo namreč nastopili brez 
svojega najboljšega — Ivice Sti- 
pančiča v postavi Balent (Mara- 
thon — Zagreb), Kneževič (Loko
motiva — Vinkovci) in Amidžič 
(Bagat — Zadar). Republiški ka
petan Unger je na dvoboj pozval 
Savnika (Maribor), U. Raka (Ol) 
in Krena (Ol), medtem ko bo 
Benko — mladinski prvak Sloveni
je rezerva.

V nedeljo ob 13.30 uri pa bo 
Ljubljanska Olimpija v isti dvo
rani odigrala svojo drugo tekmo 
za sejemski pokal z belgijskim po
kalnim prvakom ALPA TTC iz 
Bruslja. Olimpija je favorit, če ne 
bo imela težav z igralci, ker sta 
trenutno dva igralca Vecko in U. 
Rak v bolniški oskrbi. D. NOVAK

Triglav : Olimpija 2:5
KRANJ — V tekmi X. kola re

publiške moške lige je Olimpija 
premagala Triglav s 5:2. Zaradi 
bolezni Vecka in Uroša Raka sta 
v ekipi nekdanjega državnega pr
vaka zaigrala Kren in šimonka 
ob Korpi, ki je dosegel tri zma
ge. medtem ko je Kren prispeval 
dve. Pri Triglavu sta dobila Teran 
in Ramovž vsak po eno srečanje.

Rezultati: Triglav — Olimpija 
2:5 (Teran — šimonka 2:0, Ma
rušič — Korpa 0:2, Ramovž — 
Kren 0:2, Teran — Korpa 0:2, Ra
movž — šimonka 2:1, Marušič — 
Kren 0:2, Ramovž — Korpa 0:2).

D. N.

IVER DNEVA

V Beogradu 
brez Mladosti?

Zagrebške Sportske novosti 
poročajo, da se zastopnik va
terpolskega kluba Mladost ne 
bo udeležil sestanka v Beo
gradu, ki ga je sklical pred
sednik plavalne zveze Jugosla
vije Dalibor Solda tič. Na kar 
se da visoki (športni) ravni 
naj bi se v Beogradu pome
nili o incidentih, do katerih 
je prišlo na finalnem turnirju 
za pokal evropskih prvakov 
položaj v našem vaterpolu (in 
ne samo v njem) pa je tak, 
da kar kliče po pomiritvi.

Zato odločitev VK Mladost 
— preseneča.

PREJELI SMO . ]
SPG 70 in Narodni dom

Svetovno prvenstvo v orodni te
lovadbi je za nami. Zadovoljni smo 
z uspehi naših telovadcev, iz vse
ga sveta prihajajo laskava prizna
nja, da je bilo XVII. svetovno 
prvenstvo v gimnastiki doslej naj
bolje organizirano. Našo belo Lju
bljano so še bolj spoznali; mali 
slovenski narod, ki je svetovno 
prvenstvo izvedel, zasluži vso po
hvalo.

Ce vemo, da ne bo deficita, da 
bo končna bilanca, kolikor bodo 
vsa podjetja svoje obveznosti v 
redu poravnala, aktivna, moramo 
biti zadovoljni. Toda pri vsej tej 
veliki prireditvi ni nihče omenjal 
društva, ki je k uspehu največ 
pripomoglo! To je TVD Partizan 
Narodni dom.

Društveni člani so bili: vodnik 
moške vrste, štirje tekmovalci in 
ena tekmovalka, vsi vodilni člani

NAGRAJUJE
Odslej je WI).40 cenejši, poleg tega je pripravil 7.a svoje kupce 
690 nagrad:

1. AUSTIN MINI 1000
2. Dve potovanji na Dunaj
3. Dve potovanji v Zlatar. '

In . druge manjše nagrade

. Nagrade bomo izžrebali med pravil
nimi odgovori. Odgovorom priložite 
ovitek doze WD-40 in pošljite na 
naslov:

KRKA TOVARNA ZDRAVIL, NOVO MESTO
Z oznako: »NAGRADNA IGRA«

obkrožite pravilen odgovor!
1. KATERE LASTNOSTI IMA \VD-10: /

a) čisti in ščiti predmete Iz plastičnih mas
b) maže kovinske dele in jih ščiti zoper vlago in korozijo
c) preprečuje zmrzovanje in rosen je na steklenih površinah

* 2. VVD-40 LAHKO ZELO USPEŠNO UPORABLJAMO; 
a) za zaščito kovinskih delov na avtomobilu, 

v stanovanju, na čolnu, strojih in orodju 
h) za čiščenje lakiranih površin avtomobila 
c) za zaščito podvozja avtomobila in mazanje menjalnika

3. NAPIŠITE, KATERA TOVARNA V JUGOSLAVIJI IZDELUJE VVD-30.

Ime in priimek^ _ ... _ _____  _ _ - _ __ __ —
Ulica__________ ____ ___ __  ___________ ___ ___ ___ __ ___  __ —
•Kraj _____ __ _ _ _ _■ __  _ ^ ... -- - — _ .... _

,1’rosimo, pišite s tiskanimi črkami!

Žrebanje bo 8. januarja 1971 v Beogradu in 9. aprila 1971 v Ljubljani. 
Izidi bodo objavljeni v Moto reviji in Moto kurirju.

organizacijskega komiteja, tehnič
no vodstvo in ves gospodarsko-fi- 
nančni odbor. Skoraj dve leti je 
sodelovalo okrog 150 pripadnikov 
Narodnega doma. Doslej še ni bilo 
državne reprezentance, v kateri ne 
bi bili člani tega društva, vsa 
vadba vseh reprezentanc je bila 
v Narodnem domu — študijski te
lovadnici, ki pa ni dovolj funk
cionalna, ker je premajhna in ni 
moč v njo postaviti odra za par
ter. Društvo se že 50 )et poteguje 
za gradnjo nove telovadnice, toda 
železnica je bila vedno tista ovi
ra, ki Je vse napore onemogočala. 
Šele po prestavitvi železniške pro
ge Je Partizan Narodni dom do
bil mikrolokacijo, tudi pomoč so 
v republiškem predračunu že za
gotovili. Toda dokazali so, da je 
gradnja dvorane Tivoli potrebne j- 
ša in društvo je na to pristalo 
pod raznimi pritiski in obljubami 
najvišjih forumov, češ da bo prvi 
naslednji športni objekt, ki ga 
bodo gradili: telovadnica za TVD 
Partizan Narodni dom. In kaj se 
je po teh obljubah in zagotovilih 
zgodilo? Sprejeli so načrt za grad
njo zimskega kopališča, danes se 
pa že piše in govori o gradnji 
nove telovadnice za vrhunsko vad
bo nekje med Bežigradom in Je
žico, medtem ko o telovadnici v 
občini Center ni govora.

V Narodnem domu, ki ima pre
ko 1900 pripadnikov, telovadijo še 
dijaki iz šol, ki so brez telovad
nic, med drugimi Srednja eko
nomska šola, II. gimnazija itd. 
Obe telovadnici sta zasedeni od 
sedmih zjutraj do desetih zvečer, 
in nikogar ni, ki bi Partizanu Na
rodni dom pomagal! Bo občina 
Ljubljana Center dobila prostor, 
kjer bi partizanska in šolska mla
dina lahko telovadila, vrhunski 
telovadci, ki se izluščijo le iz 
množičnosti, pa prostor za vrhun
sko vadbo, ki je od leta do leta 
zahtevnejša.

Bil bi že čas, da nekaj ukrene
mo! O tem naj spregovore občin
ski možje; saj so na vseh množič
nih sestankih že prevečkrat skle
nili pa predlagali: prva, nova
športna gradnja v Ljubljani—Cen
ter bo modema, funkcionalna te
lovadnica, ampak brez marmorja 
in juksuza! Društvo bo čez nekaj 
let slavilo 110-letnico obstoja, ve
dno je dostojno in častno zasto
palo Ljubljano; pred prvo svetov
no vojno, med obema vojnama in 
po osvoboditvi.

Ljubljana naj pomaga in sklene, 
da bo prva telovadnica v Ljublja
ni na območju občine Ljubljana— 
Center, tam, kjer je najbolj po
trebna. VIKTOR SENICA

TENIS

Poraz Franuloviča
ANCONA — V finalu teniškega 

turnirja je Romun Nastase pre
magal Jugoslovana Franuloviča s 
6:1, 6:4.

ZAGREB — V dvorani na Treš- 
njevkl bo v nedeljo, ob 15.30 dvo
boj najboljših jugoslovanskih te
niških igralcev Franuloviča in pro
fesionalca Piliča.

KRIŽE — V počastitev dneva 
JLA je bilo tekmovanje TO Kri
ška gora v streljanju z zračno pu
ško, katerega se je udeležilo 25 
tabornikov in tabornic. Pri ta
bornikih je zmagal Jazbec s 155 
krogi pred Žepičem 152, Kauči
čem 146, itd. pri tabornicah pa 
Zupančičeva s 56 krogi.

JUDO

Odločitev 
v Mariboru

LJUBLJANA — Po tekmovalnem 
koledarju JZS bo v nedeljo 3. ko
lo v prvi republiški ligi. Turnirji 
bodo v Mariboru, Velenju in Slo
venski Bistrici. V Slovenski Bi
strici bo samo dvoboj, ker je 
Alpina iz žirov izstopila iz lige.

Najbolj vroče bo na turnirju v 
Mariboru, kajti ekipe Branika, 
Olimpije in Maribora bodo odlo
čale o letošnjem ekipnem prvaku 
Slovenije. Največ možnosti ima 
Branik, ki brez poraza z dvema 
točkama naskoka vodi na lestvici. 
Branik ima dobro ekipo, ki že 
dolgo tekmuje v ligi, medtem ko 
je Olimpija pomladila svojo eki
po. Tudi Maribor je stalno med 
vodilnimi slovenskimi klubi, ki 
lahko tudi tokrat preseneti, čeprav 
ima sedaj manj možnosti.

V Velenju se bosta pomerili iz
enačeni ekipi — domačini in Jese
ničani, judoisti novega kluba »Ivo 
Reya« pa nimajo pravih možnosti. 
Izenačen bo tudi dvoboj v Sloven
ski Bistrici, ker ima Triglav bolj
še tekmovalce v težjih kategori
jah, Impol pa v lažjih. Minimal
no prednost imajo domačini.

Razplet ligaškega tekmovanja 
kali le odstop Alpine, ki — žal — 
nima osnovnih možnosti za vadbo.

Z razpletom prvenstva raste tu
di »temperatura«. Klubi se bojijo, 
da bodo spet sodniki krojili konč
ni vrstni red, problem več pa je 
z ljubljansko Olimpijo. Olimpija 
tekmuje v republiški ligi, pozneje 
pa se je vključila še v zvezno 
ligo, ki je bila sicer napovedana, 
vendar vse do začetka tekem ni 
bilo gotovo, če bo sploh stekla. 
Branik je zato dvignil svoj glas 
zoper Olimpijo, češ da ne sme 
tekmovati z isto ekipo v dveh li
gah. J. S.

Zdaj pa zares...
Danes se začenja zaključni del hokejskega prvenstva
LJUBLJANA — Državno prvenstvo v hokeju na ledu 
se nadaljuje brez odmora. Pred tednom dni so bile 
odigrane zadnje tekme predtekmovanja, danes pa se 
začenja finalni del (po dvokrožnem sistemu), v kate
rem je vseh 12 klubov razvrščenih v tri skupine. V 
»velikem finalu« so štiri najboljša moštva, v drugi sku
pini zadnja dva iz A ter najboljša dva iz skupine B, 
ostali pa so v tretji skupini.

Klubi prve in tretje skupine 
gredo po tekmovalnem pravilni
ku v zaključno tekmovanje s toč
kami (in z razliko v golih seve
da) , osvojenimi na medsebojnih 
srečanjih, kar pa ne velja za dru
go skupino, ki je pravzaprav kva
lifikacijska, saj , bosta najboljši 
dve ekipi v novi sezoni člana sku
pine A. Zadnjeuvrščeni klub iz 
tretje skupine pa bo igral kvali
fikacijske tekme z republiškim pr
vakom Hrvatske ter Slovenije.

Pozornost bodo vsekakor vzbu
jala srečanja najboljših štirih ekip. 
Glede na to bo v vsakem kolu 
na sporedu kak derbi. Drevi bo 
v Ljubljani tekma med Olimpijo 
In Medveščakom kot osrednji do
godek kola.

OLIMPIJA: 
nadvse resno

Strokovni štab in funkcionarji 
Olimpije so prepričani, da nepo

zabna igra proti celovškemu KAC 
ni prevzela igralcev, ki bodo dre
vi nadaljevali boj za nadaljnje 
prvenstvene točke, in sicer v spo
padu a zagrebškim Medveščakom. 
Ne gre? pozabiti, da je Gojanovi- 
čeva četa ta čas spet v zaželena 
formi in je pripravljena presene* 
titi vsakogar. Zategadelj je bila 
pokalna tekma s Kranjsko goro 
zelo dobrodošla, ne glede na to, 
da Olimpija ni nastopila v naj
močnejši postavi, kajti nekaterim 
je trener rajši namenil počitek.

Drevišnji spopad v Tivoliju je 
spet derbi, v katerem mora Olim
pija igrati zelo prizadevno, kajti 
bitka za novega državnega prvaka 
se zdaj šele začenja. Z vso res
nostjo — poudarjajo v strokov
nem štabu — se je treba lotiti 
vsakršnega srečanja in tako bra
niti svoj težko priborjen ugled 
pred gledalci pa tudi v medna
rodnem merilu, saj je belo zelena 
ekipa zdaj na najboljši poti, da

Prvi spopad tekačev
V nedeljo v Bohinjski Bistrici »Memorial Tomaža Godca«

LJUBLJANA, 26. dec. V nedeljo zjutraj bo v Bohinj
ski Bistrici odjeknil startni strel za prvo tekmo naših 
najboljših smučarskih tekačev in tekačic v novi se
zoni. .že po tradiciji prirejajo vrli bohinjski smučar
ski delavci zadnje dni v decembru medklubsko tek
movanje za »Memorial Tomaža Godca«, ki bo letos 
že petnajstič. Tekma velja tudi za kategorizacijo, hkra
ti pa bo po njej že mogoče sklepati, kateri mladi smu
čarji bodo branili slovenske barve na januarskem 
troboju Furlanija-Julijska krajina — Koroška—Slo
venija na Koroškem, znano pa bo tudi že jedro na
šega zastopstva za najpomembnejšo tekmo v tekih pri 
nas — FIS-A 9. in 10. januarja 1971 v Bohinju.

Nedeljska tekma bo v Bohinjski 
Bistrici s štartom ob 9. uri. Pri
reditelji so razpisali naslednje ka
tegorije: starejši pionirji 4 km, 
mladinke 5 km, mlajši mladinci 
5 km, starejši mladinci 7,5 km, 
mlajši člani 7,5 km, članice 7,5 
km in člani 2 krat 7,5 km = 15 
km. Za končno oceno ekipnega 
tekmovanja bodo veljali rezultati 
dveh najboljših članov ter po 1 
starejšega in mlajšega mladinca.

PRILOŽNOST 
Filip Kalan

Foto: E. šelhaus
Za tekmo so prijavljeni vsi na

ši najboljši smučarski tekači in

V Ljubljani dela 
14 taborniških 
odredov

LJUBLJANA — Pred dnevi je 
bila skupščina zveze tabornikov 
Ljubljane.

Mestna zveza vključuje '14 ta
borniških odredov, ki so letos 
priredili 59 množičnih izletov, ki 
se jih je udeležilo približno 2.000 
tabornikov. Na enajst taborjenjih 
je bilo 5«) udeležencev, devetih 
smučarskih tečajev pa se je ude
ležilo 180 tabornikov. Člani ljub
ljanskih taborniških odredov so 
sodelovali tudi na pohodu ob žici 
okupirane Ljubljane, tekmovali so 
še na republiškem smučarskem 
prvenstvu, 270 tabornikov pa Je 
obiskalo zamejske Slovence na 
Koroškem.

Osnovni cilj, ki si ga je zasta
vila mestna zveza tabornikov, je 
bila razširitev in ureditev tabor
niških odredov ter večja družbe
na uveljavitev taborništva v Ljub
ljani. Vendar pa mestna zveza 
svojih nalog ni mogla izpolniti v 
celoti. Kot osnovni vzrok za to 
so na skupščini navedli negativen 
odziv družbeno političnih organi
zacij, ki se je mestna skupšči- 
nanje obrnila s prošnjami za po
moč. Letos je imela zveza za svo
je delo na voljo le 100 dinarjev, 
ki jih' le dobila od sreze taborni* 
nikov Slovenije.

Člani mestne zveze tabornikov 
so vzpostavili uspešne stike z me
stno konferenco mladine, z mest
no zvezo tabornikov Zagreba, v 
tesnih stikih pa so bili taborniki 
tudi z oddelkom za narodno ob
rambo pri mestnem svetu.

V živahni razpravi so udeležen
ci skupščine skleniili, da bodo 
odslej v izvršnem odboru mestne 
zveze tabornikov zastopniki vseh 
taborniških odredov (14) in ne le 
sedem članov, kot jih je bilo do
slej. V prihodnje bo potrebna tes
nejša povezava med mestno zvezo 
tabornikov in njenimi odredi- 
Sklenili so, da bodo na skupnih 
sestankih zastopniki odredov pred
ložili programe svojih akcij. Ta
ko bi lahko sestavili enoten pro
gram dela, da ne bi prireditev 
posameznih odredov sovpadale, kot

se je to letos večkrat dogajalo 
in se jih taborniki vseh niso mo
gli udeležiti.

Na koncu skupščine so izvolili 
člane novega izvršnega in nadzor
nega odbora mesne zveze tabor
nikov. Osnovne naloge naj bi bile 
pridobiti nove člane, obdržati so
delovanje z narodno obrambo, 
prav tako pa s povezati s tabor
niki na Reki, v Trstu in na Ko
roškem. M. S.

LJUBLJANAV CELOVŠKA 317. tel 51-265 LJUBLJANA. CELOVŠKA 317 tel 51-265

ZA OPREMO IN DOM

MODERNO BLAZINJENO POHIŠTVO
LJUBLJANA. CELOVŠKA 317. tel. 51-280 LJUBLJANA CELOVŠKA 317 tel. 51 -280

tekmovalke, še posebno zanimiv 
bo seveda spopad med »Švicarji«, 
to je četverico, ki je sredi decem
bra trenirala v mednarodnem te
kaškem taboru v St. Moritzu, in 
tekači, ki so vadili doma, na Po
kljuki. V Švici sta najboljša časa 
v tekmi štafet dosegla Janez Mli
nar in Alojz Kerštajn. Naš naj
uspešnejši tekač v minuli sezoni 
Janez Kerštajn, ki je tudi lani do
bil člansko tekmo v okviru tek
movanja za »Memorial Tomaža 
Godca«, je prejkone favorit šte
vilka 1. Poleg Mlinarja, Kobilice 
in Bavčeta pa je seveda še več 
kandidatov za najboljša mesta. 
Med njimi naj omenimo Gorjana 
Kalana in Dornika, ki sta na ne
davni pokljuški tekmi najhitreje 
pretekla progo. Skratka — boj 
bo zanimiv od štarta do cilja.

Trener Janez Pavčič menii o 
članski tekmi1; »To bo zanimivo 
srečanje med »švica/rji« in tekači, 
ki so trenirali doma. Vsi so spo
čiti in zdravi, nihče se ne bo mo
gel izgovarjati . . . Ker gre za pr
vi skupni nastop, bo tekma zelo, 
zelo zanimiva, prvi favorit pa je 
Alojz Kerštajn.«

Na lanskem tekmovanju za me
morial Tomaža Godca so v posa
meznih kategorijah zmagali — ml. 
mladinci: Možgan (Fužinar), st.
mladinci: M. Jelenc (Triglav), čla
nice: Grilč (Lovrenc na Pohorju), 
člani: Kerštajn (Jesenice), ženske 
ekipe: Lovrenc na Pohorju, moš
ke ekipe: Gorje (Dornik, Kobili
ca, žimnic, Koren). H. U.

Pester spored 
alpskih smučarjev

LJUBLJANA — Prihodnji mesec 
se bodo naši najboljši alpski smu
čarji udeležili številnih smučar
skih tekmovanj FIS A in B. Prva 
skupina, ki jo sestavljajo Kavčič, 
Štraus, Pesjak in mladinec Rant, 
bo odšla pod vodstvom Zupana ln 
Domiga na štiridnevno turnejo od 
2. do 6. januarja v Mittersill, 
Shwarzach, Krimml in St. Johann.

Reprezentanca A, tekmovalci, ki 
imajo manj kot 50 točk FIS, pa 
bodo odpotovali 5. januarja, vr
nili pa se bodo konec meseca. 
Pod vodstvom Marjana Magušarja 
se bodo tekmovanj FIS A udele
žili Jakopič, Gazvoda in Gašper
šič. Start ali bodo v .‘lerchtesgad- 
nu, Madonni^di Čampi glio, Adel- 
bodnu, Kitzbnchlu in Megevu. Za 
to skupino bodo odšli v Vars ln 
Caspoggio Še Jaunik, Bedrač ln 
mladinca Pirnat in Bernik. Vodja 
poti je Gardner. Ti smučarji bodo 
odpotovali 8. januarja, vrnili pa 
se bodo 17. januarja.

Določili so tudi smučarke, ki 
nas bodo zastopale na tekmova
nju FIS A na Pohorju. To so Ci
zejeva, Pirnatova ter mladinke 
Pimarjeva, Jocifova, Lužarjeva, 
Gazvodova, Ikonova, Ježeva, dve 
pa bodo še določili.

Po tekmovanju za »Zlato lisico« 
bodo smučarke odšle na tekme 
FIS A v Oberstaufen, Grindel- 
wald in Montafon. Pod vodstvom 
Milana Bernika bodo odpotovale 
Cizejeva, Pirnatova in mladinki 
Pimarjeva ter Jocifova.

Mariborčani 
hitijo z delom

MARIBOR — S Pohorja priha
jajo razveseljive vesti, da je za-

za praznične dni 
v naših 
mesnicah:
• odojki
• perutnina vseh 

vrst
• mesni izdelki
• prekajeno meso 

iz našega obrata 
Tovarna mesnih 
izdelkov

padlo že približno 25 centimetrov 
snega. Ker je sneg suh, se je pri
reditelj tekmovanja za »Zlato li
sico« odločil, da bo tekmovalno 
progo polival z vodo. V četrtek 
so začeli pripravljati progo za 
slalom, v teh dneh pa bodo pri
pravili tudi progo za veleslalom.

Avstrijci, ki se vneto priprav
ljajo za letošnji nastop na Pohor
ju, so že prijavili popolno žensko 
ekipo, v kateri so: Proll, Drexel, 
Rauter, Gabi, Gfolner, Kaserer, 
Ranner, Straub, Totschnigg in 
Buchberger.

Za prenos c Pohorja se je pri
javila tudi Intervizija, ki je letos 
iz Maribora že prenašala teniški 
dvoboj za Davisov pokal med Ju
goslavijo in Romunijo ter moto- 
naumo.

V slovenskih in zagrebških ki
nematografih bodo te dni pred
vajali barvni film s FIS 1970 na 
Pohorju (12 minut), ki so si ga 
te dni že prvič ogledali tudi lju
bitelji smučanja v Mariboru.

Z. VAHTAR

Pekrska gorca 
pripravljena

MARIBOR — Organizacijski od
bor 4. tradicionalne slovensko-ko- 
roške skakalne turneje, ki se bo 
začela 8. januarja na Pekrski gor- 
oi pri Mariboru, ima že nekaj ča
sa polne roke dela. Vreme je pri
reditelju naklonjeno, saj je v zad
njih dneh zapadlo nekaj centime
trov snega in bo lahko tekmova
nje v redu pripravil. Domači ska
kalci bodo imeli poskusne skoke 
le 1. januarja.

Zanimanje za prireditev je pre
cejšnje, saj je prireditelj dobil 
že prve. prijave iz Poljske, ZRN, 
bržkone pa bodo dopotovali tudi 
skakalci iz SZ. Seveda bodo na
stopila tudi najboljši skakalci iz 
Jugoslavije, Avstrije in Italije.

Iz Maribora bo krenila karava
na skakalcev na tekmovanje v Be
ljak, nato pa v Trbiž.

Z. VAHTAR

Tekme na Vrhniki ne bo
VRHNIKA — Partizan Vrhnika 

mora zaradi pomanjkanja snega 
odpovedati tekmo skakalcev na 35- 
metrski skakalnici, ki naj bi ve
ljala tudi za kategorizacijo čla
nov In mladincev in bi morali bi
ti na Vrhniki jutri.

V Tržiču premalo snega
TRŽIČ — TVD Partizan bi mo

ralo v nedeljo popoldne priredi
ti meddruštveno pionirsko tekmo
vanje za kategorizacijo v smučar
skih skokih. Zaradi pomanjkanja 
snega bo tekmovanje pozneje.

požanje še nove, lepše lovorike.
V ponedeljek, 28. t. m. pa bo 

v Tivoliju še ena zanimiva hokej
ska prireditev, in sicer prijatelj
ska mednarodna tekma med Olim
pijo in zahodnonemško ekipo — 
Augsburgom, ki igra v prvi sku
pini za alpski pokal. Tekma bo 
ob 18.30.

MEDVEŠČAK:
presenečenje

Olimpija je nesporen favorit —■ 
zatrjujejo v taboru »medvedov«. 
Prav ob tem spoznanju ima ekipa 
Medveščaka v drevišnjem spopa
du ugodnejše občutke, ki meri
jo že na majhno presenečenje. 
Tehnični referent moštva Lazič ra
čuna, da bodo njegovi varovanci 
Igrali zategadelj popolnoma spro
ščeno in če bo prvi napad, v ka
terem sta reprezentanta Gojanovič 
ter Renaud, zaigral tako kakor 
Je treba, bo imel vratar Gale prav 
gotovo dosti več dela. kakor na 
zadnjih dveh srečanjih, ko . je 
Olimpija zmagala s 7:5 in 9:3. *

SLAVIJA: čim manj 
zadetkov

Vevčani so z uvrstitvijo v final
ni del prvenstva dosegli uspeh, 
ki se ga niso nadejali niti naj več
ji optimisti. Možnosti v nadalje
vanju prvenstva pa ocenjujejo po
polnoma realno. Fantje so dobro 
razpoloženi in pripravljeni za na
daljnje spopade. Zavedajo se, da 
bo vsaka osvojena točka že velik 
uspeh. Nimajo kaj izgubiti, zato 
bodo zaigrali popolnoma sprošče
no. Na Jesenicah bodo skušali iz
siliti čim ugodnejši rezultat, kar 
pa seveda ne pomeni, da se bodo 
omejili izključno na obrambo Lo- 
movškovih vrat. Njihovo geslo je 
torej: Čimmanj zadetkov.

JESENICE: 
za pošten boj

Drugi del državnega prvenstva 
v hokeju začenjajo Jeseničani z 
prednostjo štirih točk, kar naj bi 
po mnenju igralcev in tehničnega 
vodstva zadostovalo za osvojitev 
15. naslova državnih prvakov. Je
seničani se v prvi tekmi srečujejo 
vsaj na papirju z najslabšim na
sprotnikom Slavijo iz Vevč. Kljub 
temu bodo prvaki igrali na vso 
moč. želijo, da bi bilo srečanje 
fer, da ne bi prišlo do poškodb.

T. L.

Jesenice 6
I.
6 0 0 43:10 12

Olimpija 6 4 0 2 48:2-1 8
Medveščak 6 1 0 5 25:37 2
Slavija 6 1 0 5 9:57 2

Spartak
III.

6 5 0 1 59:19 10
Mladost 6 4 0 2 43:24 8
C. zvezda 6 3 0 3 35:12 6
Vardar 6 0 0 6 9:91 0

Razpored zaključ
nega tekmovanja

26. 12. 1970 — skupina A: 
Jesenice — Slavij a, Olimpija
— Medveščak; skupina B: Beo
grad — Partizan, K. gora — 
Celje;

2. 1. 1971 — A. Slavija — 
Olimpija, Medveščak — Jese
nice; B: Celje — Beograd,
Partizan — K. gora;

9. 1. 1971 — A: Medveščak
— Slavija, Jesenice — Olim
pija; B: Partizan — Celje;

10. 1. — B: K. gora — Beo
grad;

16. 1. — A: Slavija — Je
senice, Medveščak — Olimpa 
ja; B: Celje — K. gora, Par
tizan — Beograd;

23- 1. — A: Olimpija — 
Slavija, Jesenice — Medve
ščak, Beograd — Celje;

24. 1. — B. K. gora — Par- 
fcizsan;

30. 1. — A: Olimpija — Je
senice; B: Celje — Partizan, 
Beograd — K. gora;

31. 1. — A: Slavija — Med
veščak.

BERI SPORED^

DANES

GIMNASTIKA

Izšla je »Gimna
stika« — posve
čena SPG 70

LJUBLJANA — Za še en lep in 
trajen spomin na svetovno prven
stvo v gimnastiki na tivolskem 
odru je poskrbelo uredništvo re
vije »Gimnastika«. l£ar tri števil
ke je povezalo v en shop in to ce
lotno, obsežno in bogato ilustri
rano izdajo na stotih straneh posve- 
tilo nepozabnim dogodkom SPG 
70. že sam naslov te knjige »Vse 
o svetovnem prvenstvu« daje slu
titi, da se je uredništvo lotilo ve
like naloge. In opravilo jo je us
pešno, saj je prispevke pripravila 
vrsta znanih novinarjev in foto
reporterjev.

V običajnem delu revije so za 
piši o vseh večjih tekmovanjih 
naših telovadcev :n telovadk do 
SPG 70 ter rezultati vseh pomemb
nejših mednarodnih srečanj v sve
tu sploh.

Uredništvo ni zaman propagi
ralo knjigo o SPG med šolsko 
mladino. Cena 5 din v prednaro
čilu, sicer pa 10 din, je dostop
na, saj se je bati, da bo knjiga 
pošla še prekmalu oziroma, da je 
ne bo dovolj za vse. V prodaji 
je v supermarketu Prehrana (Lj. 
Cigaletova) ter v uredništvu Gim
nastike (Dalmatinova 4/II).

GIMNASTIKA
MARIBOR — Telovadna akade

mija Partizana Železničar, ob 19. 
uri v dvorani B mariborskega sej
mišča. Sodelujejo tudi državni re
prezentanti, ki bodo nastopili na 
konju z ročaji in drogu.

HOKEJ NA LEDU
LJUBLJANA — Olimpija — Me

dveščak, prvenstvena tekma sku
pine A, ob 19.30 v dvorani Tivoli.

JESENICE — Kranjska gora — 
Celje, prvenstvena tekma skupi
ne B, ob 16. uri pod Mežakljo.

JESENICE — Jesenice — Slavi
ja, prvenstvena tekma skupine A, 
ob 19. uri pod Mežakljo.

JUDO
I. LIGA SRS: Triglav — Impol 

v Sl. Bistrici, Olimpija — Marl- 
bor-Branik v Mariboru, Reya-Je
senice — Velenje v Velenju.

KEGLJANJE
KRANJ — Tekmovanje moških 

parov za Gromov memorial, ob 
9. uri na kegljišču Triglava (še 
jutri, ob 8. uri).

KOŠARKA
ZADAR — Prvenstvena tekma 

ZKL Zadar — Olimpija, ob 19. uri 
v dvorani v Jazinah.

LJUBLJANA — Tekma _ košarka
ric za pokal Mladine, Ježica — 
Ježica (ml.), ob 16. uri v dvorani 
Olimpije v Topniški ulici.

NAMIZNI TENIS
LJUBLJANA — 24. člansko pr

venstvo SRS za posameznike in 
dvojice, od 8. do 22. ure v dvo
rani NTK Ilirija.

LJUBLJANA — Medrepubliški 
mladinski dvoboj Slovenija — Hr- 
vatska, ob 19. uri v dvorani NTK 
Ilirija.

JUTRI
HOKEJ NA LEDU

JESENICE — Jesenice — Augs
burg, tekma za alpski pokal, ob 
19. uri pod Mežakljo.

CELJE — Celje — Olimpija, 
tekma mladinskega prvenstva SRS, 
ob 18.30 v Mestnem parku.

NAMIZNI TENIS
LJUBLJANA — Dvoboj za se

jemski pokal Alpa TTC (Bruselj)
— Olimpija, ob 15.30 v dvorani 
NTK Ilirija.

LJUBLJANA — Nadaljevanje 24. 
članskega prvenstva SRS, od 8. do 
16. ure v dvorani NTK Ilirija.

ODBOJKA
ZOL — ŽENSKE: Partizan (B)

— Poštar, C. zvezda — Banat, 
Maribor — Sindjelič, Radnički — 
Partizan (R). Partizan (SK) — 
Mladost.

SANKANJE
JESENICE — 15. mednarodno

sankaško tekmovanje za prehodni 
pokal mesta Jesenice, ob 8. uri 
pri Savskih jamah.

SMUČANJE
BOHINJSKA BISTRICA — 15. 

medklubsko tekmovanje v smu
čarskih tekih za memorial Toma
ža Godca ob 9. tiri.

MISLINJA — Meddruštveno tek
movanje v smučarskih skokih za. 
kategorizacijo pionirjev, brez ka
tegorizacije tudi druge kategorije, 
ob 13. uri na skakalnicah v Misli
nji.

č5
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Kljub vsemu optimizem
Sklepne ugotovitve pregleda letošnje plavalne sezone
Pregled letošnje plavalne sezone bomo sklenili z zapi
som o nekaterih ugotovitvah, ki kažejo svetle in temne 
strani slovenskega plavanja. Pred nekaj dnevi je bil v 
Ljubljani posvet plavalnih trenerjev. Ponovno je bilo 
ugotovljeno, da kvaliteta plavalnih dosežkov raste, 
čeprav od leta 1984 ni bilo v materialnih pogojih nobe
nega napredka.

Primerjava z našimi dosežki 
z onimi v Evropi in v svetu ka
že, da napreduje plavanje pri 
nas vzporedno z dogajanjiv sve
tu, vendar pa je kvalitetno tako 
odmaknjeno, da je lov za sve
tovnim poprečkom, v naših raz
merah skoraj nedosegljiva stvar. 
Ob ugotovitvi, da je pri nas 
vsako leto več bazenov v turistič
nih objektih, v katere plavalec 
skorajda ne more vstopiti dru
gače kot kopalec, se vprašuje
mo, kdaj si bosta podala šport 
in turizem roko. Najbrž imajo 
turistični delavci svk>j razlog, 
kadar se odločijo za gradnjo 
zimskega bazena. Ki pa ima mere 
izven vsakih normativov za po
trebe plavalcev — športnikov.

Naj bo tako ali drugače, pla
vanje kot športna panoga živi, 
še več, tudi razvija se, pač v 
okvirih svojih možnosti. Zato 
bi bilo pretirano, zahtevati od 
plavalcev mnogo več, kot pa so 
letos dosegli. Vsako podaljše
vanje neurejenih materialnih raz
mer pa ima lahko kvečjemu to 
posledico, da se bo moralo pla
vanje posloviti iz razreda priori
tetnih športnih panog. Vsako 
dokazovanje koristnosti plavanja 
pa bo potem * verjetno izgubilo 
svoj smisel. Po drugi strani pa 
lahko slišimo, da mnogi starši 
pripeljejo svoje otroke v naše 
klube zato, ker so jim zdravniki 
svetovali, naj njihov otrok plava, 
da si bo popravil manjšo ali 
večjo telesno okvaro.

Vrnimo se v okvir plavalnih 
dogajanj in poglejmo, kako so 
se klubi razvrstili, če upoševamo 
skupaj dosežke plavalcev in pla
valk s ključem točkovanja naj
boljših desetih v vseh discipli
nah. Razvrstitev je naslednja:

1. TRIGLAV
2. ILIRIJA
3. LJUBLJANA
4. KOPER
5. FUŽINAR
6. RUDAR
7. CELULOZAH
8. DELFIN 
R. NEPTUN

10. BLED

339.5 točk
250.0 točk
184.5 točk
168.0 točk
94.5 točk
85.0 točk
77.5 točk
59.5 točk
48.0 točk
12.5 točk

V vrhu razvrstitve ni pomemb
nejših sprememb, razen uvrstitve 
Kopra, ki je vsako leto boljši. 
Realne primerjave med klubi ni 
mogoče napraviti iz preprostega 
razloga, ker so razmere za delo 
med klubi zelo neizenačene. Kljub

temu pa lahko razvrstimo klube 
v dve skupini. Prvi štirje tvorijo 
razred zase, v drugo skupino 
pa bi uvrstili druge. Kranjski 
Triglav se je v prvi skupini pre
cej odmaknil drugim trem, kar 
kaže na to, da j*m ustvarja 
zimski bazen normalnejše mož
nosti za delo. Na čelu druge sku
pine je Fužinar, ki ima zimski 
bazen na Ravnah na Koroškem. 
Torej ni naklučje, da sta v obeh 
primerih na vrhu kluba z zim
skima bazenoma. Vendar pa ima
ta oba kluba v letnih mesecih 
precej težav. Kranjski letni bazen 
je znan zaradi hladne vode, Ra
venčani pa sploh nimajo letnega 
bazena. Tako tudi v tem primeru 
ne moremo govoriti o idealnih 
razmerah. Nekaj možnosti za 
boljši razvoj si obetata lahko 
Koper in Neptun. V Zustemi 
pri Kopru je zrasel novi 25 m 
zimski bazen v turističnem ob
jektu. Ce si bodo koprski pla
valci uspeli priboriti svoj »pro
storček na soncu« v tem bazenu, 
potem bo njihov napredek še 
rrpiogo hitrejši. Celjani pa si 
cbetajo mnogo od novega 25 m 
bazena v Velenju, kamor se bodo 
morda lahko vozili na trening. 
Krčani so našli nekaj možnosti 
za zimsko delo v Cateških topli
cah, imajo pa pred drugimi to 
prednost, da lahko zaradi tople 
vode v letnem bazenu že precej 
zgodaj pričnejo s treningi na 
prostem. Trboveljčani, ki so se 
ustali nekje v sredini moštvene 
razvrstitve, si mnogo obetajo 
od 25 m zimskega bazena, ki 
je v gradnji. Ljubljana in Iili- 
rija se morata zadovoljiti, z zim
sko aktivnostjo v 14 m koritu, 
kar pa je še vedno bolje kot 
nič. Delfin izkorišča svoje mož
nosti z zgodnjim pričetkom letne 
sezone In uvidevnostjo turistič
nih delavcev, ki jim omogočajo 
zimsko delo v pokritem bazenu, 
enega svojih hotelskih objektov.

Po vsem tem, res našim klu
bom ne moremo zavidati, če po
mislimo, kako morajo reševati 
stisko zimske aktivnosti. Nekaj 
let staro ugotovitev, da plaval 
nje že dolgo ni več samo sezon
ski šport, lahko ponovno potr
dimo. Kakšni pa so obeti za 
naprej? V sedanjih razmerah 
lahko sicer pričakuiemo nadaljnje 
zboljšaje kvalitete, vendar »pol
ževega ritma« v tekmi z evrop

skim doga j a jem ne bo mogoče 
pospešiti. Iz analize obdobja 1965 
do 1970 povzemamo nekaj tehtnih 
ugotovitev:

— število tekmovalcev se zve- 
čuje počasneje, kakor bi želeli;

— velik osip mladih tekmoval
cev je poglavitna slabost nadalj
njega razvoja;

— plavalke so dosegle kvalitet
no raven plavalcev;

— mladinci so dosegli slabše 
poprečke, kakor lani;

— starejši pionirji so dosegli 
najboljše poprečke v obravnava
nem obdobju;

— vse bolj se uveljavlja načelo 
sodobnih metod v procesu tre
ninga;

— pojma množičnost z rastjo 
kvalitete doseženih rezultatov ni 
mogoče vskladiti z načelom, da 
je množičnost temelj za razvoj 
vrhunskih rezultatov.

Položaj torej na rožnat, vendar 
pa bi moral vsak, ki kakorkoli 
ocenjuje dogajanja v našem pla
vanju vedeti, da so uspehi, ki 
jih ne moremo zanikati, plod 
dela majhnega števila trenerjev 
in klubskih delavcev. Jamstvo za 
nadaljnji razvoj pa jte edinole 
v tem, da plavanje kot športna 
panoga živi svoje življenje na
prej v optimizmu, da bodo tudi 
plavalci prišli enkrat na zeleno 
vejo z gradnji športnih objektov.

D. KIT

BRATISLAVA — Na četrtem ev
ropskem prvenstvu v hokeju na 
ledu za mladince bo tekmovanje 
za skupino A od 27. decembra 
do 3. januarja v češkoslovaškem 
mestu Prešovu. Na tem turnir
ju bodo sodelovale ekipe SZ, ki 
brani naslov prvaka, ZR Nemči
je, CSSR, švedske. Finske in Nor
veške. Tekmovanje v skupini B 
bodo v istem času v Romuniji.
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t RAZŠIRITEV RAČUNSKEGA CENTRA — V klubskih prostorih ljubljanske mestne skup
ščine so včeraj podpisali predstavniki šestih organizacij pogodbo o razširitvi republiške
ga računskega centra. Center bo samostojna organizacijska enota, ki bo do nadaljnjega 
pridružena institutu Jožef Stefan. Partnerji bodo usmerjali njegovo delo prek poslovnega 
odbora. Na sliki: med podpisovanjem pogodbe. Foto: E. Šelhaus

ŠE ZADNJI ZVEZEK ENCIKLOPEDIJE — Po petih letih dela je izšel pn Mla
dinski knjigi osmi (zadnji) zvezek »Sodobne ilustrirane enciklopedije.« Zvezek 
obravnava odnose in instrumente, ki so človeku omogočili zavestno kontaktiranje 
s sobitji in svetom. O težavah pri izdajanju tega pomembnega dela so pripove
dovali založniki na tiskovni konferenci (na sliki). Foto: E. šelhaus

PROTEST OB ZIDU SOLZA — Izraelci ogorčeno protestirajo proti procesu 
v Leningradu, kjer so obsodili več sovjetskih državljanov, zvečine Židov, 
češ da so nameravali ugrabiti letalo in odleteti z njim v Izrael: Na sliki- 
načelnik izraelskega generalnega štaba Hairn Bar lev je obiskal skupino 
demonstrantov — Židov, ki so se priselili iz SZ. Telefoto: UPI

Stališča
Zveze

sindikatov
Kaj bodo obravnavali na 
plenarni seji ZSJ, ki bo 

29. decembra
OD NASE

BEOGRAJSKE DOPISNICE

BEOGRAD, 25. dec. — Na 
današnji tiskovni konferenci 
v Zvezi sindikatov je sekre
tar centralnega sveta ZSJ 
Marjan Rožič seznanil novi
narje z vsebino plenarne se
je, ki bo 29. decembra.

Zadnji plenum bo povzetek 
in zaključek celotnega dela 
Zveze sindikatov Jugoslavi
je. Plenarni seji bosta pred
ložena dva dokumenta: pro
gramska osnova za angažira
nje sindikatov pri izvajanju 
stabilizacije in stališča ob 
akciji -a umirjanje in ustali
tev osebnih dohodkov. ’ Na
čelna stališča bodo po ple
numu spremenili v amadma-
je-

Na plenumu bodo posve
tili veliko pozornost zla
sti politiki življenjskega 
standarda, socialnim in de
lovnim pogojem delavskega 
razreda. Obravnavali bodo za
htevo sindikatov po zvišanju 
minimalnega osebnega do
hodka. ki je v nekaterih re
publikah še vedno prenizek, 
prav tako je tudi nerealen 
razpon med najvišjimi in 
najnižjimi osebnimi dohod
ki.

Zveza sindikatov meni, da 
se ciljev stabilizacijske po
litike ne da doseči zgolj z 
restriktivnimi ukrepi na po
dročju osebnih dohodkov. 
Delovni ljudje so nosilci ci
ljev stabilizacije, zato jih je 
treba materialno stimulirati 
▼ skladu z doseženimi rezul
tati pri delu.

»Bolj kot do zdaj bomo 
vztrajali, da morajo vsi dru
žbeni ukrepi pomagati kre
pitvi samoupravljanja, priza
devati si je treba za trajnej
še, ne pa samo začasne re
šitve«, je poudaril Marjan 
Rožič. »Natančneje je treba 
opredeliti stališča glede oseb
nih dohodkov in stabilizaci
je ter opozoriti na vzroke, 
ki rušijo odnose v delitvi do
hodkov, tudi administrativne. 
Intenzivno gospodarjenje naj 
se sprejme za ključno nalo
go stabilizacije«.

S plenumom pa bodo od
prli tudi nove procese v pri
hodnjem delu sindikatov. Ta
koj po plenumu bodo na vr
sti stališča o srdenjeročnem 
družbenem razvoju v Jugo
slaviji. »2e januarja bodo v 
sindikatih prve razprave o 
ekonomskih funkcijah fede
racije; izhodišča za Tazprave 
Je že dal plenum sindikatov. 
Prav tako bo januarja izob
likovan predlog o spremem
bah v delitvi dc^-dkov.

MARINA DRAŠCIC

Makedonska šola 
v Avstraliji

SKOPJE, 25. decembra (Ta
njug) — Po novem letu bo- 
oo v zahodnoavstralskem me
stu Perthu odprli osnovno šo
lo »sl. oktomvri« iz Skopja, 
kjer se bodo otroci makedon
skih izseljencev učili materin
ščine, zemljepisa o Makedoni
ji in Jugoslaviji in zgodgovine 
makedonskega in drugih Jugo
slovanskih narodov. To je pr
va šola v makedonskem jezi
ku izven Jugoslavije, predlog 
zanjo pa so dali naši izse
ljenci.

Sola v Perthu se bo vzdr
ževala iz skladov makedonske 
izseljenske matice v Skopju 
in s prispevki staršev otrok, 
ki bodo obiskovali pouk. Po
zneje bo šolo financirala, ta- 
ko kot druge, ki jih še na
meravajo odpreti, avstralska 
▼lada, v skladu z določbami 
njihove ustave o razvoju na
cionalnih kultur na tej oelini.

Opozorilo 
na pogoste 
prekrške

Sekretariat za finance o 
odobravanju skupinskih 

ali več posojil
BEOGRAD, 25. dec. (Tan

jug) — Vse pogosteje se do
gaja, da so podjetja ali trgo
vine pripravljeni prodati kak 
izdelek na več potrošniških 
posojil, kar je v popolnem 
nasprotju s sklepom ZIS o 
omejitvi višine posojil na GflOO 
dinarjev.

Strokovnjaki zveznega se
kretariata za finance in Na
rodne banke so zaradi tega 
opozorili, da je potrošniško 
posojilo mogoče dati samo ti
stemu, ki bo zaželeno blago 
zares kupil zase. Izjemoma 
lahko kupijo člani enega sa
mega gospodinjstva na več 
posojil blago, ki ga bodo 
skupno uporabljali. Ni pa mo
goče dovoliti, da bi skupinska 
posojila najemali ljudje, ka
dar je očitno, da bo kuplje
ni izdelek, na primer avtomo
bil, uporabljal samo eden iz
med njih.

Morda bi zaradi takih pri
merov lahko sprejeli nekoliko 
prožnejša določila — tako bi 
lahko povišali zgornjo meio 
posojila tam, kjer gTe za na
kup dražjih izdelkov.

Kurilno olje 
iz državnih rezerv

BEOGRAD, 25. dec. (Tan
jug) — Direkcija za rezerve 
industrijskih proizvodov je 
danes intervenirala na trgu 
z okoli 10.000 tunami kuril
nega olja. Beograjski »Jugo 
petrol« je že začel prevzemati 
to gorivo, tako da ga bo že 
najpozneje jutri dovolj na 
črpalkah. Kurilno olje iz za
log direkcije bodo porabili 
predvsem za zboljšanje pre
skrbe v Beogradu in v okoli
ci ter v Makedoniji, kjer ga 
najbolj primanjkuje.

Direkcija je predlagala tu
di intervencijski uvoz naft
nih derivatov.

Lahko torej pričakujemo, 
da se bo v prihodnjih dveh, 
treh tednih preskrba s ku
rilnim oljem precej izbolj
šala.

Politični sistem 
v večjih mestih

BEOGRAD, 25. .dec. (Ta
njug). V Beogradu se je da
nes končalo posvetovanje 
predstavnikov organizacij 
Socialistične zveze glavnih 
mest republik in pokrajin, 
na katerem so obravnavali 
delovanje političnega sistema 
v večjih mestih. Na dvodnev
nem posvetovanju so razpra
vljali predvsem o tem, ka
ko pri najr.vedanih spre
membah pc.ltičnega sistema 
najti pot do samoupravne 
komune-

Popust zaradi 
slabega vremena

HVAR, 25. dec. (Tanjug) — 
Kakim 500 domačim in tujim 
turistom na Hvaru so dali 
danes 50 odstotkov popusta 
na penzionske cene, zato ker 
je deževalo več ko štiri ure. 
Letošnjo zimo se je prvič 
zgodilo, da so gostje dobili 
popust zaradi slabega vre
mena, medtem ko so bili la
ni do konca decembra turisti 
na Hvaru štirikrat deležni po
pusta zaradi slabega vreme
na.

CK ZK BiH 
o vlogi federacije

SARAJEVO, 25. dec. (Tan
jug) — CK ZK BiH je danes 
pod predsedstvom Branka 
Mikuliča razpravljal 0 delov
nem programu ZK BiH pri 
uresničevanju stališč prve 
konference ZKJ. Centralni ko
mite ZK BiH je menil, da so 
se med dosedanjimi pripra
vami za izvajanje ustavne 
reforme z dogovori med re
publikami in pokrajinami 
sporazumeli o vrstj vprašanj 
v zvezd z vlogo federacije, 
zlasti njenega predsedstva, 
kar so na sestanku pozitivno 
ocenili.

Govorni so tudi o gospodar
ski vlogi federacije, zlasti o 
nekaterih razlikah, ki jih je 
mogoče sporazumno rešiti, 
kot So opozorili na današ
njem sestanku. CK ZKBiH 
je govoril tudi o izvajanju 
sklepov prve konference ZK 
BiH, ki so jo posvetili mla
dini.

Debray in Bustos 
v Santiagu

SANTIAGO, 25. dec. (Re
uter). Francoski novinar Re- 
gis Debray in argentinski 
slikar Roberto Bustos, ki ju 
je bolivijska vlada izpustila 
v sredo, sta včeraj dopotova
la v čilsko glavno mesto. Bu
stos je izjavil, da bo zapro
sil za azil v Čilu, Debrayevi 
načrti pa niso znani. Kot se 
je izvedelo, se namerava De- 
bray sestati z znanim pesni
kom Pablom Nerudom, ki so 
ga pred kratkim imenovali 
za čilskega veleposlanika v 
Franciji.

Novoletni popust
BEOGRAD, 25. decembra 

(Tanjug) — Železniško-trans
portna podjetja so sklenila, 
da bodo potnikom za novo
letne praznike tudi letos dala 
25 odstotkov popusta. Popust 
bo veljal pet dni in pol, in 
to pri odhodu od srede 30. de
cembra ob 0.01 uri do nedelje 
3. januarja ob 24. uri, pri 
vrnitvi pa od četrtka 31. de
cembra ob 0.01 uri do pone
deljka 4. januarja ob 12. uri.

Ta ugodnost velja za vse 
vrste vlakov, razen Akropoli- 
sa. Priznavali jo bodo tudi 
otrokom, ki imajo že tako ali 
tako nravioo do cenejših vo
zovnic. '

Navodilo 
za praznovanje

»Brez strahu lahko je
ste, pijete in se veselite 
med prazniki, kolikor se 
vam zahoče.« Tako pravi 
direktor nacionalnega in
štituta medicinskega cent
ra v Londonu dr. Wright 
in s tem zavrača črnogle
de napovedi ameriških 
zdravnikov, da obilica hra
ne in pijače v prazničnih 
dneh škoduje ljudem, zla
sti srčnim bolnikom. Tr
ditve ameriških kolegov 
je dr. Wright ocenil kot 
popoln nesmisel. Po nje
govem mnenju lahko tri
dnevno praznovanje le po
kvari prebavo.

»Bolj obilno uživanje 
hrane in pijače enkrat 
na leto lahko zdravju celo 
koristi. Nihče ne bo imel 
težav s srcem zaradi go
stije m prijetno prebitih 
uric, kamor godi tudi lju
bezen.«

Znani britanski zdravnik 
pa opozarja na nevarno 
pretiravanje, tudi pri delu, 
ter na pogoste skrbi, na 
kajenje — več kot 20 ci
garet dnevno, a dobra vo
lja v prazničnih dneh je 
najboljša terapija.

V GRADEC po igrače 
k tvrdki KOCH in nič drugače!
Na zalogi celoten sortiment LEGO in vse novosti

KOCH na Glavnem trgu

Zat/n/e vejjj

Neurje, dež, megla 
in zasnežene ceste

Iz raznih krajev Jugoslavije prihajajo poročila 
o slabem vremenu in težavah v prometu

BEOGRAD, 25. dec. (Tanjug). V Bosni in Hercegovini 
sneži, promet po cestah pa je otežen. Prometne zveze 
pa so bile danes prekinjene na relacijah Bugojno—Ku- 
preš. Gornji Vakuf—Novi Travnik, Jajce—Don ji Vakuf, 
Bosanski Petrovac—Ključ in Bosanski Petrovac—Bo
sanska Krupa. V Dalmaciji dež, v Srbiji sneg in megla.

Iz republiške službe BiH za 
ceste pa je prišlo opozorilo, 
da je otežkočena vožnja na 
poti Banjaluka—Jajce in Bi- 
hač—Bosanska Krupa.

V Sarajevu je zapadlo nad 
pol metra snega in je mest
ni promet zelo otežkočen.

V Banjaluki in Bosenski 
krajini od sinoči neprestano 
sneži. Banjaluško podjetje za 
ceste z vso mehanizacijo noč 
in dan čisti ceste. Prebivalci 
Drvarja, Bosanskega Grahova 
in sosednih mest so ostali 
brez pošte.

V Srbiji na cestah Timoč- 
ke krajine je sneg in megla. 
Prišla pa je tudi tretja teža
va. Droben dež, ki prši iz 
megle, se takoj spreminja v 
led. Tako je promet na vseh 
poteh v celoti paraliziran 
Prišlo je tudi že do več pro
metnih nesreč.

Zaradi hudega neurja ip 
snega danes ni bilo pouka 
v osnovnih šolah na področju ! 
kninske komune. Prav tako ’■ 
so tudi podjetja v Kninu de- ! 
lala z zmanjšano kapaciteto, 
ker delavci zaradi hudega ne
urja niso mogli priti na delo.

V Planinah Jadovnik, Kiče- 
vo in Sator je sneg zametel 
v gozdnih kočah več gozdnih 
delavcev. Vse ceste, ki peljejo 
proti Bosanskemu Grahovu, 
so zametane s snegom tudi 
do višine 2 metrov.

V Dalmaciji so v zadnjih 
štiriindvajsetih urah prvič po 
večmesečni suši padle obilne 
padavine. V primorskem pa
su je deževalo, v zagorskem 
delu pa snežilo.

Več ladij 
ob Novem letu

REKA, 25. decembra (Ta
njug) — Ladje na hitri progi 
med Reko in Dubrovnikom 
bodo med novoletnimi praz
niki vozile namesto štirikrat 
na teden vsak dan, tako da 
bodo lahko prepeljali čimveč- 
je število potnikov in turi
stov. Vozila bo tudi potniška 
ladja »Jadran«, ki ima pro
stora za 1200 potnikov (od 
tega jih je 190 lahko v kabi
nah). »Jadran« bo odplul z 
Reke 30. decembra in 2. janu
arja, iz Dubrovnika pa 1. in 
3. ianuarja.

Poleg te ladje bosta čez 
novo leto na hitri prosi obra
tovala tudi »Novi Sad« in 
»Aleksa ftantič«.

r»r?dob"tev

POREČ: 25. dec. (Tanjug)
— Mestece Poreč je dobilo 
te dni poleg turistično-gostin- 
skil) velikanov »Plava laguna« 
in »Riviera«, ki 1u ima že ne- 
kai časa, še tretio delovno 
organizacijo podobne vrste 
Gre za dosedanio trgovinsko- 
nodietie »Jedmstvo«, ki sredi 
Poreča že gradi trgovinsko- 
gostinski center, v katerem 
bodo blagovnica s 5000 kvad
ratnimi metri prodajne povr
šine, več servisov, maihno 
pristanišče za iahte in hotel 
s 150 jposteliami.

Poreč trna samo 4500 prebi
valcev, vendar 1e v njem ve
čina izmed 35.0(10 postelj ki 
so bile v sezoni na vollo tu
ristom v mestu in okolici 
Zmogljivosti se bodo do pri 
hodnjega leta povečale še 
za več ko* 4000 postel i ker 

. grad-ta tudi »Plava laguna«
I in »Riviera«.

Razen redkih izjem se pro
met med Splitom in drugimi 
deli države odvija normalno. 
Prekinjene so le avtobusne 
zveze med Splitom, Imotskim 
in Livnom. Prav tako so z 
nekaj urami zamude na split
sko železniško postajo pripe
ljali vlaki iz Beograda in Za
greba. Zaradi pretrganih zvez 
z delom Zagore je bilo večje 
število delavcev iz teh krajev, 
ki so se vrnili iz inozemstva-, 
prisiljenih, da so se ustavili 
v Splitu, dokler ceste ne bo
do prevozne. Obilna deževja 
So izboljšala. j:udi težak ener
getski polo&J v Dalmaciji, 
kjer je prišlo do redukcije 
električne energije za velike 
potrošnike.

#

Talca za konzula 
Beihla

BONN, 26. decembra (Reu
ter) — Dva uslužbenca za- 
hodnonemške televizije sta 
ostala danes pri baskovskih 
nacionalistih kot začasna tal
ca, da bi se zagotovilo spu
ščanje na svobodo zahodnot 
nemškega konzula Eugena 
Beihla To so noooj sporočili 
na zahodnonemški televiziji.

Pariški dopisnik drugega 
programa TV je obvestil gle
dalce, da bosta ta dva talca 
v rokah baskovcev, dokler ne 
bo konzul prispel v ZRN, 
Belgijo ali Švico ali neko 
drugo državo. Dopisnik je 
prav tako opozoril, da ni 
dovoljeno sporočiti mesta, 
kjer se je izvršila izmenjava 
konzula in talcev in da še 
ni znano, če so talce že spu
stili na svdbodo.

Konzul Beihl 
v VViesbadnu

WIESBADEN, 25. decembra 
(AFP). — Zahodnonemški 
častni konzul v Španiji Eu- 
gen Beiili] je izjavil nocoj 
na televiziji v Wiesbadnu, da 
bi se želel takoj vrniti k svo
ji ženi in hčerki v Španijo. 
»Rad imam Nemčijo, toda 
ne bom ostal dolgo tukaj,« 
je dejal Beihl, katerega so 
ugrabitelji danes spustili na 
prostost in je prispel v Wies- 
baden.

»Moja osvoboditev je naj
lepše božično darilo,« je za
ključil Beihl, ko je poslal 
pozdrave svoji ženi in hčer
ki.

Nov sovjetski 
satelit

MOSKVA, 25. dec. (TASS)
V Sovjetski zvezi so danes 
izstrelili umeten zemeljski 
satelit »Molnija 1«. Novi sa
telit, je namenjen za delo 
v okviru sistema telefonsko- 
telegrafskih zvez, služil pa 
naj bi tudi oddaji programa 
centralne sovjetske televizije.'

Sneg v Italiji
RIM, 25 decembra (UPI) 

— Planinske ceste na jugu 
Italije so zaprte za promet 
po včerajšnjih velikih pada
vinah snega. Snežilo je tudi 
na Vezuvu, vendar je danes 
v Neapeljskem zalivu ves dan 
deževalo.

Filmski režiser 
izgubil življenie
MOSKVA 25. dec. (TASS). —
V nesreč’ je izgubil življe
nje fi’msk' režiser šaken Aj- 
mc/v znan ie tudi kot gleda
liški in filmski igralec.

Papeževa
božična

poslanica
Papež Pavel VI. je govo
ril 25.000-gla~vi množici 

na Trgu sv. Petra
VATIKAN, 25. dec. (Reu

ter). — Papež Pavel VI. je 
nocoj v tradicionalni božični 
poslanici izjavil, da se mora
jo ljudje rešiti »stoletja sta
rega strupa« v sebi, če bi že
leli poru&ti ovire med naro
di in prenehati z vojnami in 
uničevanjem-.

Papež je govoril vernikom 
z balkona bazilike sv. Petra, 
najpomembnejšega rimskoka
toliškega svetišča. Izrazil je 
bojazen, da modemi svet 
morda ne bo hotel razumeti 
njegove božične poslanice.

»Vse nas navaja na to,« je 
nadaljeval Papež Pavel VI., 
»da zrušimo pregrade, ki de
lijo narode to ne dovoljujejo, 
da bi se približali drug dru
gemu«. Poleg tega se mora
mo rešiti »stoletja starega 
strupa, sebičnosti in mržnje 
in spopada kot sistema«. Pa
pež je poudaril, da svojo po
slanico naslavlja še posebno 
na »siromašne, premagane, 
begunce, ta tiste, ki so zape
ljani zr mrakom zla.«

Papež je poslamioo pred 
množico 25.000 ljudi, ki se je 
zbrala na Trgu sv. Petra, 
končal z božično čestitko, ki 
jo je izrekel v desetih .jezi
kih.

Končani sovjet-
sko-egiptovski
pogovori

MOSKVA, 25. dec. (TASS) 
V Kremlju so se nocoj kon
čali sovjetsko-egiptovski po
govori, v katerih so sodelova
li naj višji partijski in državni 
voditelji Leonid Brežnjev, Ni
kolaj Podgomi to Aleksej Ko- 
sigin, z egiptovske strani pa 
podpredsednik republike Ali 
Sabri to druge osebnosti.

Nov spopad 
v Jordaniji

AMAN, 25. decembra (Reu
ter) — V' Amanu so nocoj 
uradno sporočili, da sta bila. 
dva jordanska vojaka ut>ita, 
dva pa ranjena v spopadu med 
komandosi in vladnimi četa
mi na področju Al Salt, za
hodno od Apiana. To je drugi 
spopad na tem področju v 
zadnjem tednu.

Predstavnik jordanske vla
de je obtožil komandose, da 
so danes popoldne prvi na
padli vladne sile. Dejal je, da 
je skupina komandosov od
prla hud ogenj na vladne če
te, nedaleč od Vadi al Haha 
na področju Al Salta. Po nje
govi izjavi * so komandosi 
uporabili strojnice, minome
te in rakete tipa »Katjuša«.

Spopad med komandosi in 
jordansko armado je trajal 
dve uri.

Protesten izstop 
iz ZLUH

ZAGREB, 25. decembra (Ta
njug) Z znani zagrebški arhi
tekt inž. Vječeslav Rihter je 
danes izstopil iz članstva 
združenja likovnih umetni
kov Hrvatske. To je naredil 
v protest zaradi načina, ka
ko je ZLUH ocenil bližnjo 
pariško razstavo »Umetnost 
Jugoslavije skozi stoletja« 
Odprto pismo, ki ga je ple
num ZLUH objavil s tem v 
zvezi, je Rihter danes ocenil 
kot »nekulturno in žaljivo« 
Rihter je zameril združenju, 
ker ni dalo nobenega pozitiv
nega predloga to ker je od 

prt.o pismo gonja proti lju
dem. ki korektno opravljajo 
svoje legitimne dolžnosti.

Telegrami
SODELOVANJE MED LIBIJO IN ALŽI

RIJO — TRIPOLI. V soboto bo alžirski 
predsednik Bumedisn uradno obiskal Libi
jo; obisk naj bi poglobil odnose med dr
žavama in sodelovanje ha mnogih pomemb
nih področjih.

ČESTITKA MAO.CE TUNGU — HANOI. 
Sevenjpvietnamski voditelji so poslali pred
sedniku KP Kitajske Mao Ce Tungu ob nje
govem 77. rojstnem- dnevu brzojavno če
stitko.

PREIMENOVANJE — TOKIO. Japonska 
vlada je svojega veleposlanika v Sovjetski 
zvezi Tora Nakagava imenovala za velepo
slanika v ZDA.

POZIV SOVJETSKIH ZNANSTVENI
KOV — MOSKVA. Štirinajst vidnih sov
jetskih znanstvenikov je pozvalo ameriške
ga predsednika Nixona, naj 'zavaruje živ
ljenje ameriški partijski aktivistki Angieli 
Davis, ki je po njihovem mnenju požrtvo
valna bojevnica za napredne družbene ide
je to državljanske svoboščine, ne glede na 
raso ta barvo kože,

BRITANSKI BANČNIK NA SVOBODI 
— HONGKONG. Britanski bančnik David 
Johnson, ki so ga avgusta 1968 na' Kitaj
skem zaprli kot »sovražnika ljudstva«, je 
dopotoval v Hongkong. Zaprt je bil 28 
mesecev.

SPORAZUM SEV — MOSKVA. Namest
niki šefov vlad držav članic SEV so v 
Moskvi podpisali sporazum o nekaterih 
spremembah pri multilateralnem obraču
navanju z rublji. Tako naj bi izpopolnili si
stem"'dajanja posojil,

NOVI METALURŠKI CENTER — RIM. 
Italija skuša čimprej zadovoljiti gospodar
ske potrebe po jeklu — zgraditi namerava 
velikanski metalurški center, eden največjih 
v Evropi, ki naj bi letno dajal približno 10 
milijonov ton surovega jekla. Postaviti ga 
nameravajo v Kalabriji.

ŠVEDI PROTI EGS — STOCKHOLM. 
Po najnovajši »Gallupovi« anketi je le 31 
odstotkov Švedov glasovalo' za članstvo nji
hove države v EGS — pred kratkim jih 
je bilo za še 59 odstotkov.

AVSTRIJSKO - SOVJETSKI SPORAZUM
— DUNAJ. Avstrijsko donavsko ladjevje je 
sklenilo sporazum s sovjetskim transportnim 
podjetjem »Spvfraht«; do leta 1975 bodo tre
tjino sovjetskih pošiljk, namenjenih avstrij
skemu metalurškemu koncernu, dobavili po 
Donavi. Prihodnje leto bodo avstrijske ladje 
prepeljale 290.000 ton premoga in železove 
rude.

VEC POZORNOSTI PRODUKTIVNOSTI
— TORONTO. Kanadska gospodarska zbor
nica je opoarila vlado, naj več pozornosti 
posveti produktivnosti, saj lahko le tako 
zavro vse večjo brezposelnost in spodbude 
gospodarsko dejavnost in blagovno menjavo.

NAPAD NA IZRAELSKO PATRULJO — 
BETLEHEM. V Betlehemu so odvrgli gra
nato na izraelsko patruljo; žrtev in škode 
ni bilo

STRELJALI NA SVOJE — SAIGON. 
Ameriško topništvo je pomotoma izstrelilo 
granato na lasten položaj — devet vojakov 
je bilo mrtvih in prav toliko ranjenih. Ne
sreča se je zgodila le dve uri pred napove
dano zaustavitvijo ognja ob božičnih praz
nikih približno 20 kilometrov jugozahodno 
od Huea.

DOSLEJ ŽE 30 SPOPADOV — SAIGON. 
V prvih 12 urah enodnevne zaustavitve ognja 
v Vietnamu je bilo 30 spopadov, padla sta 
dva južno vietnamska vojaka, en ameriški 
pa je bil ranjen. V1 Saigonu trdijo, da so 
imele osvobodilne sile devet mrtvih. *

Pa še to:
DVOJEZIČNOST V PRAKSI — Delavec 

prizrenske tovarne zdravil »Farmakos« je 
dobil odločbo o osebnem dohodku, natipka
no v dveh jezikih: sklep v srbohrvatskem, 
obrazložitev pa v albanskem jeziku. Višina 
osebnega dohodka je majhna v obeh jezikih.

SONCE
vzide 07.41 
zaide 16.20

Prognostična karta za 26. dec. 1970 ob 0,7. uri

VREMENSKO POROČILO LUNA
vzide 05.58 
zaide 14.06

Vreme in temperatura 25. decembra 1970

kraj]
vreme
ob 7 uri

KC vreme
ob 13 un

• »c

LjuDljana sneži —8 sneži -3
Planica poloblačno —17 oblačno —10
Brnik sneži —9 sneži —4
tvredanca sneži —16 megla — •:
Maribor obiačno —6 sneži —4
Sl Gradec sneži —10 sneži _.

Celje sneži —9 sneži —5
Novo mesto sneži —is sneži —5
Koper poioblačno 1 ooloblačio
Reka oblačno 1 oblačno 2
Pulj sneži 2 oblačno 3
Hvar dežuje 9 dežuje 11
Dubrovnik dežuje 7 dežuje 8
Zagreb sneži —4 sneži — 4
Beograd oblačno —2 oblačno 2
Sarajevo sneži —4 sneži —2
Titograd oblačno 4 dežuje 6
Skopje megla 0 oblačno 2
Celovec — — 7
Gradec — — sneži — 5
Duna.i oblačno —8 oblačno —6
Benetke lasno —5 _
Milano Jasno —7 — —
Genova jasno 1 »ol ob lačno 4
Miinchen oblačno —10 poloblačno —8
Zlirich jasno —10 oblačno —4
Rim — _ _
Pariz jasno - 6 poloblačno —3
Berlin sneži — 4 poloblačno —1
Stockholm iasno -8 .»blg£no —5
•fhskva §neži —.3 —

Napoved za danes:
SLOVENIJA:,

Pretežno oblačno bo, pred
vsem v vzhodni Sloveniji bo 
še rahlo snežilo. Najnižje 
nočne temperature bodo med 
—5 m —10, na Gorenjskem 
—15, v Primorju 0, najvišje 
dnevne okoli —3, v Primorju 
3 stopinje C. Na Primorskem 
bo še pihala burja.

V nedeljo ne bo večjih 
sprememb, še naprej bo 
hladno.
JUGOSLAVIJA:

Oblačno bo s snežnimi pa
davinami, le ob srednjem in 
južnem Jadranu bo deževalo.
VREMENSKA SLIKA:

Sredozemlje je Le v ob
močju nizkega zračnega pri
tiska, ki je le občasno aktiv
no. Hladne zračne gmote, ki 
se zadržujejo nad srednjo in 
vzhodno Evropo, povzročajo 
ob stiku s sredozemskimi 
zračnimi gmotami manjše pa
davine.

SNEŽNE RAZMERE: Žičnica Krvavec: —11. 
sneži, 10 cm pršiča, žičnica obratuje — Žičnica 
na Veliko planino; —8, sneži, 7 cm pršiča, ni- 
nalka in sedežnica obratujeta — Žičnica Zele
nica. —14, sneži. 30 cm pršiča, žičnice obra
tujejo — Ljubelj—predor: —11, sneži. 20 cm 
pršiča — Žičnica na Vogel: —10. rahlo sneži, 
30 cm suhega snega žičnica In nihalka obrat.
- Pohorska vzpenjača (zg. postaja): —10. ob
lačno. sneži 25 cm pršiča žičnici Bolfenk in 
Beilevue obratujeta — Kredarica: —16, sneži, 
ilu cm suhega snega — Dom na Komni: —12. 
sneži. 30 cm snega tov žičnica obratuje — 
Bohinj- —6. sneži, 10 cm snega — Planica:
— 1 zmerno oblačno. 25 cm snega — Kranj
ca gora: —13 oblačno. 20 cm pršiča, drsa P- 
š*e odprto, vlečnica obratule — Jezersko: —9. 
obiačno 14 cm snega — Ljubljana: — 8. sneži. 
3 cm snega — Novo mesto: —8, sneži. 17 cm 
snega — Dom na Travni gori: —0 rahlo sneži.

35 cm pršiča, cesta prevozna, vlečnice obra
tuj*^0 — Zaplana: —7, sneži, 17 cm snega, žič
nica obratuje - Logatec: —7, sneži, 17 cm
suhega snega žičnica obratuje — Postojna: 
—6. sneži. 7 cm snega — Lokve: —12, oblač
no, 5 oni suhega snega, vlečnica ne obratuje, 
cesta prevozna _ Lažne: —12. oblačno, 20 cm 
snega, vlečnica obratuje — Livek: —6, oblač
no, zgoraj 21 cm spodaj 8 cm srena, sred. 
vleč obratuje cesta prevozna — Cml vrh nad 
rdrijo: —8 sneži. 35 cm suhega snega — Voj
sko? —8. sneži 40 cm suhega snega — Idrija: 
—60 sneži. 15 cm suhega snega — M Sobota: 
—8 sneži. 4 cm snega _ Maribor: —6 ob
lačno 12 cm snega — Slovenj gradeč? —10, 
sneži, b cm snega — Celje: —8. oblačno. 11 cm 
snega — Turistični center Golte nad Mozirjem: 
—12, rahlo sneži 14 cm oršlča. žič^feg in gon
dola obratujeta cesta a — Polževo: —5,
40 cm DrŠ*ča cest.* prevodna. '



4. stran — VI. DELO LJUBLJANSKA IZDAJA Sobota, 26. decembra 1970

Občanov barometer

Udarec mešetarjem
»V pisarni človek niče
sar ne doživi; sem in 
tja se kdo zjoče, zaro
banti, sicer pa listaš po 
papirjih in imenih; ime
nih, ki so samo to in 
nič več. Jaz bi menjal 
službo vsak teden, če... 

* Delo, ki ga opravljam, 
je delo birokrata, toda 
trenutno nimam izbi
re,« je potožil Metod 
Zalar, referent za viso
košolske štipendije pri 
republiški izobraževalni 
skupnosti. No, pa ni 
vse tako hudo.

• Komu velja tisti kanček cinizma?
»Kadrovski politiki, ki je ni, aii pa dela s plašnicami

na očeh.«
• Kdo je pri tem najbolj prizadet?
»Mlad strokovnjak, ki je preveč prepuščen samemu 

sebi, ker šolski proces socializacije navadno nikoli ne 
dozori.«

• Torej to ni le napaka kadrovske politike?
»To je tudi napaka družbe, ki se premalo poglobi v 

človeka.«
• Kje vidite rešitev?
»Ena je v tem, da bi mladi morali sprovocirati svoj 

status in si priboriti mesto, ki ga zaslužijo.«
• Od kod vaša črnogledost na družbene odnose?
»To je odraz dolgoletnega funkcionarskega dela.«
• Vaše osnovne spoznanje je...?
«... da so povprečni ljudje odtujeni, proti čemer se 

sicer borimo, vendar ...«
• Kje ste opazili to konkretno odtujenost?
»V konkretnih akcijah, kjer večinama ostajaš sam.«
• Mislite na apolitičnost?
»Da, samo ne v smislu vzhodne apatičnosti.«
• čemu jo pripisujete?
»Neizpolnjenim obljubam in seveda, bitki za višji 

standard.«
• Kje smo v bitki za boljši študentski standard?
»Nebo se vedri.«
• Na kateri strani?
»Na tisti, kjer so štipendijo nehali pojmovati kot so

cialno podporo, pač pa kot investicijo v kadre.«
• Konkretno ?
»Republiška, izobraževalna skupnost ustanavlja šti

pendijski center, ki naj bi v vsej Sloveniji vsklajeval 
potrebe in povpraševanj a po kadrih.«

• Je to sistemska rešitev?
»Da, ker se začenja že v osemletkah s pomočjo testov 

zavodov za zaposlovanje.«
• Kdaj bomo začeli s to politiko?
»Začeli smo že, sadovi pa se bodo pokazali čez nekaj 

let.«
• S čem to potrjujete’
»S tem, da RIS štipendira 2500 dijakov na srednjih 

šolah in le okrog 650 na univerzi.«
• Globlji namen štipendijskega centra je.. .?
»... da omogoči študij slehernemu, ki je sposoben 

oziroma da mu vzbudi zanimanje za študij. Tako naj bi 
prenehalo mešetarjenje s kadri v zadnjih letnikih uni
verze.«

• Ali s tem ne bo odklenkalo tudi ozkosti kadrov
ske politike? •

»Ne vem, praksa bo pokazala, sem namreč vedno za 
preizkus teorije.«

• Je tudi štipendijski sklad pod tem udarom?
»Nedvomno in veselim se, de je teko.«
• Ge bi vam bila dana politična moč, kaj bi storili?
»Odpovedal bi se ji.«
• Ali ni to v nasprotju z vašo kritiko družbenih od

nosov?
»Je; in prav v tem je smisel; namreč v dialektičnem 

nasprotju.«
• Pojdiva k javnemu delavcu vprašat...
»... kdaj bodo študentje dobili svoj družabni center?
Odgovarja Zvonko Škandali, svetovalec za visokošol- 

stvo pri republiškem sekretariatu za kulturo ‘in pro
sveto:

»To je težnja skupnosti študentov visokošolskih za
vodov, ki bi si radi zagotovili možnost svojega kultur
nega in družbenega delovanja v okviru družbenega cen
tra, kakršnega imajo, na prime , zagTebški študentje. 
Zamisel je dobra, vendar pa je odprto vprašanje denarja 
in uresničitve, ker doslej še niti ni hilo sproženo. Za
radi znanih ukrepov v letu 1971 je težko karkoli na
povedovati.« ALBINA PODBEVŠEK

Prihodnji teden v kinoteki
Zadnji kinotečni teden v letošnjem letu sicer začenja 

Hitchcock s svojo znano in zanimivo srhljivko Tujca na 
vlaku, ki je kriminalna zgodba o proslavljenem tenisaču, 
zapletenem v umor svoje žene, ki ga je povzročil njegov 
slučajni znanec. Vendar je osrednja senzacija prihodnjega 
tedna ponedeljkov večer, ko bodo proslavljali 75-letnico 
prve kinematografske predstave na svetu. Temu dogodku 
namenjajo pri nas še več proslav, vendar je kinoteka vse 
prehitela s slavnostnim programom, v katerega je vklju
čenih nekaj prvih filmov iz svetovne filmske zgodovine: 
Rojstvo kinematografa. Veliki Mčlies Od pripoveduje o 
pionirju filma) in Osvojitev tečaja; k programu pa bo 
dodan še Chaplinov kratki film. Prav gotovo bo ta večer 
pritegnil veliko filmskih ljubiteljev in še koga, ker Je 
vstop prost.

Prost sredin večer pa je spet namenjen Dreyerjevi re
trospektivi, ko bodo prikazali njegov zadnji film Gertrud. 
Ta film, ki pri nas še nikoli ni bil v rednem programu, 
pripoveduje zgodbo iz začetka našega stoletja, katere 
glavni akter je ženska, njene ljubezni, razočaranja in 
obup. Pred novoletnimi prazniki se bomo srečali še z 
britanskim filmom Lev, ki ga je režiser Jack Cardiff na
slonil na roman francoskega avtorja Josepha Kessela in 
se dogaja v naravnem okolju vzhodnoafriškega rezervata 
ter z ameriškim westemam Mož z zlatim koltom. Ta nosi 
v izvirniku naslov Warlock, kar je ime mesteca, ki ga 
imajo v pesteh banditi.

Samo v četrtek in petek bo kinotečni hram zaprl 
vrata, sobotno popoldne pa je namenil, najmlajšim obi
skovalcem. Na dveh predstavah si bodo lahko ogledali 
svojega priljubljenega lesenega junačka. ki ga je opisal 
v knjigi italijanski pisatelj Čollodi. Ostržka je leta 1940 
prenesel na filmski trak Walt Disney. Tisti, ki imajo radi 
vesele glasbene zgodbe, pa si bodo prišli zvečer ogledat 
Princa študenta. M. G.

Ljubljanska kronika
HOTELI
Se nekaj prostora — Sinoči ob 19.30 so bili hoteli zase
deni takole: Turist 80-odstotno, Ilirija 70-, Bellevue, Ljub
ljana transport in Union 50-, Slon 40- in Lev 10-odstotno. 
V hotelu Ljubljana transport gostujejo člani namiznote
niške zveze.
REŠEVALCI
Miren dan — Včeraj do 19.30 so opravili reševalci 134 
prevozov in enajstkrat pomagali ponesrečencem. Najdlje 
so peljali v Trbovlje.
PREBIVALSTVO
Rojstva — V obeh porodnišnicah je v četrtek prvič zajo
kalo 14 deklic in 10 dečkov. Oba najtežja novorojenčka 
sta se rodila v klinični porodnišnici — punčka je zbrala 
4250 gramov, fantek pa 4075 gramov.
Poroke — Včeraj so na Magistratu sklenili štiri zakonske 
zveze, danes pa bo stopilo na novo življenjsko pot 114 
mladoporočencev.
Pogrebi — Na Žalah se bodo svojci poslovili od Alojza 
Turka, 75-letnega upokojenca (ob 11.15); Nežke Redenšek, 
76-letne gospodinje (ob 12. uri); Frančiške Sever, 73-letne 
upokojenke (ob 12.45); Marije Mihelič, 82-letne gospodi
nje (ob 14.30); Jurija Glihe, 67-letnega upokojenca (ob 
15. uri); Ane Habič, 85-letne upokojenke (ob 15.45) in 
dr. Elze Soss, 81-letne upokojene zobozdravnice (ob 16.15). 
Na pokopališču v Stožicah pa bodo ob 13.45 svojci še 
zadnjič pospremili 65-letnega posestnika Franca Verbiča.

LJUBLJANSKO ZIMSKO OKNO Foto: Edi šelhaus

„flvto“ gneča redkejša
Odslej več servisnega prostora za peugeota in BMC

Kolektiv Avtoservisa na Vodovodni cesti v Ljubljani 
te dni proslavlja novo delovno zmago. Da bi lahko za
dostili vsem potrebam svojih strank in uvedli novo, 
sodobno tehnologijo, dvignili storilnost ter znižali cene 
uslugam, so zgradili novo servisno halo, ki so jo pred 
dnevi izročili namenu ob navzočnosti predstavnikov 
ustanovitelja — IS skupščine SRS — predstavnikov 
občinske skupščine Bežigrad in -mnogih poslovnih 
partnerjev.

kleparsko-karoserijski odde
lek, predpripravo za ličanje, 
sodobno komoro za ličenje in 
sušenje ter oddelek za konč
no montažo in tapetništvo za 
popravila vozil IMV-BMC in 
Peugeot. S tem oddelkom je 
kolektivu uspelo razbremeni
ti dosedanjo servisno halo, ki 
bo poslej služila le za redne 
servisne preglede in vzdrževa
nja vozil BMC in Peugeot.

.Ob ustanovitvi, leta 1963 je 
Avtoservis imel 62 zaposlenih.

Novi objekt ima 2000 kva
dratnih metrov delavne povr
šine jn funkcionalno povezuje

IBT
zavrača
obtožbe

Na tiskovni konferenci 
so predložili podatke o 
poslovnem nastopanju 

v tujini
TRBOVLJE, 25. decembra — 

Vodstvo Investicijskih birojev 
Trbovlje je skupaj s pred
stavniki sindikatov m osnov
ne organizacije ZK v IBT ter 
ob navzočnosti dveh predstav
nikov IMP iz Ljubljane na 
današnji tiskovni konferenci, 
ki so jo sklicali zaradi neka
terih člankov v Anteni m dru
god, prisotnim novinarjem iz
javilo, da omenjeno pisanje 
zelo predimenzionira celoten 
položaj, predvsem pa so ost
ro obsodili posploševanje na 
temelju več ali manj lažnih in 
enostranskih izjav posameznih 
članov kolektiva, ki so jih 
dajali predvsem novinarju To
netu Fornezziju.

Poudarili so, da jim v nji
hovih poslovnih stikih z nem
škimi partnerji tako nekvali
ficirano pisanje doma lahko 
zelo škodule. saj predvidevajo 
— kot smo že poročali — 
velike skupne naložbe v Tr
bovljah.

RUPNIK

Zdaj ustvari 248-članskii ko
lektiv več kot 21 milijonov 
dinarjev brutoprodukta. Pov
prečno letno realizacijo stori
tev so povečali v sedmih le
tih za 48 odstotkov, kar po
meni, da so dejavnost razvi
jali sporedno z naraščajočim 
razvojem avtomobilizma pm 
nas.

Ljubljana je . tako dobila 
enega izmed najmodernejših 
avtoservisov za vozila Peuge
ot in IMV-BMC v Jugoslaviji. 
Do tega pa ne bi prišlo brez 
pomoči Tehnoservisa (pred
stavništvo za Peugeot) in to
varne IMV-Novo mesto ter ne 
nazadnje samega delovnega 
kolektiva, ki se je vrsto let 
odpovedoval večjlfn osebnim 
dohodkom na račun večanja 
delovnih zmogljivosti.

E. H.

Žejna Bela krajina
Polovica prebivalstva brez vode - Zasedal 
je štab za pomoč o elementarnih nesrečah

ČRNOMELJ, 25. dec. Od začetka oktobra dalje v ve
čini belokranjskih vasi ni bilo kaplje dežja. Zato so 
vodnjaki prazni. Tudi sneg, ki je zadnje dni pobelil 
pokrajino, ne pomaga. Premalo ga je, razen tega je 
suh.

Posledice suše so tako hu
de, da je v Črnomlju v torek 
zasedal štab za pomoč ob 
elementarnih nesrečah. Od
ločili so se za naslednje ukre
pe: vsi gasilski avtomobili
v občini bodo v cisternah 
dovažali vodo vasem, zapro
sili so za pomoč ljubljansko 
podjetje Snaga, prav tako ra
čunajo na sodelovanje pri
padnikov JLA.

Najrevnjši predeli občine 
so v suši najbolj prizadeti. 
Tako je ostalo brez vode ce
lotno območje med Adlešiči 
ln Vinico, Tanča gora in 
druge vasi na obronku Ko
čevskega Roga, kakor tudi 
ves semiški predel. Kljub te
mu, da stane liter pripeljane

vode 3 stare dinarje, so lju
dje pripravljeni plačati pre
voz. V vaseh blizu Kolpe lah
ko vsaj napajajo živino, med
tem ko so v hribovskih pre
delih presušene tudi vaške 
luže.

Pri razvažanju vode s ci
sternami so velike težave za
radi izredno slabih cest. Se
danja suša je resen opomin, 
da z gradnjo .vodovodov ne 
bo mogoče odlašati. V vsej 
črnomeljski občini se namreč 
komaj 40 odstotkov prebi
valstva oskrbuje s pitno vo
do iz vodovodov. Sedanja su
ša je prizadela okoli 10.000 
prebivalcev črnomaljske obči
ne, nekaj sto pa je žejnih tudi 
v hribovskih predeleh občine 
Metlika. R. BACER

Prejeli smo

Težave zastirajo koristnost
Dosedanji direktor tovarne Vega v Ljubljani o vzrokih za svoj odstop

Optična industrija je dejavnost, ki jo Slovenija nujno potrebuje. Preden je Vega | videval v letošnjem četrtem
osvojila novi program proizvodnje, smo bili za tovrstne izdelke navezani izključno 
na uvoz z zahoda. Tehnično visoko razvite dežele v svetu dajejo tovrstni industriji 
pozornost in pomoč. Žal, pri nas v primeru Vege ni bilo tako.

Ko sem aprila leta 1966 
prevzel dolžnost generalnega 
direktorja v tem podjetju, 
sem našel sledeče stanje: 
kolektiv Vega je leta 1966 
prevzel v upravljanje samo 
eno devetino planiranih in
vesticijskih kapacitet. Po in
vesticijskem programu, ki ga 
je potrdila občinska skupšči
na, naj bi Vega postala ena 
naj več j lli tovarn optičnih iz
delkov v Jugoslaviji. Takrat
na proizvodnja — obrtniška 
— pa se je razvila v zgradbi, 
ki je bila zgrajena za potre
be inštituta. Podjetje je bilo 
brez vsakršnega tekočega in 
razvojnega plana. Do leta 
1966 je, Vega proizvajala prib
ližno 3.600 izdelkov, ki so 
bili z izjemo 210 steklopiha- 
ških izdelkov, vsi nerentabilni

Pravljica 
v Tivoliju

Doživetja, ki jih nudimo 
otrokom v dneh praznovanja 
novoletne jelke so pomemben 
sestavni del njihove vzgoje, 
del lepega otroštva in nevsi
ljiva pot pri oblikovanju pre
hoda iz sveta pravljic v svet 
zavestnega, dojemanja okolja, 
so del doraščanja otroške 
psihe v osebnost mladega člo
veka. Zato moramo obnav
ljanje in utrjevanje teh na
vad, ki jih dograjujemo iz 
leta v leto na Slovenskem 
sprejemati kot del družbenih 
prizadevanj za otroke.

Tudi letos ne pozabljamo 
teh navad in ne omejujemo 
njihovega pomena. Nasprotno. 
V Ljubljani smo se odločili, 
da lepa praznovanja dedka 
Mraza, ki jih pričenjamo z 
današnjim dnem, omogoči
mo prav vsem otrokom Lju
bljane in okolice. Več kot 
60.000 otrok bo 4 dni lahko 
rajalo, se zabavalo pa tudi 
učilo v pravljičnem in res
ničnem svetu Tivolija.

Vse družbenopolitične or
ganizacije Ljubljane, mnoga 
društva in klubi (Ljudska te
hnika, drsalni klubi, folklor
ne skupine, ljubitelji železnic) 
ugledni delavci mnogih ljub
ljanskih kulturnih institucij 
(Opere, Drame, Mestnega gle
dališča, RTV, Lutkovnih gle
dališč), predstavniki in sluša
telji fakultet in šol) Fakulte
ta za arhitekturo, Akademija 
za gledališče, radio, film in 
televizijo, Pedagoška gimna
zija, šola za oblikovanje, 
Vzgojiteljska šola), vrsta pro
stovoljcev in drugih, so po
skrbeli, da bi v teh prazničnih 
dneh, — s pomočjo organiza
cij, — pripravili našim otro
kom čimveč veselja, zabave 
in pristnih doživetij.

Te dni želimo z združenimi 
močmi obnoviti tradicijo nek
danjih praznovanj dedka Mra
za v Ljubljani, da lahko v 
prihodnjih letih razvijemo ta
ka praznovanja v pravi prav
ljični svet, ki naj ne služi 
le otrokom Ljubljane in okoli
ce. Tisto, kar ne more poda
riti posameznik, ena druži
na, ena delovna organizacija 
ali ožja skupnost, tisto lepo 
veliko in bogato, ki pomeni 
za otroka bogastvo domišlji
je in doživetij, ki nikoli ne 
usahnejo in jim jih ne mo
re odvzeti nihče, naj bi do
gradili v mestu, ki je tudi 
sicer narodno in naravno 
središče naše dežele.

Lepo praznovanje dedka 
Mraza naj postane pravica 
vseh otrok, ne glede- na to, 
kje živijo in čigavi so.

NADA MAJCEN

PRIZORIŠČE PRAZNOVANJA DEDKA MRAZA V LJUBLJANSKEM TIVOLIJU OD 26. DO 29. DECEMBRA — 
Praznovanje bo med 9. uro dopoldne in polsedmo zvečer. Posamezne številke in črke pomenijo: 1. začetek 
pohoda Dedka mraza, konec vožnje s kočijami, 2. nastopi z avtomodeli, 3. nastopi z modeli letal, 4. nastopi 
z akrobatskimi letalskimi modeli, 5. nastopi z raketami-modeli, 6. začetek vožnje s kočijami, 7. partizanski mi
ting, 8. mala električna železnica, 9. prireditev z dedkom Mrazom, 10. artistični program, 11. glej pod štev. 14, 
12. služba prve pomoči, 13. drsalna revija, 14. filmske in lutkovne predstave v Stop klubu, 15. drsanje in san
kanje najmlajših, 16. vodstvo organizacijske komisije. P — parkirišče, PR — rezervirano parkirišče, m — 
miličnik, k — kadet miličnik, n — nadzornik, r — redar.

m nekurantni. Takšnih pro
izvodov je bilo na zalogi za 
približno 15 milijonov dinar
jev, razen tega pa je bilo 
Se za približno 6 milijonov 
dinarjev ugotovljenih nepo
kritih obveznosti, žiro račun 
je imelo podjetje stalno blo
kiran za 5 milijonov 160 ti
soč dinarjev, kar je onemogo
čalo vso redno poslovanje.

Prvi problem, ki ga je mo
ral rešiti kolektiv, je bila 
kalkulacija prodaje in proiz
vodnje. Razen tega je bilo 
treba narediti programe po
slovanja podjetja, po kate
rih naj bi se vključili v jugo
slovanski in mednarodni pro
stor.

Novi program razvoja pro
izvodnje in prodaje je moral 
biti usmerjen na tehnično 
zeio zahtevne izdelke optičnih 
aparatov, aparatov precizne 
mehanike in steklopihaštva, 
ker je tako zahteval trg. Ra
zen tega je podjetje moralo 
kriti • negativne razlike od 
prej s storitvami in kratko
ročnimi, dokaj neugodnimi 
krediti. To je bila za kolektiv 
v tem času dvojna obremeni
tev.

V serijsko proizvodnjo smo 
novi program vključili delno 
v drugi polovici leta 1969, 
delno pa v letu 1970. Stroške 
razvoja in uvajanja proizvod
nje — približno. 10.000.000
milijonov din smo financira
li s kratkoročnimi krediti. V 
slabih treh letih smo osvojili 
zahteven program, sklenili 
dolgoročne kooperacijske po
godbe o poslovno-tehničnem 
sodelovanju s sedmimi sve
tovno znanimi firmami. Us
tanovljena je bila jugoslo- 
vansko-japonska mešana dru
žba s sedežem v Ljubljani z

Trg:
klavrna
kupčija

Na glavnem trgu malo 
prodajalcey - Solato pro

dajali le Dalmatinci
LJUBLJANA, 25. decembra. 

— Na glavnem živilskem tr
gu je bilo danes dostj več 
kupcev kot prodajalcev. So
lato so prodajah le Dalma- 
tinoi, po 6 dinarjev kilogram 
in na obeh stojnicah v pokri
ta tržnici, po 4,40 dinarja ki
logram. Na trgu je bilo malo 
zelenjave in sadja.

Zato pa je bilo več proda
jalcev smrečic, ki so jih pro
dajali od 3 do 80. dinarjev. Za 
za vsoto so bile že kar pra
va drevesa.

Tudi ribarnica je bila danes 
precej dobro založena z riba
mi. ImeLi so žive some po 22 
dinarjev kilogram, žive šču
ke po 20 dinarjev in krape 
po 14 dinarjev kilogram. Sve
ža ščuka je bila po 12 dinar
jev kilogram. Izmed morskih 
rib so imeli le sveže sardeli
ce (papaline), ki so jih pro
dajali po 5 dinarjev kilo
gram.

Na trgu je bilo danes pre
cej orehovih jeder c, po 22 do 
24 dinarjev kilogram, pa tudi 
dovolj mlečnih in suhomes- 
ndh izdelkov. Jajca so proda
jali po 95 par in po dinarju, 
pa tudi draže.

Kislega zelja danes na trgu 
ni bilo dobiti, prav tako ne 
skisanih zeljnatih glav in ki
sle repe. V. K.

nazivom VEMA- To je prvi 
primer vlaganja japonskega 
kapitala v Jugoslavijo. Prav 
tako smo sklenili predpogod
bo s tvrdko Investitions Ge- 
sellschaft za Berlin za gra
ditev optične tovarne, kamor 
bomo prodali tehnologijo in 
kompletni inženiring. Na os
novi ekskluzivne pogodbe za 
dobo petih let z angleško fir
mo bomo prodali optične 
aparate v letni vrednosti
800.000 USA dolarjev.

Vega bi lahko v letu 1970 
izvozila na zahodni trg za 
približno milijon 800 tisoč 
dolarjev svojih izdelkov, v 
naslednjem letu pa skoraj 
za še milijon več, če bi ime
li dovolj proizvodnih zmog
ljivosti. Manjka nam samo 
za 4 milijone dinarjev optič
ne opreme, za kar pa, žal. 
nismo našli razumevanja.

Usmeritev na izvoz je bila 
za podjetje nujna, če smo 
hoteli na eni strani kriti 
svoje obveznosti do deviznih 
kreditov za opremo, na dru
gi strani pa pristopiti k or
ganizaciji serijske proizvod
nje.

Po gospodarskem načrtu bi 
morali v letošnjem letu pro
izvesti in prodati za 53 mi
lijonov dinarjev svojih izdel
kov. Od tega bi morali izvo
ziti na konvertibilni trg za 
tnilijon 435 tisoč dolarjev, 
ter na ostala področja za
421.000 dolarjev. Gospodar
ski načrt ne bo uresničen 
zaradi:

— zahteve tujega eksklu
zivnega kupea optičnih apa
ratov za zahodni trg po spre
membi osvetlitvenega in hla
dilnega sistema pri pisalnem 
projektorju Triumf in EPI 
650. Zavoljo tega smo v tem 
letu izgubili približno 120 
proizvodnih dni za finaliza- 
cijo in smo lahko delali sa
mo ostale polizdelke;

— zaradi tehnoloških težav 
pri proizvodnji oljnih regu
latorjev (namesto planira
nih 140.000 smo jih izdelali 
samo 40.000);

— zaradi izpada proizvod
nje plinskih vžigalnikov (te
žave so nastale zaradi pre
visoke obdavčitve dobička tu
jega partnerja, vendar ob
stajajo realni izgledi, da bo 
proizvodnja lahko stekla v 
letu 1971).

Vsi ti izpadi so rzaumljivo 
povzročili tudi pomanjkanje 
likvidnih finančnih sredstev, 
težave pri nabavi repromate- 
riala, povzročili so neredno 
izplačevanje osebnih dohod
kov ter s tem nenormalno 
fluktuacijo zaposlenih.

Nevzdržna pa je postala si
tuacija od 10. 6. 1970 dalje 
(do takrat smo gospodarski 
načrt izpolnjevali), ko zu
nanji kreditor podjetju ni ho
tel odobriti 4.600.000 din kre
dita za pripravo izvoza kljub 
oriloženim carinskim prija
vam.

Sanacijski načrt, ki ga te 
v takšni situaciji sprejel de
lavski svet podjetja, je pred-

Voznik hudo 
ranjen

LJUBLJANA, 25. dec. — 
Včeraj je od Trojan proti 
Ceiju vozil z osebnim avtom 
Milan Keblič. Ko je na Tro
janskem klancu začel prehite
vati nek osebni avto, mu je 
nasproti pripeljal z osebnim 
avtomobilom Miodrag Djord- 
jevič. Pri trčenju se je hudo 
poškodoval Djordjevič, nje
gov sopotnik Franc Kačar pa 
je bil laže ranjen. Oba so pre
peljali v Vojno bolnišnico.

M. S.

tromesečju še 15 milijonov 
din rfealizacije, kar bi izpol
nili, če bi imeli optične tla- 
čence. Tako bi planirano in 
prekoračeno izgubo 6,700.000 
din znižali za približno 2 mi
lijona din.

Ko je podjetje ugotovilo, 
da s tem predlogom ne more 
zainteresirati zunanjega kre
di torja, smo zaprosili za pre
kvalifikacijo kratkoročnih kre
ditov v dolgoročne, za 
4,300.000 din kratkoročnega 
sanacijskega ter ža milijon 
petstotisoč din uvoznega kre
dita, s katerim bi lahko dvi
gnili repromaterial, ki je bil 
že od junija 1970 na carin
skem skladišču. Tudi v tem 
primeru smo naleteli na ne
razumevanje. Prav tako kre
di tor še do danes ni podalj
šal dolgoročnih kreditov za 
osnovna sredstva,, čeprav je 
občinska skupščina Ljublja- 
na-Center to storila. S takš
nim načinom urejanja zadev 
je kreditor brez dvoma hote 
ali nehote vplival na že tako 
slabe ekonomske rezultate 
poslovanja.

Vsi opisani razlogi so me 
navedli na to, da s svojim 
odstopom izrazim javni pro
test, ker nikakor ne morem 
prepričati zunanjih faktorjev 
o koristnosti zahtevkov ko
lektiva Vege.

če se upreki, ki jih je po
djetje predlagalo glede kre
ditov ugodno rešijo, lahko 
po mojem prepričanju pod
jetje uspešno posluje, bodisi 
kot samostojno, bodisi kot 
inte; ‘ni del kakšnega več
jega združenega podjetja. 
Petletni sanacijski program 
bc moje trditve lahko opra
vičil. FRANC LAMUT

Šiška:
vrsta

odlokov
Pipanovo hišo Na cvetači 
bodo porušili in uredili 

Vižmarsko pot
LJUBLJANA, 25. dec. — Na 

včerajšnji zadnji letošnji seji 
skupščine občine šiška na 
dnevnem redu ni hilo točk, 
zanimivih za širši krog bral
cev, ali pa so se odborniki 
dotaknili stvari, o katerih 
smo na straneh našega čas
nika že široko poročali. Tako 
so razpravljali o razvoju sta
novanjskega gospodarstva v 
SRS, o rezultatih obrambne 
vzgoje v minuli izobraževalni 
sezoni, o delu občinske orga
nizacije RK, nato pa so spre
jeli več odlokov: tako odlok 
o določitvi pristojnosti sve
tov in upravnih organov ši
šenske občine za opravljanje 
zadev, ki so določene z zvez
nimi in republiškimi predpisa 
kot pristojnosti občinske 
skupščine, odlok o začasnem 
financiranju proračuna obči
ne v prvem tromesečju pri
hodnjega leta in odlok p pro
metnem davku od nepremič
nin in pravic. Sprejeli so tudi 
odločbo o ugotovitvi letnih 
kosmatih dohodkov delavcev 
za leto 1971, se strinjali s 
prenosom ustanoviteljskih 
pravic nad dijaškim domom 
Otona Župančiča in domom 
učencev strokovnih šol na 
mesto Ljubljana in sprejeli 
odločbo o razlastitvi Pipano
ve hiše Na cvetači, katere 
lastniki se vztrajno upirajo 
odkupu. Hišo bo treba poru
šiti, ker sicer ne bo mogoče 
urediti Vižmarske poti.

M. B.

DRAGI OTROCI!

VESELILO ME BO,
ČE ME BOSTE TUDI LETOS 
OBISKALI TAKO 
POLNOŠTEVILNO 
KOT VSA PRETEKLA LETA
ŽE KOMAJ ČAKAM,
DA VAS SPET VIDIM,
SE POGOVORIM Z VAMI 
IN VAM TUDI KAJ 
MALEGA PODARIM.
PRIDITE!

VAŠ DEDEK MRAZ

JUTRI, V NEDELJO, 
ODPRT OD 8.-13. URE
• DANES, V SOBOTO, 

OB 16.30

• JUTRI, V NEDELJO, 
OB 11. URI

supermarket


